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»Kaj človek potrebuje, da ima njegovo 
življenje smisel? Prav veliko ne. Stopiti 
bo treba korak nazaj in se končno zave-
deti, da so lepote tega sveta v majhnih 
stvareh, da je treba živeti za prihodnost, 
ne sedanjost.« To misel je izrekel naj-
bolj znan slovenski letalec zadnjih let 
Matevž Lenarčič, potem ko se je pred 
dnevi vrnil s poleta nad Severnim teča-
jem. Odkril je namreč nove dokaze člo-
vekovega nepremišljenega ravnanja z 
okoljem in njegove meritve bodo morda 
prispevale k temu, da bo končno jasno, 
da se moramo drugače obnašati.

Čeprav se morda vsem tistim, ki so zadnja leta ostali brez 
zaposlitve – v regiji je bilo aprila kar 196 nerešenih stečajev, 
zaradi katerih se je skupno število delovnih mest lani zmanjšalo 
za skoraj 1.900, – zdi, da že živijo tako skromno, da marsikje to 
meji na pomanjkanje. Več kot tretjina še zaposlenih pa prejema 
minimalno plačo. V takšnih razmerah se je težko zavedati lepot 
sveta in odkrivati nov smisel življenja. Ljudje zato pritiskajo 
tudi na občine, da bi jim z raznimi subvencijami pomagale 
pri premagovanju socialnih stisk, toda tudi te imajo vse manj 
manevrskega prostora, saj se razpad gospodarstva kaže tudi v 
proračunskih postavkah. Na drugi strani jim država jemlje vse 
več in nalaga nove obveznosti. Kakovost življenja občanov se 
zato gotovo slabša, saj je vse manj denarja že za sprotne obve-
znosti, kaj šele za nove naložbe, za bolj pestro ponudbo kulture, 
športa, za delovanje društev in organizacij …

Toda vse to postane manj pomembno, ko zboliš. Takrat se tisoč 
želja skrči na eno samo … Ob jutrišnjem dnevu brez tobaka bi se 
bilo dobro spomniti na to. Žal smo ljudje prevečkrat prepričani, 
da se slabe stvari dogajajo drugim. Zaverovani v svoje majhne 
užitke ne razmišljamo o posledicah. In dokler le beremo številke 
o žalostni statistiki 3.600 žrtev na leto, ki umrejo zaradi kajenja, 
nas običajno ne gane. Ko stoji za eno od teh številk človek, ki 
ga poznamo in za katerega nam ni vseeno, je drugače. Le da je 
takrat zanj žal prepozno. Sami morda še lahko kaj spremenimo 
in skušamo živeti bolj zdravo, kolikor nam razmere to dopuščajo. 
Predvsem zaradi sebe, pa morda zaradi svojih otrok in tistih, ki 
nas imajo radi ter želijo z nami še nekaj časa deliti dneve.

Zato sem bila pred leti ena tistih, ki je navdušeno pozdravila 
nov zakon o prepovedi kajenja na javnih mestih. Ne zato, ker 
kadilcem ne bi privoščila njihovega dnevnega odmerka nikotina, 
temveč zaradi tega, ker sem morala dolga leta neprostovoljno 
prenašati lastno dimljenje. Če bi hotela sama kaditi, bi to lahko 
storila že v srednji šoli. Pa mi nekako ni šlo. Namesto aktivne 
kadilke sem se z začetkom službe spremenila v pasivno. Včasih 
je bila dimna zavesa v pisarni tako gosta, da nisi videl na drugi 
konec. Potem si za nameček dobil odmerek še ob odhodu na 
kosilo ali kavo.

Zakon, ki je omejil kajenje na javnih mestih, je sicer prizadel 
marsikaterega gostinca, manj pa kadilce, saj tej razvadi še vedno 
podlega četrtina Slovencev. Če so se z uveljavitvijo zakona njihove 
vrste nekoliko zredčile, se je njihovo število nato spet povečalo, jih 
je pa manj kot nekoč. Morda zaradi opozarjanja na nevarnosti 
kajenja, morda zaradi vedno dražje razvade ali pa celo zaradi 
neprijaznega zakona. Zdaj najbolj trdoživi pač trpijo na mrazu, 
snegu in dežju pred lokali, namesto da bi v miru kadili kje na 
toplem. Ali pa čisto nehali, kar bi bilo še najbolje. Kar se mene 
tiče, bi jim lahko namenili nekatere lokale, predvsem tiste, ki 
niso imeli možnosti prilagoditve prostorov. Nekadilci pač ne bi 
zahajali vanje, ostali pa se lahko odločijo. Pomembno je, da imaš 
izbiro. In pri kajenju je enako. Vsak trenutek lahko izbereš, kaj 
boš naredil, čeprav se je odvisnosti težko rešiti in veliko je tistih, 
ki jim ne uspe. Nekega lepega dne se lahko enostavno odločiš, 
da je bilo dovolj, in ugasneš zadnjo cigareto. Prej, preden ona 
»ugasne« tebe. Morda je že danes tak dan …

Zadnji dim?
UVODNIK

TATJANA CVIRN

V Sloveniji so pepelniki v gostinskih lokalih že nekaj let dovoljeni le na zunanjih, odprtih terasah. Letošnji svetovni dan brez tobaka je sicer namenjen 
ukrepom za zmanjševanje rabe tobaka, predvsem zmanjšanju vpliva tobačne industrije. (Foto: SHERPA)

Protikadilski zakon, kot 
so ga občutili gostinci
Stroka prepričana v pozitivne učinke prepovedi kajenja v zaprtih prostorih

Jutri, 31. maja, bomo 
obeležili svetovni dan brez 
tobaka. V Sloveniji je tobak 
med dejavniki tveganja vo-
dilni prepričljiv vzrok smrti 
in vodilni dejavnik tveganja 
za izgubljena zdrava leta 
življenja. Po raziskavah so-
deč, kadi približno četrtina 
Slovencev. Strokovnjaki ob 
tem opozarjajo tudi na ne-
varnost pasivnega kajenja.

Po podatkih Inštituta RS za 
varovanje zdravja (IVZ) to-
bak zakrivi 19 odstotkov vseh 

smrti Slovencev, starejših od 
30 let. Vsako leto zaradi posle-
dic kajenja umre skoraj 3.600 
kadilcev. »Tobaku pripisujemo 
vsako sedmo prezgodnjo smrt 
v starostni skupini 30 do 44 
let in vsako tretjo prezgodnjo 
smrt v starostni skupini 45 do 
59 let,« razlaga specialistka 
javnega zdravja v IVZ Helena 
Koprivnikar.

Kopica ukrepov
Med učinkovitimi ukrepi za 

izboljšanje slike v IVZ našteva-

jo več možnosti. Zmanjšanje 
števila kadilcev je, kot izposta-
vljajo, mogoče doseči z viša-
njem obdavčitve in s tem cen 
tobačnih izdelkov, s prepo-
vedjo oglaševanja, promocije 
in sponzorstev, z osveščanjem 
in obveščanjem javnosti o ško-
dljivosti in nevarnostih rabe 
tobaka, z nudenjem pomoči 
pri opuščanju kajenja, ome-
jitvami dostopa do tobačnih 
izdelkov za mlade, nadzorom 
nad vsebnostjo tobačnih izdel-
kov, ukrepi proti prepovedani 

trgovini s tobačnimi izdelki ter 
s spremljanjem obsega rabe 
tobaka in ukrepov nadzora 
nad njim. Kot zelo učinkovit 
ukrep se je izkazala tudi upo-
raba zdravstvenih opozoril na 
embalaži tobačnih izdelkov. 
Najboljše učinke pri nadzoru 
nad tobakom je, kot poudarja 
Koprivnikarjeva, sicer mogo-
če doseči, kadar odgovorni 
skupaj izvajajo celovito kom-
binacijo vseh ukrepov, prepo-
vedi pa morajo biti popolne in 
ne delne.

Zakon ga je pahnil v stečaj
Med gostinci, ki jih je v preteklosti protikadilski za-

kon najbolj udaril, je pevec skupine Šank Rock Matjaž 
Jelen. Njegovo ime smo našli v prvi objavi davčnih dol-
žnikov, torej na seznamu, ki ga je objavil Durs. Po teh 
podatkih Jelen dolguje državi od 50 do 100 tisoč evrov. 
Kot je pojasnil, je dolg nastal v času, ko se je ukvarjal z 
gostinsko dejavnostjo, pri čemer gre za precej grenko 
izkušnjo.

aNKeta

Jelen pojasnjuje, da je dolg 
nastal v času uveljavitve pro-
tikadilskega zakona. »Ta se mi 
še zdaj zdi velik nesmisel, saj 
so Avstrijci pokazali, kako se 
da na eleganten način rešiti 
to vprašanje – vsaj za manjše 
lokale bi morali dovoliti, da 
se lastnik sam odloči, ali bo v 
njih dovolil kajenje. Pred uve-
ljavitvijo zakona sem podobno 

Zaslužek manjši, 
zrak čistejši

Uveljavitev sprememb Zakona o 
omejevanju uporabe tobačnih izdel-
kov je predvsem med gostinci dvignila 
nemalo prahu. Med drugim je gostin-
ce prisila v ureditev kadilnic in širitev 
teras ter njihovo opremljenost z ogre-
valnimi napravami. Preverili smo, 
ali se tudi nekateri naključni večji in 
manjši gostinci v Celju zaradi zakona 
srečujejo s podobnimi težavami kot 
Matjaž Jelen.

Kadilci na prepihu
»Po uvedbi protikadilskega zakona je promet drastič-

no upadel. Na srečo se je v tem času nekoliko izboljšal, 
vendar ne do te mere, kot je bil pred uvedbo zakona. Vsi 
gostinci smo se prilagodili na podoben način. Pred lokali 
smo postavili grelnike in gostom omogočili, da se lahko 
pokrijejo z odejami. Nenazadnje smo nekoliko razširili 
tudi terase. Zakon je na zdravje ljudi vplival tako pozitivno 
kot negativno. Negativno predvsem zato, ker se strastni 
kadilci zadržujejo pred gostinskim lokalom tudi, ko so 
temperature zelo nizke, in s tem ogrožajo svoje zdravje. 
Prepričan sem sicer, da bi referendum o ponovni uvedbi 

kajenja v lokalih ›padel‹. Ljudje so se namreč navadili, da se iz lokalov vračajo, 
ne da bi jim obleka smrdela po dimu. Tudi sam sem proti kajenju, a bi vseeno 
pričakoval, da bi bila država nekoliko bolj prilagodljiva in razumevajoča, kar se 
tiče zaprtih teras, kjer se lahko kadi. Na tem področju namreč pretirava z najra-
zličnejšimi predpisi in omejitvami. Še bolj pa je zašla pri zahtevah za kadilnice, v 
katerih predpisuje takšen prepih, da bi v njih lahko celo jadrali.«

Zdenko Lednik, Kavar-
na Scotch

Marjan Šeško, Branibor

Raje v dimu kot brez dela
»Promet nam je zelo upadel, ocenjujem, da za 60 

odstotkov. Pred uvedbo zakona so k nam prihajali 
zaposleni v sosednjih butikih in trgovinah, ki so pred 
službo ali med malico prišli na kavo in cigareto. Veli-
ko je bilo tudi gostov, ki ne želijo kaditi kar na ulici, 
zdaj pa je lokal prazen. Zaradi tega smo ukinili eno 
izmeno in skrajšali delovni čas. Žal mi je, da se tudi 
po zaslugi takih ukrepov prazni mestno jedro in da 
se obeta propad malih gostincev. Pred lokalom smo 
sicer povečali okenske police, da lahko gostje odloži-
jo pijačo in si cigareto prižgejo zunaj, namestili smo 
tendo, ki varuje pred dežjem ali soncem. To ni bila 

velika naložba, gre za nekaj sto evrov. Vendar fina dama, ki bi sicer prišla na 
kavo, gotovo ne bo kadila na ulici. Zakon zagotovo ima pozitivne učinke na 
zdravje zaposlenih, sploh za tiste, ki so v gostinstvu zaposleni vse življenje in 
so pasivni kadilci. Lahko pa povem, da je bila nekdanja natakarica nekadilka, 
ki je dejala, da bi tisočkrat raje delala v dimu, kot da je brez službe.«

kot drugi gostinci pričakoval 
upad prometa, vendar ne pa, 
da bo promet v mojem loka-
lu upadel najmanj za tretjino. 
Naredil sem napako, ker sem 
vztrajal, se odločil za prenovo 
lokala, dvakrat na novo gradil 
teraso … Obisk je kljub temu 
padal. Poleti je še nekako šlo, 
vendar tistega pravega druže-
nja ni bilo več. Kasneje sem 



3Št. 26, 30. maj 2013 AKTUALNO

Nad izvajanjem Zako-
na o omejevanju uporabe 
tobačnih izdelkov bdi več 
inšpektoratov. Nadzor nad 
zagotavljanjem in spošto-
vanjem prepovedi kajenja 
v zaprtih javnih prostorih, 
nadzor nad posamezniki, ki 
ne spoštujejo prepovedi ka-
jenja, in nadzor nad pogoji, 
ki jih morajo izpolnjevati 
kadilnice, izvaja Zdravstve-
ni inšpektorat RS.

Po besedah vodje področja 
za alkohol in tobak na zdra-
vstvenem inšpektoratu Man-
ce Uršič Rosas so zdravstveni 
inšpektorji v vsej državi lani 
opravili 7.733 pregledov. Izre-
kli so 407 ukrepov tako prav-
nim kot fi zičnim osebam. 
Največji delež kršitev glede 
na število pregledov ugota-
vljajo pri nadzoru kadilnic, 
kjer je najpogosteje kršena 
zahteva, da se v kadilnici ne 
sme uživati hrane in pijače. 
Največje število kršitev je bilo 
po drugi strani lani na podro-
čju prepovedi kajenja v zapr-
tih javnih prostorih. Sicer pa 
ugotavljajo, da se število kr-
šitev kajenja v zaprtih javnih 
prostorih v zadnjih treh letih 
počasi zmanjšuje, medtem ko 
je kršitev v kadilnicah vedno 
več.

Po kakšnem postopku 
konkretno ugotavljate ne-
pravilnosti?

Če povem kar na primeru 
gostinske dejavnosti. Inšpek-
tor pride v gostinski lokal 
in opazuje razmere. Zatem 
se predstavi, najpogosteje 
natakarju, in mu predstavi 
svoje ugotovitve, pri čemer 
natančno razloži vrste more-
bitnih kršitev ter zakonodajo, 
ki določa prepovedi. Ob tem 
zapiše zapisnik o inšpekcij-
skem pregledu, ki ga natakar 
podpiše, ima pa možnost po-
dati tudi izjavo o tem, zakaj 
je prišlo do kršitve oziroma 
zakaj meni, da kršitve ni 
bilo. Hkrati teče tudi prekr-
škovni postopek, saj zakon v 
primeru kršitev predvideva 
kazenske določbe. Inšpektor 

Protikadilski zakon, kot 
so ga občutili gostinci

Najnovejše raziskave 
kažejo, da kadi 24 
odstotkov prebivalcev 
Slovenije, starih med 
15 in 64 let. Med nji-
mi jih redno kadi 19 
odstotkov, občasno 
pa pet odstotkov, pri 
čemer je zanimivo, 
da kadi več žensk kot 
moških. Zaskrbljujoč 
je podatek o mla-
dostnikih kadilcih. 
Kadi namreč 25 od-
stotkov 15-letnikov. 
Tudi sicer je okoli 70 
odstotkov kadilcev 
začelo redno kaditi v 
najstniških letih.

Učinki že vidni
Eden od ukrepov za zniža-

nje števila kadilcev in zmanj-
šanje pasivnega kajenja v 
Sloveniji je bil pred slabimi 
šestimi leti sprejet Zakon o 
omejevanju uporabe tobačnih 
izdelkov (Ur. l. št. 93/2007, 
12. 10. 2007), bolj znan kot 
protikadilski zakon, ki je med 
drugim prinesel popolno pre-
poved kajenja v zaprtih javnih 
in delovnih prostorih, z izjemo 
posebej za to urejenih kadilnic. 
Čeprav bo o učinkih zakona 
zares mogoče govoriti šele čez 
čas, strokovnjaki trdijo, da je 
pozitiven učinek že viden. V 
IVZ pravijo, da se je po uvelja-
vitvi zakona delež kadilcev po-
membno znižal. Čeprav se je 
po letu 2008 ponovno povišal, 
pa ni dosegel predhodne ravni. 
Koprivnikarjeva poudarja, da 
se je tako pomembno znižala 
izpostavljenost prebivalcev, 
tako kadilcev kot nekadilcev, 
tobačnemu dimu v javnih za-
prtih prostorih in tudi v doma-
čem okolju, kar je bil, kot pravi, 
glavni cilj ukrepa.

ANJA DEUČMAN

NA KRATKO

Telovadnica bo prenovljena do 
konca leta

ŠENTJUR – Osnovna šola Planina pri Sevnici je leta 2011 dobila novo zunanje večna-
mensko športno igrišče, lani pa so šolarji in zaposleni vstopili v povsem prenovljeno 
stavbo šole. V teh dneh se bo začel še zadnji, tretji del prenove osnovne šole, in sicer 
gre za prenovo stare in dotrajane telovadnice.

Telovadnica je bila zgrajena leta 1971 za potrebe izvajanja programa osemletke. Po pre-
novi bo imela v pritličju vadbeni prostor s predelno dvižno zaveso in premične tribune ter 
shrambo za vadbeno orodje ter športne rekvizite. Prav tako je predvidena tudi sodniška niša, 
v nadstropju bo galerija z dostopom do izvlečnih tribun ter v etaži sanitarije za obiskovalce. 
Predvidena vrednost celotne naložbe gradnje, opreme in projektne dokumentacije znaša 1,5 
milijona evrov. Zanjo je šentjurska občina na razpisih ministrstva za izobraževanje, znanost 
in šport ter Fundacije za šport pridobila dobrih 470 tisoč evrov. Prenova, ki jo izvaja podjetje 
Remont Celje, naj bi se končala do konca leta 2013. TV

Po vojaškem mostu čez potok
LJUBNO – V občini se še vedno spopadajo s posledicami lanskih novembrskih poplav, 

saj je visoka voda odnesla enega od mostov čez Ljubnico, ki povezuje središče občine 
z zaselkom Rastke.

Občina je sanacijo prijavila v nabor projektov, ki jih bo sofi nancirala država v sanacijskem 
programu po poplavah. Sicer zaenkrat datumi izvedbe še niso točno znani, saj v občini po-
dobno kot drugod niso prejeli niti obljubljenega denarja za poplačilo stroškov interventnih 
del po poplavah, ki so presegli 270 tisoč evrov. Predračunska vrednost za gradnjo novega 
mostu je približno 400 tisoč evrov, upajo pa, da bodo most začeli graditi še letos. Promet 
usmerjajo čez montažni vojaški most. US

Zdravstvo v rdečih številkah
NAZARJE – Svetniki so prisluhnili poročilu o delu zdravstvenega doma, zaenkrat s 

sedežem v Mozirju. Kot je znano, se javni zavod spopada s precejšnjimi težavami.
Od lani namreč ne morejo več sami pokrivati izgube, ki nastaja od leta 2009 zaradi varče-

vanja ter manjših prihodkov od zdravstvene zavarovalnice. Za pokrivanje izgube so pristojne 
občine, kjer pa še niso dokončno potrdili novega odloka o ustanovitvi zavoda, s čimer bi 
uredili pravnoformalna razmerja med zavodom in sedmimi zgornjesavinjskimi občinami. 
Zaradi tega v zavodu letos še niso izstavili zahtevkov za pokritje izgube. Kot ocenjujejo, bi 
potrebovali vsaj tri nove zdravnike, ki pa očitno za delo na podeželju niso zainteresirani. 
Javni zavod Zdravstveni dom Zgornje Savinjske doline je od novembra lani za pol leta kot 
v. d. vodila Darja Es, ki se ji bo potem, ko bodo imenovanje potrdili v vseh občinah, vodenje 
podaljšalo še za pol leta. V tem času naj bi priptavili razpis za novega direktorja zavoda.

Kanalizacijsko omrežje za 30 hiš
ŠMARTNO OB PAKI – Občina je konec prejšnjega leta na razpis operativnega pro-

grama razvoja regij ministrstva za gospodarski razvoj in tehnologijo prijavila projekt 
Odvajanje komunalnih voda z območja Paške vasi do Slatin. Prejšnji teden je prejela 
sklep o odobritvi sofi nanciranja.

Ocenjena vrednost projekta znaša 950 tisoč evrov, od tega je iz namenskih sredstev EU za 
kohezijsko politiko odobrenih do 653 tisoč evrov. Projekt predvideva gradnjo črpališča in pri-
bližno treh kilometrov kanalizacijskega omrežja, ki bo potekalo po desnem bregu reke Pake 
od Šmartnega ob Paki do začetka Paške vasi. Na tej trasi bo na javno kanalizacijsko omrežje 
priključenih 30 hiš. Ta povezava bo v prihodnosti omogočila priključitev hiš na kanalizacijsko 
območje naselij Paška vas in Gavce. Za izvedbo projekta je zdaj v pripravi javni razpis za izbiro 
izvajalca, projekt pa mora biti skladno z razpisom končan do septembra prihodnje leto.

Stavijo na 
kolesarje

Miha Matjaž, Gostilna 
Matjaž

Manj jutranjih kavic
»Protikadilski zakon je na prodajo pijač v našem gostinskem lokalu zelo 

vplival, saj se je povpraševanje občutno zmanjšalo. Jutranjih kavic skoraj 
več ne prodamo. Po drugi strani se je prodaja hrane nekoliko povečala. 
Stranke so se po uvedbi zakona pritoževale, a na srečo s tem nismo imeli 
velikih težav. Zakonu smo se prilagodili tako, da smo skrajšali odpiralni 
čas gostilne in jo po času za kosilo zapremo. Trenutno urejamo manjši 
vrt z nekaj mizami, saj so do zdaj kadilci morali kar stoje kaditi pred vrati 
gostinskega lokala. Kljub temu, da sem kadilec, zagovarjam ta zakon za 
gostinske lokale, kjer strežejo hrano. Zakona pa ne podpiram v primeru 
barov oziroma lokalov, kjer prodajajo le pijačo.«

TINA VENGUST, ŠPELA OŽIR, foto: GrupA

Kljub iznajdljivosti zasačeni

večkrat premleval to zgodbo in 
reči moram, da mi je zelo žal, 
ker lokala nisem prej prodal,« 
je povedal Jelen in dodal, da se 
še zdaj na koncertih dogaja, da 
sredi prireditve izgine polovica 
ljudi – »na cigareto« gredo tako 
kadilci kot tudi nekadilci.

Jelen je poudaril, da njemu 
kot nekadilcu ta zakonodaja 
ustreza. Kar se posla tiče, pa 

je prepričan, da bi država lah-
ko naredila izjeme v primeru 
manjših lokalov. »Na mesec 
ustvariš tisoč evrov izgube, dve 
leti je naokrog, kot bi mignil, in 
še obresti … Dolg se kaj hitro 
nabere.« V Jelenovem primeru 
je šlo tako daleč, da se je zna-
šel v stečajnem postopku. Sicer 
sam ni skrival, da se je znašel v 
fi nančnih težavah, jasno pa je, 

da tako velikega dolga ne more 
naenkrat vrniti. »Moji podat-
ki so na Ajpesu že dve leti in 
javna objava je mojemu ime-
nu povzročila kar nekaj škode. 
Dejstvo je, da ne morem tako 
velikega dolga vrniti čez noč, 
s temi objavami pa je še toliko 
manj možnosti, da bi se hitreje 
postavil na noge,« še pravi.

URŠKA SELIŠNIK

lahko tako izda opozorilo ali 
globo.

Kaznujejo se tako prav-
ne kot fi zične osebe, odzivi 
kršiteljev pa verjetno niso 
vedno mirni in razumeva-
joči …

Delo inšpektorjev je res tež-
ko, saj izvajajo nadzore tudi 
ponoči. Tako se nemalokrat 
zgodi, da so nekateri gostje 
pod vplivom alkohola, veliko 
jih je v gostinskem lokalu v 
skupini in zgodi se, da posta-
nejo zelo nesramni in celo na-
silni. To močno otežuje vode-
nje inšpekcijskega postopka, 
zato večino tovrstnih nadzo-
rov opravljamo v sodelovanju 
s policijo, ki nam je v pomoč 
tudi pri identifi kaciji posame-
znikov, ki kršijo zakon.

Nekateri gostinci zagoto-
vo na različne načine po-
skušajo zaobiti zakon. Ne 
želimo dajati idej, a kljub 
temu – lahko razkrijete ka-
kšen primer?

Zagotovo tudi ljudje opa-
žajo, da lastniki nekaterih 
lokalov terase ter poletne in 
zimske vrtove zapirajo na naj-
različnejše načine. Na trgu se 
na primer pojavljajo dobavi-
telji nekakšnih plastičnih za-
ves, ki naj bi bile prepustne, 
gostinci se odločijo za nakup 
in tako zaprejo vse stene. A 
treba je poudariti, da to ni do-
voljeno, in ko jim inšpektor 
to pove, so zelo presenečeni. 
Še veliko je primerov takšne 
in drugačne iznajdljivosti, a 
inšpektorji ji slej ko prej pri-
demo na sled. Po drugi strani 
se soočamo z veliko zahteva-
mi za sodno varstvo, tako da 
je naše delo res pestro. AD

Za pravno osebo, ki krši 
določila Zakona o omeje-
vanju uporabe tobačnih iz-
delkov, je predpisana globa 
od 2.000 do 33.000 evrov, za 
odgovorno osebo podjetja 
od 400 do 1.000 evrov, za 
samostojnega podjetnika 
od 800 do 4.000 evrov, za fi -
zično osebo pa 125 evrov.

novice iz 33 občin

PODČETRTEK – V občini 
gradijo tri kilometre dol-
go kolesarsko stezo Golo-
binjek–Sela, ki je ob cesti 
proti virštanjskim goricam. 
V začetku junija jo bodo as-
faltirali, projekt bo v celoti 
končan konec avgusta, saj 
bodo opravili še dela na 
mostovih.

Vrednost te občinske na-
ložbe znaša šeststo tisoč 
evrov, večina denarja je iz 
evropskega sklada za regio-
nalni razvoj. Prav tako po-
tekajo priprave na gradnjo 
dela daljinske kolesarske 
steze med Rogaško Slatino, 
Podčetrtkom in Bistrico ob 
Sotli za okoli deset kilome-
trov dolg odsek med Roga-
ško Slatino in Podčetrtkom. 
Daljinska kolesarska steza 
je državna naložba, gradnja 
tega odseka je ocenjena na 
več kot pet milijonov evrov. 
Obe občini sta za projektno 
dokumentacijo že poskrbeli, 
steza naj bi bila dokončana 
prihodnje leto.

BJ
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Znana je bogata lesarska 
preteklost Zgornje Savinjske 
doline – tudi obdobje, ko so 
ljudje na črno prodajali les 
– ter giganta Glin Nazarje, 
ki je v najboljših časih za-
posloval skoraj dva tisoč 
ljudi. Po propadu Glina se 
je začela drugačna lesarska 
zgodba, pobudo so prevzeli 
manjši zasebniki, ki se za-
dnje čase spopadajo s kata-
strofalnim stanjem lesarstva 
v Sloveniji. Podatek, da je 
panoga s 45 tisoč »padla« na 
10 zaposlenih, pove največ.

Zdaj je lesarjem v dolini 
– seveda, če se bodo s tem 
strinjale ostale občine v Sa-
vinjski regiji – ponujena nova 
priložnost. Eden od stebrov 
prihodnjega razvojnega pro-
grama Savinjske regije bo le-
snopredelovalna industrija, 
z njo pa vse bolj povezujejo 
tehnološkorazvojni center za 
lesno predelavo. Gre za gra-
dnjo regijskega centra, ki bi 
na enem mestu nudil celovito 
podporo razvoju bolj uspešne 
lesarske zgodbe. O tej temi 
so se v Saša regiji že večkrat 
pogovarjali in pripravljali iz-
hodišča razvojnega progra-
ma, s tem pa tudi izhodišče 
za vzpostavitev lesarskega 
centra.

Za center
V torek je v Nazarjah 

zgornjesavinjskim lesarjem 
šoštanjski podjetnik Janez 
Mazej predstavil tudi kon-
kretno rešitev za vzpostavi-

»Razvojni center bo priložnost za vse, da ustvarimo skupno zgodbo o lesu, bo center novih tehnologij, napredka in razvoja,« 
je nizal šoštanjski podjetnik, ki Gomilsko vidi predvsem kot središče Savinjske regije, saj naj bi v tem centru sodelovali tudi 
lesarji iz drugih krajev.

Lačni pri polni lesarski mizi?
Vsi podpirajo ustanovitev lesarskorazvojnega centra, velik problem pa bo kraj – Zgornjesavinjčani so proti centru na 
Gomilskem

Na razpravi v Nazarjah so med drugimi sodelovali Janez Kaker, nekda-
nji predsednik upravnega odbora OZS, Alojz Selišnik, podpredsednik 
Državljanske liste in Branko Meh, ki je na zborničnem položaju nasledil 
ravno Kakerja. Vsi trije se ukvarjajo s predelavo lesa.

dila že preveč škode in da bi 
na Gomilskem lahko zrasel 
velikopotezni in ambiciozen 
razvojni center, ki pa potre-
buje široko podporo lesarjev. 
Tudi zgornjesavinjski lesarji 
ustanovitev tovrstnega centra 
podpirajo, saj se zavedajo, da 
ga nujno potrebujejo. Vendar 
bi ga bilo po njihovem mne-
nju treba vzpostaviti tam, kjer 
bi ga lesarji vzeli za svojega. 
»Sicer bo doživel enako uso-
do, kot ga je lesarski razvojni 
center, ki smo ga pred petimi 
let ustanovili v Nazarjah, a je 
propadel,« je opozoril direk-
tor SŠGZ Franci Kotnik.

Po podatkih nazarske eno-
te zavoda za gozdove se na 
tem območju letno poseka 
približno 200 tisoč kubič-
nih metrov lesa, lahko pa bi 
jih 300 tisoč. Znano je, da 
večino hlodovine pokupijo 
avstrijski kupci, tako da se 
tudi lesarji na območju Saša 
regije srečujejo s težavami za-
radi pomanjkanja hlodovine. 
Tudi zato je solčavski župan 
Alojz Lipnik opozoril, da 
se pri pogovorih o lesarski 
industriji preveč ozirajo po 
avstrijskem velikopoteznem 
vzoru, ko ena žaga zreže po 
milijon kubičnih metrov hlo-
dovine. »Ustvariti moramo 
svojo zgodbo, drugačno od 
vzorcev iz sosednjih držav. 
Naše izhodišče je vrhunska 
kakovost lesa. Zgodba se 
mora začeti v gozdu in mora 
biti celovito sestavljena do 
končnega izdelka.«

Podobno so opozarjali 
drugi razpravljavci, po po-
datkih nazarske županje 
Majde Podkrižnik pa se je 
pogovora od 120 vabljenih 
lesarjev udeležila približno 
četrtina. Med drugim je 
bilo mogoče tudi slišati, da 
bi morali na podobne pogo-
vore povabiti tudi lastnike 
gozdov.

Ne za Gomilsko
Dodaten, po razpravi sodeč, 

še večji problem je v tem, ker 
naj bi podjetnik Mazej jeseni 
na Gomilskem začel graditi 
žago za razrez hlodovine z 
zmogljivostjo 100 tisoč kubič-
nih metrov letno. Če vemo, 
da 11 zgornjesavinjskih žag 
v tem trenutku razreže 67 ti-
soč kubičnih metrov, potem 
je razumljiva skrb lesarjev, da 
bodo zaradi žage na Gomil-
skem propadli vsi drugi ža-
garji. Tudi zaradi tega je bilo 
na razpravi v Nazarjah med 
zgornjesavinjskimi lesarji 
mogoče slišati odklonilno 
stališče do gradnje lesarskega 
centra na Gomilskem. »Pre-
seneča me, kako se znamo 
lesarji organizirati na prvo 
žogo – sploh če slišimo, da bi 
z razvojnim centrom postavil 
žago, kar je popolna dezin-
formacija. Ob tem je panoga 
v najhujši krizi, sovražniki 

pa so čez mejo,« se je odzval 
Mazej, ki sicer z družino živi 
v Šmartnem ob Dreti. »Kar se 
tiče centra, govorim izključ-
no o gospodarskem učinku, 
zanima me samo, če lahko v 
centru zagotovimo, da bodo 
lesarji več prodali in tudi več 
zaposlovali.«

Da je Mazejev predlog nale-
tel na osje gnezdo, je potrdil 
lastnik podjetja Melu Alojz 
Selišnik: »V Zgornji Savinj-
ski dolini vemo, kakšen je bil 
nekdanji prostor Glina, vemo, 
koliko delovnih mest je dal, 
in vemo, da se znamo lesarji 
povezati in poskrbeti za ra-
zvoj. Zato se tudi kot Zgor-
njesavinjčan težko strinjam, 
da dvignemo roko in rečemo, 
naj bo center na Gomilskem 
– čeprav gre samo za 20 kilo-
metrov razlike.«

Po precej burni razpravi so 
sodelujoči imenovali komisi-
jo, ki bo podrobneje preučila 
možnosti, kje in na kakšen 
način bi vzpostavili tehnolo-
škorazvojni center lesarstva. 
Najhuje bi bilo – glede tega 
so se strinjali vsi navzoči na 
pogovoru v Nazarjah, nekda-
njem lesarskem središču – da 
bi zaradi razprtij ostali brez 
tega centra, ki ga za oživitev 
lesne predelave še kako po-
trebujejo.

URŠKA SELIŠNIK

Miran Zager iz inštituta za regionalne 
raziskave: »Kot Zgornjesavinjčan ne 
vidim smisla postavljanja centra na 
Gomilskem, saj je ta kraj brez surovine, 
tradicije in znanja in se ponuja zgolj 
zaradi logistične povezave. Podpora žu-
panov ni dovolj, saj bi kapital in razvoj 
prihajala od članov v verigi. Koncept 
tovrstnega centra mora združevati po 
interesih, ne pa na klic ali na silo.«

Gozdar Alojz Gluk: »Lahko se zgodi, 
da bomo ostali lačni pri polni mizi, saj 
se obdani z gozdom ne znamo dogovo-
riti. Lesne surovine je še dovolj, vendar 
se zaradi krize že dogaja, da nekateri 
lastniki nimajo več česa za sekati.«

tev tehnološkorazvojnega 
centra na Gomilskem. Mazej 

je poudaril, da je prevelika 
razdrobljenost lesarjev nare-

O žagi, ki jo Mazej namerava graditi 
na Gomilskem, smo že pisali. Gre za 
zemljišče nekdanjega podjetja Biva hiše, 
ki ga je Mazej odkupil za 1,1 milijona 
evrov. Na žagi, ki naj bi jo Mazej skupaj 
s tujim partnerjem začel graditi jeseni, 
bi letno razrezali 100 tisoč kubičnih 
metrov lesa. V drugi fazi bi vzpostavili 
proizvodnjo lepljenih izdelkov, v tretji 
pa zgradili kogeneracijo na biomaso. 
Mazej je pozival lesarje, naj projekta 
žage ne mešajo z regijskim centrom, 
ki je javna pobuda in jo morajo voditi 
lesarji. »Razvojni center bo priložnost 
za vse, da ustvarimo skupno zgodbo o 
lesu, bo center novih tehnologij, napred-
ka in razvoja …«



�Št. 26, 30. maj 2013 GOSPODARSTVO

Skrbno vodenje podjetja, 
da je uspešno, in obenem 
delovanje, h kateremu jih 
obvezuje podpis deklaracije 
trajnostnega razvoja, sta ti-
sto, kar je skupno uspešnim 
gospodarstvenikom regije, 
meni Janez Jazbec, direktor 
Razvojne agencije Savinjske 
regije. Z usmerjenostjo v 
trajnostni razvoj pridobivajo 
regija kot celota in posame-
zniki, saj če sami ne naredi-
mo nič na tem področju, je 
samo čakanje na »velike«, 
kaj bodo naredili, brez po-
mena in vrednosti.

Usmerjenost v dolgoročne 
projekte, kjer lahko doseže-
jo tudi najboljše rezultate in 
pomagajo večjemu številu 
pomoči potrebnih, pomeni 
uresničevanje trajnostnega 
razvoja v podjetju Mik, d. o. 
o. To se po besedah lastnika in 
generalnega direktorja Franci-
ja Pliberška vidi pri skrbi za 
zaposlene, humanitarnih akci-
jah, skrbi za okolje, športnem 
duhu, kulturi in umetnosti. V 
Miku stremijo k vrednotam, ki 
omogočajo kakovostno opra-
vljanje nalog, odpravljajo ne-
potrebno delo in spodbujajo 
pristne medčloveške odnose, 
spodbujajo osebno rast in 
napredovanje posameznikov, 
kar se je izkazalo kot močno 
motivacijsko orodje, ki ga za-
posleni cenijo in spoštujejo. V 

delovnem procesu težijo k čim 
manjši porabi energije in upo-
rabljajo okolju prijazne mate-
riale. Z »zero waste« koncep-
tom stremijo k stoodstotnemu 
recikliranju ostankov. Njihova 
poslovna stavba spada med 
najbolj energijsko učinkovite 
poslovno-proizvodne objekte 
v Sloveniji. Z Mikovo kara-
vano otroškega smeha vsako 
leto odpeljejo na počitnice sto 
otrok iz socialno šibkejših dru-
žin iz vse Slovenije. Teja Vreč-
ko Luknar, ki v Miku skrbi za 
odnose z javnostmi, je za letos 
napovedala spremembo loka-
cije kolonije. Osma generacija 
otrok bo šest brezskrbnih dni 
preživela v Kozjem, kjer bodo 
v Športnem parku poskrbeli 
za različne aktivnosti, seveda 
pa bodo šli tudi na kopanje v 
bližnje terme.

Za ljudi in okolje
Ohranitev delovnih mest, 

izobraževanje zaposlenih, 
pomoč otrokom zaposlenih 
bodisi s štipendiranjem ali z 
opravljanjem prakse in tudi 
z zaposlitvijo v podjetju vidi 
Hugo Bosio, direktor podjetja 
Bosio, d. o. o., kot vrednote, 
za katere se zavzemajo. Zanj 
trajnostni razvoj med drugim 
pomeni, da podjetje pusti svoj 
pečat v okolju, kjer deluje. 
Njihova dejavnost, proizvo-
dnja industrijskih peči, ki so 

namenjene železarnam, niso 
tisto, kar bi zanimalo množice 
ljudi, zato so postavili konje-
niški center s 46 konji, ki je 
odprte narave. To pomeni, da 
je center namenjen vsem, ki 
želijo uporabljati infrastruk-
turo, se naučiti jahati ali si 
ogledati tekmovanje. Konje, 

skrb in delo z njimi predsta-
vljajo na dnevih odprtih vrat, 
ko lahko ljudje sedejo v koči-
jo, se malo popeljejo naokoli, 
najmlajši pa lahko pobožajo 
in od blizu vidijo miniaturne 
ameriške ponije. S spozna-
vanjem teh in kasneje malo 
večjih ponijev se lahko otroci 

odločijo za šolo jahanja in v 
nadaljevanju za tekmovanja 
s konji. S Kulturnimi galopi 
v centru konjeniškega športa 
vabijo na koncerte, ki jih obar-
va glasba muzikalov, džeza in 
malo roka, poleg tega gostijo 
tudi razstave na temo narave, 
predvsem konj.

Z Rajmundom Selišnikom 
in njegovo mizarsko delavni-
co se je že leta 1933 začela pi-
sati zgodba podjetja Melu, d. 
o. o. Direktor Alojz Selišnik
predstavlja tretjo generaci-
jo, ki nadaljuje mizarstvo. V 
Sloveniji se večina okroglega 
lesa, hlodovine, proda naprej, 
vendar Melu, d. o. o., predsta-
vlja primer dobre prakse, saj 
so specializirani za izdelavo 
masivnih notranjih vrat, za 
kar uporabljajo domač, slo-
venski les. Njihov trg predsta-
vljajo večinoma avstrijski in 
nemški kupci, saj beležijo kar 
90-odstotni izvoz. Z uporabo 
in s predelavo domačega lesa 
mu dodajo 30 do 35 odstot-
kov vrednosti okroglega lesa. 
Skušajo imeti zaprt energet-
ski krog, kar pomeni, da vse 
odpadke pri predelavi lesa 
(žagovino, odrezke, brusne 
odpadke) stisnejo v brikete, 
ki spet predstavljajo energent. 
Vsako leto štipendirajo 2 do 
3 učence, ki jim Selišnik že 
v osnovni šoli predstavi po-
klic in možnosti; prizadevni 
ter sposobni po končanem 
šolanju pogosto ostanejo del 
podjetja. Da mu res ni vseeno 
za okolje, Selišnik dokazuje z 
aktivnim delovanjem v civilni 
iniciativi Luč, ki kot društvo 
za trajnostni razvoj bdi nad 
pretiranim asfaltiranjem na-
rave.
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ZADNJA NOVICA

Družba Elektro Celje je v 
Thermani Laško proslavila 
visok jubilej, sto let obstoja. 
Pred sto leti je namreč Me-
stna elektrarna Celje začela 
graditi električno omrežje. 
Elektro Celje je v teh letih 
doživel veliko organizacij-
skih sprememb, zadnja leta 
pa je v večinski državni lasti 
in skrbi za kakovostno ter 
varno oskrbo z električno 
energijo domov in podjetij 
v treh slovenskih regijah.

Celjski distributer elek-
trične energije je na tretjem 
mestu po velikosti. Od usta-
novitve do danes je posta-
vil omrežje, ki odjemalcem 
električne energije v regiji 
omogoča nemoten dostop 
do tega v današnjih časih sa-
moumevnega energenta. Iz 
zgodovine lahko razberemo, 
da je uspešna elektrifikacija 
regije potekala neprekinje-
no tudi v času obeh vojn, 
težkih povojnih obdobij in 
med menjavo družbenega 
sistema. »Ključni dejavnik 
za uspeh in razvoj podjetja 
so bili in so še danes zapo-
sleni! Skozi celotno obdobje 
beležimo veliko pripadnost 
podjetju, ki jo dopolnjujeta 
visoka raven strokovnega 
znanja in želja po napredku. 
To nam daje zagotovilo, da 
bo podjetje uspešno tudi v 
svojem drugem stoletju,« je 
poudaril predsednik uprave 
Rade Knežević.

Na poti v drugo stoletje

Gorenje skladno s 
pričakovanji

Poslovanje Skupine Gorenje v prvem četrtletju leta je bilo 
glede na prestrukturiranje proizvodnje in glede na 2,6-odsto-
tni padec povpraševanja v Evropi skladno s pričakovanji.

Prihodki so bili za poldrugi odstotek nižji od prihodkov 
v primerljivem lanskem obdobju in so dosegli skoraj 290 
milijonov evrov. Je pa skupina za pol odstotka povečala 
prihodke temeljne dejavnosti – izdelki in storitve za dom 
– predvsem zaradi rasti prodaje v vzhodni Evropi. Poslov-
ni izid iz poslovanja, gre za slabih 6 milijonov evrov, je za 
dobro polovico nižji od lanskega. Gorenje je namreč zaradi 
socialnega sporazuma o neodpuščanju zaposlenih v Sloveniji 
zaradi selitev proizvodnje imelo v Velenju v prvem četrtletju 
leta povprečno 300 zaposlenih preveč, kar je pomenilo skoraj 
2 milijona evrov dodatnih stroškov dela. Zaradi številnih 
dejavnikov so v Gorenju v prve četrtletju zabeležili več kot 
4 milijone evrov minusa, kar je manj, kot so načrtovali.

US

Mitji Terčetu in Radetu Kneževiću je darilo ob jubileju izročil tudi celjski župan Bojan Šrot.

Podjetje z več kot 630 so-
delavci oskrbuje 4.345 kva-
dratnih kilometrov veliko 
območje, s skoraj 2 milijona 
MW električne energije pa 
letno oskrbi več kot 168 tisoč 
odjemalcev. Novo obdobje je 
nastopilo z izčlenitvijo druž-
be Elektro Celje Energija, ki 
skrbi za prodajo električne 
energije. Trg je odprt, kupci 
lahko izbirajo med mnogi-
mi ponudniki. »Prehod na 

tržno obdobje je bil za pod-
jetje velik šok, saj odhodov 
kupcev nismo bili vajeni. Po 
kratkem prilagajanju dosega-
mo stabilno rast. Želimo se 
razvijati in postati dobavitelj 
vseh energentov za dom. Ele-
ktrični energiji smo že dodali 
lesno biomaso, v letošnjem 
letu načrtujemo še zemeljski 
plin in kurilno olje,« je napo-
vedal Mitja Terče, direktor 
hčerinske družbe.

Podjetje je ob prazniku 
izdalo tudi monografijo, 
kjer so kronološko zabe-
leženi dogodki preteklega 
stoletnega obdobja in z njim 
povezana dogajanja v podje-
tju. Dogajanje so zaokrožili 
z denarno donacijo, saj so 
trem bolnišnicam, med nji-
mi tudi celjski, namenili po 
2.500 evrov za izboljšanje 
ravni oskrbe.

US, foto: SHERPA

Slovenija dobila 
dve leti

Skladno z napovedmi je Evropska komisija včeraj 
priporočila, naj se Sloveniji rok za odpravo čezmernega 
javnofinančnega primanjkljaja podaljša do leta 2015.

Do takrat naj bi Slovenija primanjkljaj (ki bo letos zaradi 
izrednih dogodkov, zlasti dokapitalizacije bank, dosegel 
7,9 odstotka) spravila pod tri odstotke BDP. EK je namreč 
včeraj končala presojo reformnega programa in programa 
stabilnosti, ki ju je vlada Alenke Bratušek v Bruselj poslala 
v začetku maja. Številni strokovnjaki so napovedovali, da 
bo Slovenija prejela opozorilo, reformnega programa pa 
Bruselj naj ne bi zavrnil in s tem uvedel postopke zaradi 
čezmernega javnofinančnega primanjkljaja in presežnih 
makroekonomskih neravnovesij. V celoti gledano je Slo-
venija prejela kar devet priporočil Evropske komisije.

US
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Z avtomatskim 
defibrilatorjem

SLOVENSKE KONJICE – V krajevni skupnosti Žiče so 
občani dobili prvi avtomatski defribilator, ki jim je na 
voljo 24 ur na dan. Na območju občine imajo avtomatski 
defibrilator že v konjiški športni dvorani, kjer je na voljo 
le v času, ko je odprta.

V Žičah so za krajane najprej pripravili dvodnevni prikaz 
osnovnih postopkov oživljanja ter rabe avtomatskega defi-
brilatorja. Predstavitve se je udeležilo 58 krajanov. Defibri-
lator je Žičanom slovesno predala predsednica Območnega 
združenja Rdečega križa Slovenske Konjice Mihaela Pugelj. 
V Žičah je prišlo do namestitve defibrilatorja, potem ko so 
z njim v Slovenskih Konjicah rešili življenje enega od Ži-
čanov. V Žičah so ga namestili na vrata gasilskega doma. 
Župan Miran Gorinšek je pred nekaj dnevi dal predlog, 
da bi avtomatske defibrilatorje namestili v vseh večjih kra-
jih občine, zato v območnem združenju Rdečega križa že 
zbirajo predračune. Defibrilator rešuje življenja občanov v 
primeru zastoja srca, ki je v razvitem svetu najpogostejši 
vzrok za smrt. Ob takojšnji uporabi naprave je možnost za 
preživetje okoli 90-odstotna.

BJ

Pevska Majska mavrica
BRASLOVČE – Na tradicionalnem zaključnem koncertu 

Majska mavrica so se predstavili mladi pevci Osnovne 
šole Braslovče.

V športni dvorani braslovške osnovne šole so pester zboro-
vski program pod vodstvom Anje Jezernik predstavili zbori 
matične šole osnovne šole in vseh podružničnih šol: Go-
milsko, Tarnava in Letuš. Pod vodstvom Simone Lukanc in 
Vesne Bahč so ubrano in igrivo zapeli tudi najmlajši pevci 
vrtčevskega zbora. Gostja letošnje Majske mavrice je bila 
mlada glasbenica Tanja Lončar, ki je občinstvo navdušila z 
izrednim vokalom in igranjem na citre. Mladi pa niso le peli. 
Tudi brali so, in sicer odlomke iz svojih najljubših knjig. De-
vetošolci pa so ob tej priložnosti prejeli knjižne nagrade.

LK

Med počitnicami na 
delo

PREBOLD – Dijaki in študentje občine Prebold bodo 
imeli tudi letos možnost krajšega počitniškega dela v 
občinskih organih in drugih z občino povezanih usta-
novah.

Po stečaju preboldske tekstilne tovarne so se v tamkajšnji 
občini odločili, da bodo pomagali mladim, zato že vrsto let v 
času poletnih počitnic razpisujejo prosta počitniška delovna 
mesta. Letos je na voljo 83 delovnih mest v občinski upra-
vi, knjižnici, vrtcu, na bazenu in turistično informacijskem 
centru. Nekaj žepnine si bodo lahko dijaki in študentje pri-
služili tudi z delom v različnih društvih – gasilskih, športnih 
in planinskih. »S tovrstnim počitniškim delom pomagamo 
mladim in društvom,« pravi Klaudija Kač iz Občine Prebold. 
»Povpraševanja je vsako leto več in vsem prošnjam žal ne 
moremo ugoditi. Tako imajo prednost študentje in dijaki 
višjih letnikov,« pojasnjuje Kačeva. Počitniško delo lahko 
mladi opravljajo največ 14 dni, plačilo pa znaša tri evre na 
uro. Pred začetkom del morajo izbrani kandidati opraviti 
tudi izpit varstva pri delu.

LK

Kmalu novi gasilci
VRANSKO – Občinsko gasilsko poveljstvo Vransko, ki 

združuje vsa štiri občinska gasilska društva, je drugi ko-
nec tedna v maju začelo izobraževati nove gasilce.

Okrog 20 mladih gasilcev bo v okviru tečaja ob šestih kon-
cih tedna spoznavalo osnove gasilstva. Seznanili se bodo z 
gasilskimi vozili, opremo, zaščito dihal, s postopkom inter-
vencij in nenazadnje tehnikami reševanja. Po končanem 
tečaju, katerega vodja je občinski gasilski poveljnik Vlado 
Reberšek, bodo udeleženci usposobljeni za sodelovanje v 
gasilskih intervencijah. ŠO

Predstavili turistične 
adute

RADEČE – Na 18. dnevih slovenskega turizma, ki so bili 
v začetku maja na Trgu bana Jelačića v Zagrebu, so obi-
skovalci med drugim spoznavali tudi turistično ponudbo 
občine Radeče. V Kulturno-turističnem rekreacijskem 
centru (KTRC) Radeče so to hrvaško milijonsko mesto 
namreč prepoznali kot vir številnih gostov, ki bi lahko 
obiskali in izkoristili pestro turistično ponudbo občine.

Duška Kalin iz KTRC Radeče je povedala, da so na pred-
stavitvi prikazali celostno turistično ponudbo občine. Poleg 
paradnega konja, splavarjenja na reki Savi, so predstavili še 
idilično vasico Svibno, najdebelejše drevo v Sloveniji – Ga-
šperjev kostanj, etnološko zbirko družine Ključevšek ter 
Ostrovrharjeve gorice. Po besedah Kalinove je bilo zanimanje 
za predstavitev veliko, v KTRC pa beležijo že prva konkretna 
povpraševanja s Hrvaške.

TV

Plaz čaka na odobritev 
ministrstva

DOBJE – Močno neurje leta 2010 je v občini sprožilo 
več plazov. Manjše je občina uredila sama, sanacijo ob-
sežnejših treh pa je prijavila na ministrstvo za kmetijstvo 
in okolje. Ureditev plazu na cesti Škarnice–Salobir naj bi 
občani dočakali še letos.

Na cesto Škarnice–Salobir je vezanih nekaj domačij v do-
bjanski in tudi v sosednji, šentjurski občini. Občina je v 
teh dneh izvedla razpis za izbiro izvajalca del, s katerim 
bo pogodbo podpisala po odobritvi finančnih sredstev iz 
pristojnega ministrstva. Župan Občine Dobje Franc Lesko-
všek vrednost sanacije plazu ocenjuje na največ sto tisoč 
evrov. Sanaciji večjih plazov v Lažišah in na cesti Zgornje 
Brezje–Spodnje Brezje naj bi po zagotovilih omenjenega 
ministrstva sledili prihodnje leto. Za vse tri plazove je občina 
že pridobila projektno dokumentacijo.

TV

Zaradi rib prekinili 
dela

LUČE – Projekt poplavne varnosti, ki je zasnovan za štiri 
občine Savinjske regije, v Lučah izvaja podjetje Nivo Eko.

Urejanje poplavne varnosti je v občini sestavni del držav-
nega prostorskega načrta, dela pa naj bi stala milijon evrov. 
Poskrbeli bodo za ureditev Savinje pod sotočjem z Lučnico, 
zgradili nov jez, podprli obstoječa oporna zidova ter poskr-
beli za poglabljanje Savinje in čiščenje naplavin. Ker so pod 
plastjo gramoza v reki naleteli na plast gline, ki med drugim 
povzroča motnost Savinje, kar lahko vpliva na ribji živelj, so 
poglabljanje struge prekinili do 1. oktobra.

US

Zbrali so se starejši
VOJNIK – Na Frankolovem je bilo v okviru praznovanja 

krajevnega praznika srečanje starejših krajanov. Sreča-
nja, ki ga pripravlja krajevna skupnost v sodelovanju z žu-
pnijsko Karitas, se je udeležilo petdeset starejših krajanov. 
Nanj vabijo krajane, ki so stari več kot sedemdeset let.

Srečanja starejših krajanov pripravljajo na Frankolovem 
že dolga leta. Najprej je bila na vrsti vsakoletna maša zanje. 
V gostišču je nato sledil kulturni program, kjer so nastopili 
osnovnošolci ter pojoča družina Gregorc. Zbranim sta veliko 
zdravja ter dobrega počutja zaželela župan Beno Podergajs 
ter predsednik KS Frankolovo Dušan Horvat. Za udeležence 
so pripravili pogostitev. BJ

Do pomožnih objektov 
lažje

VITANJE – Občina je začela spreminjati ureditveni 
načrt trga, kar naj bi življenje tamkajšnjih prebivalcev 
olajšalo.

Prebivalci trga so zaenkrat strogo omejeni, med drugim ne 
smejo postaviti nadstreškov za avtomobile in podobnih pomo-
žnih ter enostavnih objektov. Občinski svet je v prvi obravnavi 
v tem mesecu sprejel odlok, ki bo občanom omogočil gradnjo 
takšnih objektov. »Vse to ni v škodo ureditve oziroma zasnove 
kot je sedaj,« odgovarja župan Slavko Vetrih. K odloku je dal 
prejšnji mesec pozitivno mnenje republiški zavod za varstvo 
narave, ministrstvo za izobraževanje, znanost, kulturo in šport 
do izteka roka občini ni odgovorilo. BJ

Ozrli so se okoli sebe
KOZJE – Ob mednarodnem dnevu biotske raznovrstnosti 

so na gradu Podsreda predstavili sedem raziskovalnih nalog 
osnovnošolcev s Celjskega ter iz hrvaškega Kumrovca.

Zavod Kozjanski park je podpisal oktobra s šestimi šolami 
listino o sodelovanju v mednarodni mreži šol biosfernega 
območja Kozjansko in Obsotelje, učenci so nato v zadnjih 
mesecih raziskovali svojo bližnjo okolico. Osnovnošolci so 
tako s pomočjo mentorjev med drugim raziskovali bobre 
v Bistrici ob Sotli, invazivne vrste v Kozjem ter svetlobno 
onesnaževanje v Slivnici pri Celju. Učenci iz Laškega so 
pripravili nalogo Kaj bi se rad naučil od babice in dedka, 
učenci iz Lesičnega nalogo Zdrav kot dren ter v Kumrovcu 
nalogo Buča, babica, mama in jaz.

BJ

Stari grad bo osvajal 
Bruselj

CELJE – Projekt Celjski 
včeraj in jutri: Stari grad je 
bil kot edini slovenski projekt 
izbran za predstavitev na raz-
stavi 100 EUrban Solutions v 
Bruslju, ki bo v začetku ok-
tobra spremljala 11. evropski 
teden regij in mest.

Razstava v Bruslju bo od-
prtega tipa, saj bo predsta-
vitev na enem od glavnih 
mestnih trgov med stavba-
ma Evropskega parlamenta 
in Evropskega sveta. O tem, 
kako bodo predstavitev Celja-
ni zastavili, se bodo v mestu 
še dogovorili, saj zaenkrat še 

ne poznajo niti okvirnih teh-
ničnih možnosti, ki jih bodo 
imeli na voljo v Bruslju.

Celjski včeraj in 
jutri živi danes
Projekt Celjski včeraj in 

jutri: Stari grad je vodila EU 
skupina mestne občine. Zaje-
mal je tri ureditvene sklope, 
in sicer obnovo gradu z grad-
beno obnovo Friderikovega 
stolpa, ureditev dostopa do 
Friderikovega stolpa z več-

namenskim stopniščem ter 
zunanjo ureditev, ki je vklju-
čevala tudi ureditev potrebne 
infrastrukture za prireditve 
in turistične obiskovalce.

Za projekt je mestna obči-
na pridobila okrog 900 tisoč 
evrov evropskega denarja, 
kot najboljši projekt Savinj-
ske regije za leto 2010 pa je 
bil nominiran za slovensko 
regionalno nagrado za to leto 
in uvrščen med tri najboljše 
projekte. V Celju so s takratno 
denarno nagrado posneli tudi 
igrano dokumentarni film in 
predstavitev projekta zaupali 
ekipi srednješolskih filmskih 

ustvarjalcev. Sicer pa je bil cilj 
mestne občine, da s pomočjo 
evropskega denarja vzposta-
vi potrebno infrastrukturo za 
obiskovalce ter zagotovi vse 
potrebno za prirejanje kultur-
nih in turističnih prireditev na 
grajskem območju, zagotovi 
varnost in ustavi propadanje 
nekaterih delov gradu. Stari 
grad je namreč eden izmed 
najpomembnejših kulturnih 
spomenikov v Celju, po opra-
vljenih delih pa znova tudi 
pomembna turistična točka 
v Sloveniji.

IS, foto: SHERPA 
(arhiv NT)

Prikaze Žive zgodovine ob koncih tednov od spomladi do jeseni spremlja tudi grajska gospoda.

Še en uspešen celjski pro-
jekt, sofinanciran z evrop-
skim denarjem v obdobju 
2007–2013, je ureditev turi-
stičnega območja Šmartin-
sko jezero z izvedbo temat-
skih poti okoli jezera. Celju 
je za ureditev teh poti, ki 
vključujejo zaenkrat v Slo-
veniji edinstveno rešitev pre-
mostitve jezerske gladine, 
uspelo pridobiti nekaj manj 
kot 1,6 milijona evrov.
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ŽALEC – Prihodnje pole-
tje bo Žalec zaživel v preno-
vljeni podobi. Da bo vse, kot 
mora biti, naj bi obstoječa 
drevesa zamenjali z novi-
mi, kar bo verjetno odme-
valo tudi med prebivalci. 
Spremembe se obetajo tudi 
pri parkiranju.

S podpisom pogodbe med 
izvajalcem del ter Občino 
Žalec je konec ugibanj, kdo 
in kdaj bo začel prenavljati 
staro mestno jedro. Podje-
tje AGM Nemec bo začelo 
takoj delati in pogled na da-
našnje žalsko mestno jedro 
bo le še spomin. Predvidena 
je namreč celovita prenova 
celotnega Šlandrovega trga 
od Celjske ceste na vzhodu 
in dela Savinjske ceste do 
križišča z Aškerčevo ulico. 
Kot je dejal vodja urada za 
gospodarske javne službe 
pri žalski občini Aleksander 
Žolnir, bo novo vse, tako ti-
sto, kar se bo dalo videti, kot 
tudi očem skriti deli. Preno-
vili bodo namreč celotno vo-
dovodno ter kanalizacijsko 
omrežje, cestno omrežje s 
semaforizacijo in javno raz-
svetljavo, predvidene so ure-
ditev pohodnih ter zelenih 
površin, nova zasaditev in 
postavitev sodobne urbane 
opreme (ulična oprema, kot 
so klopi, koši za smeti …).

S prenovo trga, osrednje ceste ter urbane opreme želijo poudariti identiteto mesta 
in ob tem izboljšati kakovost življenja, gibanja in druženja v njem. »Želel bi, da 
mestno jedro ohrani svojo dušo, da ohrani značaj srednjeevropskega mesta, kar 
Žalec nedvomno je,« pravi župan Janko Kos.

Čaka ga nova podoba

Celotna vrednost investicije znaša malo več kot 3 milijone evrov. Od tega je občina iz evropskega sklada za regionalni razvoj pridobila več kot 
2,3 milijona evrov, kar predstavlja 85 odstotkov upravičenih stroškov investicije. Preostali del bodo zagotovili iz občinskega proračuna. Delati 
bodo začeli takoj, rok za dokončanje pa je 30. junij 2014.

Kot pravi župan Občine 
Žalec Janko Kos, bodo na-
redili tisto, za kar si priza-
devajo že deset, morda celo 
dvajset let. »Ves čas poudar-
jam, da Žalec ni le središče 
naše občine, ampak je geo-
grafsko, gospodarsko, poli-
tično in kulturno središče 
celotne Spodnje Savinjske 
doline. Ker je infrastruktura 
v mestnem jedru dotrajana, 
stara več kot 50 let, smo ne-
kaj morali narediti.«

Pozivajo k 
strpnosti
Čeprav se bodo izvajalci 

trudili, da bodo v času del 
čim manj moteči, je jasno, 
da brez hrupa in prahu ter 
oviranega prometa ne bo 
šlo. Žolnir, ki je tudi skrbnik 
projekta, in predsednik Me-
stne skupnosti Žalec Roman 
Virant občane pozivata k str-
pnosti in jih vabita, da jim 
pošljejo pripombe ter pre-
dloge, kako dela kvalitetno 
izvesti s čim manjšimi posegi 
v vsakodnevno poslovanje in 
življenje v mestu. »Že v razpi-
snih pogojih smo zapisali, da 
je treba v času del zagotoviti 
dnevno dostopnost do vseh 
objektov. Lahko prihaja do 
motenj, a zvečer, ko se dela 
končajo, morajo biti objekti 
normalno dostopni za ljudi. 

Prav tako bosta omogočena 
dostava in urejen urgenten 
dostop,« pojasnjuje Žolnir. 
Trg bo ves čas prevozen, pro-
met pa bo urejen z ustrezno 
prometno signalizacijo.

Stara drevesa 
bodo padla, 
zasadili bodo 
nova
»Drevesa v parku so tehno-

loško že prestara, v starem 
delu mesta pa jih odstranju-
jemo, ker jih bomo poenotili 
z obstoječimi drevesnimi vr-
stami,« pojasnjuje Borut Si-
tar iz urada za prostor in go-
spodarstvo pri žalski občini. 
Po njegovih besedah so odlo-
čitev o menjavi dreves potr-
dili tudi aboristi. Na novo naj 
bi v mestu zasadili 75 dreves, 
ki bodo mlajša, manjša in se 
bodo bolje ujemala z novo 
mestno podobo.

Bo parkiranje 
plačljivo?
V Žalcu je tudi v mestnem 

jedru parkiranje še brezplač-
no, kar je redkost v sloven-
skem prostoru. Vendar se 
bo v prihodnosti to najverje-
tneje spremenilo. V okviru 
prenove starega mestnega 
jedra bodo po besedah Žol-
nirja položili tudi zaščitne 
cevi za morebitno postavi-

tev parkomatov. Vendar, kot 
pravi, odločitve o tem, ali 
bo po prenovi mestnega je-
dra parkiranje tam plačljivo 
ali le časovno omejeno, še 
niso dokončno sprejeli. A 
spremembe vsekakor bodo. 
»Rezultati opravljene študi-
je kažejo, da se več kot 50 
odstotkov parkiranih vozil 
na območju zadržuje več 
kot pet ur. To vsekakor ni 
namen trga in naša skupna 
želja je, da se to uredi,« do-
daja Žolnir.

Aktivni bodo tudi 
arheologi
Ker gre za območje s pestro 

zgodovino, so se že na začet-
ku v projekt vključili arheolo-
gi. Za morebitno arheološko 
dokumentiranje je zadolženo 
podjetje Arhej iz Sevnice. Kot 
je povedal direktor podjetja 
Matjaž Novšak, lahko v veli-
ki meri pričakujemo najdbe 
iz treh obdobij. »Najdišča v 
okolici so znana predvsem iz 
mlajše železne dobe, saj so 
Kelti tukaj predstavljali moč-
no populacijo. Na tem obmo-
čju je najverjetneje domovala 
tudi močna rimska skupnost, 
pri čemer ne smemo pozabi-
ti na srednjeveško zgodovino 
mesta.«

LEA KOMERIČKI
Foto: arhiv Občine Žalec

NA KRATKO

Na Skomarju misijon
ZREČE – V okviru praznovanja 700-letnice prve pisne 

omembe Skomarja se je v župniji začel misijon, ki bo 
trajal do novembra. V njegovem okviru bodo pripravili 
sedem mesečnih srečanj.

Mesečna srečanja se bodo začela z mašami, po njih pa 
bodo strokovna predavanja v bližnjem taborniškem domu. 
Prvi predavatelj je bil pater Zdravko Jakop, vitanjski rojak 
iz samostana na Sveti gori v Posočju, ki je predstavil nek-
danjo pražupnijo. Med predavatelji, ki se bodo zvrstili v 
prihodnjih mesecih, bodo dr. Matjaž Kmecl, dr. Vito Hazler, 
zreški župan mag. Boris Podvršnik, Danijel Leva Bukovnik 
in Anton Gričnik.

Skomarje je po cerkveni upravni plati še vedno župnija, 
ki je ostala brez stalnega župnika kmalu po drugi svetovni 
vojni. Danes upravlja župnijo župnik iz sosednjega Gorenja 
nad Zrečami, Stanko Krajnc. V starih časih je bilo Skomar-
je celo občina, kjer je živelo okoli tisoč prebivalcev, danes 
jih živi v skomarski krajevni skupnosti vsega okoli dvesto. 
Skomarje je najvišje ležeče strnjeno naselje v Sloveniji, ki 
je na 944 metrih višine.

BJ

Na pomoč priskočila 
država

ŠMARJE PRI JELŠAH – Občini bo pri sanaciji plazov 
pomagala država. Ministrstvo za kmetijstvo in okolje bo 
v celoti zagotovilo denar za ureditev dveh večjih plazov.

V šmarski občini so se v zadnjih dveh letih sprožili števil-
ni plazovi in občina za sanacijo vseh nima denarja. Manj-
še, ki so ogrožali lokalne ceste, je uredila z denarjem iz 
občinske rezerve, večje je sproti zabeležila in prijavljala 
pristojni službi ministrstva za kmetijstvo in okolje. Ta ji je 
odobrila dobrih 38 tisoč evrov za sanacijo plazu na cesti 
Jelšingrad–Senovica ter približno 170 tisoč evrov za plaz, ki 
se je lani jeseni sprožil pod domačijo Rožencvet v Bodrežu 
pri Šentvidu. Ta ogroža stanovanjsko hišo in gospodarski 
objekt, zato je čimprejšnja sanacija nujna. Pravkar se je 
iztekel razpis za izvajalca del, medtem ko je izvajalec za 
sanacijo plazu med Jelšingradom in Senovico že izbran. 
Občina bo poskušala državno pomoč dobiti tudi za sana-
cijo plazu pri pomožnem nogometnem igrišču za šmarsko 
osnovno šolo, ki je uničil cesto. Trenutno je v pripravi pro-
jektna dokumentacija.

AD

Več ilegalnih prehodov 
meje

ROGAŠKA SLATINA – Policijska postaja, ki poleg v sla-
tinski občini varnost zagotavlja tudi v občini Rogatec, je 
predstavila svoje svoje delo v letu 2012. Varnostne razme-
re policisti ocenjujejo kot dobre.

Kot je mogoče razbrati iz poročila, so policisti v obeh ob-
činah obravnavali 293 kaznivih dejanj, kar je 8,4 odstotka 
manj kot v letu 2011. Raziskanost kaznivih dejanj je bila 
skoraj 70-odstotna, zelo se je povečala raziskanost velikih 
tatvin. Na področju javnega reda in miru ter splošnih policij-
skih zadev je bilo lani za 9,6 odstotka manj kršitev kot leto 
prej, manj je bilo tudi prometnih nesreč. Zabeležili so jih 
105, v njih smrtnih žrtev na srečo ni bilo. Štiri osebe so se v 
nesrečah hudo poškodovale, 50 lažje. Slabše kot leta 2011 pa 
so bile lani razmere na državni meji. Pri ilegalnem prehodu 
meje so policisti namreč ujeli 25 oseb, leto prej sedem. Ob 
tem so slatinski policisti obravnavali še 10 oseb, ki so jih 
pri ilegalnem prestopu meje odkrile ostale policijske enote 
celjske policijske uprave.

AD

Aktualni odpadki
VELENJE – Velik del zadnje seje mestnega sveta je bil 

namenjen odpadkom, saj so svetniki pregledali lansko 
delo izvajanja pristojne gospodarske službe ter začrtali 
delo za letos.

Mestna občina Velenje je lani v celjski regionalni center 
za ravnanje z odpadki oddala več kot 6 tisoč ton odpadkov, 
od tega več kot pol mešanih komunalnih odpadkov. Za cen-
ter skrbi podjetje Simbio, ki se bo letos lotil več naložb za 
boljše delo. Za zbiranje in prevoz odpadkov v Velenju skrbi 
PUP Saubermacher. Na območju Mestne občine Velenje je 
trenutno 215 zbiralnic za zbiranje ločenih frakcij, skupaj pa 
je nameščenih več kot tisoč zabojnikov. Odvoz kosovnih 
odpadkov pri individualnih gospodinjstvih po novem poteka 
preko dopisnic oziroma naročil. Sistem zbiranja kosovnih 
odpadkov pri blokovni gradnji bo potekal preko naročila 
upravitelja bloka. Letos načrtujejo uvedbo 240-litrskih posod 
za mešano embalažo na celotnem območju mestne občine 
Velenje.

US
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CELJE – Ob svetovnem 
dnevu kulturne raznoli-
kosti za dialog in razvoj je 
knežje mesto minuli teden 
gostilo zaključno priredi-
tev slovenskih Unesco šol, 
21. maj pa so za utrjevanje 
odnosov z ljudmi, med ka-
terimi zdaj živijo, izbrali 
tudi v nekaterih narodnih 
skupnostih, katerih pri-
padniki so svoj drugi dom 
našli na Celjskem.

V mestu se je zbralo več 
kot 200 učencev in dijakov 
iz 30 slovenskih Unesco 
šol. Z zaključno priredi-
tvijo so v Celju hkrati obe-
ležili 60-letnico svetovne 
mreže Unescu pridruženih 
šol in 20-letnico slovenske-
ga sodelovanja v tej mreži. 
Med dopoldanskim druže-
njem učencev in dijakov v 
ustvarjalnih delavnicah je 
bila v ospredju voda, saj je 
Generalna skupščina OZN 
leto 2013 razglasila za med-
narodno leto sodelovanja 
na področju vod. Koordi-
natorica Unesco središča 
Celje je IV. OŠ, vendar kot 
je povedala ravnateljica Ne-
venka Matelič Nunčič, je 
bilo srečanje tolikšen zalo-
gaj, da ga šola ne bi zmogla 
sama, zato ga je skupaj na-
črtovalo vseh osem Unesco 
šol s Celjskega. Delavnice 

Kulturni program Makedonskega večera v Osrednji knjižnici Celje je popestril klarinetist in komponist Goran Bojčevski, ki zadnja leta ustvarja 
v Celju, kjer si je ustvaril tudi družino.

O vodi in kulturni raznolikosti
so gostili po mestnem sre-
dišču, v IV. OŠ in Šolskem 
centru Celje, kjer je bila tudi 
zaključna prireditev Ocean 
nastaja po kapljicah. Na 
njej je pooblaščenec župa-
na Janko Požežnik priredil 
ta tibetanski pregovor in z 
besedami, da se tudi v Slo-
venijo steka veliko potočkov 
različnih kultur, napovedal 
že drug celjski dogodek ob 
21. maju, svetovnem dnevu 
kulturne raznolikosti.

Raznolikost, ki 
povezuje
Osrednjo slovesnost in 

druženje ob 20-letnici delo-
vanja je pripravila Islamska 
skupnost Celje. Večer so 
uvedli s projekcijo kratke-
ga filma Muslimani v Celju 
1992–2012, srečanje pa za-
ključili z bazarjem tradici-
onalnih bošnjaških jed ter 
druženjem. V okviru pro-
grama Svet v Sloveniji, Slo-
venija v svetu sta se zvrstila 
še dva dogodka v Osrednji 
knjižnici Celje. Najprej so 
svoj večer pripravili v Celju 
in bližnji okolici živeči Ma-
kedonci, torkov Mediteran 
pa je bil naslov glasbenega 
potovanja po Sredozemlju v 
izvedbi Klarise Jovanović in 
spremljevalne skupine Del-
la Segodba. Niz prireditev 

NA KRATKO

Namesto Glavača Jerovšek
ŠTORE – Ivana Janija Glavača, ki je bil član nadzornega odbora občine, je zamenjal Mitja 

Jerovšek. Glavač, nekdanji štorski podžupan, je bil tudi predsednik nadzornega odbora.
Mitjo Jerovška je za novega člana nadzornega odbora imenoval občinski svet na svoji zadnji 

seji pred nekaj dnevi. Glavač je namreč odstopil, omenja, da je to storil zaradi osebnih razlogov. 
Na zadnji seji so imenovali še dva člana različnih občinskih odborov. Nova članica odbora za 
okolje in prostor ter komunalo je postala Damjana Vrtovec, ki je nadomestila Bojana Zavška, 
nova članica Odbora za družbene dejavnosti in socialo je postala Betka Jelen namesto Marije 
Gračner. Zavšek je bil razrešen, ker se sej odbora ni udeleževal, Gračnerjeva se je preselila v 
drugo občino. BJ

Med osmimi ravnatelji tudi 
novinec

CELJE – V tem šolskem letu je kar šest od desetih osnovnih šol, ob tem pa še glasbena 
šola in ljudska univerza, objavilo razpis za delovno mesto ravnatelja – a novega bo 1. 
septembra dobila le III. OŠ Celje.

Dolgoletni ravnatelj te šole Ivan Janez Domitrovič se bo 31. avgusta upokojil, na njegovo 
mesto pa je svet zavoda minuli teden imenoval Aleksandra Verhovška, ki v tej šoli že nekaj 
let poučuje nemščino in angleščino. Največ dela med na novo imenovanimi čaka direkto-
rico Ljudske univerze Celje Dubravko Milovanović, ki je vodenje tega zavoda po številnih 
zapletih kot vršilka dolžnosti direktorice prevzela lani aprila. Zaradi izteka mandata so 
razpise objavili še v I. OŠ in IV. OŠ ter osnovnih šolah Frana Kranjca, Hudinja in Ljubečna. 
V teh šolah ostajajo na vodilnih mestih dosedanji ravnatelji oziroma ravnateljice: Branko 
Močivnik v I. OŠ, Nevenka Matelič Nunčič v IV. OŠ, na Polulah Danica Šalej, Hudinji 
Jože Berk in Ljubečni Martin Grosek. Prav tako tudi ravnatelj Glasbene šole Celje ostaja 
Simon Mlakar.

IS

Prvi letni koncert godbe
BISTRICA OB SOTLI – Domača pihalna godba Orlica, ki je nastala pred dobrima dvema 

letoma, je pripravila svoj prvi letni koncert. Novo godbo so v kraju odlično sprejeli.
Svoj prvi letni koncert, kjer so se občinstvu predstavili že s posameznimi zahtevnejšimi 

skladbami, so dolgo pripravljali. Kot gosti koncerta nove bistriške godbe so nastopili Trobilni 
kvintet Policijskega orkestra, Mariachi la Paloma iz Posavja, ki igrajo mehiško glasbo, ter 
domača rok skupina Social Blue, ena od več rok skupin v tem majhnem kraju. Godba je 
imela na začetku dvanajst članov, danes jih je že dvakrat toliko, večina jih je iz Bistrice ter 
posamezniki z območja sosednje občine Kozje ter z Bizeljskega. Najmlajši trobentač ima 
trinajst let ter najstarejši 72 let. Kljub velikim starostnim razlikam so našli skupni jezik, 
glasbo. »Zdi se mi, da je to prava stvar, ki jo spremlja navdušenje tako članov kot občinstva,« 
pravi dirigent godbe Franci Černelč. V Bistrici ob Sotli so imeli pihalno godbo že pred 
drugo svetovno vojno, delovala je še nekaj časa po njej. Za ime sedanje godbe, Orlica, so se 
odločili zaradi hribovja, ki se širi od gradu Kunšperk, čez Svete gore in grad Podsreda ter še 
naprej proti Brestanici. »Bistric in Šempetrov, kot je nekdanje ime Bistrice, je po Sloveniji 
več, Orlica je ena sama. Tudi sam orel predstavlja močan znak,« omenja vodja godbe. V 
domači občini nastopajo med drugim s prvomajsko budnico, prav tako so nastopili na več 
prireditvah v okoliških krajih.

BJ

Za energetsko varčno šolo
TABOR – Občina namerava do jeseni energetsko obnoviti stari del šole, vrtec in 

dom krajanov. Za najugodnejšega izvajalca del je v torek izbrala podjetje Santosa iz 
Ljubljane.

Taborčani bodo v okviru obnove zamenjali vso stavbno pohištvo kakor tudi kurilni ener-
gent. Namesto s kurilnim oljem se bodo po novem ogrevali z lesnimi peleti. Občina je na 
razpisu Ministrstva za infrastrukturo in prostor prejela za obnovo 380 tisoč evrov evropskih 
sredstev, iz občinskega proračuna bo morala pokriti le stroške davka. Izvajalec bo začel 
delati takoj po zaključku šolskega leta in dela zaključil do septembra.

ŠO

zaključuje nocojšnja pred-
stavitev ruske skupnosti, 
ki živi na širšem celjskem 
območju in drugod po Slo-
venji. Ruska duša, nocoj ob 
18. uri v veliki dvorani Na-
rodnega doma, bo preplet 
pomirjujoče glasbe znanih 
ruskih skladateljev, recitacij 
pesmi ruskih umetnikov ter 
ruskih šansonov v izvedbi 
zmagovalcev Grand prix fe-
stivala ruskega šansona.

IS
Foto: GrupA
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Občina Zreče, ki je praznovala občin-
ski praznik v torek, je med slovenskimi 
občinami nekaj posebnega. Ne le zaradi 
lepe narave v okolici term ter na Rogli, 
ki so jo znali odlično unovčiti, temveč 
tudi zaradi gospodarstva. To je občina s 
šest tisoč prebivalci, kjer je nič manj kot 
štiri tisoč delovnih mest ter je zato med 
sedmimi največjimi zaposlitvenimi ob-
močji Slovenije. V pohorski občini prav 
tako delno občutijo gospodarsko krizo, 
čeprav manj, kot bi pričakovali.

Župan mag. Boris Podvršnik, s katerim 
smo se pogovarjali o utripu občine, je ta-
kole ocenil razmere: »Treba je bilo uvesti 
varčevalne ukrepe in poiskali smo notranje 
rezerve, saj se sredstva za socialne transfer-
je povišujejo. Tako smo na primer znotraj 
občinske uprave eno delovno mesto ukinili 
ter delo razporedili med druge sodelavce. 
Tudi postavko za delovanje občinske upra-
ve in občinskega sveta smo znižali za pet 
odstotkov. Po drugi strani so občinski pro-
računi v teh letih po naložbeni plati celo 
rekordni, niti letošnji ni z veliko manjšim 
zneskom od rekordnega. Letos je za nalož-
be namenjenega 48 odstotkov proračuna. 
Pričakovanja glede evropskih sredstev so 
velika, zato je prav, da smo kreditni poten-
cial hranili za njihovo črpanje.«

Kako ocenjujete letošnje naložbe v ob-
čini?

Za nas je to leto zelo pomembno, saj 
dokončujemo projekt centralne čistilne 
naprave, do septembra mora priti do nje-
nega poskusnega obratovanja. Začenjamo 
energetsko prenovo vrtca in osnovne šole, 
nadaljujemo projekt gradnje tekaškega po-
ligona na Rogli ter dokončujemo urejanje 
novih prostorov knjižnice. Upam, da ne 
bo prišlo do zmanjševanja primerne pora-
be občinam, saj bi nam to naš naložbeni 
cikel porušilo. Večina naših rezerv je iz-
črpanih.

Za naložbe je potrebno veliko denarja, 
slovenske občine so zato bolj ali manj 
zadolžene. Kako ocenjujete zadolženost 
Občine Zreče?

Trenutno smo na okoli 80 odstotkih za-
konske meje kreditne sposobnosti, smo v 
mejah povprečne zadolženosti slovenskih 
občin. Seveda v okviru dovoljenih kvot, ki 
jih določa država.

V proračunu krize (še) ne čutijo
»Kupca Uniorja je treba skrbno izbrati,« opozarja tudi župan Zreč – Za ceste veliko več kot včasih, vendar so še vedno slabe

V Zrečah so občinski praznik obeležili 
s torkovo svečano sejo občinskega sveta, 
kjer so podelili letošnja občinska prizna-
nja. Naziv častnega občana je posmrtno 
prejel Mirko Klemen, ki je veliko storil 
za razvoj kraja kot dolgoletni predsednik 
Krajevne skupnosti Zreče ter med delom v 
družbi Unior, prav tako je veliko pomagal v 
društvih. Letošnji zlati grb občine je prejel 
športni delavec Drago Vrhovšek, srebrnega 
kulturni delavec Avgust Skaza, ki je med 
drugim na čelu zreških godbenikov.

Mag. Boris Podvršnik

Ponekod po občini, ki je delno na go-
ratem območju, opozarjajo, da imajo 
slabe ceste. Kako odgovarjate na takšne 
pripombe?

S stanjem cestne infrastrukture tudi sam 
nisem zadovoljen, čeprav dajemo zanjo v 
zadnjih dveh mandatih bistveno več. Leta 
2006 smo tako namenili zanjo 650 tisoč 
evrov, znesek je v glavnem iz leta v leto 
rasel, letos namenjamo nad 1,1 milijona 
evrov, kar je še vedno premalo. Na našem 
območju imamo gorske ceste, hribovite 
občine potrebujemo za zimsko ter letno 
vzdrževanje več sredstev. Zato bi bilo treba 

primerno porabo spremeniti tako, da bi 
namenili takšnim občinam več denarja.

Kaj je po vašem mnenju največji problem 
Občine Zreče ter s čim se lahko pohvali?

Mogoče je največji problem prav cestna 
infrastruktura. Okoli štiri kilometre lokal-
nih cest je še vedno neasfaltiranih, poleg 
tega je petindvajset kilometrov neasfalti-
ranih javnih poti. Za večje cestne naložbe 
evropskih sredstev žal ne moremo črpati, 
takšna so pravila. V občini pa se lahko 
pohvalimo z uspešnim gospodarstvom, 
večina delovnih mest je ohranjenih, do-
bro deluje tudi turistična dejavnost. Na 

to smo ponosni, to nam daje energijo za 
prihodnost.

In s čim se lahko pohvalite v občinski 
upravi?

V smislu trajnostnega razvoja smo s po-
močjo strukturnih sredstev prenovili celo-
ten kanalizacijski sistem v središču Zreč, 
zdaj gradimo čistilno napravo.

V občini je prišlo do zapleta pri pode-
litvi zobozdravstvene koncesije, ki ga 
rešuje upravno sodišče. Občani Zreč to 
občutijo.

Prav gotovo si želimo čim prejšnje od-
ločitve, da pridemo do koncesionarja, da 
lahko začne opravljati storitve. Občina je 
zato na upravno sodišče januarja naslovila 
vlogo za prednostno obravnavo.

Za Občino Zreče je značilno po obsegu 
izjemno močno gospodarstvo. In kako 
ocenjujete trenutni položaj zreškega go-
spodarstva, zelo pomembnega za širši 
slovenski prostor?

Po prvih podatkih novega vodstva druž-
be Unior tej kaže zelo dobro, letos zopet 
poslujejo z dobičkom, imajo dovolj naročil. 
Zelo dobro kaže tudi družbi Swaty Comet 
ter GKN Driveline.

Predstavniki države napovedujejo pro-
dajo državnega deleža v družbi Unior. 
Ste Zrečani zaskrbljeni?

V primeru prodaje državnega deleža v 
Uniorju je treba strateškega partnerja ozi-
roma kupca skrbno izbrati. Takšnega, ki bo 
naše gospodarstvo razvijal ter ohranil večji 
del delovnih mest. Občina je na državo že 
naslovila prošnjo v pisni obliki, da pri pro-
daji ravna preudarno, tehtno.

BRANE JERANKO
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ZREČE PRAZNUJEJO

»Potrebni so poslovna 
sposobnost, razum, upo-
rabljanje zakona kmečke 
pameti,« pravi podjetnik 
Emilijan Fijavž s Stranic. 
Na čelu podjetja Avtopre-
voz Emilijan Fijavž mu 
uspeva nastopanje na trgu 
tudi v časih, neprijaznih za 
prevoznike.

Začetek njegove podjetni-
ške dejavnosti sega v leto 
1978, ko je imel en tovor-
njak, danes jih ima podjetje 
trideset okolju prijaznih. Po-
leg tovornjakov ima še skla-
dišče za pretovarjanje tovora 
ter mehanično delavnico za 
popravilo svojih vozil. Podje-
tje daje kruh petintridesetim 
ljudem. Fijavžev začetek je 
bil v povsem drugačnih raz-
merah, kot so dandanes, v 
jugoslovanskih socialističnih 

časih, ko je bilo dovoljeno 
imeti samo en tovornjak. Po-
manjkanja dela ni bilo, saj je 
imela takratna država zaprt 
trg z različnimi omejitvami. 
Prevozniške storitve je bilo 
mogoče opravljati le znotraj 
države, v zadnjem obdobju 
se je bilo treba spopadati s 
pomanjkanjem goriva, vla-
dala je pošastno visoka in-
fl acija …

Jugoslavija je razpadla, 
z njo enoten trg, v naši bli-
žini je dolgo divjala vojna. 
Edina Fijavževa možnost je 
bila takojšnja preusmeritev 
na evropski trg, kar ni bilo 
lahko. »Glede na to, da nas 
ženeta iniciativnost in ino-
vativnost, smo izziv sprejeli. 
Vedeli smo, da druge možno-
sti ni,« se spominja Fijavž 
začetka delovanja v novih, 

Na Zreškem Pohorju na-
rava zažari v vsej svoji lepo-
ti ravno v jesenskih dneh, 
ko se poigrava z različnimi 
toplimi barvami dreves. 
Takrat je skoraj škoda za-
muditi kakšen izlet na tem 
južnem delu Pohorja.

V Skomarju, najvišje leže-
či strnjeni vasici v Sloveniji, 
je v času Franceta Prešerna 
živel in ustvarjal ljudski go-
dec Jurij Vodovnik, ki je bil 
znan hudomušnež. V tej v 
vasici sta na ogled tudi dve 
muzejski zbirki, Skomarska 
hiša in Vodovnikova zbirka 
z delavnico domačih obrti, 
posvečeni temu pohorskemu 
klatežu, ki je venomer nosil 
s seboj prazen koš.

Na borovničevec
Čas martinovanja je čas ra-

znih degustacij. Ste poskusili 
že kakšen borovničevec? Še 
ne? Potem je čas, da obiščete 
Zreče.

Kuhanje žganja je bilo od 
nekdaj »moško opravilo«, 
saj so žganje večinoma tudi 
uživali moški – za veselje, 

ženske pa so ga bile deležne 
le za zdravje, ker je olajšalo 
mnoge težave. Pri Kejžarje-
vih ni bilo tako, saj je žganje 
kuhala babica – Kostanjeva 
mama, ki je bila daleč nao-
koli znana tudi po dobrem 
jabolčniku, s katerim je tr-
govala s pohorskimi kmeti in 
tako sama preživljala svojo 
številno družino. Še vedno 
kuhajo žganje tako, kot jih 
je naučila ona, le nekaj več 
vrst ga imajo in kakšen liter 
več. Večino sadja pridelajo 
v lastnih sadovnjakih, po 
načelih integrirane pridela-
ve sadja, kar pomeni, da je 
sadje manj škropljeno in le 
s sredstvi, ki v sadežih ne 
puščajo ostankov škropiv. 
Veliko sadja pridelajo tudi 
v travniških sadovnjakih, 
kjer pa ne škropijo in so vsi 
sadeži bio. Na degustacijah 
je možno kupiti njihove iz-
delke.

Po ogledu še 
okušanje dobrot
Če res želimo najti našo 

Martinovo stopinjo, bo treba 

obiskati vasico Zlakovo, iz 
katere lahko doživite čudovit 
panoramski pogled na Zreče. 
V Zlakovi se nahaja podru-
žnična cerkev sv. Martina, ki 
je med drugim peti kulturni 
spomenik v Sloveniji, ozna-
čen z Martinovo stopinjo. In 
ker smo končno našli stopi-
njo, nam bo zdaj lažje izbrati 
pravega ponudnika za okusno 
kosilo in pokušanje okusov 
Rogle. Seznam ponudnikov 
gostinskih storitev je velik, saj 
lahko izbirate med številnimi 
turističnimi in izletniškimi 
kmetijami, hoteli in tudi raz-
ličnimi restavracijami in go-
stišči. Nazdravite sv. Martinu 
in vsem jesenskim dobrotam 
naše prelepe Destinacije Ro-
gla-Pohorje. In če velja verjeti 
tudi hudomušnemu Vodov-
niku, potem gotovo drži, ko 
pravi: »Že golo glavco nosim, 
po svetu grem okol. Vse sorte 
pesmi trosim, ne zmanjka jih 
nikol. Poznajo me sromačeka, 
mi radi dajo vinčeka. Se z vin-
cem malo poživim, zapojem 
vsem ljudem«.

Promocijsko besedilo

V jesenskem iskanju 
Martinove stopinje

PO MARTINOVIH 
STOPINJAH
Izleti za skupine

STOPINJAHSTOPINJAH

LTO Rogla-Zreče, GIZ 
Cesta na Roglo 11j 

SI – 3214 Zreče

+386 (0)3 759 04 70
tic.zrece.lto@siol.net

www.destinacija-rogla.si

Uspešno krmarijo skozi viharje
Podjetnik iz kraja z največ tovornjaki na prebivalca – Od straniških »furmanov« do avtoprevoznikov

kapitalističnih razmerah, 
na novih trgih. V podjetju 
so sami raziskovali evropski 
trg, pridobivali stike, poma-
gali so jim osebni prijatelji, 
zaposleni v prevozniški pa-
nogi na tujem.

Vse hujša 
konkurenca
Za delo na zahodu Evrope 

je bil nujen primeren vozni 
park, z njim so bile povezane 
visoke naložbe, treba je bilo 
pridobiti dovoljenja za prevoz 
na tuje, saj Slovenija še dolgo 
ni bila članica Evropske unije. 
Najprej je bilo dovolj voznikov 
tovornjakov, nato se je poja-
vilo pomanjkanje, zato so si 
začeli pomagati z delovno silo 
iz tretjih držav. »Ves čas si mo-
ral pozorno spremljati dejav-
nike, ki vplivajo na normalno 
delovanje podjetja za njegovo 
preživetje, tudi slovenska za-
konodaja nam ni bila najbolj 
naklonjena. Kljub temu smo 
zdržali in preživeli,« je zado-
voljen Emilijan Fijavž. Podjetje 
se danes ukvarja z avtoprevoz-
ništvom, logističnimi storitva-
mi ter s skladiščenjem tovora. 
Posluje pozitivno, primerljivo 
s fi nančnimi pokazatelji dru-
gih podobnih uspešnih podje-
tij. V 35 letih dela njihov žiro 
račun ni bil nikoli blokiran, 
zapadlih obveznosti nimajo. 
Podjetje ustvari okoli 4,5 mili-
jona bruto prihodkov na leto.

V tej panogi so danes prav 
tako težke preizkušnje, če-
prav drugačne kot nekoč. 
Danes je na evropskem 

Emilijan Fijavž je na Stranicah predsednik KS. Kot podjetniku mu je uspelo v treh desetletjih in pol prebroditi 
vsa krizna obdobja v panogi.

trgu močna konkurenca iz 
vzhodnoevropskih držav, 
prilagajati se je treba stro-
gi evropski zakonodaji. 
»V vsakem obdobju je bila 
močna bitka za preživetje. 
Pogoje narekuje trg in če se 
mu ne prilagodiš, zmrzneš,« 
ugotavlja Fijavž. Njegovo 

podjetje je del krovnega 
družinskega holdinga Fi-
javž storitve, med drugim s 
sinovim podjetjem celotna 
skupina ustvari deset milijo-
nov evrov bruto prihodkov 
na leto. V holdingu s štirimi 
podjetji je 85 zaposlenih.

BRANE JERANKO

Priimek Fijavž v naših krajih pogosto 
povezujemo s prevozniško dejavnostjo. 
Na Stranicah, na križišču cest proti 
Celju, Mariboru ter Koroški, je bilo 
namreč v starih časih pomembno pre-
vozniško središče. »Furmani« so s konj-
skimi vpregami prevažali les, premog, 
led in apno, med njimi Emilijanov oče. 
Vozniki konjskih vpreg so nato postali 
avtoprevozniki, med njimi več Fijavžev, 
ki so v bližnjem ter daljnem sorodstvu. 
Tako je danes na nekoč »furmanskih« 
Stranicah več kot dvesto težkih tovor-
njakov, to je kraj z največ kamioni na 
prebivalca v Sloveniji. Med straniškimi 
prevozniki je zdrava konkurenca, med 
seboj se povezujejo tako z izmenjavo 
tovora kot z informacijami.
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»Od doline k sreči nismo 
preveč oddaljeni. Živimo v 
zdravem okolju, v precej ne-
okrnjeni naravi,« je zadovo-
ljen predsednik KS Gorenje 
nad Zrečami Boris Podgraj-
šek. Gorenje še vedno spada 
v planinski raj pod Roglo. 
»Včasih v šali rečem: to, da 
dihamo svež zrak in da da-
leč vidimo, nas nekoliko več 
stane,« dodaja prvi človek 
Gorenja. In ima prav.

V teh hribih je kurilna se-
zona daljša, zimska služba na 
cestah je zaradi daljše zime 
dražja. Letos je stala kar dva-
krat toliko kot lani. V krajevni 
skupnosti omenjajo kot naj-
večjo težavo številne ceste, ki 
so v precejšnji meri še v ma-
kadamski izvedbi, asfaltirane 
so dotrajane. Lani so uredili 
kilometer makadamske ceste 
na Padeškem Vrhu, in to s po-
močjo evropskega denarja v 
okviru projekta Prašne ceste, 

Dolina ni predaleč
Ob občinskem prazniku Zreč smo obiskali KS Gorenje – V kraju pod Roglo precej obiskovalcev

Krajani Gorenja vsekakor potrebujejo boljše ceste ter 
boljšo poslovilno vežico, na srečo so njihove težave z vo-
dooskrbo v večji meri rešene. Imajo dva večja vodovoda, 
zgrajena pred desetletjem in pol, poleg njiju je še več 
manjših, zato večja vlaganja zaenkrat niso potrebna.

Največji kulturni spome-
nik Gorenja je župnijska 
cerkev sv. Kunigunde, kjer 
imajo še vedno stalnega žu-
pnika Stanka Krajnca. Na 
čelu župnije je dve desetle-
tji, lani so praznovali nje-
govo srebrno mašo. Župnij-
ska cerkev je prenovljena, 
v zadnjih letih so jo med 
drugim pokrili s pohorskim 
skrilom, pred tremi leti so 
dobili še nove orgle.

prostovoljnega dela krajanov 
ter njihovega finančnega pri-
spevka. Tudi glavna cesta v 
dolino je v slabem stanju, 
zato razmišljajo, da bi jo 
prenovili med načrtovano 
gradnjo magistralnega vodo-
voda za več občin, saj naj bi 
bile cevi pod cestiščem.

Letos se bodo posveti-
li predvsem nadaljevanju 
gradnje poslovilne vežice, 
kar so si pred leti zadali kot 
prednostno nalogo. Obstoječa 
potrebam današnjega časa ne 
ustreza več, zamisel o njeni 
širitvi se je porodila med vra-
čanjem denarja za vlaganja 
občanov v javno telekomuni-
kacijsko omrežje. Krajani Go-
renja so se bili delu vrnjenega 
zneska pripravljeni odreči. 

Med urejanjem listin za širitev 
obstoječe vežice so naleteli na 
nasprotovanje spomeniškega 
varstva, saj naj bi bila vežica 
preblizu zaščiteni župnijski 
cerkvi. Zato so se morali od-
ločiti za gradnjo nove vežice, 
nato iskati skupni jezik z žu-
pnijo, tako da so novo vežico, 
ocenjeno na 290 tisoč evrov, 
lahko končno začeli graditi 
predlani. Lani so jo spravili 
pod streho, dokončali naj bi jo 
prihodnje leto. Gradnjo so po-
cenili s prostovoljnim delom, 
vsega z njim žal ne morejo po-
storiti, saj zakonodaja tega že 
dolgo ne dopušča več.

V kraju je živahno
V starih časih je bilo življe-

nje v hribih krajevne sku-
pnosti Gorenje veliko težje. 
Starejši krajani se spominja-
jo, da je bila sedanja glavna 
cesta v dolino zgrajena okoli 
druge svetovne vojne, prej so 
v dolino odhajali po kolovo-
zni poti. Večinoma so pešačili 
ali si pomagali z vprego. Pred-
sednik KS, ki se je že srečal 
z abrahamom, se prvih dveh 
avtomobilov Gorenja spomi-
nja iz svojih otroških let.

Danes prihaja v krajevno 

skupnost Gorenje, ki je ob 
eni od dveh cest na Roglo, 
precej obiskovalcev, med nji-
mi turistov. Najbolj znano je 
veliko Gostišče Smogavc, pred 
desetletjem so v kraju uredili 
še center šolskih in obšolskih 
dejavnosti, kjer je toliko lež-
išč kot v hotelu. V izobraže-
valni center prihajajo skupine 
osnovnošolcev in dijakov iz 
vseh koncev Slovenije, ki ve-
činoma ostajajo po en teden. 
Pozimi so blizu smučišča na 
Rogli, ko stopijo iz stavbe, jim 
je na voljo najboljša učilnica 
na svetu, narava. Med gosti 
centra so občasno študenti 
ter pevski zbori, ki prihajajo 
na intenzivne vaje, niti tujci 
ne manjkajo. »Z ustanovitvi-
jo centra smo v krajevni sku-
pnosti uspeli ohraniti podru-
žnično šolo, z njim smo dobili 
vrtec, kraj je postal prepozna-
ven po vsej Sloveniji,« našteva 
prednosti centra šolskih in ob-
šolskih dejavnosti predsednik 
krajevne skupnosti. V krajevni 
skupnosti Gorenje je prav tako 
več turističnih kmetij.

Dolgčasa ni v skoraj nobe-
nem pogledu. Dejavni so ga-
silci, ki so celo postavili kip sv. 
Florijana v naravni velikosti, 

živahno je v Kulturnem dru-
štvu Janeza Koprivnika, kjer 
gledališka sekcija uprizori 
skoraj vsako leto kakšno ko-
medijo. V okviru društva de-
luje skupina Ljudskih pevcev 
s Kunigunde, imenovana po 
župnijski zavetnici, tudi otroci 
imajo svojo gledališko sekcijo, 

pa tudi tisti, ki se posvečajo 
ročnim delom. V kraju uradno 
obstaja Turistično društvo Ku-
nigunda, ki je v zadnjem ob-
dobju manj dejavno, saj med 
krajani ni bilo skupnega jezi-
ka. Niti krajevna organizacija 
Rdečega križa ne manjka.

BRANE JERANKO

Vas Gorenje je v planinskem raju med Zrečami in Roglo.

Da je planincem lažje …

V veliki stavbi so center šolskih in obšolskih dejavnosti, šola, vrtec, krajevna skupnost, gasilsko društvo …
Župnijska cerkev sv. Kunigunde, pokrita s pohorskim skrilom, ob njej mrliška vežica. V kraju gradijo novo, 
pri čemer ni šlo brez zapletov.

S križišča v KS Gorenje

Boris Podgrajšek je na čelu KS 
Gorenje že drugi mandat.
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Štore so izrazito industrijska občina, zato 
občinski praznik praznujejo v spomin na 
leto 1836, ko je rudnik Laška vas-Pečovje 
kupil Slovenec. Rudnik, ki je služil razvoju 
železarstva, so že zdavnaj zaprli, ostajajo lju-
dje s svojimi potrebami. O tem, kako jim ob-
čina zagotavlja ustrezne pogoje za življenje, 
smo se pogovarjali s tamkajšnjim županom 
Miranom Jurkoškom.

Za uvod je povedal, s čim je kot župan od 
lanskega občinskega praznika najbolj zadovo-
ljen. »Vesel sem, da smo lahko izpeljali projekt 
gradnje kanalizacije v Kompolah, vključno z 
ureditvijo ceste. Tudi tega, da je po dolgole-
tnih pričakovanjih urejena cesta Glažuta–Svetli 
Dol in da je v Šentjanžu zgrajeno vodovodno 
omrežje. Nov vrtec je pričakovanja izpolnil, saj 
so vse skupine polno zasedene. Kljub težavam, 
v katerih je občina že vrsto let, smo z doseže-
nim razmeroma zadovoljni.«

S čim ste v občini v času od lanskega ob-
činskega praznika najmanj zadovoljni, kaj 
bi lahko bilo drugače, boljše?

Že vrsto let prelagamo gradnjo športnega 
parka pri osnovni šoli. Zanj smo se že dvakrat 
prijavili na razpis ministrstva za kmetijstvo in 
okolje, na razpis Obnova in razvoj vasi, vendar 
smo bili neuspešni. Gradbeno dovoljenje je 
bilo izdano že leta 2011, zato srčno upamo, 
da bomo s sedanjo prijavo uspešni ter park 
zgradili prihodnje leto. Zagotovo nisem zado-

voljen s stanjem lokalnih cest in javnih poti, 
veliko jih je v makadamski izvedbi. Tiste, ki so 
asfaltirane, so nekatere v zelo slabem stanju. 
Z rednim vzdrževanjem skušamo omogočiti 
njihovo čim boljše stanje.

Denarja za naložbe v občini ni veliko. 
Kako ocenjujete letošnje leto v Štorah po 
naložbeni plati?

V tem tednu bomo začeli rekonstrukcijo 
kulturnega doma v Štorah, letošnjo največjo 
naložbo, ki znaša v celoti 436 tisoč evrov. V tem 
letu je predvidena še gradnja večnamenskega 
objekta v Prožinski vasi, ki bo namenjen gasil-
skemu društvu, v zgornjih prostorih bo prostor 
za ostala društva. Za jesen je predvidena gra-
dnja fekalne kanalizacije proti zaselku Gorica v 
Kompolah, vključno z ureditvijo ceste. Letos bo 
prav tako postavljen ob cesti Laška vas–Pečovje 
nov kozolec namesto prejšnjega v državni lasti, 
ki je bil vrsto let črna točka kraja.

Zadnja zima je bila za občine zelo draga, 
njene finančne posledice boste v občinah še 
dolgo čutili. Kako se to pozna v Občini Štore, 
ki je v še slabšem finančnem položaju kot 
druge občine?

Res, zadnja zima je na cestah pustila posle-
dice tako po finančni plati kot na cestah. Sred-
stva, ki so bila načrtovana za zimsko vzdrževa-
nje cest, so se skoraj podvojila ter znašajo malo 
manj kot dvesto tisoč evrov. Treba je poudariti, 
da je večina cest v naši občini v hribovitih po-

Kako služijo 
občanom
Pogovor z županom ob občinskem prazniku Štor – »Z dose-
ženim smo razmeroma zadovoljni,« ocenjuje župan

dročjih, kjer sta pluženje in posipavanje pogo-
stejša. Zaradi tega je bilo treba nameniti manj 
denarja za ostale proračunske postavke.

Občina ima visoke stare dolgove, ki so 
nastali pred leti v povezavi s podjetjem Hu-
dournik in Slovenskimi železnicami. Kako 
jih odplačujete?

Dolgove do bank in drugih finančnih usta-
nov redno odplačujemo, v rednih rokih. Do 
zdaj smo iz naslova poravnav odplačali več kot 
polovico dolga. Različnim finančnim ustano-
vam bomo dolgove odplačevali še nekaj časa, 
od treh do desetih let, Slovenskim železnicam 
še petnajst let. V primeru Slovenskih železnic 
gre za neplačevanje vzdrževanja železniških 
prehodov, za izgubljeno tožbo v letu 2006.

Za občino je pomembno, da je gospodar-
stvo na njenem območju zdravo. Kakšno je 

trenutno stanje gospodarstva v štorski občini 
po vaših opažanjih?

Gospodarstvo v Štorah je po mojih podatkih 
dokaj zdravo. Zaenkrat večjih odpuščanj ni, 
kot kažejo kazalci, jih vsaj v bližnji prihodnosti 
ne bo. Največja gospodarska družba Štore Steel 
v prvem četrtletju pozitivno posluje, glede na 
naročila bo tako tudi ob polletnih rezultatih.

Splošna kriza v državi se poglablja, koliko 
se tega bojite kot župan Štor?

Kot župan se glede na dogajanje v zadnjem 
času bojim, da bo država morala stiskati na 
vseh straneh. S tem bodo, kot kaže, prizadete 
tudi občine. Upam, da večjega zmanjšanja pri-
merne porabe v občinskem proračunu ne bo. S 
tem bi nastala težava z zagotavljanjem lastnega 
deleža pri evropskih projektih.

BRANE JERANKO

Miran Jurkošek

»Vodilo našega podjetja je, 
da želimo trgu ponuditi celo-
vito ponudbo, vse od surove-
ga do končnega izdelka, pra-
vi direktorica podjetja Beni 
Tehing iz Štor Eva Štrlekar. 
Za podjetje tako kooperanti 
niso nujni, kar mu daje na 
trgu določeno prednost. Štr-
lekarjeva je že tretja genera-
cija v rodbini, ki se ukvarja s 
podobno dejavnostjo.

Njen ded je začel v bližnjih 
Kompolah kot kovač in nje-
govo delo je nadaljeval njen 
oče Bojan Štrlekar, ki je nato 
uspel kot podjetnik. Danes 
se družinsko podjetje Beni 
Tehing ukvarja s termično in 
strojno obdelavo kovin ter z 
vzdrževalnimi servisnimi de-
javnostmi, kamor je vključe-
na kovaška dejavnost. Posta-
lo je srednje velik industrijski 
obrat, ki je v Štorah na obmo-
čju stare železarne. V njem je 
trideset zaposlenih, med njimi 
širša družina z ustanoviteljem 
Bojanom ter njegovo soprogo, 
obema hčerkama ter njuni-
ma partnerjema. Tudi precej 
sodelavcev je med seboj so-
rodstveno povezanih, kar je 

SPODBUDNA 
ZGODBA

»S kadri smo zadovoljni. Kljub brezpo-
selnosti je v Sloveniji težko najti kader, 
ki je usposobljen ter predan podjetju,« 
pravi direktorica Eva Štrlekar.

Iz generacije v 
generacijo
Od kovaštva v Kompolah do srednje velikega industrijskega 
obrata v Štorah

Direktorica Beni Tehinga Eva Štrlekar skupaj z ustanoviteljem podjetja, očetom Bojanom Štrlekarjem, ki 
je še vedno duša podjetja.

prednost.
Ustanovitelj Beni Tehinga 

Bojan Štrlekar, ki je še ve-
dno duša podjetja, je najprej 
prevzel očetovo kovaško obrat 
v Kompolah, kjer so med 
drugim popravljali kmetijsko 
orodje ter podkovali konje. Že 
ded se je povezal z nekdanjo 
železarno ter zanjo popravljal 
različna ročna orodja, med 
drugim je servisiral pnevmat-
ska kladiva ter opravljal manj-
ša vzdrževalna dela. Njegovo 
delo je nadaljeval sin Bojan, ki 
je po razpadu železarne kupil 
prvih dvesto kvadratnih me-
trov poslovnih prostorov na 
območju stare železarne. Ne-

kateri večji obrati železarne so 
se znašli v stečaju, med njimi 
nekdanji TOZD Vzdrževanje, 
preostali so ostali brez služb 
za vzdrževanje in obratova-
nje. Tako se je začel Beni, kot 
kličejo Bojana Štrlekarja pri-
jatelji, vključevati v dejavnost 
vzdrževanja in servisiranja v 
novo nastalih podjetjih, ki so 
bila predvsem na območju 
tako imenovane nove žele-
zarne.

Rast podjetja
V devetdesetih letih se je 

pojavila na trgu gospodarska 
rast. Štrlekarjevo podjetje je 
dobro poslovalo, zato je za-
čelo širiti dejavnosti, med 
drugim na področju termične 
obdelave kovin. Takrat je bil 
to v naših krajih prvi obrat za 
termično obdelavo, danes je 
edini v severovzhodni Slove-
niji, ki je obstal na trgu. Ter-
mična obdelava predstavlja 
danes v Beni Tehingu okoli 
štirideset odstotkov od celo-
tnega prometa.

Pred desetletjem je bilo na 
prodaj sosednje podjetje, z 
dejavnostjo strojne obdelave 

kovin, ki ga je Beni odkupil. 
Tako so se posvetili še stroj-
ni obdelavi, leta 2009 je bilo 
prav tako odkupljeno bližnje 
podjetje Trgošped, nekdanji 
TOZD Transport velike že-
lezarne. »S tem je podjetje 
Beni Tehing pridobilo veliko 
novih prostorov ter si omo-
gočilo povečanje zmogljivo-
sti za strojno in termično ob-
delavo. Obdržalo je tudi tisti 
del Trgošpedovih prevoznih 
storitev, ki so bile še vedno 
ekonomsko upravičene,« je 
povedala Štrlekarjeva. Beni 
Tehing prav tako usmerjajo 
v tiste Trgošpedove dejav-
nosti, za katere je na tržišču 

povpraševanje, med njimi v 
dejavnost uradnega nadzo-
ra v gradbeništvu, obdobnih 
pregledov delovne in stroj-
ne opreme, usposabljanja za 
varnost pri delu …

Posle večinoma sami pri-
dobivajo na trgu, še vedno 
opravljajo del dela za Štore 
Steel, današnjega nosilca 
železarstva v Štorah. Beni 

Tehing poznajo na trgu kot 
zelo inovativno podjetje, ki 
razvija nove izdelke, prav 
tako nudi podporo pri izdela-
vi projektnih dokumentacij, 
saj imajo znotraj podjetja ta-
kšne kadre, ki jim to omogo-
čajo. Za uspešnost podjetja 
so seveda pogoj dobri kadri, 
s katerimi so zadovoljni.

BRANE JERANKO
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Ob občinskem prazniku 
Štor bodo v vasi Kompole v 
soboto, 1. junija, slovesno 
posadili potomko najstarej-
še trte na svetu z maribor-
skega Lenta. Posaditev trte, 
ki bo rasla pod župnijsko 
cerkvijo, ni naključna, v 
vasi ter širše po občini je vi-
nogradništvo v zadnjih letih 
doživelo ponovno rojstvo.

Na nekdanje vinogradni-
štvo spominja ime kompol-
skega zaselka Gorica, kjer so 
po desetletjih znova zasadili 
trto. V Gorici je med vinogra-
dniki Srečko Pajk, ki je za 
svoje vino že prejel najvišje 
priznanje društvenega oce-
njevanja štorskega Vinogra-
dniško-kletarskega društva 
Polič. V občini Štore, najbolj 
znani po industriji, imajo kar 
tri vinogradniške lege, poleg 
Kompol še v Prožinski vasi 
ter na Pečovju.

Kompole so bolj kot po vinu 
znane po kulturni dejavnosti, 
ki je nekoliko manj pestra kot 
v preteklosti. V majhni vasi so 
imeli do predlani kar tri fol-
klorne skupine, zdaj obstaja 
le ena, ki jo vodi predsednik 
Miran Bukovšek. Folklorne 
skupine Stari prijatelji, kjer 
so plesali ljudje v tretjem ži-
vljenjskem obdobju, ni več, 
saj je nekaterim članom zače-
lo nagajati zdravje, posame-
zniki, ki brez plesa ne more-
jo, danes plešejo v skupini v 
sosednji občini.

Brez kulturne ustvarjalnosti 
Kompole seveda ne bi bile, kar 
so. V vasi so imeli pred nekaj 
leti kar tri ljubiteljske slikarje, 
vendar je eden umrl, druga se 
je preselila, pri čemer so Kom-
polčani še vedno ponosni, da 
med njimi ustvarja slikarka 
Božena Gobec, ki ji motivov 

ŠTORE PRAZNUJEJO

V lepi vasi na 
obrobju Štor
V Kompolah bodo v soboto posadili potomko modre kavčine 
– V majhni vasi je veliko zanimivega

Osrednja prireditev ob občinskem prazniku Štor bo jutri, 
31. maja, ob 18.30 v šolski telovadnici. Na prireditvi bodo po-
delili letošnja občinska priznanja. Letošnje najvišje prizna-
nje, srebrni grb občine, bo prejel posmrtno Ivan Kumperger, 
ki je med drugim deloval na področju gasilstva. Bronaste 
grbe bodo prejeli Dušan Kragelj (za delo na različnih podro-
čjih), Pavel Šuhel (za delo na glasbenem področju) ter pod-
jetje Prehrana Tuli (med drugim zaposluje veliko občanov). 
Županovo priznanje bo prejela uspešna plesalka, dijakinja 
Vita Vlašič. Zlatega priznanja letos ne bodo podelili.

v slikovitih Kompolah seveda 
nikoli ne zmanjka. Na glasbe-
nem področju je za dober glas 
o bogati kompolski kulturni 
dejavnosti dolgo skrbela Vo-
kalna skupina Kompolčani, 
danes imajo v vasi dva na-
rodnozabavna ansambla. Za 
dobro voljo tako poskrbijo Ve-
seli jahači, med njima sta dva 
člana, ki sta v pokoju že zelo 
dolgo, ter Razigrani muzikanti 
iz Kompol.

V zeleni hiši
»Tu živijo dobri ljudje, med 

seboj se dobro razumemo,« 
pravi ena najbolj znanih 
Kompolčank Ivanka Tofant, 
ki je občinska svetnica, pod-
predsednica Društva upoko-
jencev Štore ter pokrajinska 
koordinatorka projekta Sta-
rejši za starejše.

Med najbolj prizadevnimi v 
vasi je Aktiv žena Kompole, 
ki se srečujejo že desetletje 
vsaka dva tedna v vsakem le-
tnem času. Članice se sesta-

jajo v tako imenovani zeleni 
hiši s pročeljem zelene barve 
(v občinski lasti), kjer imajo 
svoj prostor. Dvajset žensk 
vodi Marica Vešligaj. Druži-
jo se ob domačih dobrotah, 
se pogovarjajo, prepevajo ter 
odhajajo celo na skupne spre-
hode. Prav tako se spomnijo 
okroglih obletnic vaščank. Za 
družabnost v vasi skrbi tudi 
kompolski območni odbor 
društva upokojencev, ki pri-
pravi dvakrat na leto druženje 
za vse vaščane.

Do lanske jeseni je bilo 
kompolska posebnost tako 
imenovano društvo kloba-
sarjev, imenovano po kloba-
sah, ki so jih posamezniki 
vsak petek dolga leta prina-
šali v vaško gostilno. Tam so 
jih nato ob veselem druže-
nju pojedli. To po svoje pri-
ča o družabnosti vaščanov 
Kompol, čeprav postajajo 
podobno kot drugod bolj 
zaprti, kot so bili včasih. »Tu 
so ljudje še vedno pripravlje-
ni pomagati drug drugemu. 
Kadarkoli sem koga prosila, 
da bi komu pomagal, mi ni 
še nikoli nihče odrekel,« je 
zadovoljna Tofantova, ki 
deluje v društvu upokojen-
cev in pri projektu Starejši 
za starejše. Društvo upoko-
jencev, ki izdaja redno me-
sečno glasilo z različnimi 
novicami, ima v Kompolah 
pet poverjenikov, ki ga pri-
našajo vsem upokojencem. 
Obiskujejo tudi vaščane, ki 
niso člani društva. Prosto-
voljci so obenem člani kra-

jevnega Rdečega križa, ki 
lahko tako posameznikom 
pomagajo s paketi pomoči.

Karate in tai či
Najpomembnejše ustanove 

vasi Kompole so šola, vrtec in 
sedež župnije. »Najbolj sem 
ponosna, da imamo preno-
vljeno šolo, ki smo jo pred 
leti skoraj izgubili,« pravi Iva-
na Tofant. V šolski telovadnici 
imajo vaščani možnost vadbe 
karateja za otroke in starejše 
ter tai či, tam vadi folklora. 
»Prav tako pomemben je se-
dež župnije, za vsak kraj na-
mreč veliko pomeni, da ima 
stalnega župnika,« dodaja. 
V Kompolah se zadnje čase 
bojijo, da bi izgubili stalnega 
župnika po odhodu sedanjega 
župnika dr. Vlada Zupančiča. 
O tem se po Kompolah precej 
šušlja.

V vasi je celo manjši hipo-
drom in sedež Konjeniškega 
društva Štore, tam so si čla-
ni uredili stajo za konje ter 

Eden od vinogradov v Kompolah, v nekakšnem »predmestju« Štor

V Kompolah so podružnično šolo uspeli obdržati.

prostor za sestanke in dru-
ge potrebe. Njihov sosed je 
Športno društvo Kompole, 
ki se lahko pohvali z odlični-
mi smučarji ter nogometaši, 

igrajo tudi košarko. Ob nji-
hovem igrišču so v zadnjih 
letih postavili društveno 
brunarico.

BRANE JERANKO

»Tu živijo dobri ljudje, med seboj se dobro razumemo,« pravi ena najbolj 
znanih Kompolčank Ivanka Tofant.
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Hiša kulture Celje bo svoj letni simfonični program že četrto leto zapored zaokrožila 
z Glasbo na vodi, večernim promenadnim koncertom v lapidariju na Savinjskem na-
brežju, ki bo v soboto ob 20.30.

Na sporedu bodo biseri nemške glasbene romantike na čelu z letošnjim jubilantom 
Richardom Wagnerjem, hišnemu simfoničnemu orkestru pod vodstvom maestra Simona 
Dvoršaka pa se bosta pridružila solista sopranistka Mihaela Komočar in klarinetist Domen 
Marn. Vstop na koncert je prost, v primeru slabega vremena pa bo prireditev v Narodnem 
domu Celje.

ŠO

Spodnja Savinjska dolina 
je bila v soboto v znamenju 
pihalne glasbe. V Žalcu je 
bilo namreč 33. tekmova-
nje slovenskih godb 4. in 
2. težavnostne stopnje in 
tudi 3. državno tekmovanje 
mladinskih godb kategori-
je A. Pomerilo se je deset 
godb, v katerih je skupno 
zaigralo 500 glasbenikov. 
Med njimi tudi dve godbi 
s Celjskega.

V Zvezo slovenskih godb 
je trenutno včlanjenih 113 
pihalnih orkestrov, v kate-
rih kakovost glasbe po be-
sedah predsednika zveze 
Toneta Urbasa v zadnjih 
letih še posebej raste. Sle-
dnje je mogoče pripisati 
temu, da v godbah ustvar-
ja čedalje več glasbenikov 
s formalno glasbeno izo-
brazbo. Večina godb ima 
namreč močne podmladke, 

Devetdesetletna Milka 
Povše iz Orle vasi je prejšnji 
četrtek v Medobčinski splo-
šni knjižnici Žalec predsta-
vila svoj pesniški prvenec z 
naslovom Iz pekla do son-
ca. Njen talent in pesmi je 
pred tremi leti odkril upo-
kojeni novinar Novega te-
dnika in Radia Celje Tone 
Vrabl, ko je iskal gradivo 
za knjigo Boleče zgodbe, v 
kateri je združil spomine 
članov žalskega društva 
izgnancev.

»Človek je presenečen, ker 
ne pričakuje, da bo v nizki, 
majhni kmečki hišici ob Sa-
vinji naletel na tako bogato 
pesniško zbirko, za katero 
širša javnost vsa ta leta ni 
vedela,« opisuje Tone Vrabl 
prvi stik s pesmimi Milke 
Povše. Spodnjesavinjčanka, 
danes članica žalske ob-
močne organizacije Društva 
izgnancev Slovenije, je čas 
med drugo svetovno vojno 
preživela v Starem piskru v 

Celju in kasneje še v tabori-
ščih Auschwitz in Birkenau, 
od koder se je po treh letih 
vrnila domov. V svojem z 
izkušnjami bogatem življe-
nju je napisala več kot tisoč 
različnih pesmi. Nekatere je 
celo sama zbrala in poveza-
la v doma narejene pesniške 
zbirke. Na ta način je nastalo 
več kot petnajst knjižic. Prav 
uradna pesniška zbirka, ki jo 
je ob 20-letnici delovanja iz-
dalo žalsko društvo izgnan-
cev, je tako za devetdesetle-
tnico še toliko večje veselje. 
V zbirki so na enem mestu 
zbrane njene najlepše pesmi 
z najrazličnejšo tematiko, 
od taboriščnih, ki so bile 
Vrablu osnovno vodilo pri 
nastajanju pesniške zbirke, 
do pesmi, povezanih z vsak-
danjim življenjem, v katerih 
se skriva njen hudomušen 
pogled na današnje družbe-
no dogajanje.

ŠO
Foto: ŠO

DŽJEZZ 2013
4. MEDNARODNI FESTIVAL KNEŽJEGA 
MESTA, PROJEKT: CELJE DOGAJA!

Atrij Prothasijevega dvorca (Local) in 
trg pred Mestnim kinom Metropol
Od srede, 5., do petka, 7. junija 

Prireditev bo v vsakem vremenu.
 Več na www.dzjezz.org, 
info@hisakulture.si, 041 708 945.
Hiša kulture CeljePoletje

v CELJU,
knezjem
mestu

Uspešen na natečajih
Celjski karikaturist Milan Alašević je v zadnjem času uspešno sodeloval na dveh 

mednarodnih natečajih. V Makedoniji je na natečaju mesta Kriva Palanka s karikaturo 
na temo Snaha in tašča prejel eno glavnih nagrad (grand prix), in sicer med 87 avtorji 
iz 28 držav. V Koreji pa so ga za karikaturo na temo ekologije opazili med več kot 500 
avtorji in ga nagradili.

TC

Zaigrali slovenski 
godbeniki
Državno tekmovanje godb letos gostili v Žalcu

Priporočamo

Pesniško zbirko Iz pekla k soncu devetdesetletne Milke Povše je v 
Medobčinski splošni knjižnici Žalec predstavil Tone Vrabl, ki je tudi 
zbral pesmi in uredil pesniško zbirko.

Zdaj še 
uradna 
pesniška 
zbirka
Prva pesniška zbirka Milke Povše Iz 
pekla k soncu krona njenega bogatega 
dolgoletnega pesniškega ustvarjanja

Godba Zabukovica z dirigentom Boštjanom Mesarcem na čelu je najstarejša godba v Spodnji Savinjski dolini, nastala pa je na podlagi dolge 
rudarske tradicije. Med najzanimivejšimi dogodki iz njene zgodovine je igranje na poroki kralja Aleksandra I. Karađorđevića z njenim veliča-
stvom Marijo leta 1922.

Godbe je na državnem tekmovanju ocenjevala petčlanska mednarodna žirija s 
Tonetom Urbasom na čelu. V kategoriji 2. težavnostne stopnje, ki je za koncertno 
stopnjo druga najzahtevnejša, so najbolje zaigrali člani Pihalnega orkestra Koper, 
ki so prejeli zlato plaketo. Godbeno društvo Prosek in KD Pihalni orkester Marezi-
ge sta prejeli srebrni plaketi in Pihalni orkester Prebold bronasto. V 4. težavnostni 
stopnji so se najbolje odrezali člani Godbenega društva Alpina – Žiri, ki so prejeli 
zlato plaketo s pohvalo. Tudi člani KD Pihalna godba Vrhpolje – Vipava so se veseli 
zlate plakete s pohvalo. Društvo Godba Zabukovica je prejelo zlato plaketo, Društvo 
Godba na pihala občine Markovci srebrno in KD Godba na pihala Ojstrica priznanje 
za sodelovanje na tekmovanju. Vse tiste godbe, ki so prejele zlato plaketo in pohvalo 
so napredovale v višjo kategorijo.

predvsem na račun mladih 
glasbenikov in dobrega 
sodelovanja z glasbenimi 
šolami. Povprečna starost 
godbenikov tako upada, 
med drugim je zanimivo, 
da je čedalje več pripadnic 
nežnejšega spola.

Dolga tradicija 
godbeništva
Godbeništvo ima na Slo-

venskem bogato tradicijo. 

Nič drugače ni na območju 
Spodnje Savinjske doline, 
kjer danes v žalski občini 
delujejo tri godbe in ena v 
preboldski. Najstarejša med 
njimi je Godba Zabukovica, 
ki so jo Spodnjesavinjčani 
ustanovili že leta 1880. Ka-
sneje so se ji pridružili še 
Pihalni orkester Prebold, 
Godba Liboje in Godba 
Hramše. Na sobotnem 
tekmovanju so sodelovali 

člani Pihalnega orkestra 
Prebold in Društva Godba 
Zabukovica. Preboldčani so 
si v 2. težavnostni stopnji, 
ki je za umetniško stopnjo 
druga najzahtevnejša, prii-
grali z dobrimi 78 odstotki 
bronasto plaketo in Godba 
Zabukovica v 4. težavnostni 
stopnji z malo manj kot 86 
odstotki zlato.

ŠPELA OŽIR
Foto: GrupA
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Neverjetno, na kako raz-
ličnih koncih sveta so pisali 
v drugi polovici dvajsetega 
stoletja slovenski literati v 
slovenskem jeziku. Vladi-
mir Kos pesni dolga dese-
tletja v maternem jeziku v 
Tokiu, Jože Cukale je v In-
diji, eni so literarno ustvar-
jali v Severni Ameriki, dru-
gi v Avstraliji, največ jih je 
v Buenos Airesu.

Najboljše zrcalo tega 
zdomskega literarnega 
ustvarjanja je knjiga Pod juž-
nim križem, ki je antologija 
slovenske emigrantske proze 
po drugi svetovni vojni. Ne-
kateri avtorji, ki so se po dru-
gi svetovni vojni umaknili na 
tuje, so bili dolgo zamolčani, 
danes tiskajo njihova dela v 
matični domovini, kamor so 
se redki posamezniki vrnili. 
Med njimi je pesnik in pisa-
telj Zorko Simčič iz Buenos 
Airesa, čigar knjige so takoj 
po demokratizaciji začeli 
tiskati v domovini, prejel je 
Prešernovo nagrado za ži-
vljenjsko delo, postal je iz-
redni član Slovenske akade-
mije znanosti in umetnosti. 
Za povprečnega Slovenca je 
mogoče neverjetno, da lah-
ko dobra literatura nastane v 
emigraciji, tako kot je Simči-
čev Človek na obeh straneh 
stene iz leta 1957, ki velja za 
eno najboljših del slovenske 
proze po drugi svetovni voj-
ni. Včasih prinašanje knjig 
slovenskih emigrantskih 
piscev čez mejo ni bilo do-
voljeno, njihove knjige si je 
bilo mogoče ogledati v slo-
venskih knjigarnah v zamej-
stvu, četudi so pisali zgolj o 
lepoti Andov, tako kot gonil-
na sila slovenskih planincev 
v Argentini Vojko Arko ter 

BUKVARNA

Gledališka sezona v SLG 
Celje se počasi približuje h 
koncu. Kljub temu, da so jo 
zaznamovali ostri varčeval-
ni ukrepi, so s predstavami 
več kot zadovoljni. Še po-
sebno so ponosni na kome-
dijo Sleparja v krilu, ki je na 
Dnevih komedije pometla z 
vso konkurenco. V priho-
dnji sezoni bodo premierno 
uprizorili šest predstav - tri 
drame, farso, komedijo in 
predstavo za otroke.

Tako kot vse druge kultur-
ne ustanove so tudi celjsko 
gledališče doleteli varčeval-
ni ukrepi, ki na svojstven 
način siromašijo gledališke 
projekte. Po besedah uprav-
nice celjskega gledališča 
Tine Kosi rezom v finančna 
sredstva, namenjena gledali-
ščem, še ni videti konca. Te-
žava nastane, ker gledališča 
praktično nimajo več skritih 

rezerv. Vsaka, tudi najmanj-
ša predstava ima namreč 
fiksne stroške. Neizogibno 
je, da bo vsako nadaljnje 
zategovanje pasu še doda-
tno vplivalo na kakovost 
predstav. Na drugi strani se 
gospodarska kriza odraža 
tudi v številu obiskovalcev. 
V celjskem gledališču je na-
mreč letos nekoliko upadel 
obisk odraslih abonentov, 
a se je zato na drugi strani 
povečalo število osnovnošol-
skih in srednješolskih pred-
stav ter število predstav na 
gostovanjih.

Kaj bo na odrskih 
deskah prihodnjo 
sezono?
Kljub težkim časom so se 

v SLG Celje že lotili novih 
projektov. Sezono 2013/14 
bodo odprli na Odrupodo-
drom s prvo slovensko upri-

Mešani komorni pevski 
zbor Celje je eden od celj-
skih glasbenih sestavov. V 
treh desetletjih je doživel 
vrsto vzponov in padcev ter 
se udeležil marsikaterega 
gostovanja ne samo doma, 
temveč tudi v tujini. Novo 
ero glasbenega ustvarjanja 
je začel pisati konec lan-
skega leta, ko je dirigentsko 
taktirko prevzela Monika 
Lojen, zboru pa se je obe-
nem pridružilo tudi nekaj 
novih pevcev.

Člani kulturnega društva 
Mešani pevski komorni zbor 
Celje s predsednico Jasno 
Drgajner na čelu so se tako 
spomladi po nekajmeseč-
nem premoru lotili učenja 
novih pesmi. Prenovljen 
repertoar so predstavili na 
gostovanju v italijanskem 
mestecu Casut, kjer so kot 
edini slovenski zbor sodelo-
vali pri slavnostnem obelež-

»Bolj kot bomo gledališče siromašili na 
račun tega, da v predstavah ne bodo 
več sodelovali avtorji glasbe, oblikovalci 
luči, korepetitorji in koreografi, bolj se 
bo to poznalo na kakovosti končnega 
izdelka,« pojasnjuje Tina Kosi, upravni-
ca SLG Celje.

Kljub varčevanju se 
obeta pester program
V SLG Celje zadovoljni z letošnjo sezono – Z mislimi že v prihodnji

zoritvijo sodobne angleške 
drame Mika Bartletta Krči v 
režiji Jureta Novaka. Sledila 
bo prva slovenska uprizori-
tev dolgoletne broadwayske 
uspešnice, farse Neila Simo-
na Govorice v režiji Jake An-
dreja Vojevca. V SLG Celje si 
bomo lahko prihodnjo sezo-
no ogledali tudi parodijo in 
komedijo Jessa Borgesona, 
Adama Longa in Davida Sin-
gerja Zbrana dela Williama 
Shakespeara (okrajšano) v 
režiji Nikole Zavišića, s ka-

tero se želijo Celjani še do-
datno približati predvsem 
srednješolskemu občinstvu. 
Vsako leto premierno upri-
zorijo tudi otroško predstavo. 
Tokrat bo režiserka Anđelka 
Nikolić na oder postavila 
Piko Nogavičko. Predzadnja 
predstava bo drama Naše me-
sto Thorntona Wilderja in v 
režiji Matjaža Zupančiča in 
zadnja francoska drama Ya-
smine Reza Kako poveš in v 
režiji Janeza Pipana.

ŠO

Tri desetletja prepevanja
Mešani pevski komorni zbor Celje je novo obdobje pevskega ustvarjanja začel pisati lani decembra z zborovodjo Moniko Lojen.

Mešani pevski komorni zbor Celje vabi 
v svoje vrste – Letni koncert izjemoma 
jeseni

Onkraj Slovenije
še en andinist (po naše alpi-
nist) Dinko Bertoncelj. Arko 
je v antologiji predstavljen z 
gorniško pripovedjo Cerro 
Shaihueque, Bertoncelj, ki 
je veljal v petdesetih letih 
za najboljšega plezalca Ar-
gentine, z Mojim poslednjim 
planinskim pohodom s Tonč-
kom Pangercem.

Slovenski literarni ustvar-
jalci so se v emigraciji odlič-
no znašli, v Buenos Airesu 
je nastalo izjemno močno 
kulturno središče, kjer so 
objavljali knjige, ki jih v ma-
tični domovini niso mogli. 
V Buenos Airesu je objavljal 
Vladimir Kos, dolgoletni 
predavatelj na eni od tokij-
skih univerz ter misijonar, 
ki je v slovensko književnost 
prinesel japonske oblike ter 
odseve japonske kulture. V 
proznem Usodnem zapetlja-
ju, s katerim ga predstavlja-
jo v antologiji, so združeni 
celo trije različni svetovi, 
poleg japonskega in sloven-
skega še ameriški. V emigra-
ciji je izšlo kar sedem Ko-
sovih pesniških zbirk, med 
njimi prva na Japonskem 
natisnjena slovenska knjiga. 
Misijonar, pesnik in pisatelj 
Jože Cukale je podobno 
začutil Indijo, natančneje 
Bengalijo, kar se odraža v 
njegovem literarnem delu, 
z odlomkom v antologiji. V 
Bengaliji je bil med sode-
lavci Nobelove nagrajenke 
za mir, matere Terezije iz 
Kalkute.

V antologiji se zrcali lite-
rarno ustvarjanje, ki je nasta-
jalo v najbolj nemogočih raz-
merah. Med emigrantskimi 
pisatelji je več danes tudi v 
Sloveniji znanih imen, kot so 
Frank Bűkvič, univerzitetni 
profesor v ZDA, ki ga opisuje-
jo kot velikega pripovednika. 
V antologiji ga predstavljajo s 
pripovedjo iz knjige Ljudje iz 
Olšnice, o nemočnem Judu 
Glatštajnu, ki skuša preživeti 
s sodelovanjem z nacistično 
oblastjo. Med štiridesetimi 
avtorji nekoč zamolčane 
slovenske literature, ki so 
literarno ustvarjali v emi-
graciji, je danes več tudi v 
Sloveniji znanih imen, kot 
so Tine Debeljak, Lev Dete-
la, Vinko Beličič, Vinko Bru-
men, Mirko Javornik, Ruda 
Jurčec, Stanko Kociper, Ted 
Kramolc, Karel Mauser, An-
drej Rot … Slednji se je celo 
rodil po drugi svetovni vojni 
v okolici Buenos Airesa, kjer 
je pisal po mnenju dr. Helge 
Glušič v »izbranem jeziku«. 
Rot se je takoj po spremembi 
političnega sistema v Slove-
niji z družino takoj »vrnil« v 
domovino prednikov.

BRANE JERANKO

ju zgodovinskega dogodka, 
s katerim se mesto vsako 
leto pokloni spominu na 
bitko za Camolli. Domače-
mu občinstvu so se aprila v 
sklopu Mednarodnega pev-
skega festivala predstavili s 
kratkim uličnim nastopom.

Mešani pevski komorni 
zbor Celje že 25 let skupaj 
z izolskim mešanim pev-
skim zborom in moškim 
pevskim zborom iz avstrij-
skega Pliberka tradicional-
no sodeluje na Koncertu 
prijateljstva treh dežel. Ta 
predstavlja izvirno obliko 
sodelovanja med pevci treh 
dežel, kjer se srečujejo tri 
povsem različna kulturna 
okolja, in ga pevci izmenič-
no organizirajo vsako leto 
v enem izmed sodelujočih 
mest.

Celjski pevci ponavadi 
pomladi v celjskem Naro-
dnem domu pripravijo tudi 

letni koncert. Ker si letos 
želijo v svoje vrste privabi-
ti nekaj novih članov, ki bi 
trenutno zasedbo dvajsetih 
pevcev dodatno obogatili, 

bo koncert izjemoma jese-
ni, ko bodo obenem obele-
žili tudi 30 let delovanja.

ŠO
Foto: Arhiv zbora
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Na vprašanje, kako se slaba gospodarska slika s stečaji, prisilnimi poravnavami in z odpuščanji odraža v njihovih proračunih, so odgovori občin bolj 
ali manj enaki. Iz državne blagajne dobijo vse manj denarja, znižujejo se tudi lastni občinski prihodki, vedno več je nalog, ki jih država prenaša na 
lokalno raven, in vedno več je ljudi, ki občine prosijo za pomoč, da bi lahko preživeli.

Manj denarja, več obveznosti
Gospodarska kriza v svoj primež vse bolj stiska tudi občine

Število brezposelnih v Sloveniji se je povzpelo že na 128 
tisoč, narašča javni dolg, vsak dan od januarja do konca 
aprila se je primanjkljaj v državni blagajni v povprečju 
povečal za 8 milijonov evrov. In medtem ko poraba države 
narašča, občine v svoje blagajne dobivajo vse manj, dajati 
pa morajo vse več. Gasiti morajo namreč požare, ki jih za 
sabo puščajo propadla podjetja, ki so še ne tako dolgo na-
zaj pomenila pomemben steber občinskega razvoja. Zaradi 
obubožanih ljudi, tudi tistih, ki delo še imajo, morajo obči-
ne iz svojih proračunov prispevati vse več denarja za sub-
vencioniranje najemnin in za druge socialne pomoči.

Podjetja že od nekdaj v kar 
precejšnji meri krojijo usodo 
okolja, kjer »živijo«. Včasih 
so jo krojila v dobrem, v za-
dnjih letih v vse bolj slabem. 

V Laškem na primer zagotovo 
še niso pozabili, kaj vse je v 
svojih uspešnih letih za mesto 
naredila pivovarna. Z njeno 
pomočjo so gradili ceste, mo-

stove in celo vodovode, obno-
vili so kulturni center in nekaj 
hotelov, brez pivovarne bi bil v 
mestu najbrž tudi kakšen kip 
manj. Danes, ko je največje 
podjetje v občini le še bleda 
senca svoje nekdanje veličine, 
so tudi pogovori v občini, kje 
dobiti denar za kakšno nalož-
bo, drugačni. In tudi socialna 
slika v občini je drugačna. La-
ško je bilo včasih edino v regi-
ji, ki je po povprečni mesečni 
bruto plači presegalo državno 
povprečje, zdaj komaj presega 
regijskega.

Stečaji in 
odpuščanja
Celjsko regijo je lani zajel 

nov val stečajev. Po podatkih 
celjskega okrožnega sodišča 
se je začelo 97 stečajev in pet 
prisilnih poravnav, konec leto-
šnjega aprila pa je bilo v regiji 
kar 196 nerešenih stečajev in 
ena prisilna poravnava. Zaradi 
stečajev se je skupno število 
delovnih mest zmanjšalo za 
skoraj 1.900. Med podjetji, ki 
so klonila, so bili Ingrad Gra-
mat, Minerva Žalec, Garant 
Polzela in celjski gradbeni 
velikan Ceste mostovi, letos 
so brez dela ostali v Emo ETT 
in Kiv Vransko. Odpuščali so 
v tovarni nogavic na Polzeli 

in celjskem Nivoju. Mnogi se 
bojijo, kaj bo, ko bosta nove 
lastnike dobili Cinkarna Ce-
lje in Steklarna Rogaška, ki 
zdaj zaposlujeta vsaka po ti-
soč ljudi. Ob tem v sindikatih 
opozarjajo, da kar 30 do 40 
odstotkov vseh zaposlenih 
dobi le minimalno plačo.

Ekonomska moč 
regije lani padla
Vendar so stečaji in odpu-

ščanja le del gospodarske sli-
ke celjske regije, ki je bila lani 
še grša kot v letu 2011. Pod-
jetja v 23 občinah so namreč 
lani ustvarila manj, manjši je 
bil tudi obseg čistega dobička. 
Povečala pa se je čista izguba, 

in to za dobrih 12 odstotkov. 
Edina dejavnost, kjer so pod-
jetja poslovala pozitivno, je 
bilo kmetijstvo. V regiji se je 
lani zmanjšala produktivnost 
dela, manjša od slovenskega 
povprečja je bila tudi doda-
na vrednost na zaposlenega. 
Zaradi likvidnostnih težav se 
je v podjetjih povečal obseg 
neporavnanih obveznosti.

Konec minulega leta je zna-
šala stopnja registrirane brez-
poselnosti skoraj 14 odstotkov. 
Krepko nad tem povprečjem, s 

Občutno več socialnih 
izdatkov

RADEČE – Ena od občin, ki so se najbolj brutalno soočile s propadom lokal-
nega gospodarstva, so Radeče. Največji zaposlovalec v kraju je bila papirnica, 
ki je končala v stečaju, na cesti se je znašlo več kot 200 delavcev.

Kot je potrdila županja Rafaela Pintarič, se visoka stopnja brezposelnosti ne 
pozna le pri splošnem vzdušju med občani, ampak zaradi slabe socialne slike 
posredno tudi v občinskem proračunu. »Povečalo se je povpraševanje po enkra-
tni socialni pomoči, večje so subvencije neprofitnih najemnin, večji je strošek 
plačila vrtca in podobno.« Na državni ravni so zaradi tega skupaj s sosednjimi 
občinami Hrastnik in Trbovlje pripravili program gospodarskih spodbud in 
ustvarjanja novih delovnih mest. »Trenutno je še v usklajevanju in bi ga junija 
že lahko poslali v vladno obravnavo,« je še povedala Pintaričeva.

Razvito gospodarstvo krajevno življenje podpira še na drugih ravneh. Sa-
mostojne štipendijske sheme občina sicer nima, so pa na razna sponzorstva 
in donacije doslej lahko računala vsaj društva in podobne skupine. Društva se 
kljub vsemu nekako znajdejo in večino prireditev izpeljejo brez težav, vendar 
so morala svoje delovanje do skrajnosti oklestiti, saj so v zadnjem času odvisna 
v glavnem od sredstev iz občinskega proračuna.

Še nekaj vlečnih konj
ŠENTJUR – Povsem drugače kot v Radečah se je obrnila 

zgodba v Šentjurju. Ob napovedi stečaja Alposa, prav tako 
največjega zaposlovalca v občini, so v Šentjurju pričakovali 
precej črn scenarij.

Če bi brez dela naenkrat ostalo 400 delavcev, bi se brezposel-
nost pri njih povečala za kar 50 odstotkov. Ker pa so Alposove 
družbe stečaje prijavljale v časovnih zamikih, je to pomenilo 
več manjših prilivov med brezposelne. V teh časovnih interva-
lih pa so se tisti, ki so ostali brez dela, na novo zaposlovali, saj 
se je izkazalo, da gre v precejšnji meri za fleksibilno delovno 
silo. Poleg Alposa je v občini stečaj doletel še podjetje Maroles, 
na porast brezposelnosti so vplivali tudi težave in presežni 
delavci v podjetjih Acer Furnirnice, Lid, hčerinskega podjetja 
CM Celje, Nivo Celje … Na srečo imajo v občini še nekaj vlečnih 
konj, na primer podjetje Tajfun, močna je mreža manjših obr-
tnikov, velik zaposlovalec njihovih občanov je Štore Steel.

Zaradi povečane brezposelnosti in s tem povezanih socialnih 
stisk v Šentjurju presenetljivo niso zaznali kakšnega poveča-
nega pritiska na proračun. Tako vsaj pravijo.

Želijo pomagati 
gospodarstvu

VRANSKO – Podobno kot v Šentjurju so stečaj pomembnega 
podjetja v občini doživeli tudi na Vranskem.

Čeprav pravih posledic stečaja podjetja Kiv Vransko po besedah 
župana Franca Sušnika še ni, tovrstne zgodbe še dodatno pritiska-
jo na občinske finance. »Gospodarske razmere so slabe in se še 
slabšajo. Vse to negativno vpliva na občinski proračun predvsem 
zaradi zviševanja socialnih transferjev. Slabši ekonomski polo-
žaj občanov pomeni večji pritisk na transferje, ki jih je občina v 
skladu z zakonodajo dolžna plačevati,« pravi Sušnik. »Občine so 
oškodovane tako na odhodkovni kot prihodkovni strani,« dodaja 
Sušnik, ki je prepričan, da so edina rešitev nova delovna mesta, 
zato so v občini že sprejeli nekaj ukrepov, ki bi lahko opogumili 
morebitne nove investitorje. »Prepolovili smo komunalni prispe-
vek za skladiščno in proizvodno dejavnost,« pravi in dodaja, da 
se trudijo stroške obdržati na čim nižji ravni, predvsem tam, kjer 
lahko cene regulirajo sami, kot je to v primeru nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča in komunalnih storitev.

Kaj o vplivu krize na poslovanje občin mislite vi? Svoj razmi-
slek nam lahko v obsegu največ 1.500 znakov posredujete na 
e-naslov tednik@nt-rc.si s pripisom odmev za Pisma bralcev.

Mestni mlin in Lanovž – objekta v občinski lasti, ki že več let čakata novega lastnika … … socialno breme, ki prehaja tudi na pleča občin … 



17Št. 26, 30. maj 2013 NAŠA TEMA

CELJE – In kaj lahko v takšnih razmerah, ko nikakor ni 
videti konca gospodarski krizi, naredijo občine?

Na vprašanje, kako se slaba gospodarska slika s stečaji, prisilnimi poravnavami in z odpuščanji odraža v njihovih proračunih, so odgovori občin bolj 
ali manj enaki. Iz državne blagajne dobijo vse manj denarja, znižujejo se tudi lastni občinski prihodki, vedno več je nalog, ki jih država prenaša na 
lokalno raven, in vedno več je ljudi, ki občine prosijo za pomoč, da bi lahko preživeli.

Manj denarja, več obveznosti
kar 19-odstotno stopnjo, je na 
prvem mestu občina Radeče. 
Sledita ji občina Celje, kjer je 
znašala stopnja registrirane 
brezposelnosti 16 odstotkov, 
in občina Žalec s skoraj 15 
odstotki. In še ena nič kaj 
spodbudna primerjava: zao-
stajanje plač v celjski regiji za 
slovenskim povprečjem se je 
lani še povečalo. Povprečna 
mesečna bruto plača je zna-
šala 1.273 evrov in je bila od 
slovenskega povprečja nižja 
za desetino.

Želijo pomagati 
gospodarstvu

VRANSKO – Podobno kot v Šentjurju so stečaj pomembnega 
podjetja v občini doživeli tudi na Vranskem.

Čeprav pravih posledic stečaja podjetja Kiv Vransko po besedah 
župana Franca Sušnika še ni, tovrstne zgodbe še dodatno pritiska-
jo na občinske finance. »Gospodarske razmere so slabe in se še 
slabšajo. Vse to negativno vpliva na občinski proračun predvsem 
zaradi zviševanja socialnih transferjev. Slabši ekonomski polo-
žaj občanov pomeni večji pritisk na transferje, ki jih je občina v 
skladu z zakonodajo dolžna plačevati,« pravi Sušnik. »Občine so 
oškodovane tako na odhodkovni kot prihodkovni strani,« dodaja 
Sušnik, ki je prepričan, da so edina rešitev nova delovna mesta, 
zato so v občini že sprejeli nekaj ukrepov, ki bi lahko opogumili 
morebitne nove investitorje. »Prepolovili smo komunalni prispe-
vek za skladiščno in proizvodno dejavnost,« pravi in dodaja, da 
se trudijo stroške obdržati na čim nižji ravni, predvsem tam, kjer 
lahko cene regulirajo sami, kot je to v primeru nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča in komunalnih storitev.

Občine gasijo požare

Kaj o vplivu krize na poslovanje občin mislite vi? Svoj razmi-
slek nam lahko v obsegu največ 1.500 znakov posredujete na 
e-naslov tednik@nt-rc.si s pripisom odmev za Pisma bralcev.

Od države 700 tisoč evrov manj

»Gasimo požare, čeprav iz 
državne blagajne dobimo vse 
manj denarja,« pravi Sandi 
Sendelbah, vodja oddelka 
za gospodarstvo in finance v 
Mestni občini Celje. Na račun 
dohodnine, ki v lokalnih pro-
računih pomeni kar polovico 
prihodkov, so v celjski občini 
v zadnjem letu dobili za 2,8 
odstotka manj denarja. To 
konkretno pomeni, da so iz-
gubili okrog 700 tisoč evrov. 
Občinski proračun se sicer za-
radi tega ni zamajal, vendar se 
bojijo, da to ni zadnje krčenje 
sredstev, ki jih občinam daje 
država. »Kaj pa je vladi sklica-
ti sejo in napisati še eno ured-
bo?!« pravi Sendelbah.

Slaba prodaja 
občinskih zemljišč
Župani imajo zelo malo 

manevrskega prostora pri 
polnjenju proračuna. Ena od 

»Je pa morda po drugi strani 
dobro, da tega premoženja 
še nismo prodali. Ko bo pri-
šla spet konjunktura, bomo 
gotovo zaslužili več,« pravi 
Sendelbah.

Še dva rebalansa 
do konca leta
Na srečo se kriza v go-

spodarstvu in slab gmotni 
položaj družin ne čutita pri 
zbiranju nadomestila za upo-
rabo stavbnega zemljišča, ki 
je prav tako pomemben vir 
proračunskih prihodkov. Sli-
ka bi bila najbrž drugačna, 
če bi nadomestila pobirala 
občina in ne davčni urad. Je 
pa kar nekaj primerov, ko ob-
čina podjetjem odobri odlog 
plačila ali obročno plačeva-
nje, vendar to v Celju nima 
pomembnega vpliva na pro-
račun. Ima pa pomemben 
vpliv na proračun vse večji 
pritisk na odhodkovni strani. 
Za transferje v družbenih de-

javnostih, kamor sodijo tudi 
socialne pomoči, ima celjska 
občina v letošnjem proraču-
nu namenjenih 18 milijonov 
evrov. Vendar tolikšen znesek 
ne bo zadostoval, zato naj bi 
do konca leta sprejeli še dva 
rebalansa proračuna.

Zaradi višje brezposelnosti 
v Celju narašča število prošenj 
za subvencije in druge soci-
alne pomoči. Letos je občina 
v proračunu za subvencio-
niranje najemnin namenila 
780 tisoč evrov, kar je za 15 
odstotkov več kot lani. Pove-
čala je tudi sredstva za javno 
kuhinjo, zaenkrat ji namenja 
300 tisočakov. V celoti znašajo 
transferji za socialno varstvo 
4 milijone evrov, kar pomeni 
4-odstotno povečanje.

Vse bolj 
ubobožana 
društva
Gospodarska kriza je uda-

rila tudi po športu in kulturi, 

zato najrazličnejša lokalna 
društva, ki še komaj shajajo, 
ker so jim podjetja skoraj v ce-
loti »zaprla pipico«, pritiskajo 
na občino za denar. Vendar 
imajo občine pri tem zaveza-
ne roke, saj lahko denar delijo 
le preko razpisov. Poleg tega 
je denarja za te razpise vse 
manj. V Celju ga je že dve leti 
manj za petino. »Imamo bo-
gato športno infrastrukturo, 
vendar prazni objekti brez 
športnikov nič ne pomenijo,« 
meni Sedelbah.

Sta rešitev zategovanje pasu 
in zmanjševanje porabe ali do-
datno zadolževanje? Mestna 
občina Celje trenutno čaka na 
soglasje za začetek postopka 
zadolževanja. Najeti želi 4,5 
milijona evrov dolgoročnega 
posojila.

JANJA INTIHAR
SAŠKA T. OCVIRK

LEA KOMERIČKI
Foto: SHERPA, 

GrupA (arhiv NT)

možnosti je prodaja občin-
skega premoženja, vendar za-
radi krize ni kupcev. Celjska 
občina je včasih s prodajo ze-
mljišč svoj proračun obogati-
la tudi s 5 milijoni evrov, letos 
načrtuje le 1,3 milijona, a še 
to je vprašanje, ali ji bo toliko 
denarja sploh uspelo zbrati. 
S slabo prodajo občinskih 
zemljišč je povezano zbira-
nje komunalnih prispevkov, 
ki so prav tako pomemben 
lastni prihodek občin. Nepo-
sreden vpliv na proračun ima 
tudi slabša prodaja poslovnih 
prostorov. Celjska občina ima 
kar nekaj večjih objektov, ki 
jih prodaja že dlje časa, in 
glede na razmere v gospo-
darstvu je vprašanje, kdaj ji 
bo to tudi uspelo. Brez no-
vega lastnika sta tako še ve-
dno dvorec Lanovž in mestni 
mlin, kupca tudi ni za staro 
vrtnarijo ob Mariborski cesti. 

Več brezposelnih, 
več neplačnikov

ŠMARJE PRI JELŠAH, LAŠKO – Z enakimi ali 
vsaj podobnimi težavami kot v Celju se soočajo 
tudi v drugih občinah.

»Trenutne gospodarske razmere v državi prav goto-
vo vplivajo tudi na finančne razmere v občini,« pravi 
šmarski župan Jože Čakš. Poleg manj denarja iz dr-
žavne blagajne se tudi v Šmarju pri Jelšah soočajo s 
skromnimi prilivi na račun prodaje občinskega premo-
ženja. Ker občani in podjetja gradijo manj, je manj tudi 
komunalnih taks. Zelo so se jim povečali odhodki za 
področje sociale, od oskrbe v domovih za starejše do 
subvencij za stanarine in plačila oskrbnin za občane 
s posebnimi potrebami. Natančnega izračuna, koliko 
vse to pomeni v denarju, v občini še nimajo.

Poglejmo še primer občine Laško. Leta 2001 so od 
države dobili 554,50 evra na prebivalca, letos znaša 
povprečnina, to je na prebivalca ugotovljen primeren 

»Bojim se, da to, kar se zdaj dogaja, še 
ni najnižja točka. Denarja za sofinan-
ciranje naložb iz državnega proračuna 
ni toliko kot včasih. Poleg tega občine 
živimo v stalnem strahu, kdaj nam bo 
država spet znižala sredstva iz dohodni-
ne in povrhu naložila še kakšne dodatne 
obveznosti. A to še ni vse. Grozi nam 
tudi, da nam bo država pobrala polovi-
co napovedanega davka na nepremični-
ne,« je črnogled Sendelbah.

obseg sredstev za financiranje z zakonom določenih 
nalog občine, 536 evrov. V občini se povečuje sto-
pnja brezposelnosti. Leta 2008 je bila 7,2-odstotna, 
letos se je povzpela že na 12,9 odstotka. Z brezpo-
selnostjo se povečuje število neplačnikov storitev, ki 
jih zagotavlja občina. V Laškem opozarjajo zlasti na 
neplačevanje najemnin za stanovanja, vode, okolj-
ske dajatve in komunalnega prispevka. Prihodke 
občine znižuje tudi skromno število novogradenj.

Po drugi strani imajo v Laškem vse manj denarja 
za subvencije pomoči za razvoj kmetijstva in pode-
želja, vlog za pomoč pa je vse več. Kmetje namreč 
želijo razvijati dopolnilne dejavnosti in si s tem za-
gotoviti dodaten vir zaslužka. Kriza se v Laškem 
odraža tudi v spremembah pri pomoči na domu. 
Število uporabnikov upada, saj je treba za to storitev 
prispevati tudi lastna sredstva. Upada tudi število 
prijav otrok za letovanje na morju, čeprav občina 
to še vedno delno subvencionira. Skratka, na vseh 
področjih, kjer je treba storitev doplačati, število 
uporabnikov upada, ugotavljajo v Laškem.

… socialno breme, ki prehaja tudi na pleča občin … … dve podjetji, ki sta končali v stečaju
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Podjetno v svet podjetništva 
(PVSP) je program aktivne poli-
tike zaposlovanja, v katerem v 
Razvojni agenciji Savinjske re-
gije (RASR) usposabljanje kon-
čuje prva skupina. Gre za pod-
jetniško usposabljanje mladih 
visoko izobraženih (z vsaj višjo 
šolo) brezposelnih oseb, ki so 
prijavljene na zavodu za zapo-
slovanje kot iskalci zaposlitve. 
Program delno � nancirata EU iz 
Evropskega socialnega sklada 
in ministrstvo za delo, družino, 
socialne zadeve in enake mo-
žnosti. Do 31. maja je v RASR še 
odprt Javni poziv za vključitev 
druge skupine v operacijo PVSP 
2013.

Kmetijska mehanizacija 
in razvoj

Nadgrajevanje lastnega znanja in 
izkušnje partnerja s področja kmetij-
stva in strojegradnje so Špeli Poge-
lšek, magistrici logistike, pokazali 
poslovno idejo v kmetijski meha-
nizaciji. Proizvodnja kmetijskega 
stroja, ki je kot traktorski priključek 
namenjen v prvi vrsti odvzemu sila-
že in hkrati krmljenju živali, je plod 
lastnega razvoja, izkušenj, znanja 
in predlogov kupcev. Prednost sa-
moodvzemnega mešalnega krmil-

Prvi podjetniški koraki
nika je v tem, da za ves postopek 
krmljenja živali, ki ga zdaj kmetje 
opravljajo ročno, potrebujemo le 
en stroj, ki ima možnost priklopa 
na več strojev (traktorji, nakladači, 
viličarji). Pogelškova bo ponujala še 
storitvene dejavnosti, kot so sveto-
vanje s področja kmetijskih strojev, 
vzdrževanje, servisiranje in obnova 
kmetijske mehanizacije, dobava 
rezervnih delov, posredovanje pri 
nakupu ali prodaji kmetijske me-
hanizacije.

Pravo in nepremičnine
Z delom v nepremičninski agen-

ciji takoj po študiju je univerzitetna 
diplomirana pravnica Saša Knez
pridobila dragocene izkušnje in 
znanje na tem področju. Prodaja 
in oddajanje nepremičnin v Savinj-
sko-Šaleški regiji sta njena poslovna 
priložnost. V postopku prodaje ne-
premičnine bo poskrbela za njeno 
oceno, seznanjala stranke s stanjem 
na trgu nepremičnin, iskala kupce 
in skrbela za oglaševanje. Njena 

osnovna izobrazba je v tem delu 
velika prednost, saj bo strankam 
na razpolago pravno svetovanje na 
področju nepremičnin, kar zajema 
sestavo vseh vrst pogodb s področja 
nepremičninskega in stvarnega pra-
va, možnost pravnega svetovanja na 
domu ali preko elektronske pošte.

Kompetence
in razvoj

Apatičnost družbe, nezainteresi-
ranost mladih za ustvarjanje prilo-

žnosti in spremenjeni pogoji na trgu 
dela so Svetlani Lazović, magistri-
ci menedžmenta, predstavljali izziv 
in nastala je Forma, center za razvoj 
kompetenc. Te je treba razvijati, saj 
formalna izobrazba predstavlja le 
temelje ali osnovno platformo, ne 
zadošča več za načrtovanje karierne-
ga pro� la in ni več jamstvo, da je po-
sameznik zaposljiv. Lazovićeva ima 
v sklopu izobraževalnih programov 
in delavnic oblikovane tri ključne 
produkte: čustveno pismenost, 

skupinske in vodstvene kompeten-
ce. Programi Forme temeljijo na 
razvijanju posameznikove čustvene 
inteligence, ki nudi orodje za razvoj 
osebne in poslovne odličnosti.

Dobro povezano
Spravilo drv iz gozda do doma 

je dalo misliti Mihi Centrihu, ki je 
povezovanje s trakovi prepoznal kot 
svojo možnost. Skozi pregledovanje 
ponudb na trgu je našel zanesljivega 
dobavitelja pakirnih trakov s kvali-
tetnimi izdelki (proizvedenimi v 
Nemčiji in opremljeni s certi� kati). 
Ponudba obsega še ostale trakove, 
ki se uporabljajo v industriji, tran-
sportu in proizvodnji. Z zalogami, ki 
ustrezajo povpraševanju, ni potrebe 
po velikem skladišču ali poslovnih 
prostorih, saj trenutno še sam ob-
vladuje poslovanje. Ker je Centrih 
po izobrazbi pravnik, se je odločil še 
za razvoj naslednje poslovne ideje 
– pravne klinike. Pomoč ljudem pri 
pravnih težavah bo po njegovem 
poslovnem modelu temeljila na pri-
poročilih zadovoljnih strank in višino 
plačila bo prepustil strankam, saj 
želi spremeniti mnenje, da je obisk 
pravnika drag. Vseeno se zaveda, da 
bo treba, če ljudje njegovega truda 
ne bodo cenili, poslovni model spre-
meniti.

Pr
om

oc
ijs

ko
 b

es
ed

ilo

NA KRATKO

Dvesto malčkov na 
odru

REČICA OB SAVINJI – Pod naslovom Pikapolonček je 
mozirska izpostava javnega sklada RS za kulturne dejav-
nosti pripravila območno srečanje predšolskih pevskih 
zborov Zgornje Savinjske doline.

Pevskega srečanja na Rečici ob Savinji se je udeležilo 
šest pevskih zborov iz vrtcev Zgornje Savinsjke doline. 
Otroški pevski zbori Bimbam z Ljubnega ob Savinji vodi 
Erika Jamnik, Iskrice iz Nazarij Katarina in Veronika Ko-
kovnik, Cici iz Luč pa Tadeja Robni. Zvezdice iz Gornjega 
Grada uči pevskih osnov Erika Pavšek, Tulipane iz Mozirja 
Boža Predovnik, Vesna Ugovšek pa male pevce otroškega 
pevskega zbora Lipa Rečica ob Savinji. Pevsko revijo je 
tokrat spremljala strokovna spremljevalka Anka Jazbec, 
ki je prepričana, da se v dolini ni treba bati za obstoj lepe 
pesmi, saj je skupaj zapelo skoraj dvesto pevcev.

US

Zdravje in šport z roko 
v roki

LAŠKO – Thermana Laško je zdravilišče, ki je bilo prvo 
v Sloveniji registrirano za izvajanje medicinske rehabili-
tacije. 60-letnico te organizirane dejavnosti je zdravilišče 
obeležilo s tednom prireditev.

Nekdanje Zdravilišče Laško, včasih znano kot center za 
medicinsko rehabilitacijo, zadnjih šest desetletij ohranja 
svojo vizijo – dvig kakovosti bivanja in kulture zdravega 
načina življenja v vsakdanjem življenju posameznika. Nji-
hovi preventivni programi so usmerjeni v preprečevanje 
okvar in prizadetosti gibalnega sistema ter v utrjevanje 
zdravja in dobrega počutja gostov. V tednu praznovanja, 
ki se je začel 27. maja, so pripravili druženja z različnimi 
društvi, strokovna predavanja, srečanja in svečano aka-
demijo. Teden se bo v soboto, 1. junija, končal z dnevom 
odprtih vrat, na katerem bodo ob podpori strokovnjakov 
predstavili številne športne dejavnosti, ki jih sicer v zdra-
vilišču izvajajo vse leto.

TV

Primer dobre prakse
SOLČAVA – V Centru Rinka so pripravili pogovor Kako 

trajnosten je turizem v Alpah.
O tem so poleg predstavnikov Alpske konvencije govorili 

predstavniki različnih ministrstev in Slovenske turistične or-
ganizacije. Tako so predstavili Alpsko konvencijo in vlogo ter 
vsebino poročila o stanju v Alpah in govorili o trajnostnem 
turizmu v Alpah, ki so ena najpomembnejših turističnih 
destinacij na svetu. Letno jih obišče 95 milijonov turistov 
in 60 milijonov dnevnih obiskovalcev. Tudi v Sloveniji je 
trajnostni turizem na področju spodbujanja in promocije 
zelenega turizma trdno na začrtani poti. Kot dober primer 
navajajo občino Solčava, kjer župan Alojz Lipnik izpostavlja 
Center Rinka ter projekt Solčavske panoramske ceste.

US

Nova podpora 
Glušičevi in Podgoršku

MOZIRJE – Podobno kot svetniki v občini Rečica ob Savinji 
so tudi v Mozirju na dopisni seji izrekli pozitivno mnenje k 
imenovanju Mateje Glušič za ravnateljico mozirskega vrtca 
in Petru Podgoršku za ravnatelja rečiške osnovne šole.

Za mesto ravnatelja vrtca so se prijavili trije kandidati, ven-
dar je ena med njimi v postopku odstopila od kandidature. 
Glušičeva je v svojem programu izkazala dobro poznavanje 
dela v vrtcu, kjer je zaposlena kot vzgojiteljica. Za mesto 
ravnatelja rečiške osnovne šole sta se prijavila dva kandidata, 
Podgoršek pa šolo vodi od leta 2008. Kot so potrdili mozirski 
svetniki, je bil pri svojem delu povezovalen tako znotraj 
kolektiva kot tudi v širšem okolju.

US

Z ljubiteljskih odrov
GORNJI GRAD – Gledališka skupina, ki deluje v okviru 

kulturnega društva, že dlje velja za eno boljših v tem 
prostoru.

Ponavadi se vsako leto predstavi z novo igro, občasno pa 
ponavlja najbolj odmevno predstavo Zadrečke zdrahe. Letos 
bodo gornjegrajski gledališčniki prvič pripravili dve predstavi 
v enem letu, saj so se razdelili v dve skupini. Mlajša skupina 
bo pod vodstvom Klemna Petka postavila na oder komedijo 
Prevaranta v krilu, starejša skupina pa bo ob pomoči Berta 
Savodnika naštudirala ljudsko žaloigro Bratomor na Metavi.

US

Po Kotniku Mikuževa
ŠOŠTANJ – Po prenehanju mandata svetnika v šoštanjskem 

občinskem svetu Draga Kotnika, ki je na prestajanju enoletne 
zaporne kazni, je občinski svet deloval s članom manj.

Na včerajšnji seji sveta je občinski svet potrdil mandat 
Zaliki Mikuž, naslednji z liste Draga Kotnika na lokalnih 
volitvah. Funkcijo bo opravljala do izteka mandatne dobe 
občinskega sveta.

US

Zaplesala nova 
ravnateljica

POLZELA – Osnovna šola Polzela je v petek že tradi-
cionalno pripravila plesni venček, na katerem so tudi 
letos zaplesali učenci in se tako ob koncu šolskega leta 
predstavili staršem in učiteljem.

Letošnji venček je bil še posebej zanimiv, saj je prvič pred 
učenci in njihovimi straši zaplesala tudi nova ravnateljica 
Bernarda Sopčič, ki je obenem zbrano množico navdušila 
s preprostim in prijaznim nagovorom. Sicer pa je za plesne 
projekte polzelske šole, v katerih zaplešejo skoraj vsi učenci, 
zaslužna učiteljica Nanika Cvikl, ki svoje bogato plesno 
znanje že vrsto let predaja mlajšim generacijam.

ŠO

Gozdna učna pot po 
novem

ŽALEC – Ob tednu gozdov so v Grižah javnosti predsta-
vili posodobljeno gozdno učno pot Hrastje.

Ta je nastala že v letu 2000, a je bila skromno opremljena 
in dotrajana. Lani so se odločili za prenovo, ki jo je sofinan-
ciral evropski sklad za razvoj podeželja temeljito prenovili in 
nadgradili. Uredili so kilometer dolgo krožno pot s 16 vsebin-
skimi točkami, kjer obiskovalci spoznavajo osnovne elemente 
gozdnega ekosistema ter kulturno, zgodovinsko, etnološko in 
arhitekturno dediščino kraja. Pot so nadgradili še s pravljično 
vsebino in Škratovo delavnico, ki je namenjena učnim in likov-
nim delavnicam na prostem. Pri projektu posodobitve učne 
poti, ki jo je zasnovala tamkajšnja osnovna šola, so aktivno 
sodelovali še žalska občina, Lovska družina Gozdnik in zavod 
za gozdove. Za urejenost poti bodo skrbeli šolarji in vodstvo 
griške šole, lovci, gozdarji in lastniki zemljišč.

LK
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Če smo še pred nekaj leti predstave ma-
žoret povezovali zgolj s pihalno godbo, 
so njihovi tekmovalni nastopi danes 
vezani na sodobno glasbo. »Nastopi so 
čedalje bolj temperamentni in zahtevni. 
Dekleta si želijo napredovati, želijo si 
bolj zahtevnih elementov in bolj zahtev-
nega dela s palico. Zato smo jim omogo-
čili, da si glasbo izberejo po svojih že-
ljah, da lahko ustvarjajo v polni meri,« 
je pojasnila Nada Skuk.

Največ medalj v 
domače roke
Radeške mažorete 11-krat na zmagovalnih stopničkah, v štirih kategorijah po-
stale državne prvakinje

Radeške mažorete so z gostovanji na tekmovanjih in festivalih prepotovale precejšen del Evrope. Lani so prejele povabilo na Tajvan, ki so ga 
zaradi priprav na evropsko prvenstvo v Franciji morale žal zavrniti. Z veseljem sodelujejo na občinskih prireditvah, na nastopih po Sloveniji in 
v sosednjih državah. Ena skupina tako zabeleži več kot 40 nastopov na leto.

RADEČE – Minuli konec tedna so v Radečah gostili Odprto 
državno prvenstvo Mažoretne in twirling zveze Slovenije. Na 
tekmovanju, ki ga je v športni dvorani organiziralo Kultur-
no-umetniško društvo mažorete Radeške papirnice, se je v 
treh starostnih kategorijah predstavilo več kot 600 mažoret 
iz 17 društev.

Začetek mažoretne dejav-
nosti v Radečah sega v leto 
1982, kar pomeni, da gre za 
eno prvih mažoretnih skupin 
v Sloveniji. Danes društvo 
združuje 90 mažoret, ki tre-

nirajo v petih starostnih sku-
pinah. Društvo je tudi sousta-
novitelj Mažoretne in twirling 
zveze Slovenije, od njenega 
nastanka pa je že trikrat go-
stilo državna prvenstva. Lju-

bezen do vrtenja mažoretne 
palice se je iz Radeč skozi leta 
prenesla tudi v druge kraje po 
Sloveniji, trenerji radeških ma-
žoret pa pri razvoju tega špor-
ta pomagajo tudi v številnih 
drugih društvih. Kot največji 
uspeh domačih mažoret je 
predsednik društva Aleš Bre-
znikar izpostavil drugo mesto 
na evropskem prvenstvu leta 
2012. Z osvojenim naslovom 
je skupina junior postala prva 
slovenska mažoretna skupina, 
ki je osvojila stopničke v for-
macijah. Kljub temu, da so dr-
žavna prvenstva v Radečah že 
stalnica, je Breznikar kot ne-
pogrešljivo izpostavil pomoč 
60 prostovoljcev, predvsem iz 
vrst staršev tekmovalk, ki so 
v času tekmovanja nesebično 
razdajali za svoje potomce in 
svoj kraj.

Nastopi vse bolj 
zanimivi
Predsednica Mažoretne in 

twirling zveze Slovenije Nada 
Skuk je povedala, da državna 
prvenstva vsako leto postreže-
jo z boljšimi nastopi, vse več 
je tudi društev, ki sodelujejo 
na tekmovanjih. Minuli konec 
tedna so gledalci uživali v na-

stopih kategorij solo, par, ma-
žoretna skupina in pom pom 
skupina. Poleg obvladanja pa-
lice sodniki ocenjujejo parado 
po točno določeni progi, ki jo 
morajo tekmovalke prehoditi 
in preplesati v dveh minutah, 
gibanje telesa in ples. Dovolje-
ni so različni plesni elementi, 
medtem ko so baletne tehnike 
in gimnastika rezervirane za 
twirling.

TINA VENGUST
Foro: GrupA

V disciplinah solo in par so 
laške mažorete v starostnih 
kategorijah kadet, junior in 
senior osvojile dve prvi in 
eno drugo mesto, mažorete 
iz Radeč pa eno prvo, štiri 
druga in tri tretja mesta. V 
ekipnih nastopih so v sku-
pini pom pom kadetinje iz 
Radeč osvojile prvo mesto. 
V ekipnih nastopih v skupini 
palica so kadetinje iz Laške-
ga priplesale drugo mesto, v 
kategoriji junior so se zmage 
veselile domačinke, v skupi-
ni senior je prvo mesto osta-
lo v Radečah, drugo pa je 
romalo v Laško.

Avtocesta nazaj 
na Podlog

Po sklepu vlade na četrtkovi seji se zgodba o iskanju 
trase za gradnjo hitre ceste med avtocesto in Velenjem 
vrača na traso F3b, torej na sredinsko možnost s pri-
ključkom v Podlogu.

Da se trasa na Podlog »kaže kot realno izvedljiva«, ugo-
tavljajo v vladi, čeprav, kot je znano, so na ministrstvu že 
sklicano javno obravnavo zaradi nasprotovanja javnosti v 
začetku leta odpovedali. Ta trasa poteka po dolini potoka 
Ložnice in potoka Trnave. Potok Ložnica s poplavnim 
območjem je zavarovan kot naravna vrednota in območje 
Nature 2000. Vodotoki Ložnica, Trnava in Peklenščica so 
tudi v predlogu za širitev območja Natura 2000. Trasa je 
problematična tudi zato, ker poteka po zahodnem robu 
območja krajinskega parka Ponikovski kras. In kot se je 
govorilo neuradno, naj bi bila nesprejemljiva tudi zato, 
ker naj bi jo speljali v bližini Janševe hiše. Zdaj bodo 
iskali najboljše možnosti za to različico, da bi bila čim 
bolj sprejemljiva tako za lokalno okolje kot zagovornike 
ohranjanja kmetijskih zemljišč in narave.

US

Žalnica zgrajena še 
letos

LAŠKO – Novo žalnico na pokopališču občani priča-
kujejo že dolgo. V preteklem letu so zanjo že pridobili 
pravnomočno gradbeno dovoljenje. Pristojni verjamejo, 
da bo gradnja dokončana še letos.

Občina je za gradnjo že uredila vsa potrebna lastniška 
razmerja. Kot pravi direktor Komunale Laško Tomaž Novak, 
so trenutno v obdobju priprave in izvedbe javnega naročila. 
Zahtevnost projekta je tudi v tem, da bodo v času gradnje mo-
rali zagotavljati nemoteno izvajanje pokopališke in pogrebne 
dejavnosti. O natančnejših rokih še vedno težko govorijo, 
računajo pa, da bodo dela izvedena še letos.

StO

V Kozjem so plesali
KOZJE – Na letošnjem mednarodnem folklornem festi-

valu, ki je bil sedmo leto, so nastopile folklorne skupine 
iz Kozjega, iz Črne gore in s Hrvaške. Iz Kozjega sta na-
stopili otroška in članska skupina, iz Črne gore je prišla 
skupina iz Danilovgrada ter s Hrvaške skupina iz Blata 
pri Zagrebu.

Črnogorci so v četrtek nastopili v Termah Olimia v Pod-
četrtku, v petek so sledile plesne delavnice, kjer so se učili 
plesov drugih narodov, osrednja prireditev je bila v soboto. 
Povorki skozi trg Kozjega je sledila predstavitev slovenske, 
črnogorske in hrvaške folklore. Napovedana folklorna sku-
pina iz Rezije, iz italijanskega zamejstva ni nastopila, sode-
lovanje je zaradi finančnih težav odpovedala. »Kozje je od 
velikih središč, kjer je veliko kulturnega dogajanja, nekoliko 
odmaknjeno. S festivalom približamo našim občanom kul-
turo drugih držav, saj drugače nimajo veliko priložnosti, 
da bi jo spoznali,« pravi Mirko Kovačič, glavni organizator 
festivala ter predsednik Folklorne skupine Kozje.

BJ

NA KRATKO Podjetništvo po 
korakih

VELENJE – V občini bodo poslej tudi z odlokom spodbujali 
podjetništvo. V mestnem svetu so namreč sprejeli osnutek 
odloka, načrte na tem področju pa je župan Bojan Kontič 
predstavil gospodarskim družbam in podjetjem.

V skladu z županovo napovedjo, izrečeno že lani, namreč 
Mestna občna Velenje skuša ustvarjati gospodarstvu naklonje-
no okolje. Eden od vzvodov je tudi odlok o spodbujanju pod-
jetništva, s katerim so določili pogoje, upravičence, ukrepe in 
postopek dodeljevanja sredstev za spodbujanje podjetništva ter 
nadzor nad porabo dodeljenega denarja. V odloku je zapisano, 
da bo MOV sofinancirala naložbe v gospodarstvo, zagon pod-
jetij v inkubatorjih in parkih, zagotavljala podporo subjektom 
inovativnega okolja …

Na podlagi odloka bodo lahko pripravili javni razpis za spod-
bujanje podjetništva. Proračunska sredstva bodo dodeljevali 
kot spodbude po principu sofinanciranja upravičenih stroškov 
prijavljenih projektov in aktivnosti podjetij. V proračunu MOV 
je za letos za dodeljevanje finančnih spodbud za razvoj podje-
tništva namenjenih 50 tisoč evrov. US

V vrtcu dodaten 
oddelek

DOBRNA – Ob vpisu otrok v vrtec za prihodnje šolsko leto 
je bilo prijavljenih toliko otrok, da morajo število oddelkov po-
višati. Občina mora zato poskrbeti za dodaten oddelek, v na-
sprotnem primeru bi zunaj vrtca ostalo sedemnajst otrok.

V tem šolskem letu je v vrtcu pet oddelkov. Občinski svet 
se je na zadnji seji pred nekaj dnevi strinjal z ustanovitvijo 
šestega oddelka vrtca, denar za nov oddelek bodo zagotovili v 
rebalansu občinskega proračuna. V osnovni šoli, kjer začasno 
gostuje vrtec, je za šesti oddelek kljub vsemu dovolj prostora. 
Na Dobrni so namreč star vrtec podrli, na istem mestu gradijo 
novega, ki naj bi bil dokončan predvidoma pred koncem leta. 
Za prihodnje šolsko leto so v vrtec vpisali na novo vpisali 39 
otrok, kar pomeni, da naj bi jih prihodnje šolsko leto obiskovalo 
vrtec vsega skupaj 108. BJ

Prevzeli avtocisterno
ROGATEC – Krajevna skupnost Donačka Gora je v nede-

ljo obeležila krajevni praznik. Najbolj so se ga razveselili 
domači gasilci.

Prostovoljno gasilsko društvo Donačka Gora je ob pra-
zniku krajevne skupnosti prevzelo gasilsko avtocisterno, 
ki lahko prevaža pet tisoč litrov vode. Njen nakup je omo-
gočila občina Rogatec, ki je zanjo odštela malo več kot 
sto tisoč evrov, denar za opremo je ob pomoči donatorjev 
zagotovilo društvo. 68 let staro društvo se tako ponaša s 
sodobnim vozilom, ki je zamenjalo staro, že zelo dotrajano 
avtocisterno.

AD
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S tekmami 27. kroga so 
sezono končala moštva 
v 2. slovenski nogometni 
ligi. Zavrč se je razveselil 
prvega mesta, ki ga pelje v 
1. ligo, Dob, ki je drugi, po-
tuje v dodatne kvalifikacije 
(morda ne bodo potrebne, 
kajti Mura ni dobila licen-
ce). Iz lige sta izpadli Dra-
vinja in Bela krajina. Ali 
bo drugo ligo zapustil tudi 
Šampion?

Slednji je v zadnjem kro-
gu pred domačimi gledalci 
s 3:0 izgubil s Šmartnim, ko 
so zadeli Denis Čirič, Alme-
din Muharemovič in Jaka 
Bizjak. Šampion je z izku-
pičkom desetih zmag, dveh 
neodločenih rezultatov in 
petnajstih porazov sezono 
končal na sedmem mestu. 
Zaradi velikih finančnih 
težav Celjani naj ne bi več 
igrali v 2. ligi. V primeru iz-
stopa iz lige bodo tako kot 
na začetku svoje poti štartali 

na najnižje nivoju tekmova-
nja. Šmarčani so končali na 
osmem mestu, medtem ko 
je konjiška Dravinja, ki je v 
zadnjem krogu z 2:0 klonila 
v Krškem, izpadla v 3. ligo, 
četudi je v spomladanskem 
delu sezone odigrala nekaj 
dobrih tekem, a je to bilo 
premalo za skok po lestvici 
navzgor.

Razpad sistema?
Celjskemu Šampionu se 

ne piše nič dobrega. Čeprav 
je ekipa ostala v ligi, naj bi v 
poletnem obdobju doživela 
dokončen razpad sistema. Po 
zadnjem porazu je spregovo-
ril trener in predsednik Šam-
piona Jani Žilnik: »Sezone 
nismo končali s pozitivnim 
rezultatom, a smo si že prej 
zagotovili obstanek v ligi. Na 
zadnji tekmi so priložnost za 
igro dobili fantje, ki prej niso 
igrali. Dejal sem jim, da se 
lahko sprostijo, delajo tisto, 

česar sicer ne bi smeli, prei-
gravajo in podobno. Če pote-
gnem črto pod sezono, lahko 
povem, da je bila sestavljena 
iz dobrih in slabih predstav. 
Jesenski del je bil dober, 
potem so nas zapustili trije 
najboljši igralci in je bilo tež-
ko. V drugem delu sezone je 
bilo tudi nekaj sreče.« Žilnik 
je nadaljeval: »Druga liga mi 
enostavno ni več všeč. V njej 
igrajo amaterji, ki so plačani. 
Izziv bi bil, da je sestavljena 
iz mladih igralcev, ki se mo-
rajo dokazovati. Tako pa se 
pojavljajo tudi nogometaši, 
ki ne morejo igrati v četrti 
ligi … Pri nas bomo zdaj za 
novo sezono pogledali, ali 
bomo imeli dovolj mladih, 
da nadaljujemo, sicer nima 
smisla.«

»Oki« izpolnil cilj
Veliko večje zadovoljstvo je 

bilo v taboru Šmartnega, ki je 
še trepetalo za obstanek. »Cilj 
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V nedeljo se je končalo 
državno nogometno pr-
venstvo, imenitno ga je 
zaključil celjski kapetan 
Sebastjan Gobec, ki je ob 
izteku 93. minute s pro-
stega strela izenačil na 2:2 
proti Kopru, ki je dvakrat 
vodil v Areni Petrol. Celje 
je osvojilo peto mesto.

Velenjčani so dvakrat vo-
dili v Novi Gorici, potem pa 
doživeli poraz. Pristali so na 
sedmem mestu.

Še močnejši
Navijači Celjski grofje so 

bili na skrajnem delu vzho-
dne tribune in niso štedili 
grl tudi pri dveh zaostankih 
njihovih ljubljencev. Trener 
Celja Miloš Rus ni tarnal nad 
zelo strogo dosojeno enajst-
metrovko: »Nisem se strinjal 
s tistimi, ki so mislili, da gre 
za nepomembno tekmo. Mo-
rali smo namreč vzdrževati 
tekmovalni ritem tako po fi-
zični kot po psihološki plati 
pred najpomembnejšo tek-
mo. Koprčani so večinoma 
dominirali in bili močnejši 
v dvobojih, kar smo priča-
kovali. Zoperstaviti smo se 
skušali s kratkimi podajami, 
kar nam je v določenih ob-
dobjih uspevalo. Prikazali 
smo pravi karakter in izvle-
kli pozitiven rezultat, ko sta 
manjkala Zajc in Vidmajer.« 
Pred zadnjim dejanjem sezo-
ne je ocenil učinek v držav-
nem prvenstvu: »V vsakem 
primeru smo zadovoljni s pe-

»Opravili smo super posel«
Tako trdi kapetan Gobec po zadnji tekmi v 1. SNL

Celje (4-2-3-1): Kotnik 
– Gobec, Krajcer, Žitko, 
Korošec – Tomažič Šeruga, 
Vrhovec – Bajde, Verbič, 
Srdić – Žurej. Igrali so še 
Medved, Bajić, Plesec.

Najboljši strelec Celja je bil Sebastjan Gobec s 6 goli. 
Sledijo: Gregor Bajde 5, Roman Bezjak, Nikola Ivanović 4, 
Benjamin Verbič, Aleksander Srdić, Andraž Žurej 3, David 
Tomažič Šeruga, Aleksandar Bajić, Miha Zajc, Lutfi Bilali 2, 
Blaž Vrhovec, Marko Krajcer, Matic Žitko, Marijo Močič 1.

V Šmartnem ob Paki je bila odigrana finalna tekma 
pokala Medobčinske nogometne zveze Celje. Šmartno je 
premagalo Dravinjo s 4:2, potem ko so Konjičani z goloma 
Čerenaka in Keka vodili z 2:0. Nato so za gostitelje zadeli 
Muharemovič dvakrat ter Bizjak in Bolha.

Sindikat profesionalnih 
igralcev nogometa Slove-
nije je na podlagi glasova-
nja nogometašev pripravil 
izbor najboljše enajsterice 
1. SNL. V njej sta tudi vratar 
iz Štor Aleksander Šeliga 
in Celjan Boban Jovič (oba 
Olimpija).

Nogometni poznavalci se strinjajo, da je celjsko moštvo odkritje sezone, ki je imelo na svojem čelu izvr-
stnega, a šele 18-letnega vezista Miho Zajca.

tim mestom in z uvrstitvijo 
v finale pokala NZS in s tem 
tudi v kvalifikacije za evrop-
sko ligo. Imamo nekaj fantov 
letnika 1994, kar pomeni, da 
so še mladinci. Sledijo leto 
ali dve starejši nogometa-
ši, ki so celo že nosilci igre 
moštva. Odigrali so večino 
prvenstvenih in pokalnih 
tekem. Z izkušnjami, ki so 
si jih pridobili, pričakujem, 
da bodo v naslednji sezoni 
še boljši. Možnost za napre-
dek imajo, zato ocenjujem, 
da bo Celje vsaj tako močno 

ali še močnejše, kot je bilo v 
pravkar minuli sezoni.«

Strmo navzgor
Celjski nogometaši so dr-

žavno prvenstvo zaključili 
v zgornjem delu razpredel-
nice. Vodil jih je zimzeleni 
kapetan Sebastjan Gobec: 
»V trdi tekmi smo se izognili 
porazu, kar je bilo najbolj 
pomembno. Dejstvo je, da 
ima naša mlada ekipa pravi 
karakter. Opravili smo super 
posel z 18, 19, 20 let mla-
dimi nogometaši.« Gobec 
do nedelje še ni podaljšal 
pogodbe, to naj bi se zgodi-
lo kmalu: »Pred sezono ni-
sem pomišljal na uvrstitev 
v zgornji del razpredelnice. 
Ekipa je bila nova, nekaj 
fantov sem videl prvič v ži-

vljenju. Pohvalil bi klubsko 
vodstvo, ki mu je uspela 
ustrezna selekcija igralcev 
in postavitev trdnih temeljev 
za bodočnost. Izpostavil bi 
tudi finančno plat, saj so bili 
dolgovi izplačani na rok. 
Strmo se vzpenjamo nav-
zgor, tudi s pomočjo Darka 
Klariča.« Štiriletni pogodbi 
pa sta podpisala Andraž Žu-
rej in Tadej Vidmajer, enole-

tni Marko Krajcer in Matej 
Centrih.

Ugodili pritožbi
Za predsednico Nogome-

tnega kluba Celje Alenko 
Obrul je težavno obdobje, 
kajti klub na prvi stopnji ni 
dobil licence za nastopanje 
v 1. SNL. Nato je zadostil 
vsem pogojem in pridobil še 
licenco za igranje v kvalifika-
cijah evropske lige. Licenčna 
komisija NZS je namreč ugo-
dila pritožbi NK Celje. Vlogo 
je na prvi stopnji zavrnila 
zaradi neizpolnjevanja ob-
veznih finančnih kriterijev, 
kajti celjski klub ni predložil 
pritrdilnega mnenja revizorja 
v zvezi s časovno neomeje-
nostjo delovanja prosilca za 
licenco. Nato je celjski klub 
v okviru pritožbenega po-
stopka predložil spremenje-
no mnenje revizorja in tako 
izpolnil vse obvezne kriterije 
za pridobitev licence. Za kaj 

sploh gre? Vzrok je severna 
tribuna, za katero je bil klub 
še precej dolžan. Zdaj ni več, 
saj se ji je odrekel. Obrulova 
kar ne more prehvaliti izku-
pička mladega moštva.

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA

Nogometaši v modrih (Šampion) in zelenih oblačilih (Dravinja) naj bi zapustili 2. ligo, toda še bo treba 
počakati do dokončne popolnitve lig.

Brez dveh ekip s 
Celjskega?

našega moštva je izpolnjen, 
vendar si po jesenskem delu 
praktično nihče ni mislil, da 
bomo imeli v drugem delu 
takšne težave. Igra je še bila 
zanimiva, ko smo igrali osla-
bljeni. Poškodbe so naredile 
svoje, nekateri igralci, ki so 
igrali na dvojno registracijo, 

so dobili priložnosti v pr-
voligaških klubih. Po drugi 
strani pa smo v ospredje po-
tisnili kar nekaj domačih mla-
dih igralcev,« je dejal trener 
Šmartnega Oskar Drobne in 
pristavil: »Pred novo sezono 
si bomo vsi skupaj želeli, da 
nas ne bi tako pestile poškod-

be. Morda bomo ekipi dodali 
še kakšnega izkušenega igral-
ca. So pa ti mladi igralci, ki 
nosijo dres Šmartnega, dobili 
prepotrebne izkušnje in bodo 
lahko v novi sezoni odigrali 
še odgovorneje.«

MITJA KNEZ
Foto: GrupA



21Št. 26, 30. maj 2013

ROKOMET
1. SL, liga za prvaka, zadnji, 

10. krog: Gorenje – Celje Pivo-
varna Laško 35:30 (18:15); 
Dolenec, Dujmovič 7, Melić 
6, Bezjak 4, Pucelj, Gams 3, 
Cingesar, Miklavčič 2, Gaber 
1; Zelenović 6, Lekai 5, Sku-
be, Janc, Žvižej 3, Razgor 2, 
Blagotinšek, Mlakar, Marguč, 
Žabič 1. Končni vrstni red: 
Gorenje 60-4, Celje 53-11, 
Cimos, Maribor 43-21, Trimo 
28-36, Krka 24-40.

NOGOMET
1. SL, zadnji, 36. krog: 

Celje – Koper 2:2 (0:0); Ba-
jić (65), Gobec (93); Pučko 
(62), Bagarič (71-11 m), Go-
rica – Rudar 3:2 (0:1); Dornik 
(59), Živec (76, 78); Rotman 
(25), Bratanovič (68), Ma-
ribor – Aluminij 2:2 (1:1), 
Mura – Domžale 0:1 (0:0), 
Olimpija – Triglav 4:0 (2:0).

2. SL, zadnji, 27. krog: Dra-
vinja – Krško 0:2 (0:0), Šampi-
on – Šmartno 0:3 (0:1); Čirič 
(53), Muharemovič (56), Biz-
jak (84). Končni vrstni red: 
Zavrč 64, Dob 57, Krka 53, 
Krško 37, Radomlje 34, Šen-
čur, Šampion 32, Šmartno 30, 
Bela krajina 25, Dravinja 17.

3. SL - vzhod, 23. krog: 
Dravograd – Šmarje 3:3 
(1:2); Oparenovič (7), Neskič 
(9, 63), Zreče – Odranci 0:2 
(0:1), Beltinci – Kovinar Štore 
3:2 (1:1); Pantovič (25-11 m), 
Jockovič (93). Vrstni red: 
Veržej 45, Šmarje, Beltinci 
43, Odranci 41, Dravograd 
38, Čarda 34, Tromejnik, 
Ljutomer 33, Bistrica 28, 
Malečnik 27, Grad, Zreče 26, 
Rakičan 22, Kovinar 17.

Štajerska liga, 18. krog: 
Šoštanj – Paloma 1:2 (1:2); 
Spasojevič (7), Slovenj Gra-
dec – Žalec 1:3 (0:0); Navo-
tnik (88-11 m); Gajič (53, 
81, 84), Pohorje – Šentjur 
1:2 (1:0); Belak (34), Kme-
tič (58). Vrstni red: Šoštanj, 
Šentjur 36, Pesnica 35, Ža-
lec, Marles hiše 34, Radlje 31, 
Peca 29, Pohorje 28, Lenart 
18, Tezno 14, Slovenj Gradec 
13, Paloma 12.

MNZ MČL Celje, 18. krog: 
Rogaška – Krško B 2:3 (0:1); 
Peček (57), Kantolič (75), 
Kozje – Radeče 3:1 (1:1); Lo-
jen (2, 53), Hartl (72); Starina 
(28), Pivovar – Mons Claudius 
2:4 (0:2); Krašovc (71), Vrbo-
všek (72); Ferčec (2), Močnik 
(45), Mikše (86), Peer (90). 
Vrstni red: Krško B 37, Monc 
Claudius 31, Vojnik 26, Roga-
ška 23, Kozje 17, Radeče 14, 
Pivovar 4. (MiK)

Petek, 31. 5.

NOGOMET
3. SL - vzhod, 24. krog: 

Kovinar Štore – Dravograd 
(17.30).

Sobota, 1. 6.
3. SL - vzhod, 24. krog: 

Šmarje pri Jelšah – Bistrica, 
Rakičan - Zreče (17.30).

Štajerska liga, 20. krog: 
Šentjur – Slovenj Gradec, Ža-
lec – Lenart, Peca – Šoštanj 
(17.30).

MNZ MČL Celje, 19. krog: 
Radeče – Pivovar Laško, Kr-
ško B – Kozje, Vojnik – Roga-
ška (17.30).

Panorama

Športni koledar

ŠPORT

Velenjski rokometaši so 
v zadnjem, 10. krogu lige 
za prvaka premagali Celje 
Pivovarno Laško s 35:30. 
Tretji naslov državnih pr-
vakov so si zagotovili že 
v predzadnjem krogu po 
prepričljivem zmagoslavju 
v Novem mestu, na zadnji 
tekmi pa so v prestižnem 
obračunu zanesljivo pre-
magali najhujše tekmece 
in jim prizadejali še četrti 
poraz na medsebojnih liga-
ških tekmah v tej sezoni.

Lucija na odru 
tudi v Sibiriji

Judoistki celjskega Z´dežele Sankakuja Lucija Polavder 
in Ana Velenšek sta uspešno nastopili na turnirju masters 
v ruskem Tjumnu.

Polavderjeva je v kategoriji nad 78 kg osvojila tretje mesto, 
Velenškova pa je bila v kategoriji do 78 kilogramov sedma. 
Lucija je v prvem krogu z iponom ugnala Ukrajino Irino 
Kindzersko, v polfinalu je izgubila proti Kitajki Yu Song, v 
borbi za bron pa je premagala Francozinjo Emilie Andeol. 
Na tekmi v sibirskem Tjumnu je imela pravico nastopa le 
najboljša šestnajsterica s svetovne jakostne lestvice v posa-
mezni kategoriji.

DŠ
Foto: SHERPA

Labodji spev
Ne zgolj Gorenja, temveč tudi kakovostne prve lige

Upostošeno 
prvenstvo
V dvorani je bilo (pre) 

glasno, glasba je denimo 
preglasila Šaleške grašča-
ke, ko so vzklikali: »Branko 
Tamše, Branko Tamše!« Do-
mači strateg se je poslovil od 
Gorenja. Kaj mu v trenutkih 
zmagoslavja največ pomeni? 
»Pohvale, ki dežujejo na moj 
telefon, od bivših igralcev in 
sodelavcev.« Ni mu bilo lahko 
v slavnostnih trenutkih pred 
tekmo, prejemal je priložno-
stna darila in od Bojana Kon-
tiča tudi županovo priznanje: 
»Ponosen sem, da sem vzdr-
žal v čustvenih trenutkih. Pri-
znanje mi veliko pomeni. Pred 
petimi leti sem se poslovil kot 
igralec. Ne, novega kluba še 
nimam. Slovensko prvenstvo 
bo sedaj upostošeno, a se za 
prihodnost ne bojim pred-
vsem zaradi številnih kvali-
tetnih slovenskih strokovnja-
kov.« Pred dvorano je sledil 
koncert skupine Big addicti-
on, ki je začela s Kreni prema 
meni od Partibrejkers, nada-
ljevala z Rebel yell od Billyja 
Idola in skratka navdušila tako 
rokometaše kot vso preostalo 
mlajše občinstvo ter dokazala, 
da ne prisegajo vsi na harmo-
niko ali pop uspešnice.

Novi izzivi
Tamšetov pomočnik je Bo-

rut Plaskan, njegov dres visi 

Po izboru trenerjev je najboljši vratar lige Ivan Gajić (s pokalom), naj-
boljši igralec pa Marko Bezjak (desno).

Branko Tamše je še zadnjič zaploskal svojemu moštvu.

Šaleški graščaki

Poleg trenerja Tamšeta 
moštvo zapuščajo Marko 
Bezjak, Matej Gaber, Jure 
Dolenec, Fahrudin Melić, 
Ivan Gajić, Peter Pucelj, Da-
vid Miklavčič in tudi Celjan 
Dino Bajram, ki odhaja v 
švicarski Winterthur. Kam 
bi v zbirki pokalov umestil 
zadnjega? »Visoko, spisa-
li smo mogočno zgodbo, 
veliko čustev je prisotnih. 
Celjani so prvi šok glede 
pomladitve že preživeli in 
postajajo favoriti.«

pod stropom Rdeče dvorane: 
»Vsa čas fantom, takšno se-
zono bo težko ponoviti. Za-
dnji teden je bil popolnoma 
sproščen, ekipa pa je svojo 
zrelost dokazala z zmago 
na derbiju. V klubu smo za-
stavili novo zgodbo.« Franja 
Bobinca smo pred mikrofon 
povabili kot predsednika 
uprave generalnega pokro-
vitelja velenjskega kluba in 
ne kot predsednika Rokome-
tne zveze Slovenije. Zadnji 
klubski sezoni sta bili sijajni: 
»Tudi v Evropi smo pokazali, 
kaj znamo. Vzgojili smo celo 
vrsto vrhunskih igralcev in 
logično je, da si iščejo nove 
izzive v še močnejših ligah. 
A vseeno bomo imeli konku-
renčno ekipo, ki pa bo po-
trebovala dve do tri leta za 
najvišje podvige.«

Nadoknadili bodo
Dokler bo trener Celjanov 

Vladan Matić, se za napre-

dek ni bati: »20 minut smo 
igrali zelo dobro, naslednjih 
40 pa zelo slabo. Sezona je 
bila sicer zelo uspešna. Pred 
nami je še veliko dela. Okre-
pitev ne bomo več iskali.« 
Med celjskimi krožnimi na-
padalci (Toskić je bil na tri-
buni) je bil najbolj učinkovit 
Vid Poteko, s tremi goli. Ali 
je to obet za večjo minutažo 
v napadu v prihodnji sezo-
ni? »Trije mladi ›pivoti‹ bomo 
v ekipi v naslednji sezoni. 
Tisti, ki bo najboljši, bo igral 
v napadu. Že danes smo že-
leli storiti korak proti novi 
sezoni, a nam ni uspelo.« 
Tudi Sebastjan Skube je 
prispeval tri zadetke: »Go-
renje smo premagali le na 
pokalni tekmi. Realno je 
pričakovati, da bodo v na-
slednjem letu nam pripadle 
zlate medalje in da bomo 
vse nadoknadili.«

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA
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Velenjski sabljači 
pokazali zobe

Sabljači velenjskega sabljaškega kluba Rudolfa Cvetka, ki tvori enega izmed stebrov 
sabljanja v Sloveniji, so odlično nastopili na državnem prvenstvu v Ljubljani.

Velenjski klub tekmuje v floretu, z orožjem, pri katerem je sila uspešen. Poleg dveh 
osvojenih naslovov državnega prvaka in še sedmih medalj je imel velenjski klub znova 
ženske predstavnice v najmlajših kategorijah in tudi pri članicah (Urška Salobir Gajšek je 
osvojila šesto mesto). Pri moških je Jure Mravljak dokazal mojstrsko znanje, ko je osvojil 
kar dva naslova državnega prvaka, in sicer v kategorijah floret mladinci in floret kadeti. Na 
odru za zmagovalce mu je v kategoriji mladincev na tretjem mestu delal družbo Klemen 
Selan, pri kadetih pa se mu je na stopničkah pridružil Luka Mravljak. Pri dekletih je v 
kategoriji kadetinj Brina Zamrnik na svojem prvem državnem prvenstvu osvojila tretje 
mesto. Stopničk so se razveselili še Rok Kovač, Domen Selan, Brina Zamrnik in Eva Meh. 
Velenjsko zasedbo so na državnem prvenstvu spremljali trenerji Marjan Salobir, Klemen 
Špeh in Robert Uranjek.

MITJA KNEZ, foto: OTMAR FIJAVŽ

Še 97 dni
Od največjega športnega dogodka v zgodovini samo-

stojne Slovenije, evropskega prvenstva v košarki, nas je 
v ponedeljek ločilo točno 100 dni.

Prireditelji prvenstva so mejnik obeležili v vseh štirih 
mestih, ki bodo gostila najboljše evropske reprezentance. 
Maskota Lipko je delil balone tudi v Celju, na Trgu celjskih 
knezov. Začel je že opoldne.

Dva izmed balonov, na katerih je pisalo Še 100 dni, je po-
daril tudi županu MOC Bojanu Šrotu in podžupanji Darji 
Turk. Uradna majica EuroBasketa 2013 bo v prodaji od 24. 
junija dalje. 4. septembra se bo Slovenija v Zlatorogu po-
merila s Češko.

DŠ
Foto: SHERPA

Mladi celjski kajakaš Simon Brus bo že pojutrišnjem od-
potoval v poljski Krakov, kjer ga čez slaba dva tedna čaka 
nastop na evropskem članskem prvenstvu.

Po izbirnih tekmah na Savi v Tacnu pa so se v mladinsko 
reprezentanco uvrstili še trije Celjani, med kajakaši Martin 
Srabotnik in Vid Karner, med kanuisti pa Blaž Zupan. Gre 
za vnovično potrditev kakovostnega dela trenerja Aleša Kudra 
in njegovih varovancev. Velja omeniti izid prve izbirne tekme, 
ko je Brus za dobro poldrugo sekundo ugnal Petra Kauzerja. 
Prvič ga je letos premagal že na Kolpi.

DŠ

S Savinje v 
reprezentance

Velenjski klub se je na državnem prvenstvu izjemno izkazal.

Članica AD Kladivar Ce-
lje Martina Ratej, slovenska 
rekorderka v metu kopja, 
je na diamantni ligi v New 
Yorku zasedla peto mesto. 
Pomembnejši je njen izid 
60,51 m, s katerim je iz-
polnila normo za nastop 
na svetovnem prvenstvu v 
Moskvi (60 m).

Njen trener Andrej Hajn-
šek je imel znova mešane 
občutke: »Pogoji so bili zelo 
slabi. Kljub nizki tempera-
turi so Martini uspeli štirje 
zelo solidni meti, kar me 
kot trenerja izjemno veseli. 
Pričakoval sem sicer daljave 
okoli 62 metrov, če bi seveda 
pogoji bili normalni. Forma 
se dviga, kar je najbolj po-
membno.«

Veter do kosti
Tudi Martina je bila zado-

voljna z nastopom. Takole je 

New York, Eugene, 
Velenje …

Njen začetek so prestavili 
za eno uro. Ob prihodu na 
štadion je bilo zgolj sedem 
stopinj Celzija. Kasneje 
se je malce ogrelo, ampak 
veter je vrnil mraz v kosti. 
Ob uvodni tekmi sezone 
sem bila precej negotova. 
Nisem bila prepričana v 
svojo dobro pripravljenost. 
Toda dobila sem potrditev, 
da sem delala kvalitetno in 
zato pričakujem še boljše 
rezultate na prihodnjih tek-
movanjih.« Naslednja tekma 
bo že danes. V ameriškem 
Eugeneu Hajnšek pričakuje 
izpolnitev A-norme (62 m) 
za nastop na SP.

Martina Ratej pred uspešnim metom v New Yorku

pripovedovala: »Pravzaprav 
sem zelo vesela, kajti tek-
ma je bila resnično težka. 

Miting, vreden 
ogleda
V torek pa se bo Ratejeva 

predstavila domačemu občin-
stvu. V Velenju se bo pome-
rila z odlično Rusinjo Marijo 
Abakumovo. Tradicionalni 
mednarodni atletski miting 
v počastitev dneva rudarjev 
je že 18. leto zapored uvrščen 
v sistem mitingov Evropske 
zveze. Pestro dogajanje na 
stadionu Ob jezeru bodo 
začele selekcije Atletskega 
kluba Velenje. Vrhunec bo 
zvečer, ko se bo pričel med-
narodni miting z vsemi naj-
boljšimi slovenskimi atleti ter 
kakovostno tujo udeležbo.

Oslabljene
V soboto je bilo v Dubni-

ci na Slovaškem evropsko 
klubsko prvenstvo za čla-
nice skupine B, ki so se ga 
kot državne prvakinje v letu 
2012 udeležile tudi atletinje 
celjskega Kladivarja. Mlada, 
okrnjena ekipa je pristala na 
sedmem mestu. Posamični 
prvi mesti sta osvojili Monika 
Lebeničnik v suvanju krogle 
z rezultatom 12,71 m in Ma-
rina Tomič v teku na 100 m z 
ovirami z izidom 13,52 s.

DEAN ŠUSTER
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ČETRTEK, 30. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 Novice, 11.15 Shujšajmo z Novim 
tednikom in Radiem Celje, 12.00 Novice, 12.15 Odmev, 
14.00 Regijske novice, 14.10 Kalejdoskop, 15.00 Šport da-
nes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Odmev – ponovitev, 
19.00 Novice, 19.15 Kalejdoskop – ponovitev, 24.00 SNOP 
(Radio Celje)

PETEK, 31. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 Novice, 11.15 Radi ste jih poslušali, 
12.00 Novice, 12.15 Od petka do petka, 13.00 Kulturni 
mozaik, 14.00 Regijske novice, 14.10 Hit lista Radia Celje 
– s hiti prežeto popoldne 19.00), 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 18.00 Poglejte v zvezde z Gordano 
in Dolores, 19.00 Novice, 19.15 Gostimo gostoljubnega 
glasbenega gurmana, 20.00 Clubbing z DJ Teom, 24.00 
SNOP (Radio Celje)

SOBOTA, 1. junij
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 9.15 Otroški radio, 10.00 Novice, 
11.00 Kulturni mozaik, 11.20 Kuhajmo skupaj, ponovitev, 
12.00 Novice, 12.15 Tedenski osir, 14.00 Regijske novice, 
14.15 Gostimo gostoljubnega glasbenega gurmana, pono-
vitev, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 18.00 Lestvica - 20 vročih Radia Celje, 
19.00 Novice, 24.00 SNOP (Radio Celje)

NEDELJA, 2. junij
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 9.10 Luč sveti v temi, 10.00 Novice, 
10.10 Znanci pred mikrofonom – Štefanija Kos Zidar, 
11.15 Tedenski osir – ponovitev, 12.00 Novice, 12.10 Pesem 
slovenske dežele, 13.00 Čestitke in pozdravi, 24.00 SNOP 
(Radio Celje)

PONEDELJEK, 3. junij
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po doma-

če, 5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Ča-
soplov, 6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 
9.15 Predstavitev skladb za domačo in tujo pesem tedna, 
10.00 Novice, 10.15 Ponedeljkovo športno dopoldne, 12.00 
Novice, 12.15 Vaš zakaj, naš zato, 13.00 Kulturni mozaik, 
13.15 Izbiramo skladbi tedna, 14.00 Regijske novice, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kroni-
ka, 17.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Znanci pred 
mikrofonom – Štefanija Kos Zidar, ponovitev, 19.00 Novice, 
19.15 Katrca, 24.00 SNOP (Radio Velenje)

TOREK, 4. junij
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 9.15 Stetoskop, 10.00 Novice, 12.00 No-
vice, 12.15 Male živali, velike ljubezni, 13.00 Kulturni 
mozaik, 14.00 Regijske novice, 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 18.00 Strokovnjak svetuje, 19.00 
Novice, 19.15 Zadnji rok z Boštjanom Dermolom, 24.00 
SNOP (Radio Velenje)

SREDA, 5. junij
Jutranja nostalgija na Radiu Celje, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 10.00 Novice, 
10.15 Kuhajmo skupaj, 11.15 Zeleni val, 12.00 Novice, 
13.00 Kulturni mozaik, 13.20 Mali O – pošta, 13.30 Mali 
O – klici, 14.00 Regijske novice, 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 16.20 Filmsko platno, 17.00 
Kronika, 17.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Pop 
čvek, 19.00 Novice, 19.15 Saute surmadi z Boštjanom 
Lebnom, 24.00 SNOP (Radio Velenje)

TEDENSKI SPORED 
RADIA CELJE

TUJA LESTVICA
	 1.	 GET	LUCKY	-	DAFT	PUNK	

FEAT	PHARRELL	WILLIAMS	 (4)
	 2.	 SO	YOURS	–	DARIN	 (6)
	 3.	 WALKS	LIKE	RIHANNA	-	

THE	WANTED	 (2)
	 4.	 MAKE	IT	OUT	THIS	TOWN	-	

EVE	FEAT.	GABE	SAPORTA	 (5)
	 5.	 BACK	TO	LIFE	–	3OH!	3	 (4)
	 6.	 TONIGHT	I'M	GETTING	OVER	

YOU	-	CARLY	RAE	JEPSEN	 (2)
	 7.	 WAITING	ALL	NIGHT	-	

RUDIMENTAL	FEAT.	ELLA	EYRE	(3)
	 8.	 LOVE	SOMEBODY	-	MAROON	5	(1)
	 9.	 COUGH	SYRUP	-	YOUNG	

THE	GIANT	 (3)
	10.	 ONLY	TEARDROPS	-	EMMELIE	

DE	FOREST	 (1)

DOMAČA LESTVICA
	 1.	 SIVO	NEBO	–	ANDREJ	IKICA	 (4)
	 2.	 NOVO	UPANJE	–	MOMENTO	 (2)
	 3.	 PESEM	O	TEB	-	CARPE	DIEM	 (5)
	 4.	 VSTATI	IN	OBSTATI	–	MI2	 (3)
	 5.	 90TA	-	6PACK	ČUKUR	&	

RECYCLEMAN	 (3)
	 6.	 NOBEN	NI	SAM	–	FLIRRT	 (5)
	 7.	 STRAIGHT	INTO	LOVE	–	

HANNAH	 (1)
	 8.	 DEKLETA	-	KINGSTON	IN	

PERO	LOVŠIN	 (4)
	 9.	 DOBRO	JUTRO	-	TRKAJ	

FEAT.	KORI	 (3)
	10.	 BREZ	TEBE	PADAM	-	

MATJAŽ	JELEN	 (1)

PREDLOGA ZA TUJO 
LESTVICO:
ONE	LIFE	-	MADCON	FEAT.	KELLY	
ROWLAND
DEAR	DARLIN'	-	OLLY MURS
		

PREDLOGA ZA DOMAČO 
LESTVICO:
NE	SEZUVAJ	SE	-	FIREFLIES
DEKLE	Z	NASLOVINCE	-	ANU

Lestvico	20	vročih	lahko	poslušate	
vsako	soboto	ob	18.	uri.	Za	svoje	
najljubše	skladbe	lahko	glasujete	na	
spletni	strani	www.radiocelje.com.

20 vročih 
Radia Celje

PREDLOGI
	 1.	 MALIBU:	Slovenec	sem
	 2.	 ANS.	POET:	Mika	me
	 3.	 SKUPINA	NEVIHTA:	Tebi	dekle
	 4.	 ANS.	KOLOVRAT:	Ti	si	tisti
	 5.	 POVRATNIKI:	Sramežljivec

Po slovensko 
s Katrco

RADIO, KI GA BEREMO

Piknik Katrce Radia Celje 
bo zapisal pravljično 
sedmico

Takole množično in veselo je bilo na enem od dosedanjih Piknikov Katrce.

Z dobro voljo smo pred 
sedmimi leti začeli našo 
glasbeno pravljico, ki je 
v teh letih na oder Pikni-
ka Katrce privabila preko 
120 glasbenih solistov, 
skupin in narodnozabav-
nih ansamblov. Prireditev 
je skozi leta obiskalo več 
kot 20.000 ljudi, kar je lep 
uspeh. Predvsem pa želimo 
s Piknikom Katrce poslu-
šalcem Radia Celje podariti 
nekaj v zahvalo za njihovo 
zvestobo, ki nam ogromno 
pomeni.

Praznovanje zadnja leta pri-
pravljamo v Vojniku. Piknik 
Katrce Radia Celje je že tradi-
cija, kjer nas združuje odlična 
slovenska glasba, začinjena s 
humorjem. Obiskovalci pa 
prisluhnejo tudi najbolj aktu-
alnim zabavnim skladbam in 
njihovim izvajalcem.

Obiskovalce tudi redno 
nagrajujemo, jih sladkamo 
s torto velikanko, popeljemo 
na nepozabna potovanja po 
svetu … V naših vsakoletnih 
akcijah nismo pozabili niti 
na tiste, ki potrebujejo po-
moč drugih, zato smo ve-
stno izpeljali kar nekaj do-
brodelnih akcij. Zahvala za 

dolgoletno sodelovanje gre 
zagotovo tudi Občini Vojnik 
ter PGD Vojnik, ki z vnemo 
pomagajo pri pomembnih 
korakih, ki naš piknik vsako 
leto uspešno pripeljejo do 
konca. Čeprav utrujeni od 
večmesečnega dela, smo vsa-
ko leto nagrajeni z nasmehi 
na licih zadovoljnih ljudi, 
kar največ šteje.

Na sedmem Pikniku Katr-
ce Radia Celje se bomo sre-
čali 23. junija, ponovno na 
igrišču v Vojniku, kjer bomo 
ob 14. uri začeli našo glas-
beno pravljico. Pridružite se 
nam.

Foto: NM (arhiv NT)

 … se naš Zeleni val odpra-
vi na izlet, ki pomeni celo-
dnevno druženje, spoznava-
nje zdravilnih zelišč in rožic 
z zeliščarko Faniko Burjan, 
sprehod ob cvetočih travni-
kih pod Gozdnikom, izme-
njavo izkušenj, nasvetov in 
receptov iz zelene lekarne.

Če iz našega časopisa iz-
rezujete in pošiljate kupone 
za izlet, ki bo letos 15. junija, 
imate možnost, da boste z 

Ko zorijo češnje …
žrebom 5. junija v času od-
daje Zeleni val dobili sedež v 
avtobusu. Prvi postanek bo 
nato zelena karavana naredi-
la že pred Kmetijsko zadrugo 
v Petrovčah, kjer nas bo čakal 
zajtrk in »mizica pogrni se« z 
dobrotami iz pekarne Kuder. 
Potem nas bodo, kot vsako 
leto, sprejeli v Žalcu na vrtu 
zdravilnih in aromatičnih ze-
lišč Inštituta za hmeljarstvo 
in pivovarstvo Slovenije. 

Podprti z dobrotami in zna-
njem bomo pod zeleno kapo 
Gozdnika nabirali znanje in 
krepili dobro voljo vse do ve-
černih ur.

Upamo, da nam bo tistega 
dne, ko bo praznoval sv. Vid 
(po pregovoru češenj sit), 
pod košato češnjo ob domu 
Lovske družine Griže prije-
tno. To si želijo v imenu naše 
medijske hiše, ki organizira 
izlet, tudi stalni spremljevalci 
izleta Fanika Burjan, Mateja 
Podjed  in Mitja Tatarevič, (na 
fotografiji).



24 Št. 26, 30. maj 2013KRONIKA

V sodnem postopku zaradi pre-
prodaje Istrabenzovih delnic zoper 
nekdanja predsednika uprave Pi-
vovarne Laško in Istrabenza, Boška 
Šrota in Igorja Bavčarja, so do zdaj 
že zaslišali nekaj ključnih prič. Pre-
tekli teden tudi odvetnika Branka 
Lipovca, ki je bil v tem postopku 
sprva obtožen, a je na podlagi pri-
znanja krivde bil že obsojen na po-
gojno kazen. Lipovec je pričal skoraj 
tri ure in kljub priznanju krivde de-
jal, da se mu posel ni zdel sporen. 
Krivdo je pred časom priznal zato, 
da je lahko le »nadaljeval svoje od-
vetniško delo«.

Sodnici Vladislavi Lunder in sodne-
mu senatu je Lipovec na sojenju konec 
minulega tedna pojasnjeval predvsem 
podrobnosti o datumih opcijskih po-
godb, s katerimi je Pivovarna Laško 
Istrabenzove delnice prodala. Poleg 
Šrota in Bavčarja se očitkov branita še 
nekdanji predsednik uprave Maksime 
Holdinga Nastja Sušinski in nekdanji 
Istrabenzov svetovalec Kristjan Sušin-
ski. Lipovec je v pričanju sodišču po-

jasnil, da se je najprej sestal s Kristija-
nom Sušinskim, da se s Šrotom nikoli 
nista dobila na sestankih in da se je 
o poslu z delnicami vedno pogovarjal 
le z Robertom Šego, ki je bil nekdanji 
član uprave Pivovarne Laško in tudi 
svetovalec Boška Šrota v času, ko je ta 
vodil pivovarno. Omenil je tudi, da je 
pivovarna poskušala doseči, da posla z 
Microtrastom sprva ne bi izpeljala, ker 
ni imel dobre bonitetne ocene. Ravno 
zato je Lipovec predlagal Sportino, 
saj njena plačilna sposobnosti ni bila 
vprašljiva, pa še v Sportini so želeli 
vstopiti v poslovanje na borznem trgu. 
Naj spomnimo, da je poleg Lipovca 
krivdo priznal tudi lastnik Sportine 
Bahtijar Bajrović, ki je bil prav tako 
obsojen na pogojno kazen.

»Žalostno je, da je tožilstvo z mani-
puliranjem doseglo, da sta priznala in 
sprejela krivdo za nekaj, česar nista 
storila, vse s ciljem, da lahko tožilec 
preganja mene. Nekoliko sem priza-
det, saj bi Lipovec že kot odvetnik med 
prvimi moral verjeti v pravno državo 
in poštenost sodišča, vendar očitno v 

to ne verjame,« je bil kratek Šrot po 
Lipovčevem pričanju.

Izsiljevanje?
Je pa Lipovec omenil tudi, da ga je v 

času, ko je bila prodaja delnic aktualna, 
klical tudi nekdanji prvi mož Mercator-
ja Zoran Janković, ki naj bi izsiljeval z 
odpravninami in zahtevami, ki so bile 
povezane z njegovo bivšo upravo Mer-
katorja. Grozil naj bi z ovadbami, če 
zahteve ne bodo izpolnjene. Naj spo-
mnimo, da je ravno Jankovič v zadevi 
prodaje delnic ovadbe tudi res podal. 
Igor Bavčar pravi, da na izsiljevanje ni 
nikoli pristajal: »In to zato, ker nisem 
nikoli čutil, da bi storil karkoli takšne-
ga, da bi me nekdo moral izsiljevati. 
Sojenje je pokazalo, da do ovadbe, ki 
jo je Jankovič podal, nobena ustanova 
v Sloveniji ni začela kakršnih koli po-
stopkov, ki bi pokazali, da je bil posel 
sporen. Šele takrat so začeli delati, ko je 
on primer prijavil, kar kaže, da gre re-
snično za politično motiviran proces.«

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: GrupA

Priznal krivdo samo 
zato, da ima mir?
Sodni postopek zaradi sporne prodaje delnic se počasi bliža sklepnemu delu

Odškodnina zaradi 
Mačka
Družinam pokojnih otrok 68 tisoč evrov

Na pravdnem oddelku celjskega okrožnega sodišča so odločili o višini odško-
dnine, ki jo bo moral zaradi tragedije na avtocesti pri Arji vasi leta 2009 devetim 
svojcem treh umrlih v nesreči plačati povzročitelj Branko Maček.

Ta je pijan zapeljal v nasprotno smer, trčil v vozilo štirih mladih Celjanov, trije so 
umrli na kraju dogodka. Mačka so lani obsodili na 10 let zapora, kazen pa že prestaja 
na Dobu. Sodišče naj bi devetim svojcem pokojnih otrok priznalo 68 tisoč evrov, kar 
je manj kot so družine pokojnih terjale od Mačka. Te so namreč od Mačka sprva 
zahtevale 252 tisoč evrov. Višina odškodnine, ki jo bo zaradi smrti otrok oziroma 
brata in sester dobil posamezni svojec družin, se giba od 5 tisoč do 15 tisoč evrov. 
Sodišče se je o tem odločilo te dni, zato še niso znane podrobnosti sodbe.

SŠol

Kot smo že poročali, naj bi se kazniva dejanja zgodila 
leta 2007 ob preprodaji 7,3-odstotnega deleža Istra-
benza. Delež je Pivovarna Laško za 23 milijonov evrov 
prodala hčerinski družbi Plinfin. Potem je prišlo do 
prodaje Plinfina za 7.500 evrov Sportini, ta pa ga je za 
24,9 milijona prodala Microtrustu. Še isti dan je Micro-
trust prodal Istrabenzov paket Pom-Investu za 49,2 
milijona in s tem zaslužil 24,3 milijona evrov. Skoraj 
ves dobiček naj bi nakazal Bavčarju, okoli 20 milijonov 
evrov, in Kristjanu Sušinskemu 3,5 milijona evrov.

Kdo je 
podpisal 
dokument
Bavčar zbolel, v torek dve priči

Na torkovi sodni obravnavi Bavčarja ni bilo na sodišče. 
Kot je razložil njegov odvetnik, naj bi obtoženi zbolel, 
zato je sodnica postopek zoper njega začasno izločila. 
Pred senatom sta spregovorili dve priči.

Pričala sta Gorazd Šetina, ki je bil v času posla z delnicami 
v Pivovarni Laško vodja poslovnega tajništva, in takratna 
vodja financ Brigita Oplotnik Rajh. Šrot je v svojem zagovoru 
dejal, da je o poslu z delnicami obvestil tudi Šetino. Ta je 
sodnici povedal, da o poslu veliko ni vedel niti se ni spuščal 
v vsebino, da pa se spominja, da je posle vodil takratni sve-
tovalec uprave Robert Šega. Oplotnik Rajhova je v pričanju 
dejala, da je za posel izvedela, ko je bil ta že sklenjen in so 
bile delnice prodane. Zato so ji v torek pokazali poročilo o 
prodaji, ki je bilo pripravljeno za skupščino pivovarne. Po-
ročilo ima namreč njen podpis, vendar je ob pogledu nanj 
sodnemu senatu dejala, da podpis na papirju ni njen in da še 
ni prišla do podatka, kdo naj bi se podpisal namesto nje.

Boško Šrot in njegov odvetnik Blaž Kovačič, ki velja za odvetnika brez dlake na jeziku. Tudi tokrat mu je sodnica med ugovorom kar sredi 
besed dvakrat zabrusila, naj sede. Ko jo je vprašal, ali jo je morda užalil, ker ni utihnil, mu je odvrnila, da ga opozarja, preden bi ga kakorkoli 
kaznovala.

V sodni dvorani je največkrat burno, ko spregovori tožilec Jože Kozina, 
saj mu ponavadi v isti sapi nasprotujejo odvetniki obtoženih. Na tre-
nutke tožilčeve besede prekine tudi sodnica Vladislava Lunder.

Upokojenec gojil 
konopljo
Zasegli drogo in pripomočke za gojenje

Kriminalisti so zaradi proizvodnje mamil ovadili 73-letnega Celjana. Ta je sprva 
konopljo gojil v večji stanovanjski hiši na območju Celja, od koder je pripomočke za 
gojenje droge in konopljo prestavil na drugo lokacijo na območje Vojnika.

Policisti so v hišni preiskavi pri njem našli tudi kilogram posušenih vršičkov ko-
noplje, dober kilogram posušenih listov, nekaj sadik le-te ter več kot 250 praznih 
lončkov, pripravljenih za sadike. Pred selitvijo v Vojnik je 73-letnik drogo gojil kar v 
treh nadstropjih hiše. Dobavitelj elektrike naj bi mu že pred meseci odklopil elektriko 
zaradi izredno visokih neporavnanih računov. V preiskavi se je nato znašel še 35-
letni Vojničan, ki mu je dal v najem druge prostore. Tudi pri njem so opravili hišno 
preiskavo in našli več kot 60 rastlin konoplje.



25Št. 26, 30. maj 2013 KRONIKA

Umrl izkušen 
pilot
Tragedija v Senožetah pri Žičah

Nekaj minut po 11. uri je na letališču v Senožetah pri Žičah strmo-
glavil ultra lahek helikopter, tako imenovani žirokopter. V nesreči 
je izgubil življenje izkušen pilot, star 37 let, doma iz Kranja, sicer 
zaposlen na Agenciji za letalstvo RS.

Kot je izjavil Aleš Slapnik iz Sektorja kriminalistične policije PU 
Celje, prvi izsledki preiskave nesreče zaenkrat ne kažejo, da bi se ta 
zgodila zaradi napake ali napačnega ravnanja pilota. Pilot je bil namreč 
letalski inšpektor s številnimi izkušnjami. Podeljeval je licence za 
upravljanje s takšnimi plovili in bil tudi izpraševalec pri podeljevanju 
tovrstnih licenc.

Pilot je pri strmoglavljenju plovila dobil izredno hude poškodbe. Prvi 
reševalci na prizorišču so ocenili, da je prevoz poškodovanca do bol-
nišnice preveč tvegan, zato so mu skušali pomagati na kraju dogodka. 
Poškodbe so bile žal prehude in pilot je izgubil bitko z življenjem.

Kriminalistična preiskava kljub temu še ni končana, v njej sodelujejo 
še letalski inšpektorji in predstavniki ministrstva za infrastrukturo.

SŠol, foto: GrupA Kraj nesreče je bil ves čas varovan.

Višji sodišči v Ljubljani 
in v Mariboru sta v prime-
rih čista lopata in iskanje 
delavcev za gradbišče Teša 
odločali pravilno in pravo-
časno. To sta pokazali poro-
čili, ki sta ju sodišču morali 
pripraviti v omenjenih dveh 
kazenskih zadevah. So pa 
strokovno napako kljub 
vsemu naredili na mari-
borskem sodišču, a večje-
ga vpliva na vse dogajanje 
glede Tovšakove ni imela. 
Razen tega, da bi Tovšako-
va morala biti na prostosti 
že aprila.

Kot je v torek javnosti 
pojasnjeval predsednik Vr-
hovnega sodišča RS Branko 
Masleša, bi moralo sodišče 
– ko je tožilec Tovšakovi 12. 

Tovšakova bi morala iz 
pripora že aprila!
Napako so storili na mariborskem sodišču

Tovšakovi bi morali danes v Celju začeti soditi zaradi goljufije v primeru 
Rimskih Term, a je celjsko sodišče obravnavo preklicalo.

Bo Tovšakova 
zahtevala 
odškodnino?
Možnost ima …

Hildi Tovšak bi že aprila morali odpraviti pripor, kar 
pomeni, da lahko od države zahteva odškodnino za ne-
zakonit pripor, torej za tisto obdobje, ki ga je preživela 
za rešetkami. Kot je predsednik Vrhovnega sodišča 
Branko Masleša dejal, je o tem še preuranjeno govori-
ti, saj zahtevka za odškodnino še ni vložila. Če ga bo, 
mora to storiti na državnem pravobranilstvu in v njem 
navesti, kakšna škoda ji je bila povzročena.

Na pravobranilstvu imajo zatem tri mesece časa, da ji 
pošljejo poravnavno ponudbo. Pri tem morajo preučiti 
podrobnosti primera, saj gre pri njej za nepremoženjsko 
škodo, torej za subjektivne okoliščine in škodo, ki jo je 
morda utrpela zaradi mnenja javnosti.

Če bi navajala, da ji je bil v javnosti okrnjen ugled ravno 
zaradi pripora, je vprašanje, če bi ji odškodnino prisodili, 
so nam neuradno povedali pravniki. Predvsem zaradi 
tega, ker naj bi si javnost že na podlagi ostalih kazenskih 
postopkov in ovadb mnenje o osebi ustvarila že davno 
prej, preden je nezakonit pripor nastopil. Torej bi morali 
upoštevati ostale subjektivne okoliščine.

V kolikor se Tovšakova s pravobranilstvom ne bi spora-
zumela in sprejela ponudbo, bi morala vložiti tožbo proti 
državi. Glede na višino zahtevane odškodnine je odvisno, 
ali bi o tem odločalo okrožno ali okrajno sodišče. Največ-
krat odloča ravno okrožno, saj gre za višje postavljene 
zneske. V praksi velja, da pravobranilstvo za začetne tri 
dni odvzema prostosti posamezniku ponudi 300 evrov, 
za vsak nadaljnji dan 42 evrov, vendar se pogosto oško-
dovanci s temi zneski ne strinjajo. To je le povprečen 
znesek, izračunan na podlagi dosedanjih takšnih zadev, 
kar pa ne pomeni, da bi oziroma bo enako veljalo tudi 
za Tovšakovo.

Glede na letno poročilo državnega pravobranilstva so 
v letu 2011 dobili 89 zahtevkov za plačilo odškodnine za 
škodo, nastalo ravno zaradi neupravičenega pripora ozi-
roma neutemeljenega zapora. Njihova vrednost je znašala 
10 milijonov evrov.

Dogajanje v zvezi s primerom Hilde To-
však pa je na noge dvignilo tudi Društvo 
državnih tožilcev Slovenije. Izjavo pra-
vosodnega ministra Senka Pličaniča o 
možnosti napake, ki naj bi jo storili rav-
no v tožilskem delu vsega primera, so v 
društvu dojeli kot »udarni napad« nanje, 
ki naj bi ga izkoristil za svojo všečnost 
ljudstvu in nabiranje točk v času, ko je 
ugled politike v družbi na psu.

z mariborskega sodišča. Ko 
se je pritožil z odvetnikom 
zaradi pripora (ravno zaradi 
tega, ker je bil pripor nepo-
treben zaradi milejše oblike 
kaznivega dejanja), so ga 
izpustili na prostost, nato je 
enako veljalo za Tovšakovo, 
saj sta obtožena po istem 
členu kazenskega zakoni-
ka. Na vrhovnem sodišču so 
potrdili tudi, da je iz njenega 
kazenskega spisa res izginilo 
nekaj listin, ki pa so jih že 
obnovili.

Predsednik Vrhovnega sodišča RS Branko Masleša se 
je obregnil tudi ob pravosodnega ministra Senka Pličani-
ča, češ da najglasneje kritizira sodstvo tisti, ki bi moral 
poskrbeti za pogoje, ki bi omogočili nemoteno delovanje 
pravosodja. Dodal je še, da sodstvo dela bolje v primerjavi 
s preteklimi leti, saj je skrajšalo čas sojenja in zmanjšalo 
zaostanke. Meni, da bi s takšnim delom v obdobju dveh let 
prišli do popolnoma »obvladljivega stanja«. Omenil je še, 
da je javnost z delom sodstva bila najbolj zadovoljna ravno 
v času, ko je delalo najslabše – v letih 2001 in 2002.

Tovšakova je zaradi kazni v Čisti lopati zaprosila tudi 
za nadomestilo zapora z družbeno koristnim delom. Če ji 
bo ljubljansko okrožno sodišče ugodilo, Tovšakova kazni 
torej ne bo odsedela za zapahi, hipotetično pa lahko na-
stane problem. V primeru, če bi ji bodo omogočili delo v 
javno dobro, se bo morala pogovoriti s pristojnim centrom 
za socialno delo na območju, kjer je stalno prijavljena. 
Nato center poišče dogovor s podjetji, ustanovami, kjer bi 
bili pripravljeni Tovšakovi omogočiti delo. V primeru, da 
bi vsi morda zavrnili, da bi ji ponudili takšno možnost, 
bi nastala nenavadna situacija, ker ji sploh ne bi mogli 
omogočiti družbeno koristnega dela …aprila prekvalificiral kaznivo 

dejanje v milejšo obliko ka-
znivega dejanja – po službe-
ni dolžnosti odpraviti pripor. 
To pomeni, da je storjena 
napaka pravzaprav škodo-
vala Tovšakovi. Zaradi tega 
bo Masleša zahteval oceno 
sodniške službe za preisko-
valno sodnico, ki je delala na 
tem primeru.

Naj spomnimo, da je bil 
sklep o odpravi pripora v pe-
tek, 17. maja, ko so Tovšako-
vo izpustili na prostost, vro-
čen okoli 13.30, ob 14.30 pa 
je na sodišče prispela pritož-
ba za nadaljnje pridržanje. 
Šlo naj bi za 87 strani dopisa, 
kar pa se ni moglo v kratkem 
času preučiti, zato so sklep 
o pridržanju sprejeli dan ka-
sneje. Ko je bila Tovšakova 
že na prostosti. V ponedeljek 
je bil nato predlagan pripor 
zaradi begosumnosti. Da bi 
morali odpraviti pripor, ni 
opazil nihče, niti sodnica 
niti tožilec, nenazadnje niti 
odvetnik Hilde Tovšak. Pri-
por je odpravil zunajobrav-
navni senat, ki je odločal »o 
nekem drugem priporniku«, 
je pojasnil Masleša. Tu je ver-
jetno mislil soobtoženega v 
primeru iskanja delavcev 
Teša Aleša Pangerca, kar so 
pretekli teden sporočili tudi 

Sicer pa naj bi Tovšakova 
iz pripora dvakrat zaprosila 
za začetek prestajanja 14-me-
sečne kazni zaradi goljufije v 
Čisti lopati, vendar njeni pro-
šnji na okrožnem sodišču v 
Ljubljani niso ugodili. So pa 
sodniki šele po njeni predaji 
policiji za to poskrbeli hitre-
je, saj so ji odpravili pripor 
in jo odpeljali na Ig, kjer je 
zaporno kazen zaradi Čiste 
lopate začela že prestajati.

SŠol
Foto: SHERPA

Primer Tovšak je v sod-
stvu in policiji odprl veliko 
vprašanj, povezanih s stro-
ko. Vrh policije je ministr-
stvi za notranje zadeve in 
pravosodje že opozoril na 
nujno spremembo zakono-
daje, ki bi policiji omogo-
čila boljše in učinkovitej-
še preiskave. Gre za večja 
pooblastila kriminalistov 
predvsem pri iskanju po-
beglih oseb.
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ROČNA AVTOPRALNICA GRAJŽL; Teharska cesta 35, Ce-
lje, pon.–pet. 9.00–16.00, sob. 10.00–16.00, ned. 10.00–14.00; 
dežurni telefon 070 771-262. NAROČNIKI Novega tednika 
5 % popusta!

Novi tednik vam dostavimo na 
dom. V prosti prodaji stane četrt-
kova izdaja – dva časopisa v enem 
in TV-Okno – 2,30 evra.

Dodatni popusti pri plačilu naroč-
nine vnaprej: 7 % pri plačilu za eno 
leto, 3,5 % pri plačilu za pol leta, 
2 % pri plačilu za tri mesece.

OB ČETRTKIH – INFORMACIJE IZ VAŠEGA KRAJA  – ZGODBE S CELJSKEGA

PODARITE
Želite dati enkrat in obdarovati z enim darilom večkrat? Novi tednik vam to omogoča. 
Svojemu prijatelju, sorodniku, poslovnemu partnerju podarite časopis za izbrano 
naročniško obdobje in obdarovali ga boste večkratno. Naročnik, ki mu boste podarili 
Novi tednik, bo brezplačno prejemal tudi vse posebne izdaje časopisa, uveljavil bo 
lahko pravico do štirih brezplačnih malih oglasov in dveh čestitk na Radiu Celje. In 
to še ni vse.

Nakup darila je preprost. Izpolnite podatke o 
plačniku naročnine in podatke o naslovniku –

naročniku Novega tednika.

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

KONTAKTNI TELEFON/GSM:
NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe
Novega tednika.

 PODATKI O PREJEMNIKU NAROČNIKU

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

DATUM ROJSTVA:

Plačano obdobje: od                                        do

PODPIS:
NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe
Novega tednika.

 PODATKI O PLAČNIKU NAROČILNICA

Plačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        do

Novi tednik že 68 let. Piše o življenju in delu prebivalcev z območja 33 občin na Celjskem.

INFORMACIJE
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MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

GOLF 1,4, letnik 1999, 136.000 km, rdeče 
barve, prodam za 1.600 EUR ali me-
njam. Telefon 031 803-085.� 1683

PEUGEOT 306 1,6 i, letnik 1998, opravljen 
tehnični pregled, nove gume, prodam 
za 600 EUR. Telefon 041 645-898.
� 1749

ŠKODA felicia lx, letnik 1997, neregistri-
rana, prvi lastnik, v voznem stanju, 
prodam. Telefon 031 305-141, kličite 
dopoldan.� 1759

110    /paleta     

180    /tona         

200    /tona      

drva

briketi

peleti

KD MEŠANI KOMORNI PEVSKI ZBOR CELJE
pod umetniškim vodstvom Monike Lojen

ki bo v ponedeljek, 3. 6. 2013, ob 18. uri v glasbeni učilnici I. osnovne 
šole Celje, Vrunčeva ulica 13. Predhodno pokličite na tel. 041 580 770.

Gotovinski in hipotekarni do 20 
let, krediti na osnovi vašega vo-
zila na položnice, ter ugodni le-
asingi za nakup vozil. Posreduje-
mo tudi za več dajalcev kreditov.
NUMERO UNO, Robert Kukovec,

s.p., Mlinska 22, 2000 Maribor,

02/252-48-26, 041/750-560

Odkup

zlata-srebra
GOTOVINA TAKOJ!!!

ZLATARNA AdAMAS
Trg celjskih knezov 4, 3000 Celje

03/5442-180
Mitja Udovč, s.p., Celje

RENAULT kangoo 1,6 16 v 4 × 4, letnik 
06/4, klima, abs, nekaramboliran, 
prodam. Telefon 041 595-921.� 1761

MOTOR Aprilia Sx 125, letnik 2009, 
prevoženih 6.700 km, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 031 532-157.
� 1768

PEUGEOT 206 xs 1,4 bencin, letnik 2002, 
črne barve, prodam za 1.900 EUR. Te-
lefon 031 787-304.� 1792

KUPIM

RABLJENO vozilo ali skuter 50 ccm, od 
letnika 2000 naprej, kupim. Telefon 
041 708-497.� Š�97

RABLJENO vozilo v kakršnem koli stanju 
kupim z gotovino. Prepis, gotovina in 
odvoz takoj. Telefon 031 783-047.
� 1418

STROJI

PRODAM

TRAKTOR Tomo Vinkovič, 18 KS, novejši 
tip, letnik 1991, samonakladalko 22 
Sip in prikolico za prevoz živine, za 
dva, za traktor, prodam. Telefon 041 
211-883.� 1625

SAMONAKLADALKO Sip 16, sejalnico Olt, 
dvoredno, pajek na dve vreteni in ko-
silnico Bcs 127 prodam. Telefon 041 
261-676.� 1666

TRAKTOR Tomo Vinkovič, Pasquali, v 
voznem stanju, letnik 1972, 18 KS, 
prodam za 900 EUR. Telefon 041 
881-002.� 1726

NAKLADALKO Sip 17, silažno in pajek, 
3.60 m, prodam. Telefon (03) 5778-
747, zvečer.� 1734

SAMONAKLADALNO prikolico Sip, 17 m³ 
in tračni obračalnik Tajfun, 2,2 m, pro-
dam. V račun vzamem bikca. Telefon 
040 161-347.� 1753

ELEKTRIČNO škropilnico z 250 m cevjo 
prodam. Cena po dogovoru. Telefon 
040 161-786.� 1769

ŠKROPILNICO za vinograd, 220 l, kzk, z 
dokumentacijo, prirejeno za traktor ali 
električni pogon, prodam. Telefon 040 
575-924.� 1800

KUPIM
TRAKTOR Tomo Vinkovič, Deutz, Ursus, 

Imt, Univerzal, Zetor ipd. in ostale pri-
ključke kupim. Telefon 041 680-684.
� p

POSEST

PRODAM

SMER Šempeter, Polzela. Prodam obno-
vljeno hišo, 120 m² stanovanjske po-
vršine, obnovljeno 2011, nova oprema, 
priključek na avtocesto 600 m. V račun 
vzamem stanovanje, cena po dogovo-
ru. Telefon 031 493-944.� 1260

BISTRO v Celju, 55 m², opremljen, pro-
dam ali oddam. Telefon 041 720-579.
� 1634

HIŠO na mirni, sončni legi, v Šmarju pri 
Jelšah, prodam. Telefon 051 384-839.
� 1661

V VRBJU pri Žalcu prodamo starejšo kme-
tijo z 2,5 ha obdelovalne zemlje. Cena 
po dogovoru. Telefon 051 257-130.
� 1674

GRADBENO parcelo, 1.350 m², v obrtni 
coni Celje, Kulturniška ulica, prodam. 
Cena 45 EUR/m². Vpogled dokumenta-
cije in vse informacije: Janez Cerovšek, 
Celjska cesta 11, soba 15/1 A, Rogaška 
Slatina, po 15. uri.� 1712

DVE gradbeni parceli, velikosti 450 m², 
na elitni lokaciji v naselju Hruševec, 
Šentjur, z vso infrastrukturo, prodam. 
Cena za parceli 22.000 EUR. Telefon 
041 645-898.� 1749

HIŠO na Hudinji, samostojno, na lepi lo-
kaciji, prodam. Telefon 031 797-163.
� 1757

V BABNI gori prodam bivalni vikend z vino-
gradom in sadovnjakom. Informacije 
po telefonu 070 378-488, 031 789-
148.� 1764

VIKEND z vinogradom in sadovnjakom, 
38 arov, na ugodni sončni legi blizu 
Virštanja, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon 031 814-467.� p

CELJE, Šentjungert. Prodava več zazidlji-
vih parcel za zidanice, z delno ureje-
no projektno dokumentacijo, cena od 
18.000 do 29.500 EUR. Informacije po 
telefonu 041 708-198.� n

BODREŽ. Vikend (delno grajeni, delno zi-
dani objekt) proizvajalca Glin Nazarje, 
skupaj pokritih površin 35,86 m², s 
priključkom za vodo, v neposredni bli-
žini parcele elektrika, prodam skupaj 
s kmetijskim zemljiščem – gozdom 
1.129 m², za 23.000 EUR. Informacije 
po telefonu 041 708-198.� n

CELJE, Ronkova. Prodam stanovanjsko 
hišo, pritličje + nadstropje + mansar-
da, 123,40 m² neto tlorisne površine, 
skupno 413 m² stavbnega zemljišča, 
priključki: elektrika, voda, kanaliza-
cija, kabelska TV, za 149.800 EUR. 
Informacije po telefonu 041 708-198.
� n

ŽALEC, Pernovo. Prodam starejšo stano-
vanjsko hišo v slabem gradbenem sta-
nju, 60,53 m² neto tlorisne površine, 
skupaj zemljišča 2.743 m², od tega 
večina stavbna zemljišča, priključki: 
voda, elektrika. Dostop do parcel po 
asfaltirani cesti, cena 58.000 EUR. In-
formacije po telefonu 041 708- 198.
� n

PETROVČE. Prodamo nov, delno opremljen 
poslovni lokal (za ambulante, pisar-
ne in podobno) na naslovu Petrovče 
33, 3301 Petrovče, 53,02 m², v I. 
nadstropju (3 etaži) poslovne stavbe, 
priključki: elektrika, voda, plin, za 
44.000 EUR. Informacije po telefonu 
041 708-198.� n

POSLOVNO stavbo (približno 440 m² + 
580 m² parkirišč), na eni najugodnej-
ših lokacij v Celju prodamo. Poslovni 
prostor, delavnico ali podobno, dajem 
v najem. Telefon 070 598-261, 041 
262-063.� 1795

V NEPOSREDNI bližini Celja prodam hišo, 
površina 128 m², pritličje z garažo, 1. 
nadstropje, ogrevanje na olje, plin pri 
hiši, lepo vzdrževano, Demit fasada, 
pvc okna, nova streha, vrt, sadovnjak, 
cena 130.000 EUR. Telefon 031 430-
628, (03) 548-3707.� 1796�1797

KUPIM

KOŠNJO sena, lahko tudi večje površine, 
kupim ali vzamem zemljo v zakup ali 
najem. Telefon 031 415-810.� 1791

ODDAM

BIVALNI vikend (hišo), opremljen, s 
30.000 m² zemlje, sadovnjak, pašnik, 
njiva, vrt, na idilični lokaciji, Vizore, 
Nova Cerkev, oddamo za 450 EUR/
mesec. Telefon 041 714-132.� 1742

GOSTINSKI lokal dam v najem ali prodam. 
Telefon 041 708-196.� 1741

STANOVANJE

PRODAM

DVOSOBNO stanovanje, 56 m², na Otoku, 
Ljubljanska 26, 2. nadstropje, obno-
vljeno, prodamo. Telefon 031 210-033.
� 1682

TRISOBNO stanovanje na Koroški 8 c v Ve-
lenju prodam ali zamenjam za manjšo 
hišo v okolici Celja. Cena po dogovoru. 
Telefon 041 342-671.� 1754

CELJE, Cesta na Dobrovo. Dvoinpolsobno 
stanovanje na Cesti na Dobrovo 21 v 
Celju, v pritličju 5-stanovanjske stavbe, 
75,80 m², zgrajeno 1931, prenovljeno 
1990, možnost takojšnjega bivanja, 
primerno za invalide in starejše ose-
be, priključki: voda, elektrika, telefon, 
ogrevanje na trdo gorivo (možnost 
plinskega ogrevanja), prodam za 
49.800 EUR. Informacije po telefonu 
041 708-198.� n

MALI OGLASI / INFORMACIJE



28 Št. 26, 30. maj 2013

NAROČITE

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

DATUM ROJSTVA:

Naročam Novi tednik za najmanj 6 mesecev

PODPIS:

NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe Novega tednika.

NAROČILNICA      NAROČILNICA NAROČILNICA Novi tednik vam dostavimo na dom. 
V prosti prodaji stane četrtkova 
izdaja – dva časopisa v enem in TV-
Okno – 2,30 evra.

Dodatni popusti pri plačilu naroč-
nine vnaprej: 7 % pri plačilu za eno 
leto, 3,5 % pri plačilu za pol leta, 2 % 
pri plačilu za tri mesece.

Ugodnosti za naročnike: brezplačno prejemajo vse posebne izdaje 
Novega tednika, imajo pravico do štirih brezplačnih malih oglasov 
in dveh čestitk na Radiu Celje.

Novi tednik že 68 let. Piše o življenju in delu prebivalcev z območja 33 občin.

OB ČETRTKIH – INFORMACIJE IZ VAŠEGA KRAJA – ZGODBE S CELJSKEGA

Obvestilo oglaševalcem!
Novi tednik izhaja ob četrtkih – dva časopisa v enem in 
priloga TV OKNO. Zadnji dan za oddajo malih oglasov, osm-
rtnic in zahval je ponedeljek do 16. ure.

UREDNIŠTVO NOVEGA TEDNIKA

Medijska pokrovitelja:

Tradicionalni uvodni koncert 
v poletne prireditve Hiše kulture Celje 
z Orkestrom HKC ter solistoma 
sopranistko
in klarinetistom ;
dirigent:
Program: Weber, Wagner, Mendelssohn

Sobota, 1. 6., 20.30, 

(V primeru slabega vremena 
bo koncert v Narodnem domu)
Vstop prost!

www.hisakulture.si

CELJE, center. Prodamo dvosobno stano-
vanje v Prešernovi ulici v Celju, 45,50 
m², opremljeno, v I. nadstropju večsta-
novanjske stavbe, z drvarnico 6,00 m² 
in zaprtim zunanjim predprostorom, 
prenovljeno 2006 in 2010, etažno plin-
sko ogrevanje, klimatska naprava, par-
kirišče varovano z zapornico, skupna 
kolesarnica, priključki: elektrika, voda, 
telefon, kabelska TV, plin, internet, za 
57.000 EUR. Informacije po telefonu 
041 708-198. n

DVOSOBNO stanovanje, 53 m², z bal-
konom, tretje nadstropje, v Rimskih 
Toplicah, prodam ali oddam. Telefon 
040 743-202. 1801

ODDAM
MANJŠE opremljeno stanovanje dobi v 

najem solidna ženska ali par. Nizki 
stroški, varščina. Telefon 051 790-915, 
samo okoli 20. ure. 1715

DELNO opremljeno enoinpolsobno stano-
vanje v Novi vasi, Pod lipami, oddam. 
Cena najema 250 EUR/mesec. Telefon 
041 437-311. p

V SAVUDRIJI oddajamo apartma za 3 
do 5 oseb v juniju, juliju in avgustu. 
Informacije po telefonu 041 424-086.
 1744

V ROGAŠKI Slatini oddam enosobno stano-
vanje v privatni hiši, v pritličju, opre-
mljeno, vseljivo po dogovoru, lokacija 
blizu centra. Telefon 031 470-979.
 1760

NA relaciji Šentjur–Dramlje oddam neka-
dilcu obnovljeno enosobno stanovanje. 
Telefon 040 590-111. 1786

V PIRANU oddajam za počitnikovanje 
popolnoma opremljeno garsonjero 
po ugodni ceni. Telefon 040 245-454.
 1772

IŠČEM

STANOVANJE v hiši ali bivalnem vikendu, 
v Celju in okolici, iščem v zameno za 
pomoč starejšim pri gospodinjskih in 
vrtnih opravilih. Telefon 040 510-663, 
Klemen. 1745

OPREMA

PRODAM

DOBRO ohranjeno zamrzovalno omaro, 
hladilnik in sesalec za preproge pro-
dam po ugodni ceni. Telefon 031 588-
810. 1752

HLADILNIK, pralni stroj, štedilnik, sušilni 
stroj, zamrzovalno omaro in ostalo 
stanovanjsko opremo prodam. Telefon 
040 869-481. 1794

NERABLJENO peč Termital thg 27, za cen-
tralno, na olje, litoželezno, z gorilcem, 
prodam. Telefon 051 376-519. 1770

ŽIVALI
PRODAM

PRAŠIČE, težke od 30 do 60 kg, za zakol 
ali za nadaljnjo rejo, domača hrana, 
možna dostava, prodam. Telefon 031 
524-147. 1804

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, brezplačna dostava na dom, 
prodam. Vzreja nesnic Tibaot, telefon 
(02) 582-1401. p

PRAŠIČE, od 30 do 200 kg, možne polo-
vice in očiščene odojke, domača hrana 
in dostava, ugodno prodamo. Telefon 
031 311-476. p

PRAŠIČE, od 120 do 150 kg, prodam. 
Kupim krave in telice za zakol in suhe 
za dopitanje. Telefon 031 743-351.
 1597

JAGENJČKE za zakol ali nadaljnjo rejo 
prodam. Telefon 041 843-907. 1756

BIKCA in teličko simentalko, stara 12 in 
16 dni, ter telico simentalko, brejo 7 
mesecev, vajeno paše, prodam. Telefon 
031 840-282. 1627

PRAŠIČE, domače vzreje, težke od 30 do 
140 kg ter breje in nebreje mladice 
linije 12, prodam. Domača hrana, 
možna dostava. Andrejeva kmetija iz 
Jazbin, telefon 031 509-061. 1670

KOKOŠI nesnice, za zakol ali nadaljnjo 
rejo, na farmi Milko Strmljan, Marno 
28, Dol pri Hrastniku, nudimo od 
1. 6. 2013. Cena kokoši je samo 1 
EUR/kokoš. Telefon 041 369-309. n

KOZO, srnasto, staro dve leti in pol, z mla-
dičem ali posamezno, ugodno prodam. 
Ostalo po dogovoru. Telefon 041 935-
595. 1737

KOKOŠI nesnice mlade, grahaste, rjave in 
črne ter bele težke piščance za dopita-
nje prodamo. Nakup 10 nesnic – pete-
lin brezplačno. Telefon 031 461-798, 
(03) 5471-244, 041 763-800, (03) 
5472-070. p

BIKCA simentalca, starega 4 mesece, pro-
dam. Telefon 041 797-052. 1773

VIŠAVSKI terier, mladički, cepljeni, čipi-
rani, s potnim listom, prodam za 300 
EUR. Telefon 041 820-297. 1782

TELICO simentalko, staro 8 mesecev, pro-
dam. Telefon 041 285-277. 1783

TELIČKO simentalko, staro 7 mesecev, pa-
šno, prodam. Telefon 031 840-282.
 1784

NA kmetiji Reberšak prodamo bele pi-
ščance za nadaljnjo rejo, z možnostjo 
dostave. Telefon 031 858-087. 1785

BIKCA simentalca, mesni tip, težkega 180 
kg in teličko, 300 kg, prodam. Kličite 
zvečer, telefon (03) 5774-806. 1799

PRAŠIČE, težke od 130 do 160 kg, mesni 
tip, možnost tudi dostave, prodam za 
1.50 EUR/kg. Telefon 041 455-732.
 1788

TELIČKO simentalko, težko 130 kg, pro-
dam. Telefon (03) 5738-177 ali 041 
926-539. 1802

KUPIM

DEBELE krave in telice za izvoz in suhe 
za dopitanje ali zakol kupim. Plačilo 
takoj. Telefon 040 647-223. Š 330

DEBELE, suhe krave in telice kupim. Pla-
čilo takoj. Telefon 041 653-286. Š 1

VSE vrste krav in telic za zakol kupim. 
Plačilo takoj. Telefon 041 544-270. p

VSE vrste telic in krav za zakol kupimo, 
tudi teličke do 200 kg. Telefon 031 
832-520. 1501

MALI OGLASI / INFORMACIJE

118 m2 bivalne površine, balko-
ni, terasa in zelenica v dvojčku 

na Ljubečni, prodam.
Telefon 031 423-433

Verteks tg, d.o.o., Cesta na Ostrožno 99, Celje
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Skozi vse življenje svoje 
boriti si se znala, 

a v tihem majskem večeru 
nemočna za vedno si zaspala.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi drage mame, 
babice, prababice, sestre in tete

DRAGICE KNEZ
roj. Polanc 

z Vrha nad Laškim 
(16. 10. 1935 – 11. 5. 2013)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijate-
ljem, sosedom in znancem za izrečena sožalja ter da-
rovane sveče in cvetje. Posebna zahvala patronažni 
sestri Zaliki, dr. Ivačiču in gastro oddelku bolnišnice 
Celje za lajšanje bolečin v njenih zadnjih, težkih tre-
nutkih Hvala govorniku Matjažu, pevcem in Leonu 

za odigrano Tišino.
Še enkrat hvala vsem in vsakemu posebej.

Žalujoči vsi njeni
L 80

Tako kot reka v daljavo se zgubi, 
odšel si tiho brez slovesa ti. 

Za sabo pustil si spomin 
na naše skupne srečne dni. 

Le srce ve, kako boli, 
ko tebe več med nami ni.

Z A H VA L A

22. maja smo se na celjskem pokopališču še zadnjič 
poslovili od dragega moža, vzornega očeta, brata, 
tasta, svaka, sorodnika, soseda, prijatelja in znanca

JOŽEFA OZMECA
iz Zagrada 9 v Celju

Zahvaljujemo se vsem, ki so se prišli poslovit od njega, 
nam izrekli sožalje ter darovali cvetje, sveče in denar-
no pomoč. Posebna zahvala velja osebju Zdravstvene-
ga doma Celje in Splošne bolnišnice Celje za pomoč 
v zadnjih trenutkih. Zahvala velja tudi pogrebnima 
službama Raj in Veking, župniku Pavlu za opravljen 
obred, pevcem pevskega društva Pod gradom in go-
vorniku za poslovilne besede. Hvala vsem, ki jih ni-

smo posebej imenovali, a so nam stali ob strani.
Hvala tudi vsem, ki ste ga v tako velikem številu po-

spremili k zadnjemu počitku.
Ohranili ga bomo v lepem spominu.

Žalujoči: žena Anica, sin Joži z družino, sestre 
Ivanka, Trezika in Marija z družinami ter ostalo 

sorodstvo
1775

V  S P O M I N

KARLU 
WEBRU

iz Velikih Gorelc 17, Sveti 
Lenart nad Laškim

Hvala ti za vso moč in upanje, ljubezen tvojega srca 
nikdar ne bo pozabljena.

Žena Marija, sinovi in hčerka z družinami

1774

Umrla je naša 
upokojena sodelavka

OLGA 
ROZMAN

zaposlena kot strojna perica v pralnici

Ohranili jo bomo v lepem spominu.

Splošna bolnišnica Celje

n

Poroke
Celje
Poročila sta se: Barbara 

LEDNIK in Jaki ROJŠEK, oba 
iz Celja.

Laško
Poročili so se: Edita GO-

LOB in Stanko KURNIK, oba 
iz Zgornje Polskave, Manja 
BRINOVEC iz Zagorja ob 
Savi in Blaž FAKIN iz Dole-
nje vasi, Anita JAZBINŠEK 
in Gregor ZDOVC, oba iz 
Laškega.

Šentjur pri Celju
Poročili so se: Urška ŽA-

VSKI in Andrej DEČMAN, 
oba iz Šentjurja, Martina 

Utihnil je tvoj glas, 
obstale so tvoje pridne roke, 

misel na tebe v nas živi, 
v srcu ostala je le bolečina.

Z A H VA L A

Ob boleči in nenadomestljivi iz-
gubi drage mame, babice, pra-

babice, svakinje in tete

FANIKE KOJNIK
iz Začreta 8 

(8. 10. 1926 – 17. 5. 2013)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izraženo ustno in pisno 

sožalje ter darovano cvetje, sveče in svete maše.
Hvala patronažni sestri gospe Jani in negovalki go-
spe Marini za dolgoletno pomoč, bolniškemu osebju 
infekcijskega oddelka za pomoč in lajšanje bolečin, 
pogrebnima službama Raj in Primožič za opravlje-
ne storitve, trobentaču za odigrano pesem, gospodu 
Ofentavšku za poslovilne besede, pevcem za odpete 
žalostinke, gospodu župniku Kostanjšku za opravljen 
cerkveni obred, KS in upokojencem Ljubečna, cvetli-

čarni Naglič ter podjetjema Šumer in Avto Celje.
Iskrena hvala prijateljem Lojzetu in Branki Terglav ter 
Ireni Drofenik za vso pomoč v najtežjih trenutkih.

Še enkrat hvala vsem in vsakemu posebej.

Žalujoče z bolečino v srcu: hčerke Dragica, 
Hermina in Marta z družinami
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Zlato poroko sta praznova-
la zakonca Hermina in Janez 
SEVČNIKAR iz Velenja.

Smrti
Celje
Umrli so: Jožefa OREL iz 

Brezja, 71 let, Štefan ANŽEL 
iz Velenja, 66 let, Franc STR-
NAD iz Žalca, 82 let, Anton 
REHAR iz Studenc, 55 let, 
Franc SKOK iz Jeronima, 
68 let, Ljudmila ŠTEBLE iz 
Landeka, 84 let, Peter BOŽIČ 
iz Celja, 87 let, Stanislav ZU-
PANČIČ iz Celja, 81 let, Da-
nijela MAJERIČ iz Celja, 87 
let, Bernard SOVEC iz Celja, 
57 let, Neža GABER iz Celja, 

92 let, Janez Maks AŠIČ iz 
Celja, 75 let, Karolina GRAČ-
NER iz Celja, 91 let.

Šentjur pri Celju
Umrla sta: Adrien Gerard 

Maurice FERRY iz Francije, 
21 let, Frančiška ROMIH iz 
Turnega, 56 let.

Žalec
Umrli so: Janez PFAJFAR 

iz Srednje Dobrave, 69 let, 
Marija BURKELC iz Šentru-
perta, 87 let, Ivana DOBNIK 
iz Čepelj, 84 let, Ervin STRA-
HOVNIK iz Žalca, 78 let, 
Janko OSTRMAN iz Malih 
Braslovč, 60 let.

Mozirje
Umrla sta: Luka OBLAK 

iz Ljubije, 92 let, Valentina 
IRMANČNIK iz Šmartnega 
ob Dreti, 91 let.

Velenje
Umrli so: Jožef NOVAK 

iz Šmarja pri Jelšah, 69 let, 
Olga ROZMAN iz Štor, 84 let, 
Miran HLADIN iz Velenja, 60 
let, Damjan GROBELNIK iz 
Šoštanja, 51 let, Alojzij LUK-
MAN z Gomilskega, 87 let, 
Štefanija CEROVŠEK z Lju-
bečne, 87 let.

Sabina KOROŠEC in Simon 
ZAVŠEK, oba iz Celja, Urška 
ČOKAN iz Ljubije in Dušan 
PESAN iz Celja, Betka JU-
RAK iz Šentjanža in Janez 
KOLENC iz Grušovelj, Iris 
MAVRIČ iz Lenarta pri Gor-
njem Gradu in Boštjan HU-
DOURNIK iz Škal, Marinka 
ZAHOJNIK iz Dobrovelj in 
Anton STROŽIČ iz Črete pri 
Kokarjah.

Velenje
Poročili so se: Maja HRU-

STL iz Žalca in Franc BLA-
ŽIČ iz Šoštanja, Klavdija 
DREV in Simon KLINC, oba 
iz Šoštanja, Špela PODPE-
ČAN in Dimitrij AMON, oba 
iz Velenja.

VIDENŠEK iz Loč in Janko 
PODKRAJŠEK iz Okroga.

Žalec
Poročili so se: Leja DO-

BOVIČNIK in Boštjan SKAR-
LOVNIK, oba iz Vojnika, Sa-
nja SITAR in Peter AHČAN, 
oba iz Žalca, Mirica VASLE 
iz Zabukovice in Aleksander 
PESJAK s Svetine, Milanka 
NAVRŠNIK iz Latkove vasi 
in Martin ŠTARKL iz Pon-
graca.

Mozirje
Poročili so se: Nina RE-

DNJAK iz Velenja in Matjaž 
FRAS iz Vranjega Vrha, 
Vanja ČELIGOJ iz Pivke in 
Jakob ZAJŠEK iz Mozirja, 

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

KAKOVOSTNO vino laški rizling, letnik 
2012, prodam. Cena: 1,0 EUR/l. Te-
lefon 031 524-147. 1803

KORUZO, naravno sušeno, v vrečah po 35 
ali 50 kg, prodam, cena 0,30 EUR/kg. 
Telefon 041 437-149. 1743

PŠENICO za krmljenje, po 50 kg ali jumbo 
vreče, po 0,24 EUR/kg, prodam. Tele-
fon 041 763-478. 1793

OSTALO

PRODAM

PRAŠIČE, od 100 do 150 kg, in koruzo v 
zrnju prodam. Telefon 041 742-334.
 1723

ALFO in stiskalnico za grozdje prodam. 
Telefon (03) 5472-273. 1747

JABOLČNIK iz neškropljenega bobovca, 
vino, drva in teličko, 300 kg, prodam. 
Telefon 070 667-374. Š 140

PRAŠIČE, težke 40 kg, slivovko in sadjevec 
prodam. Telefon 031 221-243. 1776

BIKCA simentalca, težkega 200 kg in vrtno 
kosilnico, staro 2 leti, ugodno prodam. 
Telefon 041 596-475. 1780

PUHALNIK Tajfun in sedem metrov cevi 
prodam. Telefon 041 520-588. 1787

KUPIM

LES na panju ali kamionski cesti, plačilo 
takoj, kupim. Telefon 041 506-958.
 1626

KMETIJSKI stroj, traktor, prikolico, moto-
kultivator in tovorno vozilo, lahko tudi 
v okvari, kupim. Telefon 041 407-130.
 1748

ZMENKI

KLIČEM te za medsebojno pomoč in pri-
jateljstvo. Če si mlajša upokojenka ali 
mamica brez doma, ti nudim prijazno 
besedo in topel dom. Pokliči 031 433-
327. 1790

ZAPOSLITEV
PRIJAZNO in resno dekle bi rado delalo 

zastonj v strežbi. Ne potrebujem pla-
čila. Telefon 031 559-328. 1702

RAZNO
POSOJILA za zaposlene in upokojence! 

Izplačilo gotovine takoj. Posojilo lahko 
vračate s položnicami (tudi za osebe 
z nižjimi dohodki). Info-kredit, d. o. 
o., Mariborska cesta 86, Celje, telefon 
059 226-600, 051 886-600. n

STARO železo, radiatorje, peči in ostalo 
brezplačno odpeljemo. Miladin Goli-
jan, s. p., Kidričeva 3, Velenje, telefon 
040 465-214. n

GRADITELJI, pozor! Izdelujemo strojne 
omete, tlake, vse vrste fasad. Konku-
renčne cene, dolgoletne izkušnje. Tele-
fon 031 623-000. Omes gradbeništvo, 
d. o. o., Ledina 40, Sevnica. 983

ADAPTACIJE: kompletna prenova stano-
vanj, hiš, kopalnic, fasad, streh, be-
ljenje sten, fasad, elektro, zidarska, 
keramičarska, vodovodna dela. Telefon 
031 879-739; www.komplet-plus.si. n

PREMOG in peleti, zelo ugodno, z dosta-
vo. Telefon 041 279-187. Prevozništvo 
Vladimir Pernek, s. p., Sedlašek 91, 
Podlehnik. n

MONTAŽA komarnikov, žaluzij in servis 
oken. Dapis, s. p., Bezovje 14 a, Šen-
tjur, telefon 040 236-156. 1755

BELO vino, jabolčnik in slivovko prodam. 
Kupim cisterno inox za vino, od 300 
do 400 l. Telefon 031 768-175. 1765

IŠČEM izvajalca, ki bi mi na terasi položil 
40 m² ploščic. Telefon 051 239-107.
 1772

GRADITELJI, pozor! Po zelo ugodnih cenah 
izdelujem peči in bojlerje za central-
no ogrevanje. Garancija za peči je 5 
let. Anton Aplenc, s. p., Prekorje 29 
a, Škofja vas, telefon 5415-011, 041 
531-976. 1798

MALI OGLASI / INFORMACIJE
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KINO

PRIREDITVE

Prosta delovna mesta objavljamo po podatkih Za-
voda RS za zaposlovanje. Zaradi pomanjkanja prosto-
ra niso objavljena vsa. Prav tako zaradi preglednosti 
objav izpuščamo pogoje, ki jih postavljajo delodajal-
ci (delo za določen čas, zahtevane delovne izkušnje, 
posebno znanje in morebitne druge zahteve). Vsi na-
vedeni in manjkajoči podatki so dostopni:

· na oglasnih deskah območnih služb in uradov za 
delo zavoda;

· na domači strani Zavoda RS za zaposlovanje:
http://www.ess.gov.si;
· pri delodajalcih.
Bralce opozarjamo, da so morebitne napake pri 

objavi mogoče.

BORZA DELA / VODNIK

KINO VELENJE

UE CELJE

OSNOVNOŠOLSKA IZOBRAZBA
VOZNIK 5 - M/Ž; RAZNE VRSTE PROI-

ZVODOV, POLIZDELKE IN DRUG MATERIAL 
IZ PROGRAMA DRUŽBE ALI OD DOBAVI-
TELJEV PO RS NA PODLAGI NALOGA, KI 
MU GA IZDA POOBLAŠČENA OSEBA, ČISTI 
IN VZDRŽUJE WC KABINE NA TERENU 
IN V SKLADIŠČU, VOZNIK/VOZNICA V 
CESTNEM PROMETU, DOLOČEN ČAS, 3 
MESECE, 30.5.2013; VIGRAD TRGOVINA, 
POSREDOVANJE, PROIZVODNJA D.O.O. 
CELJE, KOCBEKOVA CESTA 30 A, 3202 
LJUBEČNA
ŽERJAVAR

ŽERJAVIST - M/Ž; DELO NA ŽERJAVU, 
DELO SE OPRAVLJA V NEMČIJI, NEDOLO-
ČEN ČAS, 16.6.2013; STEMA TRGOVINA 
IN STORITVE D.O.O., TEHARJE 23, 3221 
TEHARJE
POLAGALEC KERAMIČNIH 
OBLOG

POLAGALEC KERAMIKE - M/Ž; SA-
MOSTOJNO POLAGANJE KERAMIČNIH 
PLOŠČIC, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
7.6.2013; ZAKLJUČNA GRADBENA DELA 
LA UR, DEJAN LAZNIK, S.P., POŠTNA POT 
22, 3000 CELJE
STROJNI MEHANIK

MEHANIK, ORODJAR, MONTER, DELO V 
TUJINI - M/Ž; MEHANSKA DELA, MONTA-
ŽA KOVINSKIH KONSTRUKCIJ, DOLOČEN 
ČAS DOKONČANJA PROJEKTA, 22.6.2013; 
PRO MONTING, MONTAŽE, TRGOVINA IN 
STORITVE, D.O.O., STANETOVA ULICA 29, 
3000 CELJE
SREDNJA POKLICNA IZOBRAZ-
BA

MONTER OKEN IN VRAT - VODJA. DELO 
V TUJINI (NEMČIJA) - M/Ž; VODJA SKUPI-
NE ZA MONTAŽO STAVBNEGA POHIŠTVA, 
DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 30.5.2013; 
PRO MONTING, MONTAŽE, TRGOVINA IN 
STORITVE, D.O.O., STANETOVA ULICA 29, 
3000 CELJE
ELEKTRIKAR

ELEKTRIČAR - DELO V TUJINI - M/Ž; VE-
ZAVA PROIZVODNJIH LINIJ - DELO V TUJI-
NI, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 7.6.2013; 
PRO MONTING, MONTAŽE, TRGOVINA IN 
STORITVE, D.O.O., STANETOVA ULICA 29, 
3000 CELJE
ELEKTRIKAR ENERGETIK

ELEKTRIKAR ENERGETIK - DELO V ŠVICI 
- M/Ž; ELEKTRIKAR ENERGETIK, DOLOČEN 
ČAS, 12 MESECEV, 2.6.2013; ELEKTRO 
REDNJAK DANIJEL REDNJAK S.P., PAROŽ 
15, 3204 DOBRNA

ELEKTRIČAR - DELO V TUJINI (ŠVED-
SKA, NEMČIJA, AMERIKA) - M/Ž; VEZAVA 
PROIZVODNJIH LINIJ, DOLOČEN ČAS, 9 
MESECEV OZ. DOKONČANJE PROJEKTA, 
31.5.2013; PRO MONTING, MONTAŽE, TR-
GOVINA IN STORITVE, D.O.O., STANETOVA 
ULICA 29, 3000 CELJE
KUHAR

KUHAR PICOPEK - M/Ž; KUHARSKA DE-
LA, DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 1.6.2013; 
FARKI-PRALNICA, PREVOZI, GOSTINSTVO 
ANDREJ FARKAŠ S.P., PRISTOVA 5 B, 
3204 DOBRNA
MESAR

MESAR, MESAR KLAVEC - M/Ž; ZAKOL 
ŽIVINE, IZKOŠČEVANJE MESA, PAKIRA-
NJE MESA, DOLOČEN ČAS, 6 MESECEV, 
31.5.2013; CELJSKE MESNINE D.D. CELJE, 
CESTA V TRNOVLJE 17, 3000 CELJE
STROJNI TEHNIK

“KONSTRUKTER - M/Ž; KONSTRUIRA-
NJE IZDELKOV TER IZDELAVA KONSTRUK-
CIJSKE DOKUMENTACIJE; IZDELOVANJE 
PREDPISOV IN DELOVNIH NAVODIL S PO-
DROČJA KONSTRUIRANJA; IZDELOVANJE 
MC PROGRAMOV; PRIPRAVA PODATKOV 
ZA PROIZVODNJO IN VNOS PODATKOV 
V INFORMACIJSKI SISTEM DRUŽBE; 

PROGRAMIRANJE IN IZVAJANJE DEL IN 
NALOG V SKLADU Z ZAHTEVAMI DELOV-
NEGA PROCESA; OBVLADOVANJE SISTE-
MA KAKOVOSTI PO ISO STANDARDIH; 
OPRAVLJANJE VSEH DEL, KI NISO ZAJETA 
V OPISU, SO PA NUJNA ZA URESNIČEVA-
NJE STRATEGIJE TER NEMOTEN POTEK 
DELA;” NEDOLOČEN ČAS, 2.6.2013; CON-
TAINER PROIZVODNO PODJETJE, D.O.O., 
BEŽIGRAJSKA CESTA 6, 3000 CELJE

KONSTRUKTER - TEHNOLOG - M/Ž; 
IZDELAVA PROJEKTNE TEHNIČNE DOKU-
MENTACIJE KONSTRUKCIJ SKLADNO Z 
NAVODILI TER SMERNICAMI PODJETJA 
PROJEKTIRANJE, KONSTRUIRANJE IN 
RAZVOJ PROIZVODOV IN IZDELKOV TER 
ORODIJ, SRB ZA DOSLEDNO PRIPRAVO 
IN VODENJE KONSTRUKCIJSKE DOKU-
MENTACIJE, DOLOČEN ČAS, 6 MESECEV, 
30.5.2013; VIGRAD TRGOVINA, POSREDO-
VANJE, PROIZVODNJA D.O.O. CELJE, KOC-
BEKOVA CESTA 30 A, 3202 LJUBEČNA

PLANER PROIZVODNJE - M/Ž; PO 
POOBLASTILU IN NAVODILIH SKRBI ZA 
IZDELAVO OPERATIVNIH PLANOV PROI-
ZVODNJE IN SPREMLJANJE DOSEGANJA 
PLANOV, SKRBI ZA PRIPRAVO IN IZDE-
LAVO VSEH POTREBNIH PROIZVODNIH 
POROČIL, EVIDENC IN DOKUMENTACIJE, 
SPREMLJA PORABO IN SKRBI ZA NARO-
ČANJE MATERIALOV, DOLOČEN ČAS, 6 
MESECEV, 30.5.2013; VIGRAD TRGOVINA, 
POSREDOVANJE, PROIZVODNJA D.O.O. 
CELJE, KOCBEKOVA CESTA 30 A, 3202 
LJUBEČNA

STROJNIK - M/Ž; NADZOR IN POPRAVI-
LO OGREVALNIH SISTEMOV, NEDOLOČEN 
ČAS, 4.6.2013; ROBEL, PODJETJE ZA ELE-
KTRO - OBRTNE STORITVE, D.O.O., KOTNA 
ULICA 1, 3000 CELJE
UNIVERZITETNI DIPLOMIRANI 
INŽENIR STROJNIŠTVA

“VODJA PROJEKTOV - M/Ž; VO-
DENJE PROJEKTOV TER UVAJANJE 
NOVIH PROJEKTOV V PROIZVODNJO;
NAČRTOVANJE, IZVAJANJE, NADZOR 
NAD VSEMI FAZAMI PROJEKTNEGA 
DELA; KOORDINIRANJE DELOVNEGA 
PROCESA ZA REALIZACIJO PROJEKTA; 
OBLIKOVANJE ELEMENTOV STRATEGIJE 
RAZVOJA IN PLANIRANJE NA PODROČJU 
KONSTRUIRANJA IZDELKOV; RAZVIJANJE 
IN KONSTRUIRANJE IZDELKOV; PRIPRA-
VA PODATKOV ZA IZDELAVO PONUDB; 
IZDELAVA ELEMENTOV ZA PONUDBE 
(KALKULACIJE); IZDELAVA KONSTRUK-
CIJSKE DOKUMENTACIJE – PONUDBENE 
DOKUMENTACIJE; IZDELAVA POKALKULA-
CIJ; SPREMLJANJE PROIZVODNE PROBLE-
MATIKE IN PREDLAGANJE UKREPOV ZA 
NJENO OPTIMIZACIJO; KOMUNIKACIJA 
S KUPCI; SODELOVANJE PRI REŠEVANJU 
REKLAMACIJ; ZAGOTAVLJANJE STIKOV 
Z REGIONALNIMI IN EU NOSILCI ZNANJA 
IN DOBRE PRAKSE S PODROČJA DELA; 
SPREMLJANJE RAZVOJA STROKE NA DO-
MAČEM IN TUJEM TRGU TER UVAJANJE 
SODOBNIH TEHNOLOGIJ IN POSTOPKOV V 
PRAKSO; OBVLADOVANJE IN IZVAJANJE 
SISTEMA KAKOVOSTI ISO 9001: 2000 IN 
14001;” NEDOLOČEN ČAS, 2.6.2013; CON-
TAINER PROIZVODNO PODJETJE, D.O.O., 
BEŽIGRAJSKA CESTA 6, 3000 CELJE

UE LAŠKO

NATAKAR
NATAKAR - M/Ž; TOČENJE PIJAČ, 

STREŽBA, DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 
4.6.2013; BAR PANTERA REZELJ DIANA 
S.P., VRHOVO 43 A, 1433 RADEČE

UE MOZIRJE

AKADEMSKI GLASBENIK 
TOLKALEC

UČITELJ TOLKAL - M/Ž; POUČEVANJE 
TOLKAL IN S POUČEVANJEM POVEZANA 
DELA, DOLOČEN ČAS, 31.5.2013; GLASBE-

NA ŠOLA NAZARJE, ZADREČKA CESTA 37, 
3331 NAZARJE
AKADEMSKI GLASBENIK 
VIOLOČELIST

UČITELJ VIOLONČELA - M/Ž; POUČEVA-
NJE VIOLONČELA IN S POUČEVANJEM 
POVEZANA DELA, DOLOČEN ČAS, 10 
MESECEV, 31.5.2013; GLASBENA ŠOLA 
NAZARJE, ZADREČKA CESTA 37, 3331 
NAZARJE

UE SLOVENSKE KONJICE

SREDNJA STROKOVNA ALI 
SPLOŠNA IZOBRAZBA

UPRAVLJALEC CNC STROJEV - M/Ž; DE-
LO NA CNC STROJU, PRIPRAVA STROJA 
IN OBDELOVANCA, IZVAJANJE OPERACIJ 
STRUŽENJA, RAZREZA, REZKANJA, BRU-
ŠENJA PO TEHNOLOŠKEM POSTOPKU, 
MONTAŽA IN DEMONTAŽA REZILNEGA 
ORODJA, DELOVNIH PRIPRAV IN NAPRAV, 
RAZREZ MATERIALA NA STROJNI ŽAGI, 
KONTROLA IN MERITVE NA IZDELKIH, 
DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 7.6.2013; 
MAROVT PROIZVODNO IZVOZNO UVOZNO 
PODJETJE, D.O.O., STRANICE 55, 3206 
STRANICE

UE ŠENTJUR PRI CELJU

STROJNI TEHNIK
STROJNIK KOTLA - M/Ž; VZDRŽEVANJE 

POSTROJENJA, PRIPRAVA SUROVINE, 
NADZOR DELOVANJA KOTLOVNICE V 
PODJETJU ENERGOLES BOHOR D.O.O. 
ŠENTJUR, NEDOLOČEN ČAS, 1.6.2013; TI & 
MI TRGOVINA IN STORITVE D.O.O. DOBRU-
NJE, ZAGRADIŠČE 12 A, 1261 LJUBLJANA 
- DOBRUNJE

UE ŠMARJE PRI JELŠAH

SLAŠČIČAR
SLAŠČIČAR - M/Ž; VODENJE SLAČIČAR-

SKE DEJAVNOSTI, SAMOSTOJNA PEKA 
TORT, PRIPRAVA SLADOLEDA, NEDOLO-
ČEN ČAS, 31.5.2013; EKOD, TRGOVINA, 
STORITVE, PROIZVODNJA, D.O.O., VREN-
SKA GORCA 16, 3255 BUČE

UE VELENJE

ZIDAR
FASADER - DELO V NEMČIJI - M/Ž; 

FASADERSKA DELA. DELO SE IZVAJA V 
NEMČIJI - BAVARSKA, DOLOČEN ČAS, 12 
MESECEV, 4.6.2013; GOTHAM GRADBENI-
ŠTVO FRANJO FAJFARIĆ S.P., ŠALEK 93, 
3320 VELENJE
SREDNJA POKLICNA IZOBRAZ-
BA

POMOŽNI DELAVEC V ELEKTROMEHANI-
KI - M/Ž; POMOŽNA DELA V PROIZVODNJI 
GRELCEV IN GRELNIH TELES, DOLOČEN 
ČAS, 12 MESECEV, 31.5.2013; VIMOSA, 
PODJETJE ZA PROIZVODNJO IN STORI-
TVE D.O.O., KOROŠKA CESTA 37 C, 3320 
VELENJE

ZIDAR - DELO V NEMČIJI IN BELGIJI 
- M/Ž; ZIDARSKA DELA, ZIDANJE IN BE-
TONIRANJE, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
2.6.2013; ARMA - BAU, GRADBENIŠTVO 
IN STORITVE, D.O.O., STANETOVA CESTA 
2 A, 3320 VELENJE

TESAR - DELO V NEMČIJI IN BELGIJI 
- M/Ž; TESARSKA DELA, DOLOČEN ČAS, 12 
MESECEV, 2.6.2013; ARMA - BAU, GRAD-
BENIŠTVO IN STORITVE, D.O.O., STANETO-
VA CESTA 2 A, 3320 VELENJE
PRODAJALEC

PRODAJALEC - M/Ž; PRODAJA OD VRAT 
DO VRAT PO SLOVENIJI, NEDOLOČEN ČAS, 
22.6.2013; TORRO TRGOVINSKE STORI-
TVE LJUBO SRNOVRŠNIK, S.P., SELO 7, 
3320 VELENJE
GRAFIČAR

OFFSET TISKAR - M/Ž; PRIPRAVA NA 
TISK IN OFFSET TISK, DOLOČEN ČAS, 12 
MESECEV, 7.6.2013; EUROGRAF, PODJE-
TJE ZA GRAFIČNO DEJAVNOST, POSLOV-
NE STORITVE, TRGOVINO, PROIZVODNJO 
IN GRADBENIŠTVO D.O.O., ŠTRBENKOVA 
CESTA 6, 3320 VELENJE

UE ŽALEC

OSNOVNOŠOLSKA IZOBRAZBA
VOZNIK TOVORNEGA VOZILA - M/Ž; 

VOŽNJA TOVORNEGA VOZILA V MEDNA-
RODNEM PROMETU, DOLOČEN ČAS, 6 
MESECEV, 30.5.2013; AVTOPREVOZNIK 
BORISLAV STOJAKOVIĆ S.P., LIBOJE 42, 
3301 PETROVČE
SREDNJA POKLICNA IZOBRAZ-
BA

MONTER MONTAŽNE GRADNJE - M/Ž; 
MONTER MONTAŽNIH HIŠ, NEDOLOČEN 

ČAS, 30.5.2013; HABITAT MONT D.O.O., 
TESARSTVO, MONTAŽA IN KLASIČNA 
GRADNJA, MONTAŽA, TRGOVINA IN POD-
JETNIŠKO SVETOVANJE., PETROVČE 115, 
3301 PETROVČE
SREDNJA STROKOVNA ALI 
SPLOŠNA IZOBRAZBA

ELEKTROVZDRŽEVALEC, V OKVIRU 
PODROČJA VZDRŽEVANJA, V ACB VRAN-
SKO - M/Ž; OPRAVLJANJE ELEKTRO-
VZDRŽEVALNIH DEL, SODELOVANJE PRI 
OPTIMIZACIJI DELOVANJA ITS NAPRAV 
IN SISTEMOV, VODENJE EVIDENC IN 
PRIPRAVLJANJE POROČIL, NEDOLOČEN 
ČAS, 31.5.2013; DRUŽBA ZA AVTOCESTE 
V REPUBLIKI SLOVENIJI D.D., ULICA XIV. 
DIVIZIJE 4, 3000 CELJE
MESAR

MESAR - M/Ž; DELO V PRIPRAVI IN 
PREDELAVI MESA TUDI PRODAJA, NEDO-
LOČEN ČAS, 16.6.2013; MESARSTVO ČAS, 
BOŠTJAN ČAS S.P., SAVINJSKA CESTA 77, 
3310 ŽALEC

ČETRTEK, 30. 5.

10.00 Knjižnica Laško
Mojca Cerjak
odprtje razstave ilustracij 
in nastop MPZ Trubadurji

16.00 do 18.00 Pokrajinski muzej 
Celje
Krone celjskih kraljic
otroška delavnica

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Obrazna aerobika in 
samomasaža obraza
delavnica z inštruktorico 
Katjo Škrabar

17.00 Mestna knjižnica Šoštanj
Ura pravljic
pripoveduje Marjetka 
Blatnik

18.00 Teozofska knjižnica Alme 
M. Karlin Celje
Junakovo popotovanje 
– prepoznati notranji klic
predava Nara Petrovič

18.00 Narodni dom Celje
Ruska duša
pomirjajoča glasba znanih 
ruskih skladateljev, 
recitiranje pesmi, ruski 
šansoni …

19.00 Galerija Železarskega 
muzeja Teharje
Majnice
odprtje razstave 
akademske slikarke Ivane 
Andrić Todić ter lončarja 
in kiparja Roka Komela

19.00 Grad Podsreda
Darovi narave
odprtje fotografske razstave 
Ivana Tomšeta

19.00 Celjski dom
O pomočeh in izcelitvah 
po duhovni poti s 
pomočjo učenja Bruna 
Groeninga
informativno predavanje

19.30 Glasbena šola Velenje
Koncert dijakov 
vzporednega 
izobraževanja

20.00 Vila Herberstein – vrt
Kultura pitja in koncert 
Maya
festival Dnevi mladih in 
kulture

CINEPLEXX
Spored od 30. 5. - 5. 6.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Arbitraža – drama, triler
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.35
sobota, nedelja: 13.00, 18.35
Balkanska bojevnica – kome-
dija
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.50, 20.45
sobota, nedelja: 13.20, 18.50, 
22.45
petek, sobota: 15.40, 22.40
Hipnotizer – drama, triler
od četrtka do srede: 15.40
Hitri in drzni 6 – akcijski, tri-
ler
četrtek, ponedeljek, torek, sreda: 
17.20, 18.20, 20.00, 21.00
petek: 17.20, 18.20, 20.00, 21.00, 
22.40
sobota: 12.40, 17.20, 18.20, 
20.00, 21.00, 22.40
nedelja: 12.40, 17.20, 18.20, 
20.00, 21.00
Iron man 3 – akcijski, znanstve-
na fantastika
sobota, nedelja: 11.50
Prekrokana noč 3 – komedija
četrtek: 15.40, 17.00, 17.50, 19.10, 
20.00, 21.20
petek: 16.00, 17.00, 18.10, 19.10, 
20.20, 21.20, 22.30, 23.30
sobota: 13.45, 14.30, 16.00, 
17.00, 18.10, 19.10, 20.20, 21.20, 
22.30, 23.30
nedelja: 13.45, 14.30, 16.00, 
17.00, 18.10, 19.10, 20.20, 21.20
ponedeljek, torek, sreda: 16.00, 
17.00, 18.10, 19.10, 20.20, 21.20
Skrivnostni varuhi gozda – ani-
mirana družinska pustolovščina, 
3D
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.05, 18.20
sobota, nedelja: 11.30, 12.20, 
16.05, 18.20
Skrivnostni varuhi gozda 
– animirana družinska pusto-
lovščina
sobnota, nedelja:13.30, 14.40
Vaje v objemu – drama
od četrtka do srede: 16.10, 
18.45
Veliki Gatsby – drama, 3D
od četrtka do srede: 20.30
Zambezija – animirana kome-
dija
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.50
sobota, nedelja: 11.40, 14.30, 
16.50
Zlobni mrtveci – grozljivka
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 21.05
petek, sobota: 23.00
Zvezdne steze: V temo – akcij-
ski, znanstvena fantastika
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.15, 20.50
sobota, nedelja: 12.00, 16.15, 
20.50

ČETRTEK
20.00 Tabu – romantična dra-
ma

PETEK
19.00 Kauwboy – drama
21.00 Tabu – romantična dra-
ma
SOBOTA
19.00 Tabu – romantična dra-
ma
21.00 Kauwboy – drama
NEDELJA
19.00 Kauwboy – drama
21.00 Tabu – romantična dra-
ma
PONEDELJEK, TOREK in SRE-
DA
20.00 Lov – drama

PETEK
18.00 Skriti adut – melodrama
20.15 Ana Karenina – zgodovin-
ska ljubezenska drama
21.00 Čudovita bitja – romantič-
ni domišljijski triler
SOBOTA
18.00 Ana Karenina – zgodovin-
ska ljubezenska drama
18.30 Ernest in Celestina – dru-
žinski animirani fi lm
20.00 Barbara – drama
20.30 Čudovita bitja – roman-
tični domišljijski triler
NEDELJA
16.00 Ernest in Celestina – dru-
žinski animirani fi lm
18.00 Čudovita bitja – romantič-
ni domišljijski triler
19.00 Ana Karenina – zgodovin-
ska ljubezenska drama
20.30 Skriti adut – melodrama
PONEDELJEK
20.00 Tabu – drama

PETEK, 31. 5.

8.00 Cankarjeva ulica Velenje
BazArt 2012
prodajno-razstavna 
umetniška tržnica

9.00 do 17.00 Celjski mladinski 
center
CUNF – celjski festival 
oblikovalcev unikatov
prodaja unikatnih izdelkov

17.00 Mladinski center Šentjur
Nasmej sebe in druge
joga smeha

18.00 Mestna knjižnica Velenje
Cool knjiga
bralni krožek za najstnike 
vodi Andreja Kac

18.00 Trg mladosti Velenje
Joga za vse generacije
delavnica

18.30 in 21.00 Muzej 
premogovništva Slovenije 
Velenje
Stand up v jami
nastopajo: Jonas 
Žnidaršič, Goran Furjan in 
Tomaž Stanovnik

19.00 Dvorec Novo Celje
Oko. Misel. Roka.
odprtje pregledne razstave 
grafi čnega oblikovalca 
Jožeta Domjana

19.00 Teozofska knjižnica Alme 
M. Karlin Celje
Velika modrina – Big 
Blue
fi lmski večer

19.00 Stare Zreče pod šotorom
Rock ropotanje
nastopajo: Take off, 
Zasilni vhod, 500 m

19.00 Muzej na prostem Rogatec
Pomladni večer glasbe 
in plesa

19.00 Dom svobode Zidani Most
Moje pesmi, moje sanje
v spomin Hedviki 
Peterkovič

19.30 Narodni dom Celje
MePZ Cetis
letni koncert

19.30 Glasbena šola Velenje
Šaleški akademski pevski 
zbor Velenje
letni koncert

20.00 Hmeljarski dom Petrovče
KD Petrovče in KD Marko 
Beltinci
koncert folklornih skupin

20.00 Cerkev Lurd pri Rimskih 
Toplicah
Glasbeni večer v Lurdu
v izvedbi Monike, Luke in 
Matevža Rožeja

SOBOTA, 1. 6.

10.00 do 18.00 Pred dvorcem 
Novo Celje
Petrovški pozdrav 
pomladi 2013

10.00 Mestna plaža Celje
Delavnica interpretacij v 
prostor za otroke
delavnico vodi celjska 
umetnica Andreja 
Džakušić

10.00 do 12.30 Celjski mladinski 
center
Sobotnice za najmlajše

10.00 Pri muzeju ozkotirne 
železnice Zreče
Ropotanje
Eko čarovnije – poučne 
aktivnosti za otroke in 
odrasle

15.30 Stare Zreče pod šotorom
Ropotanje
revija narodnozabavnih 
ansamblov

17.00 SLG Celje
Bertolt Brecht, Paul 
Dessau: gospodar Puntila 
in njegov hlapec Matti
abonma Sobota popoldan 
in izven
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RADIO CELJE

UREDNIŠTVO

AGENCIJA

DRUŠTVO REGIONALNA VARNA 
HIŠA
Telefon 492-63-56
KRIZNI CENTER ZA MLADE
Telefon 493-05-30
ŠENT - Slovensko združenje za 
duševno zdravje
(dnevni center in stanovanjske 
skupine)
Gregorčičeva 6 - pisarna,
3000 Celje, tel. št. 03/ 428 88 90
MATERINSKI DOM
Telefon 492-10-14
DRUŠTVO SOS TELEfON ZA 
žENSKE IN OTROKE - žRTVE 
NASILjA
080-11-55, vsak delavnik od 12.00 
do 22.00, ob sobotah, nedeljah in 
praznikih pa od 18.00 do 22.00. 
Faks za gluhoneme 01-524-19-93, 
e-mail: društvo-sos@drustvo-sos.si
Inštitut VIR – socialna rehabilita-
cija, raziskovanje in razvoj
Vrunčeva 9, 3000 Celje
Telefon: 03 490 00 24, GSM: 031 
288 827, e-pošta: vir@institut-vir.si, 
Spletna stran: www.institut-vir.si
Pomoč mladostnikom in staršem 
pri spoprijemanju s problematiko 
drog in z vzgojnimi težavami
SLOVENSKO DRUŠTVO HOSPIC
OBMOČNI ODBOR CELjE
Pomoč neozdravljivo bolnim in njiho-
vim svojcem ter žalujočim po izgubi 
bližnjega. Kocenova 4–8, Celje
tel.: 03 548 60 11, 051 418 446
www.drustvo-hospic.si
DRUžINSKI INŠTITUT BLIžINA,
telefon: 03/492-55-80

Skupine: za starše, za razvezane, 
za ženske, žrtve psihičnega ali 
fizičnega nasilja, za moške storilce 
nasilja ali žrtve psihičnega nasilja
CENTER ZA POMOČ NA DOMU
Telefon 03 427-95-26 ali 03 427-95-28
DRUŠTVO OZARA CELjE
Pomoč ljudem s težavami v 
duševnem zdravju, Kocenova ul. 4, 
3000 Celje
Pisarna za svetovanje in 
stanovanjska skupina: ponedeljek-
petek od 8.-16. ure;
telefon: 03 492 57 50 ali 492 57 51
Uradne ure: ponedeljek in sreda
od 9.-13. ure.
DRUŠTVO ZAKONSKI IN 
DRUžINSKI INŠTITUT ETEOS
031 555 844, www.eteos.si, 
info@eteos.si, Gosposka ulica 2, 
Celje. Svetovanja in pomoč pri 
dojenju, prehrani in vzgoji najstni-
kov. Srečanja za starše z otroki 
do 6 leta starosti. 
AL-ANON – skupnost svojcev 
alkoholikov vam pomaga v primeru 
alkoholizma v družini. Pokličite tel.
01/251 30 00, 041/590 789,
spletna stran: ww.al-anon.si
KLIC UPANjA CELjE
za vse, ki imajo težave
Brezplačni telefon: 116-123
TOM telefon za otroke in mlado-
stnike
Informacije, spodbuda, podpora, 
svetovanje in pomoč v obliki sveto-
valnega pogovora, telefon 116 111, 
vsak dan od 12. do 20. ure, tudi ob 
sobotah in nedeljah.

Stalne razstave

Dobrodelne 
prireditve

Društva vabijo

Zaupate nam že

68 let

17.00 Dom kulture Velenje
Likovna razstava 
pravoslavnih ikon
na ogled bodo 
umetniška dela Alimpije 
Košarkoskega

18.00 Dom kulture Velenje
Celovečerni koncert 
folklore
dnevi srbske kulture

19.30 Kulturni center Laško
Sibylle von Olfers: 
Pokonci izpod korenin
spevoigra v izvedbi 
Vokalne skupine Lilija 
Laško

20.00 Stare Zreče pod šotorom
Ropotanje
zabava z ansamblom 
Slovenski zvoki

20.00 Cerkev Marijinega 
vnebovzetja Olimje
Vokalna skupina Osti 
jarej z gosti
celovečerni koncert

20.00 Velenjski grad
Rock na gradu
festival Dnevi mladih in 
kulture

20.30 Lapidarij na Savinjskem 
nabrežju
Glasba na vodi
tradicionalni simfonični 
koncert Hiše kulture Celje; 
Mihaela Komočar, sopran 
in Domen Marn, klarinet

NEDELJA, 2. 6.

11.00 do 17.30 Teozofska 
knjižnica Alme M. Karlin 
Celje
Reiki
delavnico vodi Aristid 
Havliček – Tili

11.00 Citycenter Celje
Osel gre samo enkrat 
na led
pravljična urica

14.00 Stare Zreče pod šotorom
Ropotanje
koncert pihalnih orkestrov

17.00 Stare Zreče pod šotorom
Ropotanje
zabava z ansamblom 
Vižarji

17.00 Kulturni dom Vransko
Miha Mazzini: Prst
gledališka predstava

20.00 Klub Metulj Bistrica ob 
Sotli
Nedeljski cikel koncertov

20.00 Pred Domom kulture 
Velenje
Mike Ievtushenko Trio
koncert

21.00 eMCe plac Velenje
Tito nas gleda
večmedijski projekt

PONEDELJEK, 3. 6.

16.00 Mladinski center Velenje
Popoldanski mladinski 
center Inkubus
delavnice, razgovori, 
šport …

19.00 Glasbena šola Velenje
Slovenska glasba 1848–
1918 in 1918–1991
predstavitev knjige; z 
avtorico dr. Darjo Koter se 
bo pogovarjala dr. Urška 
Šramel Vučina

19.19 Knjižnica Velenje
Policija in pooblastila
vaše pravice v policijskih 
postopkih; predava dr. 
Miroslav Žaberl

19.30 Glasbena šola Nazarje
Klavirski recital: 
Glasbena razmišljanja
Gregor Dešman, klavir

TOREK, 4. 6.

17.00 Vila Mojca Velenje
Torkova peta
ustvarjalnica za otroke in 
starše

18.00 Teozofska knjižnica Alme 
M. Karlin Celje
Kraljestvo angelov
predava Aristid Havliček 
– Tili

18.00 Osrednja knjižnica Celje
Soški kamen iz Kanala
predstavitev pesniške 
zbirke Slavice Biderman

18.00 Družinski inštitut Bližina 
Celje
Predstavitev vsebin, 
s katerimi se sreča 
sleherni starš v fazi 
razveze
delavnica za očete

18.00 Dom kulture Velenje
Dotakni se s plesom
plesna predstava Plesnega 
studia N Velenje

19.30 Pred Hotelom Evropa
Extra band
letni koncert

19.30 Glasbena šola Velenje
Večer tolkalcev z gosti
koncert

SREDA, 5. 6.

14.30 Ljudska univerza Šentjur
Otroške ustvarjalne 
delavnice

19.00 Kavarna Miško Knjižko
Glasbena šola Gvido
zaključni koncert učencev

20.00 Atrij Prothasijevega dvorca 
(Local)
Džjezz 2013
Enrica Bachia, vokal & 
Massimo Zemolin, kitara 
ter Jani Moder & Sky High 
Low Down

PETEK, 31. 5.

8.00 Ploščad Centra Nova
Kmečka tržnica 
s spremljevalnim 
programom

12.00 do 15.00 Društvo zakonski 
in družinski inštitut Eteos
Korak do lepšega jutri
pomoč najstnikom (od 
ponedeljka do petka)

15.00 do 18.00 Ribnik Vrbje
jezdenje ponijev

17.00 Telovadnica Trje
Gališki dnevi: Veselo v 
poletje

19.30 Dom krajanov Galicija
Obrambnostne gibalne 
spremembe – vzrok in 
posledice
predava prim. Vilibalt 
Vengust

SOBOTA, 1. 6.

8.00 do 12.00 Gotovlje
Kmečka tržnica s sejmom 
pod lipami

9.00 do 12.00 Žalec
Podeželska tržnica

17.00 do 19.00 Ribnik Vrbje
Ponirkove otroške 
delavnice, jezdenje 
ponijev

NEDELJA, 2. 6.

17.00 do 19.00 Ribnik Vrbje
Ponirkove otroške 
delavnice

ČETRTEK, 30. 5.

18.00 Večnamenska dvorana 
Podčetrtek
Otroci otrokom
dobrodelni koncert; 
izkupiček od prodaje 
je namenjen šolskemu 
skladu

PETEK, 31. 5.

19.00 Kulturni center Laško
Podajmo si roke
dobrodelna prireditev 
društva Pikataj; z 
zbranimi sredstvi bodo 
omogočili otrokom društva 
kvalitetnejše preživljanje 
prostega časa

Razstave

Pokrajinski muzej Celje: 
Kelti na Celjskem; Keltskih konj 
topot (ogled po dogovoru); V 
novi luči, do 5. 6.

Galerija Sodobne umetnosti 
Celje: razstava Manja Vadla: I 
who/Jaz kdo, do 16. 6.

Otroški muzej Hermanov 
brlog: Moj rojstni dan; Čas za 
igro – It's playtime/Umetniška 
interpretacija II., zbirka Otroško 
življenje, do do 30. 6.

Zgodovinski arhiv Celje: raz-
stava Stara šara, do preklica

Galerija Volk Celje: prodaj-
na razstava likovnih del iz stalne 
zbirke, do 31. 5.

Galerija Niko Ignjatič Celje: 
prodajna razstava likovnih del 
– slik slabovidnih slikarjev, do 
1. 6.

Kvartirna hiša Celje: Mutan-
ti, razstava slik Adolfa Mljača, 
do 4. 6.

Vizualno umetniško društvo 
Axx. On. M. Celje: Sanje/dre-
ams, razstava likovnih del brez-
domcev iz celjskega zavetišča, 
do 5. 6.

Galerija Zgornji trg Šentjur: 
razstava zbirateljskih predmetov 
s podobo Josipa Broza Tita, do 
10. 6.

Schwentnerjeva hiša Vran-
sko: razstava slovenske slikarke, 
grafičarke in violinistke Avguste 
Šantel ml., do 30. 6.

Galerija Doma kulture 
Slovenske Konjice: Kamen, 
voda …, fotografska razstava 
Vilija Šustra, do 14. 6.

Grad Podsreda: Heroji časa, 
razstava slikarskih del Jožeta 
Marinča, do 23. 6.

Knjižnica Šmartno ob Paki: 
Cvetoča pomlad, razstava učen-
cev podaljšanega bivanja, do 
31. 5.

Mestna knjižnica Šoštanj: 
razstava Metulji na travniku, 
do 31. 5.

Mestna knjižnica Velenje: 
razstava ob 30-obletnici smrti 
Miška Kranjca, do 31. 5.

Muzej premogovništva Slo-
venije Velenje: razstava aka-
demske slikarke Klementine 
Golija, do 30. 6.

Pokrajinski muzej Celje – 
Stara grofija: Etnološka zbirka, 
Kulturno in umetnostnozgodo-
vinska razstava, Lapidarij, Alma 
M. Karlin: Poti.

Pokrajinski muzej Celje 
– Knežji dvorec Celeia – mesto 
pod mestom, Grofje Celjski

Pokrajinski muzej Celje, 
Planina pri Sevnici: Etnološka 
zbirka Šmid.

Zgornji trg Šentjur: Rifnik 
in njegovi zakladi, Pesem južne 
železnice

Ipavčeva hiša Šentjur: Ipav-
ca – življenje in delo Gustava in 
Benjamina Ipavca.

Pri železniški postaji Šen-
tjur: Muzej južne železnice

Planina pri Sevnici: Kozjan-
sko žari

Ponikva, Uniše: Slomškova 
rojstna hiša

Cerkev sv. Leopolda Loka 
pri žusmu: Glažute na obmo-
čju Žusma

Muzej Laško: Laško – potova-
nje skozi čas; Geologija okolice 
Laškega; Pivovarstvo in zdravili-
ški turizem.

Muzej novejše zgodovine 
Celje: Živeti v Celju, Zobozdra-
vstvena zbirka.

Otroški muzej Hermanov br-
log: Kraški ovčar pri Hermanu 
Lisjaku.

fotografski atelje josipa Pe-
likana: stalna postavitev.

Dvorec Strmol: Kuharca 
(Pokrajinski muzej Celje); He-
tiške tkanine in vezenine (Po-
krajinski muzej M. Sobota); 
Mednarodna zbirka likovne 
umetnosti

Galerija Vlada Geršaka 
Celje, razstavni prostor Sa-
lona pohištva Tripex Celje, 
gostišče Hochkraut Tremerje, 
restavracija na celjski žele-
zniški postaji, Celeiapark in 
pošta Celje: likovna dela Vlada 
Geršaka.

Knjižnica Gimnazije Celje 
- Center: likovna dela dijakov 
umetniške Gimnazije Celje 
– Center.
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Čas je za zelene. Foto:  SHERPAFOTO TEDNA

Navijači Partizana, s katerimi je 
bil tudi bivši član tega beograjskega 
kluba (letos je šestič zapored postal 
srbski prvak) Dragan Čadikovski, so 
ubranili lansko prvo mesto na tur-
nirju na celjski Sklani kleti.

V svojih vrstah je imela ekipa še 
enega bivšega nogometaša NK Celje, 
Darija Biščana, ki je bil proglašen za 
najboljšega igralca turnirja. Največ 
golov je dal Edi Koljič (Čukarički), ki 
je prav tako nekdaj nosil celjski dres. 
Za najboljšega vratarja pa so izbrali 
Gorana Vidoviča (Nedeljski). Cilj je 
bil znova dosežen, namreč znova so 
se zbrali ljubitelji žogobrca, prišli so 

tudi nekateri zvezdniki, slišale so se 
duhovite opazke, prijateljske vezi so 
se še bolj stkale.

Med zanimivostmi velja omeniti, 
da je največ golov padlo na tekmi 
Partizan – Crvena zvezda (5:3), torej 
tako, kot se spodobi, in da je najbolj 
goreč pristaš zagrebškega Dinama ob 
osuplih pogledih branil barve rdeče-
belih; slednji so bili prvi pred dvema 
letoma, na uvodnem turnirju pa so bili 
najboljši rokometaši. Vsi se nadejamo, 
da bodo na petem turnirju sodelovali 
kot državni prvaki …

DEAN ŠUSTER
Foto: GrupA

Vrstni red v predtekmovalni skupini A je bil: 1. Partizan, 2. Vardar (nagrada za fair-play), 3. Crvena zvezda. V skupini 
B pa: 1. Čukarički, 2. Nedeljski, 3. Rokometaši Celja Pivovarne Laško, 4. Priština. Polfinale: Partizan – Nedeljski 2:1 
(Biščan, Krljanovič; Starčevič), Vardar – Čukarički 1:2 (Kljekovič; Brečko, Koljič). Za 3. mesto: Nedeljski – Vardar 3:2. 
Finale: Partizan – Čukarički 1:1 (Kos; Koljič), po šestmetrovkah 3:2.

Tudi četrti turnir navijačev uspel
Vsi udeleženci turnirja

Pobudnika in organizatorja turnirja, »brata Šabac«. 
Sicer pa oče Boro (levo) in sin Dani Simič.

Čeprav je trener celjskih rokometašev Vladan Matić dobro fizično 
pripravljen, je naslednji dan poklical Bora Simiča in mu dejal: »Tožil 
te bom, da veš. Ne morem se vstati. Vse me boli …«
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Z ravnovesjem 
do zdravja

Maturantska 
parada – ne le 
žur

»Noben izvid ni tako slab, da bi pred-
stavljal neko bolezen, a se človek iz 
dneva v dan počuti slabše. Čeprav po 
službi sediš v avtomobilu in jočeš, ker 
nimaš moči, da bi se odpeljal domov, 
se začneš spraševati, ali si morda hipo-
honder,« se spominja Brigita Pavčnik.

Bolezni se je postavila po robu
Multipla skleroza je v življenje Brigite Pavčnik prinesla nove razsežnosti

Brigita Pavčnik je v re-
dakcijo Novega tednika sto-
pila vsa nasmejana, polna 
energije in urejena od glave 
do pet. Človek ne bi pomi-
slil, da se gospa v visokih 
petah spopada z multiplo 
sklerozo. Hitro je razloži-
la, da sta njeno poslanstvo 
med drugim razbijanje 
stereotipov o tej bolezni in 
dokazovanje, da se da z njo 
uspešno spopadati.

V življenje Brigite Pavčnik 
iz Rimskih Toplic so leta 1992 
vstopile zdravstvene težave. En 
dan jo je mučil hud glavobol, 
drugi utrujenost, tretji dvojni 
vid, četrti motnje ravnotežja, 
peti zapuščanje spomina. Z leti 
so bile težave vse pogostejše, 
pridružili so se tudi drugi simp-
tomi, na primer krči v nogah. 
Obiskovala je najrazličnejše 
specialiste, od nevrologov in 
ortopedov do okulistov, a nih-
če ni znal natančno povedati, 
kaj je vzrok težav.

Na diagnozo 
čakala dvanajst let
Po letih kalvarij se je ne-

kega dne udeležila preda-
vanja o multipli sklerozi 
in se našla v prav vsakem 
naštetem simptomu. Tako 
je stopila do predavateljice, 
nevrologinje mag. Irene Pu-
stovrh iz celjske bolnišnice, 
ki ji je leta 2004, dvanajst let 
po prvih težavah, diagno-
sticirala multiplo sklerozo. 
Diagnoza je Pavčnikovi po 
toliko letih trpljenja pome-
nila pravo olajšanje, a hkrati 
tudi zaskrbljenost, kakšna 
bo njena prihodnost. Ima 
redko primarno progresivno 
multiplo sklerozo, za katero 
niso značilni tipični zago-
ni, ampak poteka počasi ter 
vztrajno napreduje. Zdravila, 
ki bi zavirala bolezen, za to 
vrsto multiple skleroze ni, 
zato je stagniranje oziroma 
napredovanje bolezni odvi-
sno predvsem od bolnika. 
Pavčnikova se je bolezni po-
stavila po robu.

Duša zdravi telo
A pot ni bila enostavna. Po 

postavitvi diagnoze so ji – de-
lala je v zdravstvu – delavnik 

skrajšali na štiri ure dnevno, 
a delo je bilo vseeno prena-
porno. Zaradi obilice stre-
sa se je zdravstveno stanje 
hitro slabšalo in morala se 
je upokojiti. Zaradi pomanj-
kanja ravnotežja in pogostih 
krčev ni več zmogla hoditi 
brez palice, počutje je bilo 
izredno slabo. Vse dokler se 
ni odločila za korenito spre-
membo v življenju. Posvetila 
se je duhovnosti. Spoznavati 
je začela meditacijo, udeleže-
vala se je delavnic pozitivne-
ga razmišljanja, šla je celo v 
šolo astrologije. Vzporedno z 
duhovno rastjo je prišlo tudi 
fizično izboljšanje. Najprej je 
opazila spremembo videza, 
kmalu se je začelo popravljati 
tudi zdravje. Ravnotežje se je 
izboljšalo, kmalu je začela po-
novno nositi visoke pete, da-
nes lahko počne stvari, ki se 
jim je morala pred leti zaradi 
bolezni odpovedati. Kot pravi, 
je še kako vesela, da lahko po-
novno planinari in smuča.

Preveč 
stereotipov
Čeprav še vedno pride ka-

kšen »črn« dan, ko je izre-

dno utrujena, ko ji ponagaja 
ravnotežje in ko začuti krče 
v mečih in trebuhu, življe-
nje zajema karseda s polno 
žlico. Izredno aktivna je v 
Združenju multiple skleroze 
Slovenije, kjer med drugim 
sodeluje pri številnih projek-
tih in se udeležuje družabnih 
srečanj. Predvsem blizu ji je 
šport, na nedavnem tekmo-
vanju je na primer v plavanju 
na 25 metrov prosto osvojila 
srebrno medaljo. Zelo rada 
tudi ponudi pomoč ostalim 
bolnikom z multiplo sklero-
zo. Tako njim kot širši jav-
nosti želi namreč dokazati, 
da je življenje s to sicer ne-
ozdravljivo boleznijo lahko 
kakovostno in da ima multi-
pla skleroza veliko obrazov. 
»Multipla je jaz v visokih 
petah, nekdo, ki malce težje 
hodi s hojico, in tudi invalid-
ski voziček. To vse je mul-
tipla,« poudarja Pavčnikova 
in dodaja, da se bolniki vse 
prevečkrat soočajo s stereo-
tipnim prepričanjem in stra-
hom širše javnosti pred to 
boleznijo.

ANJA DEUČMAN
Foto: GrupA

»Ko rešujem križanko in se najbolj 
enostavnega pojma ne spomnim, vem, 
da ni moj dan. Takrat se ne naprezam, 
ampak grem raje na računalnik igrat 
igrice in se poskušam čim bolj sprosti-
ti. Tudi sicer mi računalnik, predvsem 
novodobna družabna omrežja, pomeni 
zelo veliko, saj sem na ta način spozna-
la ogromno ljudi s podobnimi težavami, 
veliko jih je mojih dobrih prijateljev,« 
pripoveduje Brigita Pavčnik.Brigita Pavčnik se hudi bolezni ne da. Človek, ki jo sreča na ulici, ne posumi, da se spopada z multiplo 

sklerozo. Tudi v svojem kraju, Rimskih Toplicah, je zelo aktivna. Sodeluje s številnimi društvi, med drugim 
je predsednica nadzornega odbora turističnega društva.

Svoj prispevek lahko nakažete na 
TRR bolnišnice s sklicem, na katerem 
bomo zbirali sredstva za nakup 
ultrazvočnega aparata za potrebe 
Ambulante za diagnostiko in terapijo 
bolečin:
Splošna bolnišnica Celje, 
Oblakova 5, 3000 Celje, 
SI56-0110-0603-0276-827, 
sklic 922300-275511Za ultrazvok – Za bolnike s hudimi bolečinami – Za protibolečinsko ambulanto celjske bolnišnice!

Stanje na računu dne 29. 5. 2013
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V mestu je 
dišalo po košnji
V mestu so na Jožefovem hribu predstavili čas ročne košnje 
sena – Nekateri niso kosili z ročno koso že četrt stoletja

»Starejši se bodo vrnili 
v preteklost, za mlajše je 
prav, da se ozrete v temelje 
naših korenin. Tako se lažje 
spoprimemo s težavami, ki 
jim moramo biti kos v dana-
šnjih časih,« je med dnevom 
odprtih vrat Doma sv. Jože-
fa povedal njegov direktor 
Jože Planinšek. Pomlad je 
čas košnje, iz nje so naredili 
na Jožefovem hribu druža-
ben dogodek.

Med ponedeljkovim dnem 
odprtih vrat so med starimi 
opravili predstavili ročno ko-
šnjo sena ter pletenje izdel-
kov iz vrbovega šibja. Na igri-
šču pod domom so postavili 
številne klopi in mize, kjer 
so postregli z juho, s peče-
nim krompirjem in sladkimi 
priboljški, v kozarce so nata-
kali pivo, vino in seveda sok. 
Vesel družaben dogodek je 
napovedalo igranje godbe 
na pihala s Svetine, iz Ko-
njeniškega društva Štore je 
pripeljala konjska vprega. V 
glasbenem programu, ki so 
ga posvetili tudi peti oble-

tnici vselitve prve stanoval-
ke doma starejših – to je bila 
znana Celjanka Milena Hoh-
njec – so nastopile pevske 
skupine, vse z Jožefovega 
hriba. O lepi pomladi in dru-
gih lepih zadevah so prepe-
vali zbor stanovalcev doma, 
zbor zaposlenih v domu ter 
skupina, ki opozarja na nek-
danje lepo fantovsko petje na 
vasi. Na hribu nad Celjem 
imajo celo takšne mlade 
Fante z Jožefovega hriba, ki 
so se še vedno pripravljeni 
posebej posvečati slovenski 
narodni pesmi.

Med kosci tudi 
nuna
K ročni košnji sodi marsi-

kaj. Brez brušenja ročne kose 
ni košnje po starem, zato je 
na Jožefovem hribu kmalu 
začelo odmevati klepanje 
kose, kar je bilo še pred nekaj 
desetletji značilen zvok slo-
venskega podeželja. Zvok, ki 
ga tako rekoč ni več mogoče 
slišati. Na velikem travniku 
pod cerkvijo sv. Jožefa so nato 

Na prireditvi na Jožefovem hribu v Celju se je izkazalo, da je še nekaj ljudi, ki znajo kositi z ročno koso ter 
jo tudi nabrusiti. Pred nekaj desetletji je bilo to del kmečkega vsakdana.

Grabljenje je manj zahtevno kot ročna košnja.

Konjska vprega v Celju je bila še pred pol stoletja običajnejši prizor, dandanes vzbuja veliko pozornost. Na 
Jožefovem hribu so v ponedeljek nalagali seno s pomočjo konjske vprege.

Jože Planinšek iz Celja, direktor Doma sv. Jožefa:
»Nazadnje sem kosil v soboto, kar šest ur, vendar s pomo-

čjo kosilnice na nitko. Urejali smo okolico Doma sv. Jožefa. 
Z ročno koso sem kosil v času otroštva na domači kmetiji 
v Zibiki, ko sem pripravljal deteljo za prašiče ter lucerno 
za živino. Pri nas v Zibiki pravimo temu »prilest«. Pozneje 
sem z ročno koso kosil še v Beogradu v noviciatu lazaristov, 
kjer so imeli travnik. Do zamisli za današnjo prireditev s 
prikazom košnje je prišlo zato, ker v domu vedno pripravi-
mo kaj neobičajnega, pozimi na primer namesto srečanja 
za starejše koline. In spomladi je seveda najprimernejša 
košnja s spravilom sena.«

Francka Saje, glavna sestra v Domu sv. Jožefa, redov-
nica usmiljenka, ki je na prireditvi ročno kosila:

»Košnje sem se naučila v otroštvu na domači kmetiji v 
Beli krajini. Pri nas je kraški kamnit svet, zato smo opravili 
veliko košnje na roke. Zaradi veliko ročnega dela, ki je po-
trebno v takšnih pogojih za kmetovanje, se danes tisti svet 
vse bolj zarašča. Kositi sem začela že proti koncu osnovne 
šole in to na svojo željo, ker me je to veselilo. Moje delo pri 
košnji sicer ni bilo nujno, saj sta bila doma še dva brata. 
Nazadnje sem kosila pred petindvajsetimi leti, preden sem 
odšla od doma. Z današnjim dogodkom želimo obuditi 
spomine naših stanovalcev na njihova mlada leta.«

začeli kosci kositi, med njimi 
sta bila od zaposlenih v domu 
glavna sestra, ki je redovnica 
usmiljenka, ter direktor doma, 
sodeloval je tudi član nekda-
njih Belih vran iz zlatih let Slo-
venske popevke Ivo Umek … 
Vreme ni bilo obetavno, pri-
pravljalo se je na dež, zato so 
pokošeno seno oblikovali v 
plaste. Del travnika so poko-
sili že pred prireditvijo, tam je 
nato čakalo posušeno seno, ki 
so ga naložili na voz z vpreže-
nima konjema.

Na prireditvi, ki je bila 
namenjena druženju sta-
novalcev, njihovih svojcev, 
krajanov in župljanov, so 
zbrane pozdravili najvišji 
predstavniki domov za sta-
rejše iz Štor in iz Slovenskih 
Konjic ter domače Krajevne 
skupnosti Aljažev hrib. »Pa 
lepo se imejte,« je zbranim 
na začetku zaželel najkrajši 
govornik, prvi mož Aljaževe-
ga hriba Stane Pompe. In so 
se res lepo imeli.

BRANE JERANKO
Foto: GrupA

Simon Vogrinec iz Zadobrove pri Škofji 
vasi, ki je na prireditvi pletel iz šibja:

»Za pletenje iz šibja sem samouk, bolj sem 
začel plesti šele po odhodu v pokoj. Naučil 
sem se tako, da sem opazoval druge pri delu, 
tudi kakšno dotrajano košaro ali opleteno 
steklenico sem zato razdrl. Pletem predvsem 
za konjiček, saj je za pletenje potrebno zelo 
veliko časa. Res je, da se pri tem delu ne kadi, 
niti ni prahu, še najmanj pa je denarja. Vrbo-
ve šibe je treba porezati najpozneje februar-
ja. Izdelujem košare ter opletam steklenice 
različnih velikosti, od najmanjših z manj kot 
pol decilitra vsebine do petdesetlitrskih. V 
zadnjih dneh sem doma izdeloval košarice 
za kruh. Na javni predstavitvi pletenja iz ši-
bja sem sodeloval že v središču Celja.«

Jože Kolman iz Celja, ki je na priredi-
tvi klepal ročne kose:

»Doma sem z dežele, po očetovi smrti 
sem moral kot najstarejši od otrok veliko 
kositi. Oče kose drugim ni pustil klepati, 
saj se je bal, da bi nastali na kosi zaradi 
nepravilnega brušenja tako imenovani 
mehurji. Od leta 1960 živim v Celju, kjer 
sem doma na Jožefovem hribu dolgo roč-
no kosil travo za zajce. Zajcev nimamo 
več, pred nekaj leti sem še ročno kosil 
okoli hiše, zaradi urejanja okolice. Želja 
po košnji z ročno koso še obstaja, vendar 
sem star že oseminosemdeset let.«
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»Namen vaških iger je bil spodbuditi 
druženje med domačini. Nekaj uspe-
šnih prireditev je že za nami, jeseni pa 
načrtujemo še turnirje v različnih špor-
tnih panogah,« je povedal predsednik 
društva Miha Artnak.

Trdoglavci povezali 
Planinčane Bili smo na 1. vaških igrah Krajev-

ne skupnosti Planina

Kmečka opravila, kot so »kožuhanje«, mlačev, košnja 
in grabljenje, so ljudi povezovala vrsto let. Danes se, za-
hvaljujoč sodobni tehnologiji, krajani redkeje srečujejo 
ob delu, hiter tempo življenja pa je zdesetkal tudi druge 
priložnosti za druženje. V Šentvidu pri Planini je vso 
krajevno skupnost na kup zbrala mlada generacija. Pri-
jateljsko druženje in pošten boj med ekipami obetata, da 
bodo igre prihodnje leto doživele nadaljevanje.

Pravijo, da voda še za v čevelj ni dobra, a ravno nasprotno je veljalo pri igri presenečenja. Kako jo iz škornja 
vliti v vedro, ne da bi sezuli obuvalo, je bila že prava umetnost. Foto: ŠD Trdoglavci

Trdoglavci so društvo, 
ki je svojo dejavnost sprva 
osredotočilo le na nogomet. 
Takšno ime so si nadeli, ker 

se nikoli ne predajo in se za 
žogo podijo vse do zadnjega 
sodniškega žvižga. Društvo, 
ustanovljeno leta 2011, je 

Čeprav so si tekmovalci močno belili glavo ob vprašanjih s področja geografije in zgodovine, so bili sodniki 
še posebej neizprosni pri splošni razgledanosti. Vsak Planinčan mora namreč vedeti, koliko litrov drži 
štefan vina in kaj pomenita besedi »pušn šank« in »štrozuk«. Vprašanje, kateri svetnik še ni v nebesih, pa 
sodi skorajda že na področje metafizike …

svoje delovanje letos zasta-
vilo širše, da bi poleg že uve-
ljavljenega festivala Klum-
panje in odmevne turistične 
prireditve Angelska nedelja 
poskrbelo za pestrejše doga-
janje v kraju.

Kljub temu, da so opravila 
na kmetiji lažje obvladljiva s 
pomočjo strojev, v nekaterih 
primerih še vedno velja, da 
je po zaslugi več parov rok 

»likof« hitreje na dnevnem 
redu. To potrjuje tudi mlada 
generacija, ki je do zamisli za 
igre prišla po zaslugi medso-
sedske pomoči pri pobiranju 
krompirja.

Za zgled so si izbrali po-
dobne prireditve v drugih 
krajih, za vsebino iger so 
preleteli namige na spletu, 
hvaležno pa so prisluhnili 
tudi nasvetom starih star-

šev, ki so pobrskali po svo-
jem spominu. Tekmovalci so 
se morali dokazati pri spra-
vilu drv, zabijanju »cveka«, 
skakanju z vrečo velikanko, 
vlečenju vrvi in v igri prese-
nečenja. Nekateri so pripra-
ve na tekmovanje vzeli zelo 
resno, poskrbeli so za enotna 
oblačila, očividci pa vedo po-
vedati, da so že dober teden 
pred vaškim spopadom »za-

bili« vse luknje na hlevih in 
kozolcih, iz gozda pa izvlekli 
hlode … Pri končni uvrstitvi 
je pomembno vlogo odigral 
temeljit preizkus znanja o 
posebnostih kraja in starih 
običajih. Medtem ko je 11 
ekip razbijalo trd oreh, so 
se obiskovalci nasmejali do 
solz.

TINA VENGUST
Foto: SHERPA

Po desni, mimo ovir, vse do 
cilja. Sliši se preprosto, a 
so bili polžji premiki pogo-
stejši kot urni zajčji posko-
ki. Za dotik stožca so so-
dniki prisodili pet sekund 
pribitka. Rekorderji, ki so z 
vrečo velikanko na cilj pri-
šli v pičlih 22 sekundah, so 
skrivnost svojega uspeha 
pripisali dobri – skorajda 
vojaški komandi.

»Dajmo, naši!« so vzklikali stari in mladi.

Kdo ima najmočnejše mišice, so dokazali v vleki vrvi.
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Marica Rabuza: »Predlani sem bila na Braču, kjer je bila ›all inclusive‹ ponudba. Ojoj, koliko 
sem pojedla, lahko rečem, da so se takrat začeli kopičiti kilogrami. Gledaš vso to hrano in 
čeprav nisi lačen, ješ. Vse zgleda odlično, vse je okusno, vsi okoli tebe jedo in ješ tudi ti.«

Mojca Kamenik: »Morje si res privoščimo vsako leto, hodimo pa v apartma ali pa v 
mobilno hiško. Tako kuhamo sami, predvsem mož rad kuha, pri čemer večino hrane pri-
nesemo od doma, sadje kupujemo sveže, se pa res nikoli ne prenajedamo. Kar se gibanja 
tiče, pa priznam, da na dosedanjih dopustih nisem bila najbolj aktivna, letos bo drugače, 
saj je gibanje že res postala rutina in brez njega postanem kar malce nervozna.«

Katja Skerbiš: »Mi hodimo na slovensko obalo, kjer živi tašča. Tako nam vedno kuha ona 
in če povem po pravici, so bile njene porcije zame kar premajhne. Tako sem včasih po kosilu 
kupila še kos pice ali sendvič. Letos pa bo odlično, saj sem v teh mesecih zmanjšala obroke 
in taščini bodo ravno pravšnji. Se že veselim, ker me bo gotovo pohvalila, ker mi je uspelo 
shujšati.«

Josip Pahljina: »Jaz na morju vedno shujšam, in to kar precej. Kuhamo namreč sami in 
pojemo predvsem ogromno rib, zelenjave in sadja. Težka hrana mi v vročini namreč sploh ne 
ustreza. Ker imam veliko časa, sem na dopustu vedno tudi precej aktiven. Je pa bila katastrofa, 
ko sva bila z ženo na poročnem potovanju v Turčiji. Dokler sva hodila raziskovala Istanbul, 
je bilo v redu, v drugem delu pa sva le poležavala v letovišču in jedla. Ko sem si rekel, da en 
dan ne bom večerjal, so prinesli pečeno hobotnico, ki jo obožujem, in seveda sem podlegel. 
Naslednji dan je bila jagnjetina in spet se ji nisem mogel odpovedati. Kilogrami pa gor.«

Zdrava prehrana in gibanje 
tudi na počitnicah Bistvo dopusta sta počitek in sprostitev, ne 

jedača in pijača

Bliža se čas dopustov in 
tudi udeleženci naše akci-
je hujšanja že načrtujejo, 
kje in kako bodo preživeli 
proste poletne dni. Kamor-
koli se že bodo odpravili, 
tudi na dopustu bo, da se 
kilogrami ne bodo začeli 
ponovno nabirati, treba po-
skrbeti za zdravo prehrano 
in poiskati primerne špor-
tne aktivnosti.

Prav o tem, kako tudi na 
dopustu vzdrževati telesno 
težo, so »hujšarji« spregovo-
rili na torkovi delavnici. Če 
dopustniške dni preživljamo 
doma, pravilna prehrana in 
obilica gibanja ne bi smela 
predstavljati problema, saj 
jima lahko posvetimo še več 
časa kot sicer. Ko se odpra-
vimo na morje, na potovanje 
ali v hribe, pa se način pre-
hranjevanja in gibanja goto-
vo spremeni.

Uživanje v hrani
»Dopust nikakor ni čas 

za štetje kalorij, pač pa je 
namenjen uživanju, sprosti-
tvi, razvajanju in prijetnem 
druženju z najbližjimi,« je 
poudarila družinska zdravni-
ca, vodja naše akcije, prim. 
asis. Jana Govc Eržen. A hi-
tro dodala, da razvajanje in 
uživanje vendarle ne smeta 
temeljiti na hrani. Če ne upo-
števamo pravil zdrave pre-
hrane, se lahko namreč hitro 
zgodi, da se z dopusta vrne-
mo nekaj kilogramov težji. 
Na morju težav s prehrano 

ne bi smelo biti, saj je sre-
dozemska prehrana zdrava 
in zelo priporočljiva. Jedilnik 
naj tako po nasvetu Govc Er-
ženove sestavljajo predvsem 
na zdrav način pripravljene 
sveže morske dobrote ter 
veliko sadja in zelenjave. 
Najbolje je, da »hujšarji« 
kuhajo kar sami, saj lahko 
tako najbolje zagotovijo, 
da je hrana pripravljena na 
zdrav način, brez odvečnih 
maščob. Seveda pa tudi na 
dopustu poskrbimo, da jemo 
večkrat na dan ter ne pretira-
vamo s količino hrane. Raje 
pojejmo manj, a v tisti hrani 
resnično uživajmo.

V pestri ponudbi 
izbrati zdravo 
hrano
Nekaterim je kuhanje na 

dopustu popolnoma odveč 
in se prehranjujejo v hotelih 
in restavracijah. Ponudba je 
res pestra, a to nikakor ne 
pomeni, da je treba poskusi-
ti prav vse jedi. Pomemben je 
izbor. Ne izberemo na primer 
ocvrte ribe, pač pa pečeno na 
žaru, namesto mastne svinji-
ne izberemo purana na žaru, 
krožnik pa vedno napolnimo 
še z obilico zelenjave, ki v 
vročih dneh še kako prija, ob 
tem človeka dodobra nasiti, 
kalorij pa ima malo. In tako 
imenovane »all inclusive« 
ponudbe, ki nudijo praktično 
neomejeno količino hrane in 
pijače? Govc Erženova jih je 
»hujšarjem« odsvetovala. »Če 

je na voljo obilica hrane pri-
vlačnih barv in vonjav, se je 
težko upreti. Treba je posku-
siti to in ono, vsake pol ure si 
privoščimo kakšen grižljaj, ki 
ga poplaknemo s sladko pija-
čo ali pa celo pivom. Potem ti 
na plažo prinesejo še slado-
led, ocvrt krompirček in krof 
in ves trud preteklih mesecev, 

ko smo pridno hujšali, je iz-
gubljen.«

Ne pozabimo na 
gibanje
Udeleženci akcije so že 

dodobra spoznali, da je po-
leg zdrave in uravnoteže-
ne prehrane za hujšanje in 
ohranjanje telesne teže še 

kako pomembno tudi giba-
nje. Športne aktivnosti so že 
postale rutina in tudi na do-
pustu nanje ne gre pozabiti. 
V vročih poletnih dneh se je 
najbolje gibati zgodaj zjutraj 
in zvečer, ko vročina popu-
sti. Fitnes lahko na dopustu 
zamenjajo dolgi sprehodi, 
lahkoten tek po plaži, nor-

dijska hoja, kolesarjenje in 
čim več plavanja. Tistim, ki 
bodo dopustovali doma, pa 
Jana Govc Eržen svetuje, naj 
si privoščijo kakšen prijeten 
pohodniški izlet, plavanje v 
bližnjem jezeru ali na baze-
nu ter jutranji tek.

ANJA DEUČMAN
Foto: GrupA

»Hujšarji« so ob nedavnem obisku Term Dobrna dodobra spoznali, kako težko se je upreti hrani ob bogati samopostrežni ponudbi. A, kot pravijo, 
če je v glavi razčiščeno, si človek privošči zdrave, a vseeno zelo dobre jedi. Zagotavljajo, da bo tako tudi na dopustu.
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10ŽELETAKCIJE ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO 
VARSTVO CELJE

»Moje težave s težo res niso tako iz-
razite kot pri nekaterih. A vseeno me 
je motil pogled v ogledalo, saj nisem 
bil zadovoljen s svojo postavo. Še bolj 
me je motilo pomanjkanje kondici-
je. Vem, da moram za dosego cilja 
shujšati dobrih deset kilogramov, 
spremeniti predvsem prehranjevalne 
navade in se odvaditi jesti pozno zve-
čer, pričakujem pa, da bom s pomo-
čjo akcije v življenje uspel vključiti 
tudi več gibanja. Tako ne bom zadi-
han že ob vsakem manjšem naporu, 
boljše pa bo tudi počutje.«

ANKETA

Zaupate nam že
68 let

novice iz 33 občin

Udeleženci akcije hujša-
nja se, kot pravijo, dobro 
zavedajo dopustniških pa-
sti in zagotavljajo, da bodo 
med oddihom pazili na 
prehrano in da ne bodo po-
zabili na gibanje. Izkušnje 
dosedanjih dopustovanj so 
sicer različne.
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Naj maturantka in naj maturant 
bosta s Turistično agencijo Palma 

potovala v Pariz!
(vikend paket z letalom za eno osebo)

Glavni nagradi 
sta znani!

Za oba razreda, iz katerih bosta zmagovalca, bomo pri-
pravili pogostitev v enem od gostišč in takrat tudi izročili 

nagrade najboljšima.

Glavni nagradi 
sta znani!

Žiga
Deršek

Lidija
Lubej

Mojca
Bezgovšek

Anže
Brezovšek

1 2 3 4
Deršek

Aleksandra
Cmok

5
Luka

Rošer

6

V fi nalnem majskem delu 
akcije izbirate med šestimi 
kandidati, in sicer so to 
Lidija Lubej iz Šolskega 
centra Šentjur in Anže Bre-
zovšek iz Gimnazije Lava, 
Mojca Bezgovšek iz Eko-
nomske šole Celje – lokacija 
Vodnikova in Žiga Deršek 
iz 1. gimnazije v Celju ter 
Aleksandra Cmok in Luka 
Rošer, oba iz Srednje zdra-
vstvene šole Celje.

Tudi po tem tednu glasovanja med dekleti vodi Mojca Bezgovšek, ki ima 322 glasov, sledi ji Aleksan-
dra Cmok, ki jih ima 205, Lidija Lubej pa je tretja s 115 glasovi. Med fanti še vedno vodi Žiga Deršek,

ki je doslej zbral 112 glasov, drugi je Anže Brezovšek (29) in tretji Luka Rošer (19).

AKCIJA

Pravila glasovanja in sodelovanja v akciji
Na enem kuponu lahko glasujete za enega naj ma-

turanta ali za eno naj maturantko. 

Kuponi za ta mesec so drugačne barve 
kot iz prejšnjih treh mesecev.

Starih ne bomo upoštevali!

Kupon pošljite na: Novi tednik, Prešernova 19, 300 Celje.

KUPON

Podatki o osebi, ki je glasovala:

ime in priimek ....................................................................................................

naslov...........................................................................................................................

..............................................................................................................................................

kontaktni telefon/e-pošta 
.............................................................................................................................................

NAJ MATURANTKA IN NAJ MATURANT

�

Glasujem ZA
naj maturanta /naj maturantko

pod zaporedno številko:

 .....................

ime in priimek: 
............................................................................................................................

Novost akcije v letu 2013 je dodatno točk-
ovanje razrednika ali učiteljskega zbora. Ta 
lahko namreč izbranemu kandidatu posame-
znega maturantskega razreda dodeli doda-
tnih 100 točk za učno in delovno uspešnost 
izbranega kandidata. Zavedamo se namreč, 
da sošolci in sošolke pri izbiri kandidata ne 
upoštevajo predvsem in zgolj učnega uspe-
ha. Prav zato dajemo dodatno možnost, da 
se pri glasovanju upošteva tudi ta razse-
žnost izbranega kandidata. Seveda pa nam 
morajo razredniki to sporočiti, in sicer na 
elektronski naslov tednik@nt-rc.si.

Kupone za fi nalni krog glasovanja 

bomo sprejemali vse do srede,

6. junija, do 11. ure.
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Maturantska parada …
Letos se je, verjetno tudi zaradi prestavitve dogodka z ulice pod streho ter popoldanske ure, zavrtelo nekoliko manj maturantov kot prejšnja leta.

… uvod v največji glasbeni »žur«

Na nekdanji dan mladosti 
je bil v Celju eden največjih 
»žurov« za mlade in mlade 
po srcu na Celjskem – Open 
air, mladi smo. Čeprav je 
vreme spremenilo prvotni 
načrt in se je dogajanje z 
ulice preselilo v halo K celj-
skega sejmišča, vzdušje ni 
bilo prav nič manj veselo.

Pod vodstvom Plesnega vala 
in Cvetke Špiljar so prvi na 
sceno stopili maturanti celj-
skih srednih šol. »Morda je čar 
ulice res nekoliko zbledel, a na 
srečo nista zbledeli mladinska 
energija in dobra volja. To je 
vedno poseben in čaroben ko-
nec maturantskega dogajanja 
in skupnega guljenja šolskih 
klopi. Zdaj je pred dijaki konč-
nih letnikov le še matura, nato 

bodo stvari postale precej bolj 
resne,« je celjsko maturantsko 
parado pokomentirala Cvetka 
Špiljar, ki že vsa leta koordini-
ra ta najbolj množičen ples.

Celjski maturanti 
s povsem svojo 
parado
V zadnjih letih je postala 

navada, da maturantje v ve-
čjih evropskih mestih konec 
srednješolskega obdobja 
obeležijo z množičnim ple-
som na Straussovo četvorko 
iz operete Netopir. Razprtije 
zaradi organizacije in regi-
stracije imena vsesplošnega 
plesnega dogodka mladine 
med Plesno zvezo Slovenije 
ter Plesno šolo Urška imajo 
že kar dolgo brado. Do lani 

je bila četvorka na ulicah na 
isti dan, od leta 2012 pa sta 
dogodka datumsko ločena. 
V Celju so se letos odločili, 
da bodo odplesali povsem 
svojo maturantsko parado. 
»Zakaj ne bi bili Celjani ne-
kaj posebnega?« se sprašuje 
Špiljarjeva, »Naveličali smo 
se poslušanja, da plešejo v 
Ljubljani, Mariboru in ostali 
Sloveniji. V Celju smo bili vsa 
leta tretji po številu plesalcev 
in bi si prav tako zaslužili po-
zornost, ne da smo vedno 
zgolj eno izmed ›drugih‹ slo-
venskih mest«. Tako smo se 
odločili, da letos zaplešemo 
sami,« pojasnjuje Špiljarjeva, 
ki ne izključuje možnosti, da 
bi nekoč vsi slovenski matu-
ranti zaplesali skupaj.

»Če se bodo na ministrstvu 
uspeli dogovoriti, določiti 
skupen datum, potem bomo 
vsekakor tudi Celjani plesali 
zraven. Sicer pa, zakaj pa ne 
bi bili v nečem drugačni od 
drugih?« sklene Špiljarjeva.

LEA KOMERIČKI
Foto: GrupA

ANKETA

Karmen Rebernik, Do-
brna: »Všeč mi je, da se ob 
plesu četvorke in zabavi dru-
žimo z ostalimi maturanti. 
Čeprav smo v okviru šole že 
enkrat plesali, je tukaj vse 
bistveno bolj sproščeno.«

Matic Galuf, Celje: »Takšen 
ples je v prvi vrsti druženje. 
Če nimaš dekleta, je to prilo-
žnost, da ga najdeš. Drugače 
pa je tak žur nekakšen pre-
hod v študentsko obdobje.«

Ines Leskovšek, Planina 
pri Sevnici: »To, da se zbere-
mo vsi maturanti celjskih šol 
in skupaj še enkrat zapleše-
mo četvorko, se mi zdi zelo 
v redu. Vsaka šola ima ples 
ločeno, tu pa se druži vsa 
generacija. Super je.«

Saš Novak, Rogatec: 
»Super je, ko plešemo, se 
družimo ter zabavamo in z 
žurom vstopamo v študent-
ske čase.«

Maturante smo povprašali, kaj jim pomeni skupno ple-
sanje Straussove četvorke.

Stari glasbeni mački iz skupine Plavi orkestar so po 14 letih znova navdušili celjsko občinstvo. Pesmi, kot so 
Ako su to samo bile laži, Bolje biti pijan nego star, Sava, je prepevala vsa dvorana. (Foto: arhiv KŠOC)

Čeprav je bilo sprva predvideno, da bo rajanje na prostem, so se organizatorji hitro odzvali, saj so že v 
začetku pripravili rezervni načrt in se dogovorili za nadomestni prostor. So pa zaradi spremembe dogodek 
podaljšali za dobro uro in pol. Ko se je luna že počasi poslavljala, so kot presenečenje še enkrat nastopili 
fantje Kvinteta do jutra. Za dobro jutro pa sta glasbo vrtela še DJ Kuky in DJ Illusion.

Koncertni večer navdušil staro in mlado
Dogodek je vsem obisko-

valcem ponudil druženje, 
nova poznanstva in navse-
zadnje največjo zabavo za 
vse generacije v Celju. Pri-
ložnost, da se pokažejo jav-
nosti, so znova dobili tudi še 
neuveljavljeni glasbeniki in 
plesalci: Alex Volasko, Tanja 
Ravljen, Kvintet do jutra in 
plesna šola Superstar.

Organizator, Klub študentov 
občine Celje (KŠOC), ki že tre-
tje leto zapored organizira ce-
lodnevni dogodek za mlade na 
Celjskem, je imel srečno roko 
pri izbiri glasbenih izvajalcev. 
Pravzaprav se ne da zgrešiti, 
če na osrednji oder povabiš 
trenutno eno najbolj popu-
larnih domačih skupin. Mi2 
tudi tokrat niso razočarali. Za 
veliko nostalgije, evforije in 
pozitivne energije so poskrbe-
li člani legendarne sarajevske 

skupine Plavi orkestar. »Bo-
lje biti pijan, nego star …« so 
prepevali obiskovalci, ki so 
povsem napolnili dvorano. 
»Za Plavi orkestar smo se 
odločili predvsem zato, ker 
ga v Celju nismo poslušali 
že 14 let, poleg tega letos 
obeležuje 30 let delovanja. 
Kadar je nastopil, je vselej 
naredil pravo ›fešto‹. Tokrat 
ni bilo nič drugače,« je po-
jasnila Špela Oset iz kluba 
študentov.

Učenje je lahko zabavno. Čeprav 
je bila v ospredju predvsem zaba-
va, so organizacije, ki so se pred-
stavile, pokazale in dokazale, da 
je lahko tudi učenje zabava. Tako 
so se lahko obiskovalci preizkusili 
v znanju in poznavanju evropskih 
držav ter Evropske unije in spo-
znali preproste fizikalne zakoni-
tosti. Tisti z več športnega duha 
so se pomerili v košarki, malem 
nogometu in igrah brez meja.
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Podelitev najvišjih pri-
znanj Mestne občine Celje 
nam bo vsem dobitnikom 
grbov ostala v lepem spo-
minu, predvsem nam, trem 
mladim, ki letos izstopamo 
s svojimi rezultati ter svo-
jo vztrajnostjo in ki smo s 
tega vidika lahko mnogim 
za zgled. Toda – kam nas 
vodi naša poklicna pot, kaj 
sploh lahko pričakujemo 
od prihodnosti?

Kakšno bo naše življenje s 
poudarkom na poklicni poti 
čez pet, deset ali petnajst 
let? Kako sploh lahko raz-
mišljamo o svetli prihodno-
sti, če je že sedanjost tako 
negotova? To so vprašanja 
in razmišljanja današnjih 
generacij po končanem šo-

»Kakšno bo naše življenje s poudarkom na poklicni poti čez pet, deset ali petnajst 
let? Kako sploh lahko razmišljamo o svetli prihodnosti, če je že naša sedanjost 
tako negotova? To so vprašanja in razmišljanja današnjih generacij po končanem 
šolanju.«

V treh majskih številkah Novega tednika dajemo besedo 
mladim, da razmišljajo o prihodnosti, ki nas čaka. K sodelo-
vanju smo povabili letošnje tri dobitnike kristalnih celjskih 
grbov. Že v prejšnjih dveh številkah sta o prihodnosti razmi-
šljala sociologinja Jasmina Šepetavc in zobozdravnik Tine 
Malgaj, danes se jima pridružuje še diplomantka menedž-
menta Selma Duranović. Prav tako danes o prihodnosti, 
kakršno pričakuje, razmišlja tudi Tamara Simončič, vodja 
projekta TEDxCelje, ki združuje skupino mladih v prizade-
vanjih za večjo prepoznavnost Celja.Prihodnost je odvisna 

od nas, mladih!
Deležni bomo mnogih sprememb, ki jih moramo sprejeti, saj je vsaka spremem-
ba za nekaj dobra

selma duranović

preostane le to, pa začnimo 
na nižjih delovnih mestih. 
ob tem se nenehno izobra-
žujmo, saj se znanje ves čas 
nadgrajuje.

Časov pred 
recesijo ne bo 
nazaj
ob vsem tem bodimo re-

alni in se zavedajmo tega, 
da ne moremo čakati, da se 
bodo vrnili časi, ki smo jih 
poznali pred recesijo, saj jih 
zagotovo ne bo več. lahko 
pridejo le boljša ali slabša 
obdobja, ki se jim moramo 
prilagajati.

slovenija se bo spreminja-
la in sčasoma bomo deležni 
mnogih sprememb, ki jih 
moramo sprejeti, saj je vsa-

ka sprememba za nekaj do-
bra. spreminjalo se bo tudi 
Celje, zato ne smemo biti 
tisti, ki se sprememb bojijo. 
v prvi vrsti bodimo ljudje, 
pomagajmo soljudem v sti-
ski. Zavedajmo se, da je že 
nasmeh dovolj za lepši dan. 
Cenimo vrednote in trud, ki 
je vložen v naše mesto. na-
redimo skupaj mesto lepše 
in boljše. Predvsem pa na-
redimo Celje prijaznejše za 
mlade in dokažimo, da še 
vedno veljajo besede: »na 
mladih svet stoji!«

Za spremembe 
nove ideje
mesto se bo spreminjalo 

na podlagi inovativnosti, 
novih idej, zamisli …, vse to 

»Ne smemo biti tisti, ki se sprememb 
bojijo. V prvi vrsti bodimo ljudje, poma-
gajmo soljudem v stiski. Zavedajmo se, 
da je že nasmeh dovolj za lepši dan.«

pa bo najlažje izvedljivo, če 
bodo šolstvo in organizacije 
bolje povezani.

danes nam v šolstvu pri-
manjkuje prakse, manjka 
nam sodelovanja z organiza-

cijami že v času študija. Če 
bomo v bližnji prihodnosti 
povezali vse dejavnike s teh 
področij, bomo pridobivali 
vsi – tako dijaki in študenti 
kot tudi podjetja.

lanju. Zato menim, da je že 
na tej točki potrebno prila-
gajanje. Treba je spodbujati 
osnovnošolce, da izberejo 
takšno vrsto izobrazbe in 
poklic, kjer primanjkuje 
kadra, ter usmerjati mlade, 
da se zaposlijo tudi na de-
lovnem mestu, za katerega 
niso izobraženi. Če nam 

Knežje mesto se je v za-
dnjih letih ponašalo z na-
zivom najhitreje razvijajo-
čega se mesta v Sloveniji. 
V zadnjih desetih oziroma 
petnajstih letih je pridobilo 
nov nogometni štadion, ro-
kometno dvorano, štiri nove 
trgovske centre, star Inter-
sparov center pa je bil pre-
novljen v velik Citycenter 
Celje. Po številu nakupoval-
nih površin na prebivalca 
je tako Celje kar na prvem 
mestu na slovenski lestvici. 
Kaj torej počnejo prebivalci 
Celja? Nakupujejo?

Predvsem tista bolj izobra-
žena in kritična masa znotraj 
celjske populacije opozarja, 
da mesto stagnira. sicer se 
Celjani radi ponašajo s Celj-
skim sejmom in z mednaro-
dnim obrtnim sejmom kot 
mednarodno najbolj prepo-
znavnim dogodkom v Celju, 
ki poleg predstavitve obr-
tnikov in podjetnikov nudi 
tudi izobraževanja. Žal je to 
le enkrat letno. Bolj pogosti 
so modne revije, koncerti in 
plesi, toda tam so vedno nav-
zoči isti obrazi, iste teme … 
v tem ni seveda nič slabega, 

»Idej in angažiranosti ne primanjkuje, treba jim je dati le več priložnosti. Samo 
mladi imajo dovolj moči, da se poberejo, ko padejo, in začnejo ponovno graditi. 
Spet in spet,« razmišlja Tamara Simončič.

Mesto, ki ga 
spreminjajo mladi
Treba si je upati – Mladi so tisti, ki se najlažje poberejo, ko padejo

zlasti ker se veliko dogaja na 
kulturnem področju. Toda 
v Celju primanjkuje večjih 
festivalov, konferenc, pre-
davanj, forumov, kritičnih 
razprav, delavnic in podob-
nega.

Tamara simonČiČ

Mladi za 
spremembe
Celjska pasivnost začenja 

vse bolj motiti zlasti mlade, 
nadebudne in ambiciozne 
posameznike, ki se želijo 
izluščiti iz primeža vsak-
danjosti in postaviti mesto 
oziroma predvsem meščane 
na noge – da bodo odprli oči, 
iskali nova znanja in izku-
šnje ter bili bolj dovzetni za 
spremembe v svetu.

več kot potrebna je spod-
buda h globoki razpravi in 
povezanosti znotraj lokalne 
skupnosti, predvsem pa de-
ljenje izkušenj, zanimivih 
zgodb, projektov, idej in raz-

mišljanj – torej ravno tiste-
ga, česar Celju primanjkuje. 
v prihodnosti morajo zlasti 
mladi najti tisto vodilo, ki 
bi jih popeljalo do nekega 
dejanja – upati si biti dru-
gačni, upati si razmišljati 
izven postavljenih okvirov, 
upati iti po svoji poti. se sli-
ši populistično? sploh ne! 
Takšne ideje so bile namreč 
največkrat predstavljene 
skozi dokaj nenavadne iz-
kušnje in projekte, ki jim 
na prvi pogled morda ne bi 
pripisali večjih družbenih 
implikacij.

Ekipa mladih, združena 
v TEDxCelje, pripravlja 
mednarodno konferenco za 
širjenje novih idej TEDxCe-
lje, ki bo v soboto, 1. junija, 
na Starem gradu Celje.

in zakaj so takšna sporoči-
la tako pomembna za prebi-
valce celjske regije? Za Celje 
in njegovo okolico namreč 
velja, da vsak pozna vsakega 
in da si ljudje le težko upajo 
izstopiti iz vsakdanjosti, saj 

jih je strah sodb in začude-
nih pogledov. v prihodnosti 
pa je potrebna predvsem 
spodbuda, da sledijo sebi 
in se ukvarjajo s stvarmi, ki 
jih zanimajo, ne glede na to, 
kako drugačne so.

Se od mladih 
pričakuje preveč?
mogoče. vendar kdo, če 

ne mladi s(m)o tisti, ki bodo 
spreminjali ustaljene trende. 
Čeprav se soočajo s koreniti-
mi negativnimi sprememba-
mi v visokem šolstvu, stra-
hom pred izgubo socialne 
varnosti in vse težjim vsto-
pom na trg delovne sile, po-
navadi ravno oni ne izgubijo 
volje in vztrajnosti, da vedno 
znova in znova spreminjajo. 
idej in angažiranosti ne pri-
manjkuje, treba pa jim je 
dati le več priložnosti. samo 
mladi imajo dovolj moči, da 
se poberejo, ko padejo, in 
začnejo ponovno gradi. spet 
in spet.

Pričakovanja do mladih so 
velika. Želje mladih mogoče 
še večje. ampak vse v upa-
nju, da naše mesto postane 
aktivno, razvijajoče se, pri-
jazno iskalcem zaposlitve, 
predvsem pa mesto, ki nudi 
in ustvarja priložnosti!

»Celjska pasivnost začenja vse bolj moti-
ti zlasti mlade, nadebudne in ambicio-
zne posameznike, ki se želijo izluščiti iz 
primeža vsakdanjosti in postaviti mesto 
oziroma predvsem meščane na noge 
– da bodo odprli oči, iskali nova znanja 
in izkušnje ter bili bolj dovzetni za spre-
membe in trende v svetu.«

»V prihodnosti mo-
rajo zlasti mladi 
najti tisto vodilo, 
ki bi jih popeljalo 
do nekega deja-
nja – upati si biti 
drugačni, upati si 
razmišljati izven 
postavljenih okvi-
rov, upati iti po 
svoji poti.«
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Lenarčičev let med sajami
Pilot Matevž Lenarčič je med preletom Severnega tečaja meril vsebnost črnega ogljika

V nedeljo točno opoldne 
je na brniškem letališču 
pristal fotograf in letalec 
Matevž Lenarčič, ki je po-
stavil nove meje v zgodo-
vini letalstva. Ob precej 
neugodnih vremenskih 
razmerah je v dobrem me-
secu preletel Severni tečaj, 
še pomembnejše pa je nje-
govo poslanstvo pri meri-
tvah črnega ogljika.

Potem ko je Lenarčič s Pipi-
strelovim ultralahkim letalom 
lani obletel svet, se je aprila 
odpravil na prelet Severnega 
tečaja. Preletel je Norveško, 
Severni tečaj in Kanado ter se 
po Lindbergovi poti vrnil do-
mov. Med potjo je Lenarčič 
meril koncentracijo črnega 
ogljika, rezultati meritev, ki jih 
je opravil med tem poletom, 
pa naj bi prinesli pomemb-
ne podatke za razumevanje 

»Lenarčič je na 
celotnem potovanju 
dosegel povprečno 
hitrost več kot 300 
kilometrov na uro, 
pri tem pa na sto 
kilometrov pora-
bil malo več kot 6 
litrov goriva. Če ta 
podatek objavimo, 
nam nihče od kon-
kurentov ne bo ver-
jel, da je realen,« je 
doseg svojih ultra-
lahkih letal ocenil 
Ivo Boscarol.

O tem, če je v dolgih 
urah urah samote, med 
sneženjem in mrazom 
Severnega tečaja ali nad 
neskončnim oceanom, na-
stal nov projekt, Lenarčič 
ni govoril: »Nikoli ne na-
črtujem vnaprej. Takšnih 
stvari se ne da vnaprej 
naročiti niti plačati.«

podnebnih sprememb. Kot 
je razložil Griša Močnik, je 
črni ogljik bolj zapleteno ime 
za del saj, ki potujejo na Se-
verni tečaj in so drugi najbolj 
pomemben vir podnebnih 
sprememb. Meritev doslej ni 
bilo oziroma jih je bilo zelo 
malo. Lenarčičeve meritve 
kažejo visoke koncentracije 
saj nad Arktiko. Močnik po-
jasnjuje: »Vedeti je treba, da 
saje segrevajo ozračje, ker 
vsrkajo sončevo svetlobo, po 
mesecu pa se usedejo na sneg 
in led. Živimo v času, v kate-
rem smo uspeli z vplivom na 
okolje povzročiti spremembe, 
ki jih ne obvladujemo. Z zbra-
nimi podatki lahko pristojne 
organizacije vsaj poskušajo 
zmanjšati te spremembe.«

Kot je navajal Močnik, je naj-
večji problem, da bo potem, ko 
se bo led na Arktiki stopil, na 

tem območju vedno več emisij. 
Območje se bo začelo upora-
bljati v komercialne namene, 
postalo bo plovno za ladje in 
verjetno bo odprta ekonomsko 
zelo privlačna pot. »To pome-
ni še večje spremembe na tem 
občutljivem delu našega pla-
neta. Ozračje se bo verjetno še 
poslabšalo. Takšnih sprememb 
pač ni mogoče več popraviti. 
Posledica ne bo samo dvig gla-
dine vode, temveč spremenje-
ni tokovi v Atlantskem oceanu 
– lahko se zgodi, da se bo ob 
segrevanju podnebja v severni 
Evropi klima ohladila.«

Prijatelj letal
Sicer prelet ocenjujejo kot 

še eno Lenarčičevih zmag, v 
kateri poleg ekološkega pri-
stopa izpostavljajo pomen 
slovenskih izdelkov, znanja 
in inovativnosti. »Seveda 

brez ekipe na zemlji ne bi 
šlo,« se je nasmejal Lenar-
čič, ki je znova pohvalil Pi-
pistrelovo ultralahko letalo. 
»Še enkrat se je izkazalo, da 
je tandem Lenarčič-letalo ob 
dobri ekipi sposoben tudi 
nemogočega,« je ocenil Ivo 
Boscarol, ki se mu zdijo po-
membni predvsem izsledki, 
ki jih je pilot tudi tokrat pri-
nesel iz ekstremnih razmer.

Prelet Severnega tečaja naj bi 
se končal bistveno prej, vendar 
se je pot zaradi slabega vreme-
na in čakanja na boljše pogoje 
zavlekla. »Svet je izjemno lep, 
še vedno ima svoje skrivnosti, 
pri čemer ima Arktika svoje 
zakonitosti. Pri letu v mrzlih 
krajih je največji problem led, 
ki se nabira na krilih in lahko 
povzroči celo strmoglavljenje. 
To je eden ključnih dejavnikov, 
zakaj smo čakali na primerno 

vreme, vendar se zavedam, da 
se z glavo skozi zid ne da,« je 
omenil Lenarčič.

V enem kosu
V tem času je Lenarčič 

preletel dobrih 16 tisoč kilo-
metrov. »Najmočnejši vtis je, 
da je svet res tako majhen. 
Severni tečaj je bolj topel, kot 
sem si predstavljal, vmes pa je 
bistveno bolj hladno, kot sem 
mislil. Sicer se mi zdi, da se 
svet spreminja, ker smo ljudje 
podivjali in zato nenehno vpli-
vamo na okolje.« Tudi zato v 
ekipi GreenLighta podpirajo 
projekt »lahko-majhno-zele-
no«. »Svet je omejen. Treba 
bo drugače razmišljati, ne 
samo v smislu biti največji, 
imeti največji avto, nenehno 
zmagovati … To podivjano 
trošenje nikamor ne vodi, 
zato je percepcijo bivanja 

nujno treba obrniti v obratno 
smer: kaj človek potrebuje, da 
ima njegovo življenje smisel? 
Prav veliko ne. Stopiti bo tre-
ba korak nazaj in se končno 
zavedeti, da so lepote tega 
sveta v majhnih stvareh, da 
je treba živeti za prihodnost, 
ne sedanjost,« je v svojem sti-
lu omenil Lenarčič in delil še 
eno izkušnjo: menda je, ka-
mor je obrnil letalo, snežilo. 
Na Norveškem ga je namesto 
pomladi pričakal sneg, na 
Novi Fundlandiji še nikoli ni 
bilo toliko snega in tudi ob ne-
deljski vrnitvi v Slovenijo so 
napovedovali sneg, čeprav je 
letalca pozdravilo sonce.

»Najpomembneje je, da sva 
se z letalom vrnila v enem kosu. 
Je pa lepo biti doma, sploh ob 
tako lepem vremenu.«

URŠKA SELIŠNIK
Foto: US

»Na hitro ana-
lizirani podatki 
so presenetljivi 
– tam, kjer bi mo-
ral biti absolutno 
čist zrak, kjer ni 
industrije, mogo-
če samo kakšna 
turistična ladja, 
je vsebnost črne-
ga ogljika precej 
visoka. Črni ogljik 
se useda na sneg, 
mu spremeni 
barvo in povzroča 
hitrejše taljenje,« 
je razlagal Lenar-
čič, ki se mu zdi 
najbolj pomemb-
no, da so izmerje-
ni podatki dejstva, 
ne samo modeli.

Matevž Lenarčič ob svojem letalu

V tej kabini je pilot z Rečice ob Savinji preživel dober mesec dni.
Lenarčiča je na letališču pozdravil tudi brat Marko, ki ga srečujemo 
kot direktorja podjetja Logarska.
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ROČNA AVTOPRALNICA GRAJŽL; Teharska cesta 35, Ce-
lje, pon.–pet. 9.00–16.00, sob. 10.00–16.00, ned. 10.00–14.00; 
dežurni telefon 070 771-262. NAROČNIKI Novega tednika 
5 % popusta!

Novi tednik vam dostavimo na 
dom. V prosti prodaji stane četrt-
kova izdaja – dva časopisa v enem 
in TV-Okno – 2,30 evra.

Dodatni popusti pri plačilu naroč-
nine vnaprej: 7 % pri plačilu za eno 
leto, 3,5 % pri plačilu za pol leta, 
2 % pri plačilu za tri mesece.

OB ČETRTKIH – INFORMACIJE IZ VAŠEGA KRAJA  – ZGODBE S CELJSKEGA

PODARITE
Želite dati enkrat in obdarovati z enim darilom večkrat? Novi tednik vam to omogoča. 
Svojemu prijatelju, sorodniku, poslovnemu partnerju podarite časopis za izbrano 
naročniško obdobje in obdarovali ga boste večkratno. Naročnik, ki mu boste podarili 
Novi tednik, bo brezplačno prejemal tudi vse posebne izdaje časopisa, uveljavil bo 
lahko pravico do štirih brezplačnih malih oglasov in dveh čestitk na Radiu Celje. In 
to še ni vse.

Nakup darila je preprost. Izpolnite podatke o 
plačniku naročnine in podatke o naslovniku –

naročniku Novega tednika.

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

KONTAKTNI TELEFON/GSM:
NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe
Novega tednika.

 PODATKI O PREJEMNIKU NAROČNIKU

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

DATUM ROJSTVA:

Plačano obdobje: od                                        do

PODPIS:
NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe
Novega tednika.

 PODATKI O PLAČNIKU NAROČILNICA

Plačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        do

Novi tednik že 68 let. Piše o življenju in delu prebivalcev z območja 33 občin na Celjskem.
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Ko je življenje umetnost. »Umetnost je živeti z umetnikom,« pravi Goca Zavšek, medtem ko njen mož 
priznava, da sam ne bi želel živeti s seboj.

Dare Zavšek v objemu svojega malega ateljeja. Prostoru brez oken in dnevne svetlobe, kjer ustvarja in 
slika, pravi tudi »brlog sanjačev«.

Pravljica na robu mesta
Klepet v »brlogu sanjačev«

Dom in vrt, kjer se srečajo pravljice, kjer domišljija ne po-
zna meja, kjer je delo igra in kjer se življenje uživa. Nekdaj 
majhna kmečka hiška je danes edinstven podpis in življenj-
ska stvaritev umetnika, slikarja Božidarja Dareta Zavška.

Že preprost pogled na nena-
vadno zaraščeno hišo na robu 
Žalca daje vtis, da za visoko 
živo mejo čas merijo drugače. 
Umetniški duh nas pozdravi 
že pri vhodu, ko pa se odprejo 
stare lesene »duri«, vstopimo 
v pravljico. Pravljični vrt s prav 
tako pravljično hiško, ki jo dan 
za dnem, brez priganjanj in 
muk, ob vzgibih navdiha že 
več kot 25 let gradita Božidar 
in Goca Zavšek.

Vrt kot slikarsko 
platno
Vrt odseva umetnikov zna-

čaj, njegova nagnjenja ter ob-

dil napotkom botaničnih stro-
kovnjakov, se zdi, da pri njih 
uspeva vse. »Najpomembneje 
je, da na vrtu uživam, ne da bi 
moral na njem stalno delati. 
Prav zaradi tega sem na vrtu 
več, kot bi bil, če bi bil v to pri-
siljen,« pravi Zavšek. In ob tem 
doda: »Prav nič na vrtu nisem 
načrtoval v naprej. Ko sem kje 
videl rastlino, ki mi je bila všeč, 
sem zanjo poiskal primeren 
prostor ter jo tja posadil.« Pri-
meren prostor pomeni, da se 
je rastlina s svojo obliko in bar-
vo skadala s prostorom. Vrt je 
zanj kot veliko naravno platno, 
rastline pa barve, ki jih nanaša 
nanj. Nikjer si ne postavlja mej 
in bogato pisano zelenje dopol-
njuje z lastnimi stvaritvami, ki 
se zgledujejo po naravnih obli-
kah. Tako je domač vrt hkrati 
tudi osebna galerija. Vanj je 
tako umestil divjega petelina, 
izdelanega iz hrastovih dog, 

kvadrature in velikosti, vse je 
bilo ravno ter čisto. V tej hiši 
pa sem se prostorov lotil tako, 
da sem delo spremenil v igro, 
v iskanje najbolj praktičnih in 
smiselnih rešitev, v navdih 
ter ustvarjanje. Pri tem sem 
užival.«

Prav noben prostor ni na-
vaden in prav vsakemu so 
Daretove stvaritve ter tekstilni 
unikati njegove žene vdahnili 
dušo.

Zarisi dneva in 
dnevno sanjarjenje
Božidar Zavšek je kot mla-

denič risal stripe in karikatu-
re, nato je nekaj časa delal 
kot oblikovalec v tiskarni, a 
se njegov svobodnjaški duh 
ni pustil ujeti. Ko je zbral po-
gum, je zaživel kot svobodni 
umetnik. Za njim so števil-
ne razstave, slik in stvaritev 
sploh ne šteje. Pravzaprav 
je vse, česar se loti, umetni-
na. Pred leti se je spopadel 
s hudo boleznijo in jo tudi 
s pomočjo samosvojega za-
sanjanega pogleda na svet 
premagal. Čeprav mu danes 
razstave ne predstavljajo več 
posebnega izziva, že nekaj 
časa gradi nov projekt. Pred-
vsem zase. »Moji dnevni zari-
si so narejeni na platnen trak, 
ki ni omejen na določeno dol-
žino. To je odvisno od tega, 
kako dolgo bom risal dnevne 
zarise. Na ta način bo možno 
čez kakšno leto ali dve videti 
nihanje razpoloženj in občut-
kov skozi čas v enem kosu. 
Posamezne risbe, skice in 
slike so v elektronski obliki 
predstavljene tudi na sliko-
vitem blogu. Ko bodo zarisi 
gotovi se bo trak odvijal po 
ulicah, po hišah, okoli dreves 
in čez njih, po travniku ali 
parku, med ljudmi, tako kot 
se odvija moje življenje.«

LEA KOMERIČKI
Foto: SHERPA

čutja. Zato je edinstven in en-
kraten. Da bi ustvaril prijetno 
okolje za poletno lenarjenje 
in zasanjano razmišljanje, je 
najprej zasadil zimzelene ra-
stline. Kasneje se je navdušil 
nad barvami in vrt se je začel 
spreminjati. Danes navdušuje 
s svojo nenavadno kombinaci-
jo in barvitostjo. Na tisoč kva-
dratnih metrih najdemo vse 
od sadnega drevja do gozdnih 
rastlin, ogromnega cigarovca, 
številnih trajnic in grmovnic, 
a tudi z nizko rezanimi pušpa-
nom obrobljen zelenjavni vrt. 
Čeprav se nikoli ni poglabljal 
v spoznavanje rastlin in ni sle-

Medtem ko večina vrtičakarjev čas posveča pridelavi kultur, imajo pri Zavškovih več dela z urejanjem 
obrob med gredicami kot s solato na njih.

Kopalnica je ena prvih stvaritev v hiši in kdor jo je videl, je ne more pozabiti. Iz 
presežka keramičnih ploščic je v trenutku navdiha nastal edinstven mozaik, ki 
obdaja tla in dele sten. Kabino za prhanje oklepajo zaobljene bele luknjičaste 
stene, po katerih polzijo velike modre kaplje. »Ko se je takrat razvedelo, kako 
nastaja kopalnica, so se mnogi spraševali, kdo je ta nori slikar, ki razbija 
ploščice,« se s širokim nasmehom na obrazu spominja Goca.

sovo in mačko, ki sredi zasadi-
tve izgledata kot pravi, čeprav 
gre le za nekaj skrivljene žice. 
Ob majhnem ribniku domuje-
ta kuščar ter hrošč. Zimzelene 
rastline bogatijo pobarvani 
cvetovi, posebna vrtna vratca 
pa zaznamujejo prehod v ze-
lenjavni vrt.

Prostor z dušo
Prav tako pisana in slikovita, 

kot je vrt ob Zavškovi domači-
ji, je tudi hiša, v kateri danes 
živita z ženo Goco. Skromna 
stara domačija, ki jo je Božidar 
podedoval od starega očeta, se 
je ob njegovih zamislih pre-
levila v skrivnostno, lepo in 
udobno bivališče, v katerem 
sta prostor našla tudi Daretov 
slikarski atelje in delavnica, 

v kateri Goca šiva tekstilne 
izdelke. »Najlažje ustvarjam 
doma,« pravi 61-letni umetnik, 
medtem ko nam razkazuje 
edinstveno in neponovljivo 
notranjost svojega doma.

Še preden sta si z ženo v 
Žalcu ustvarila pisan dom, je 
načrtoval, da se bo z družino 
preselil v Podvin pri Polzeli, 
kjer je že začel graditi. A ga 
je navezanost na staro doma-
čijo zadržala v Žalcu. Čeprav 
po duši upornik, je ob misli, 
da bi domačijo prodali, za-
čutil svoje korenine in začel 
ceniti tradicijo. Poleg tega ga 
je gradnja nove hiše obreme-
njevala. »Tam so imeli glavno 
besedo obrtniki, tu pa sem 
lahko odločal ter ustvarjal 
sam. Tam so bile v ospredju 

PORTRET
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Gledališče prenese več kot film
Ob koncu gledališke sezone smo se pogovarjali z Andrejem Murencem, igralcem v SLG Celje 
in letošnjim žlahtnim komedijantom

Z daljšimi in s toplejšimi dnevi se poča-
si končuje sezona v slovenskih gledališčih. 
Tako je tudi v SLG Celje, katerega član je že 
četrto leto zapored Andrej Murenc, eden vi-
dnejših igralcev letošnje sezone.

Murenc je nastopil v kar nekaj odmevnejših 
vlogah in si na Dnevih komedije priigral naziv 
žlahtnega komedijanta. Gledališče ni edina 
strast rojenega Ljubljančana. Večkrat ga lahko 
opazite tudi v kateri od vlog v slovenskih filmih 
oziroma prisluhnite njegovemu glasu v sinhro-
niziranih risankah.

Hlapec Matti in slepar Leo sta dve vaši le-
tošnji vidnejši vlogi v celjskem gledališču. 
Katera vam je bolj pisana na kožo?

Obe vlogi sta mi enako pri srcu. Slepar Leo in 
hlapec Matti sta namreč lika, ki sem ju ustvaril 
sam. Dejstvo je, da za nobeno od svojih gle-
daliških vlog ne morem govoriti, da mi je bolj 
pisana na kožo oziroma ljubša. Mogoče so mi 
nekatere bližje, spet pri drugih se moram ma-
lenkost bolj potruditi.

Ste že kot otrok želeli postati igralec?
Najprej sem bil športnik. Ko sem nehal tre-

nirati plavanje, nisem vedel, kaj bi počel sam 
s sabo. Mati me je nekako prisila, da sem v 
osnovni šoli začel obiskovati dramski krožek, 
ki mi je nato prirasel k srcu. Tudi v srednji šoli 
sem bil član tovrstnega krožka, zato odločitev 
za vpis na igralsko akademijo ni bila težka. Prav 
ta mi je tudi pomagala, da sem lažje opravil 
srednjo šolo, saj sem imel motivacijo za učenje. 
Pred sabo sem imel namreč jasen cilj.

Na AGRFT je za študij igre malo vpisnih 
mest. Je težko opraviti sprejemne izpite in 
navdušiti komisijo?

Ko sem se vpisoval, je bilo prijavljenih dvesto 
kandidatov, izbrali pa so nas približno deset, 
kar pomeni, da je bila konkurenca zelo huda. 
Na sprejemne izpite sem se zato temeljito pri-
pravljal. Naštudirati smo namreč morali nekaj 
proznih del in pesmi. Zelo mi je koristilo, da 
sem bil kar nekaj let član Šentjakobskega gle-
dališča v Ljubljani, kjer sem tudi izoblikoval 
svoje igralske temelje.

Po končani akademiji ste se zaposlili v 
SLG Celje. Kako to, da ste zaposlili ravno v 
celjskem gledališču, glede na to, da ste rojen 
Ljubljančan?

V slovenskih gledališčih trenutno ni veliko 
postih mest za igralce. Če mlademu igralcu 
nekdo ponudi priložnost, da ga vzame v svoj 
gledališki ansambel, je to zanj pomembna stvar. 
Izkoristil sem odlično priložnost.

V SLG Celje ustvarjate četrto sezono. Kako 
vam je všeč?

V gledališču se ne ukvarjam z ničemer dru-
gim kot s tistim, kar je moje delo. Zavedam se, 
kje je moje mesto. Prav vsake vloge, ki mi jo za-
upajo, se lotim z resnostjo in odgovornostjo.

Je rivalstvo med igralci prisotno? Si zavi-
date odmevnejše vloge?

Kaj pa vem. Zdravo rivalstvo je v vsakem pri-
meru pozitivna stvar. Če vidiš igralskega kolega, 
ki dela na odru zelo dobro, želiš biti tudi sam 
tako dober. In prav tovrstna rivalstva lahko pri-
peljejo do odlične predstave.

Verjetno je nekaj pozitivnega rivalstva tudi 
pri vas doma, da ne govorim o smehu, glede 
na to, da sta pri hiši dva komedijanta in oba 
za nameček žlahtna. Vaša boljša polovica 
Vesna Pernarčič je namreč naziv žlahtne 
komedijantke prejela že trikrat.

Vesa je doma smešna »za znoret« (smeh). 
Mislim, da je edina v Sloveniji, ki je že trikrat 
prejela to titulo. Kako sva zabavna, bi morali 
vprašati njene otroke. Doma sva namreč čisto 
normalen par. Duhovitosti ne moreš nepresta-
no »metati ven«.

Kako je z nasveti? Jih delita drug druge-
mu?

Ne. Ni smiselno, da bi Vesni doma pripove-
doval besedilo, kot ga govorim v gledališču. 
Doma so namreč druge stvari pomembnejše. 
Po generalki oziroma premieri drug drugemu 
podava minimalne kritike oziroma pohvale. Če 
bi se vmešavala v igro, bi lahko hitro prišlo do 
kakšnih nevšečnosti.

Andrej Murenc, član SLG Celje in letošnji žlahtni komedijant: »Vse vlogo v gledališču kakor v filmu so moje, zato so del mene in so mi enako ljube. Ne morem 
delati razlik med enimi in drugimi. Najlažje sem se morda gledal v celovečernem filmu Skriti spomin Angele Vode v režiji Maje Weiss.«

Nagrada žlahtni komedijant, ki ste jo pre-
jeli za vlogo v predstavi Sleparja v krilu, je za 
vas prva. Verjetno bo prav zaradi tega imela 
pri vas vedno posebno mesto. Kako gledate 
nanjo?

Nagrade sem zelo vesel. Verjetno bo imela po-
sebno mesto, če ne drugega kot prva nagrada.

Prejeli ste jo za vlogo prevaranta, ki spre-
tno vijuga med vlogo brezposelnega igralca 
in prefinjene gospodične. Je bila menjava 
vlog za vas poseben izziv? Kaj je za igralca 
pri predstavah najbolj zahtevno?

Menjava vlog ni bila poseben izziv, ker je 
besedilo razdeljeno na sklope. V nekem delu 
igram moškega in spet v drugem žensko. Šele 
na koncu se zaplete. Včasih igralca muči le en 
stavek, spet drugič že to, kako bo stopil na oder. 
Na splošno se ne da oceniti, kaj je pri predsta-
vah zahtevno. Lahko se celo zgodi, da igralca 
muči tudi režiser (smeh).

Se igralci v vseh vidikih podrejate režiserju 
ali lahko tudi sami predlagate kakšno spre-
membo pri predstavi?

Režiser je tretje oko. O vsaki predstavi, ki se 
jo loti, ima ustvarjeno določeno vizijo. Igralec 
pred predstavo dobili le besedilo, ki se mu 
povsem posveti. Režiser pa mora na predstavo 
gledati kot na celoto. Prepričan sem, da po-
polno podrejanje režiserju, razen v določenih 
projektih, ni dobro. Režiserji se zavedajo, da 
smo igralci živa bitja, ki razmišljamo in imamo 
včasih tudi kakšno boljšo idejo.

Igralec je poklic, pri katerem človek ne sme 
poznati zadrege. Imate kdaj tremo oziroma 
vam je v kakšnem delu predstave morda ne-
rodno, vas je sram?

Ne. Če bi mi nekaj predstavljalo velik pro-
blem, tega ne bi niti naredil. Igralec ima vedno 
možnost, da se pogovori z režiserjem. Sicer pa 
se igralci na odrskih deskah redko počutimo 
nelagodno, saj ne predstavljamo sebe, temveč 
lik.

Zadnja letošnja premiera v celjskem gleda-
lišču je bila v začetku maja Gospodar Puntila 
in njegov hlapec Matti, v kateri igrate prav 
Mattija. Kako je bilo sodelovati v projektu, v 
katerega je bil vključen praktično ves celjski 
ansambel?

Sodelovanje ni bilo nič drugačno kot v ostalih 
projektih. Razlika je bila le v tem, da nas v tej 

predstavi na odru stoji 26, kar pomeni, da je 
bilo v obrekovalnici vedno živahno. Od te pred-
stave naprej po gledališču visijo listki z napisi, 
da moramo biti igralci za odrom popolnoma 
tiho (smeh).

Pride mogoče med igralci kdaj tudi do ka-
kšnih sporov?

Teater je, še posebej takrat, ko so skupine 
majhne, intimna stvar. Kot igralec daješ v lik 
tudi del sebe, enako kot režiser v predstavo, 
zato tudi pride do sporov. Ko se enkrat spremo, 
se jezimo deset minut, potem delamo naprej. 
Ne kuhamo zamer.

V koliko predstavah sodelujete trenutno?
Trenutno sodelujem v sedmih predstavah. 

Nekatere se vlečejo še iz časov pred zaposlitvijo 
v Celju.

V mislih morate imeti kar sedem besedil. 
Se vam kdaj zgodi, da ostanete na odru brez 
besed?

Včasih se zgodi, da igralec pomeša določene 
stavke in jih oblikuje po svoje, vendar brez be-
sed ne ostane nikoli. Ve namreč, v katero smer 
mora »peljati« prizor, da se lahko predstava na-
daljuje, zato v primeru, da igralec pozabi del 
besedila, poskuša povedati vsebino predstave 
s svojimi besedami. Seveda si pri tem soigralci 
pomagamo in rešujemo drug drugega.

Do zdaj ste odigrali že kar nekaj predstav. 
Kaj se igralcem lahko med predstavo zgodi, 
a občinstvo sploh ne ve?

Zanimivo je, da se včasih na odru začne 
smejati ves gledališki ansambel, kljub temu, 
da se ne zgodi praktično nič smešnega. Dovolj 
je namreč, da nekdo koga pogleda malo bolj 
čudno. Zelo zabavno je tudi, sploh pri kakšnih 
verzih, ko jih kdo del pozabi in si potem nada-
ljevanje izmisli.

Nastajanje predstave je dolg proces. Naj-
prej se lotite bralnih vaj in učenja besedila na 
pamet. Je slednje najdolgočasnejši del?

Z učenjem besedila na srečo nimam ve-
likih težav. Nisem igralec, ki bi se besedi-
lo na pamet učil doma. Na začetku vsake 
predstave imamo bralne vaje, na katerih se 
pogovarjamo o vlogah, besedilu, avtorju in 
odnosih v predstavi. Na bralnih vajah med 
drugim tudi večkrat preberemo besedilo, 
vsaj osemindvajsetkrat. In tako si zapomnim 
besedilo.

Kaj pa besedila iz preteklih sezon? Jih po-
zabite ali vam ostanejo v spominu tudi po 
več letih?

Besedila popolnoma ne pozabim nikoli. Res 
pa je, da se občasno kakšnih delov predstave 
spomnim le megleno. Prav zaradi tega so ob-
novitvene vaje, na katerih osvežimo predstave, 
ki jih že nekaj časa nismo igrali.

Ne igrate le na gledaliških deskah, temveč 
ste imeli že kar nekaj filmskih vlog, sode-
lujete tudi pri sinhronizaciji risank. Kaj vas 
najbolj mika?

Vsaka stvar ima svoj čar. Poseben čar gleda-
lišča je, da nikoli ni nobena predstava enaka. 
Tudi če je besedilo zelo natančno, se vedno 
zgodi nekaj novega. Slednje v nas tudi ohranja 
voljo, da lahko po stopetdeseti ponovitvi še ve-
dno uživamo v predstavi. Pri filmskih projektih, 
v katerih tudi rad sodelujem, pa je drugače. Ko 
je enkrat film posnet, je projekt končan. Sin-
hronizacija je zgodba zase, saj je nekaj zelo 
zabavnega, zato v njej zelo uživam.

V katerih sinhronizacijskih projektih ste 
sodelovali? Ali posodite glas bolj veselim ju-
nakom ali bolj žalostnim?

Na RTV sem posnel že nekaj serij, v katerih 
sem dal glas različnim likom. Sodeloval sem 
tudi že pri nekaj celovečernih risankah. V 
ospredju so predvsem ameriške, v katerih so 
risani junaki podobni ljudem, ki jim v originalu 
posodijo glas. Slovenci se jim moramo kolikor 
se le da približati. Ko posnamemo sinhronizaci-
jo, jo moramo prav zato poslati v Ameriko, kjer 
jo ustvarjalci poslušajo in nato potrdijo oziroma 
ovržejo. Zanimivo je, da balkanski del sinhro-
niziranih risank posluša Poljak.

Od sinhronizacije se v Sloveniji ne da žive-
ti. Kaj pa od filma?

Mislim, da se v Sloveniji ne da živeti ne od 
sinhronizacije in ne od filma. Slednji namreč 
ni tako kot gledališče. Odrske deske namreč 
prenesejo veliko več kot film. V gledališču lahko 
mišičnjaka igra tudi igralec, ki mu ni fizično 
podoben, medtem ko v filmu ne. V njem mora 
namreč dejansko biti podoben liku tako po 
zunanjem izgledu kot glasu, zato je tudi spek-
ter vlog, ki so na voljo, za posameznike toliko 
manjši.

ŠPELA OŽIR
Foto: SHERPA
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Odhaja, da bi ostal
Jutri ob 18.00 še simbolni zaključek kariere Dejana Perića

Gre za enega najboljših športnikov Celja, 
enega izmed najbolj priljubljenih, enega iz-
med najuspešnejših in enega izmed najbolj 
oškodovanih. Karizmatični vratar srbskega 
rodu je postal Celjan, še preden je bil iz nje-
ga »izgnan«. Predvsem je bil junak dvorane 
Golovec, nato tudi, v pravem času, še tedaj 
pravkar rojene dvorane Zlatorog.

Zaradi prekinitve sodelovanja s celjskim klu-
bom leta 2004 je postal celo mučenik. Tisti, ki 
so bili ljubosumni zaradi njegove priljublje-
nosti in ki so mu očitali, da postaja »večji od 
kluba«, so mu to pravzaprav sami omogočili. 
Z 42-letnim Perketom sva sedela pred dvorano 
Zlatorog, nad katero je pred devetimi leti za-
okrožilo letalo, ki se je vračalo iz Flensburga, 
pred njo pa je bilo 20 tisoč ljudi.

Menim, da nihče, ki ima čas, ne bo odklo-
nil vašega vabila na zadnjo tekmo. S kom se 
boste poslovili od igralske kariere?

Po 28 letih igranja je prišel ta dan, na pobudo 
celjskega kluba in ob pomoči Jureta Cvetka, ki 
je tudi v odboru ob deseti obletnici dvorane. 
Predstavljena mi je bila ideja, ki sem jo sprejel, 
obenem pa tudi obvezo, da sestavim dostojno 
ekipo. S prijatelji bomo igrali proti sedanjemu 
celjskemu moštvu. Tekma bo trajala dvakrat 
po 20 minut. Veliko igralcev še ima obveznosti 
v svojih klubih ali pa so kakor koli zadržani 
tudi zaradi zaključnega turnirja lige prvakov. 
Trener bo moj oče. Prihod so mi potrdili Mirko 
Bašić, ki ima v moji karieri posebno mesto, Vla-
dan Matić, Luka Žvižej, Nenad Peruničić, Pepi 
Manaskov, Mirsad Terzić, Nedeljko Jovanović, 
Rastko Stefanović, Ivano Balić, Nikola Ekle-
mović, Kiro Lazarov, Petar Metličić, Roman 
Pungartnik, Matjaž Brumen, Peter Gulyas, Al-
varo Načinović, Alem Toskić in Zoran Đorđić. 
Od trenerjev pričakujem Josipa Šojata, Seada 
Hasanefendića, Mira Požuna, Kasima Kameni-
co in Lajosa Mocsaija. Želim si, da na tribune 
pridejo ljudje odprtih src.

Z dobrodelno dražbo, prodajo vašega 
dresa, boste zbrali denar za invalida s cere-
bralno paralizo iz Celja. Kakšna je zgodba 
omenjenega dresa?

in ob njem, nisem se nikoli umaknil. Stres je 
bil prisoten, zato se telo ni regeneriralo tako 
kot včasih. Zadnja poškodba, zaradi katere 
sploh nisem v pravkar minuli sezoni zaigral 
za Celje, je bila posledica daljšega procesa, ko 
sem težave le vlekel za seboj, nisem pa jih re-
ševal. Moral sem na operacijo, hvala zdravniku 
Oskarju Zupancu. Ni šlo več za šport, temveč 
za moje običajno funkcioniranje v življenju. 
Prepona, ki povezuje trebuh z nogama, je bila 
zelo načeta. Direktor Pungartnik in Matić sta 

trenerjem, moštvom in direktorjem. Naziva 
svetovalec seveda ne bom imel. Nihče jih ne 
mara. Pametni jih ne potrebujejo, neumnim 
pa ne koristijo. Veliko govorijo, delajo pa malo. 
Sam bi rad delal veliko, vložil bom vso svojo 
energijo, da bom koristen. Pred mano je novo 
poglavje. Sem moštveni igralec in to bom do-
kazal v dobro kluba.

Bili ste veliki v zmagah in dostojanstveni 
v porazih. Tudi leta 2004?

Takrat sem spoznal sebe. Dan po veliki zma-
gi nad Ademarjem sem v povsem normalnem 
pogovoru z gospodom Turnškom, ki sem mu 
hvaležen za vse priložnosti, ki mi jih je ponudil 
v letih skupnega sodelovanja, spoznal novo 
politiko kluba. Šlo je za usmeritev k mladim, 
za kadrovske spremembe v upravi kluba … 
Razlog so bila tudi moja leta. Slišal sem vse 
skupaj, a nisem razumel, še manj sprejel. Za-
meril pa nisem. Čeprav sem se zavedal, da me 
v moji karieri ni zanimalo nič izven igrišča, da 
sem bil lojalen vojak svojim trenerjem, da sem 
podpiral svoje predsednike … Preostalo mi je 
še šest mesecev s Celjem.

Izkoristili ste jih idealno, več se enostavno 
ni dalo storiti. Potem ste odšli, vsako leto pa 
se je šušljalo o vaši vrnitvi.

Med prvo sezono pri Veszpremu, torej po 
skoraj treh letih po odhodu, sem dobil prvi 

poziv. Do realizacije prestopa ni prišlo. Pred 
tremi ali štirimi leti je znova prišlo vabilo. 
Seveda me je mikalo, toda s pogodbo ni bilo 
nič. O teh stvareh ne bi želel podrobno govo-
riti. No, ko pa je v klub prišel Vladan Matić, 
ki je vztrajal na mojem prihodu, se je uresni-
čil moj povratek. Dobil sem lepo priznanje. 
Da sem dober človek, da sem športnik, ki 
ni izbiral med malimi in velikimi tekmami, 
da nisem rušil drugih, da nisem postavljal v 
ospredje samo tistih, ki so mi ustrezali. Zato 
sem ponosen.

Meni se zdi vaš največji podvig, da ste po 
nenavadnem slovesu od Celja uspeli ubraniti 
naslov najboljšega v Evropi. Ponovno ste se 
na rokometni Mont Blanc povzpeli z Barce-
lono! Kako vam je to uspelo?

V takšno institucijo ne moreš priti slučajno. 
Imel sem sicer mnogo ponudb, tudi Ciudad 
Reala, Montpellierja, Gummersbacha. Lahko 
sem izbiral. Barcelona je bila velik izziv. Nisem 
zgrešil. Tam sem se spet našel. V prvi sezoni 
smo bili evropski prvaki, v drugi španski.

Če ste bili v Celju in kasneje v Veszpremu 
kapetan, pa je bilo v Blaugrani drugače. V 
kolikšni meri?

Skoraj popolnoma, čeprav sem to predvide-
val. Čakal me je kapetan in prvi vratar David 
Barrufet, legenda Barçe. Če se ne bi prilago-
dil, bi mi bilo zelo težko. Toda potrdil sem, 
da lahko odlično delujem v enakopravnem 
vratarskem tandemu, ko nisem kapetan in ne 
morem vplivati na nekatere stvari. Saj sem ve-
del, da to zmorem, toda dokazal sem mnogim, 
ki so trdili nasprotno. Izkazalo se je, da sem 
»timski igralec«.

Kateremu rokometašu boste podelili kom-
pliment? S katerim ste imeli največ težav?

V vseh teh letih sem igral proti ogromno ro-
kometašem, ki so vplivali na mojo kariero ali 
jaz na njihovo. Človek, ki je glede znanja in 
samozavesti, ki jo je prenašal na druge, bil brez 
konkurence, ni več živ. To je Iztok Puc, pose-
ben, neponovljiv. Spoznal sem ga leta 1987, na 
Reki sva osvojila zlato medaljo na mladinskem 
SP. Leta 1995 me je Iztok skupaj z Alvarom 
Načinovićem klical iz Celja in se zanimal, kako 
tečejo pogajanja in kolikšne so moje možnosti 
za prihod v Golovec. Med napadalci je bil naj-
raznovrstnejši, zmagoval je tudi takrat, ko ni 
bil v formi, uspeval, ko ni dosegal golov. Ko je 
bil on na parketu, so igrali vsi.

O vaši najljubši obrambi najbrž ni treba 
izgubljati besed …

Ja, res je, to je tista Juaninu Garcii v zadnjih 
sekundah povratne tekme osmine finala lige 
prvakov ob koncu leta 2003.

In šele, ko ste prijeli žogo, je dvorana sko-
čila na noge, kajti mnogi so jo videli v mre-
ži. To je bila največji izbruh veselja doslej v 
Sloveniji, kajti sekunda je odločala o vsem. 
Zadnje tri sezone Celje ni prvak, naslednje 
pa obetajo radost.

Izziv je res velik. Letos smo visoko dvignili 
letvico. Moramo stremeti k prvemu mestu, le 
zmagovalci ostanejo v spominu. Sprememb 
bo kar nekaj. Vprašanje je, če lahko novince 
dolgo čakamo, da se prilagodijo. Časi so težki 
tudi glede pridobivanja financ, toda uspehi 
odpirajo vrata.

Kdaj je bilo najtežje med kariero?
Meni zagotovo med letenjem. Ko smo prista-

li, se mi je zdelo, da smo že zmagali na gosto-
vanju. Pri povratkih pa smo imeli v glavnem 
razloge za radost, tako da sem polete lažje 
prestal.

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA

Izjemni vratar Dejan Perić je bil član celjskega rokometnega kluba med leti 1995 in 2004 ter nato med 
2011 in 2013. Zaradi svojevrstnega odnosa do vseh, ki so ga obkrožali, je postal največji ljubljenec občin-
stva. Višek celjskega epa je bil 24. aprila leta 2004, ko so se rokometaši Celja Pivovarne Laško s severa 
Nemčije vrnili kot evropski prvaki.

»Imel sem sicer mnogo po-
nudb, tudi Ciudad Reala, 
Montpellierja, Gummersba-
cha. Lahko sem izbiral. Bar-
celona je bila velik izziv.«

Dejan Perić se je rodil 22. septembra 1970 v Bečeju. Igral je za Dinamo Pančevo, Crveno 
zvezdo, Pelister, Atletico Madrid, Teucro Pontevedra, Celje, Barcelono in Veszprem.

»V naslednji sezoni sem pre-
stopil v Barcelono in nekaj 
časa nismo imeli primerne 
opreme, pa sem jih zaprosil, 
če na moj dres preko celjske-
ga našijejo Barcelonin grb.«

Ta dres sem imel na sebi proti Ademarju ob 
otvoritvi dvorane in v finalu proti Flensburgu. 
V naslednji sezoni sem prestopil v Barcelono 
in nekaj časa nismo imeli primerne opreme, 
pa sem jih zaprosil, če na moj dres preko celj-
skega našijejo Barcelonin grb. Kasneje sem ga 
oblačil na derbijih in pa seveda tudi v finalu 
lige prvakov proti Ciudadu Realu. Shranil sem 
ga za spomin. Zdaj bo namenjen za plemenito 
dejanje.

Za dva naslova mladinskega svetovnega 
prvaka, bronasti medalji s članskih SP in EP, 
dve prvi mesti v ligi prvakov in eno v pokalu 
pokalnih zmagovalcev, kopico državnih in 
pokalnih naslovov je bilo potrebnih ogro-
mno odrekanj. Trening je bil za vas sveta 
zadeva, dobro ste skrbeli za telo, pa vendar 
je zdravje vplivalo na – predčasen – konec 
kariere, kajne?

Res je, vadba zame predstavlja praznik. Gre 
za privilegij. V življenju počnem tisto, kar si 
želim. In imam od tega koristi. Malo ljudi lahko 
to reče. Do 34. leta sem imel eno operacijo, 
komolec so mi operirali leta 2000. Med leto-
ma 2004 in 2013 pa sem jih imel še sedem. V 
profesionalizmu ni sentimentalnosti in kom-
promisov. Igral sem v klubih, kjer je ena tekma 
lahko vse spremenila. In takšnih tekem je bilo 
veliko. Imel sem pomembno vlogo na igrišču 

»Zadnja poškodba, zaradi 
katere sploh nisem v prav-
kar minuli sezoni zaigral za 
Celje, je bila posledica daljše-
ga procesa, ko sem težave le 
vlekel za seboj, nisem pa jih 
reševal.«

predlagala, da se zaradi izkušenj preselim na 
klop in prevzamem vlogo tehničnega vodje. 
Zahvaljujem se jima za zaupanje, upam, da 
sem ga upravičil. Srečen sem, ker so dosežki 
enaki ciljem.

Kaj pa zdaj, ste se že dogovorili glede nove 
vloge?

Pred nekaj meseci sva se pogovarjala z di-
rektorjem Pungartnikom na podlagi dogovora 
izpred dveh let, da me v klubu čaka delo. Imel 
sem dve možnosti. Lahko bi bil koordinator 
mlajših selekcij. Druga je ponujala mesto 
svetovalca pri prvi ekipi, povezovalca med 

»Slišal sem vse skupaj, a nisem razumel, še manj sprejel. Za-
meril pa nisem. Čeprav sem se zavedal, da me v moji karieri 
ni zanimalo nič izven igrišča, da sem bil lojalen vojak svojim 
trenerjem, da sem podpiral svoje predsednike …«
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Z ravnovesjem 
do zdravja
Ravnanje s čustvi: dar ali največji strup za telo

Vsakdanji ritem in sodoben način življe-
nja sta skozi zgodovino pahnila človeka v 
stanje, v katerem pogosto pozabi nase. In 
razvije se bolezen. Mnogi šele takrat začne-
jo razmišljati, kaj so storili svojemu telesu, 
umu, čustvom, duhu in duši. Začnejo iskati 
ravnovesje. Največkrat s pomočjo uradne 
medicine. Toda nasproti ves čas prihaja 
znanost, ki ponuja neslutene možnosti po-
gleda na telo. Kvantna medicina. Povzetek 
kvantne fizike, molekularne biologije, dela 
astrologije in kitajske medicine. Ne gre za 
alternativo. Daleč od tega, pravi Celjanka 
Xenia J. Lee, ki ima mednarodno licenco iz 
kvantne medicine in na tem področju pušča 
sled že več kot dvajset let. Alternativa je be-
seda, ki jo ljudje pogosto uporabijo za nekaj, 
kar jim morda ni tako zelo znano.

»Besede alternativa nikoli ne uporabljam za 
svoje delo. Kvantna medicina je znanost, ki jo 
že dolga leta razvijajo v Nasi. Medtem ko je za 
Evropejce telo sestavljeno iz mišic, kosti, orga-
nov, ga Kitajci dojemajo kot celoto, energetski 
sistem. Evropejec, če zboli, vzame tableto, ker 
vidi svoje telo kot sestavino kemičnih procesov. 
Kitajci pa so zelo zgodaj spoznali, da je telo sis-
tem na več ravneh in če je v ravnovesju, potem 
ni razloga, da bi zbolelo.«

Od kod pravzaprav pojem kvantna me-
dicina?

Kvantum je najmanjši del našega univerzu-
ma. Najmanjši delec človeka pa je celica. To je 
čisti začetek. Tu se začnejo pojavljati bolezni. 
Celica dobi neko informacijo in se začne temu 
primerno obnašati. Mnogi rečejo, da imajo po-
tencialno rakaste celice vsi. Gre za celice, ki so 
nekoliko občutljivejše, in ko človek doživi stres, 
se celice začnejo obnašati drugače, lahko bi re-
kli, da ponorijo. Ste v prostoru z desetimi ljudmi 
in dva sta nemirna, nervozna. Kaj se zgodi? Čez 
nekaj minut se to počutje prenese na ostale. 
Enako je s celicami. Bolezen ni nekaj, česar se 
ne da popraviti oziroma se da popraviti samo 
s kemijo. Telo se obnavlja in pri tem potrebuje 
čas, ljudje pa mu moramo znati prisluhniti.

Prisluhniti celicam, valovanju, frekven-
cam?

Zdravnik in ameriški astronavt Edgar Mit-
chell je dejal, da je človek elektrarna. Človeško 
magnetno polje je sestavljeno iz različnih valo-
vanj, frekvenc na petih ravneh. To je razlika med 
kvantno medicino in bioenergijo, ki ne prodre 
do jedra človeka, do celice. Fizično raven pred-
stavljajo telo, kosti, mišice, organi. V mentalni 
ravni so zajeti možgani. Čustvena raven pona-
zarja naša čustva in je najpogosteje razlog za 
obolenja. Četrta raven je eterična, ki se dogaja 
na zelo visokih frekvencah. Zadnja, peta raven 
je spiritualna, povezana z intuicijo.

Kako ta elektrarna deluje?
Vsi poznamo limfne žleze. V kvantni fiziki 

bi v prenesenem pomeni rekli, da so to kabli, 
ki povezujejo določena področja te elektrarne 
in vodijo do organov. Limfne žleze čistijo orga-
nizem. Vplivajo na presnovo celega organizma 
in na to, da hranilne snovi, ki jih zaužijemo, 
potujejo do celične membrane, ki je ključnega 
pomena. Njena napetost je namreč odgovorna 
za to, kako optimalno je prehranjeno celično 
jedro. Bolj kot je napeta, več hranilnih snovi 
doseže jedro, ohlapnost pa teh snovi v celico 
ne spusti. Potem pa smo tam: brez energije, boli 
nas glava, slabo se počutimo, smo utrujeni …

In ko pridejo bolniki s temi simptomi, ka-
kšen je način dela z njimi?

Niso bolniki. So ljudje s porušenim ravno-
vesjem. Glede na širino kvantne medicine je 
način dela odvisen od posameznika. Zame je 
individuum. Pri nekaterih že pogovor pokaže, 

kje je problem. Oči, drža, kretnje povedo o lju-
deh zelo veliko. Tudi izraz na obrazu, odgovori 
na določena vprašanja. To ni psihološki proces, 
ampak t. i. mentalna dinamika. Pri uporabi ra-
čunalniškega sistema izdelam analizo o ravno-
vesju celotnega telesa.

Kako lahko opazite, da je oseba hudo 
bolna?

Sistem, ki ga uporabljam, zazna spremembe v 
celicah, takrat ko simptomi še niso vidni, saj je v 
celicah že zapis, da se nekaj dogaja, spreminja. 
To je bistvo kvantne medicine. Preventivni pre-
gled, pri katerem lahko prepoznaš stanje telesa 
na celični ravni. Nekdo ima v družini različna 
obolenja, a ni nujno, da bo zbolel tudi sam. S 
preventivnim delovanjem namreč lahko prepre-
či bolezen. V analizi ugotovimo, ali je treba v to 
posegati ali telo le spraviti v ravnovesje.

Kako posegati?
Človek ima v sebi valovanja in njihove fre-

kvence niso kar »larifari«. Človeški sistem je za-
pleten in zgrajen vrhunsko. Ima vse, kar potre-
buje, da se obnavlja. Pozitivni impulzi so lahko 
le drugačna prehrana, gibanje ali meditacija. 
Impulz je lahko tudi pogled na življenje s srcem, 
ne z razumom. Včasih me kdo smešno gleda, 
ko rečem, da so bolečine v hrbtenici povezane 
s srcem. Človeku, ki ne posluša svojih čustev, 
dela in živi na silo z razumom, se lahko zlomi 
hrbtenica. Pravimo: »Ta ima močno hrbtenico.« 
Ne brez vzroka. To so ljudje, ki imajo uravno-
vešeno čustveno in mentalno raven. Znajo se 
nadzorovati, a hkrati izraziti čustva. Sicer pa 
sama pri delu ne uporabljam šablonske metode, 
saj je od posameznika odvisno, kje ima blokado 
in kaj potrebuje za njeno odpravo.

»Ljudje iščejo več. Hitijo. 
Izgubljajo sebe. Ali je to ›več‹ 
res pomembno? Morali bi 
najti sebe. Si prisluhniti. 
Najti odgovor, kaj potrebu-
je telo za zdravje, duša za 
ravnovesje in kaj je smisel 
življenja,« je prepričana 
Xenia J. Lee.

ali da ni več »fit«. Človeška celica lahko doživi 
starost do 130 let, če jo optimalno prehranjuje-
mo s snovmi, ki jih potrebuje za obnavljanje.

Človek bi lahko živel 130 let?
Da. To je potrdil dr. Ryke Geerd Hammer, 

medicinec, ki se je usmeril v znanstveno razi-
skovalno področje in odkril metodo, s katero je 
razložil, kako nastane rak.

Kako?
Raka sproži šok. Šok na eni od petih prej na-

štetih ravni. Pogosto se to zgodi nezavedno. Če 
se pogovarjam s tistimi, ki imajo raka, kaj se je 
dogajajo v zadnjih mesecih, preden so izvedeli 
za diagnozo, mi povedo, da so se jim dogajale 
drastične spremembe v življenju. Torej so do-
živeli ekstremen šok. Ravnovesje v telesu se je 
takrat porušilo, a človek tega zavestno ni opazil. 
V tem je težava. Ljudje se ne opazujejo in ne 
prisluhnejo svojemu telesu, temveč so usmer-
jeni navzven.

S šokom se lahko rak tudi pozdravi?
Odstrani. Besede zdravi ne uporabljam. Zgo-

di se sprememba in s šokom se ta sprememba 
odstrani. Strokovnjaki lahko pripeljejo človeka 
do točke, da šok podoživi. Ne gre za enake po-
stopke kot v psihoterapiji. Človeka pripeljejo na 
časovno točko, kjer se je nekaj v telesu začelo 
dogajati. Človek uvidi, da je v nekem trenutku 
začel drugače ravnati v odnosih, prehrani, oko-
lju, se sooči s tem. Vendar se teh vzrokov bolezni 
mnogi ne zavedajo, ker se jim zdijo normalni, 
živijo v svetu stresa in hitenja. Namesto da bi 
našli oazo miru, ugotovili, kdo so, kaj želijo, 
gredo raje v lekarno.

Iščemo zdravje zunaj sebe, ne v sebi.
Želim še enkrat poudariti, da je človeški orga-

nizem v svojem bistvu narejen tako, da se obna-
vlja sam. Žalostno je, da družba ni bolj poučena 
o tem. Otrok je cepljen proti določenim bole-
znim, ki bi morale biti naravni proces okrepitve 
imunskega sistema. Že mladim predpisujejo an-
tidepresive, čeprav je neravnovesje na čustveni 
ravni takrat naraven proces dozorevanja. Če gori 
rdeča luč v avtu, je to znamenje, da je z njim 
nekaj narobe, zato okvaro popravimo. Če pa 
človeka boli glava – spet tableta. Toda čez 14 
dni se glavobol vrne. Rešimo problem? Človek 
prezre rdečo luč. Tableta ne odgovori na vpra-
šanja, kaj je vzrok glavobola.

Z vidika kvantne medicine bi človek, če bi 
znal poslušati telo, lahko točno začutil, kdaj 
pride do spremembe v organih?

Seveda. Rečemo, da imamo slab dan in da 
ni čudno, da se slabo počutimo. Kot da bi si 
sugerirali takšne misli. Prehitro se z nečim spri-
jaznimo in takšno stanje nam preide v navado. 
Takšen način življenja ni dober. Spremembe se 
vidijo na ljudeh, v njihovih odnosih do drugih, 
ko gre nekomu vse na živce. To je znak, da se 
nekaj dogaja. Odrasli o stresnih razmerah raz-
pravljamo, otroci pa se začnejo gibati, smejati, 
šaliti. Opazujte jih. To počnejo do sedmega leta, 
dokler ne pridejo v šolo. Ker v šoli se začne – sis-
tem. Otroka je treba ohraniti v sebi. Se opazovati 
in slediti občutku, kaj nam pove telo.

Ampak ljudje še vedno ne zaupajo toliko v 
delovanje energij. Zakaj?

Ker v neko stvar verjamejo, če jo vidijo, otipa-
jo. Energije pa ne moreš videti ne prijeti. Lahko 
pa jo čutiš. To je proces evolucije človeštva, ki bo 
moralo sprejeti, da obstajajo stvari, ki jih razum 
ne more dojeti.

Najmočnejša energija v univerzumu je …
 … seksualna energija. Seksualnost niso tehni-

ke, ampak celota čustev, dotika, bližine. Kitajci 
so ugotovili, da se pri spolnem vrhuncu spro-
sti toliko energije, ki bi lahko za nekaj sekund 
osvetlila celo mesto. Zato se otroci »zgodijo« 
takrat. Ni nujno, da je neplodnost diagnoza, s 
katero se mora nekdo sprijazniti. Ženske vseeno 
zanosijo. Ker se blokade sprostijo, ko doživijo 
seksualnost v celoti. 60 odstotkov vsega, kar 
počnemo, je povezano s seksualnostjo. V tem se 
organizem obnavlja, preprečujejo se bolezni. O 
seksualnosti se v družbi premalo govori. Čeprav 
smo po njeni zaslugi tukaj …

SIMONA ŠOLINIČ, foto: GrupA

Celjanka Xenia J. Lee je licenco za delo v kvantni medicini pridobila po več letih raziskovanja tega področja v Švici. 
Šolsko medicino zelo dobro pozna, saj je v Švici končala študij zobozdravstva. Študirala je tudi kardiologijo, vendar 
se je tik pred diplomo preusmerila v kvantno medicino. Poučuje tai či-čigong, jogo in zen meditacijo, opravljeno ima 
še licenco za kung fu – shaolin. Doslej je delala v Švici in tudi na Kanarskih otokih. Profesionalno se ukvarja tudi z 
glasbo, saj je pred kratkim izdala tudi svoj album. »Vseskozi me spremljajo frekvence,« se večkrat pošali.

»Nove generacije ne spreje-
majo več starih znanj. Priha-
ja čas zavedanja ljudi. Čas 
spoznanja, da obstaja nekaj 
več, kar ni možno razložiti z 
razumom, lahko pa se čuti.«

»Srce je ›tisto‹. Znanstveniki 
so ugotovili, da sta čustvena 
raven in srce povezana. Delaj 
s srcem, ljubi s srcem. Srce je 
center vsega.«

Rekli ste, da je v kvantni medicini prav 
čustvena raven pogosto vzrok za bolezni. 
Zakaj?

Pomembne so vse ravni. Zagotovo poznate 
tudi vi kakšen primer, ko se človek slabo pre-
hranjuje, nato pa reče, da je bil v fitnesu in živi 
aktivno. Človek lahko vzdržuje, neguje eno ra-
ven, vendar ne sme zanemariti drugih. Nekdo 
je lahko torej fizično dejaven, hkrati pa dela 
napake pri ravnanju s čustvi. Ljudje se o njih 
premalo pogovarjajo in prav zato so najpogo-
stejši vzrok obolenj.

Čustva porušijo elektrarno?
Da. Pred časom so Evropejci in Kitajci na 

seminarju v Švici razpravljali, ali je treba bolj 
obravnavati mentalno ali čustveno raven, ki pre-
vladuje. Nekateri pravijo, da se najprej pojavi 
impulz v možganih. Nekaj vidimo, mislimo in 
misli povzročijo psihično-čustveno stanje. Drugi 
trdijo, da se najprej pojavijo zgodba, slika, do-
živetje, nekaj se začne dogajati na psihično-ču-
stveni ravni, šele potem gre impulz v možgane, 
kjer se sproži reakcija. Natančnega odgovora na 
to vprašanje še ni.

Kaj pove bolezen o človeku?
Bolezen je disharmonija celotnega organiz-

ma. Nekje na nekem področju lahko človek 
dobiva premalo ali preveč energije. Torej tudi 
preveč energije ni dobro. Bolezen ni katastrofa. 
Je vedno možnost, ki je dana človeku, da se 
zamisli. Žal se večina po 40., 50. letu sprijazni 
s tem, da je čisto normalno, da ima obrabo kosti 

Tehnologija kvantne medicine, ki velja za medicino prihodnosti, prikaže celotno 
stanje človeškega organizma. Prikaže nam stopnjo tveganja za bolezni, na podlagi 
delovanja človekovega magnetnega polja, frekvenc, valovanja v telesu pomaga ustvariti 
ravnovesje. In prav ravnovesje v organizmu je pogoj za zdravje.

INTERVJU
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kamraZGODBE IZ KAMRE Rubriko pripravlja 
Osrednja knjižnica Celje.

Vir: Vladimir Šlibar: Kuharca ali kako so kuhale gospodinje na Celjskem v dru-
gi polovici 19. in prvi polovici 20. stoletja, Pokrajinski muzej Celje, Celje 2003.www.kamra.si

Ajdo, ki je k nam prišla 
iz srednje Azije, prvi ome-
nja gornjegrajski urbar iz 
leta 1426 v Braslovčah in 
na Otoku. Kmalu so jo po-
znali po vsej Sloveniji, saj 
je bila za kmete zanimiva 
kot strniščni posevek in na 
začetku ni bila vpisana kot 
urbarialna dajatev. Že Val-
vasor omenja ajdov kruh, 
ki je bil črn kot zemlja, ne 
omenja pa ajdovih žgancev. 
Ponekod so ajdovo moko 
mešali z ječmenovo in iz te 
moke pekli kruh.

Naslednja pomembna 
kulturna rastlina, ki smo jo 
dobili iz Amerike, je bila ko-
ruza. Od kod je prišla k nam 
na Štajersko, lahko sklepamo 
iz domačega izraza za to kul-
turo – še danes ji ponekod 
pravijo »turšica«. Na začet-
ku je naletela na nezaupanje, 
vendar je oprostitev desetine 
to nezaupanje kmalu prema-
gala, saj je že konec 17. sto-
letja postala pomemben del 
splošne prehrane.

Fižol je prav tako ame-
riškega izvora. Ker so mu 

Kako so kuhale gospodinje na Celjskem (4)
Sestavine pri prehrani rastlinskega izvora, ki niso doma v Evropi

Prehrambeni izdelki Tehtnica, prva polovica 20. stoletja, Ptuj

ponekod nadeli stara ime-
na (faseolos), je težko sle-
diti njegovi širitvi po celi-
ni, vemo pa, da ga omenja 
Valvasor, in sicer kot nizki 

fižol in kot fižol preklar. V 
kmečki prehrani tega časa 
pa je bil še vedno najpo-
membnejši bob. Pridelovali 
so tudi lečo, vendar je njena 

uporaba že v 18. stoletju za-
čela upadati.

Krompir poznamo v Evro-
pi od druge polovice 16. sto-
letja. K nam so ga prinesli 

Nizozemci. V 17. in 18. sto-
letju ni bilo nobenega pra-
vega zanimanja zanj, saj so 
ga gojili le v redkih okoliših, 
pri nas na primer na Pohor-

ju. Graščinska posestva so ga 
uvajala že konec 18. stoletja, 
medtem ko je na podeželje 
prodrl šele v prvi polovici 19. 
stoletja.

Rokometaš Dominik Blatnik in 
odbojkarica Lena Gabršček, ma-
turanta I. gimnazije v Celju, sta 
osvojila letošnji naslov najboljšega 
športnika in športnice šole. Izbor 
je kot vsako leto zahteven, saj je na 
šoli toliko vrhunskih športnikov.

Na letošnji podelitvi, 21. maja 
v dvorani Gimnazijka, smo poleg 
razglasitve najboljših dveh podelili 
tudi sedem nagrad posameznikom 
za tekmovalne uspehe na državnem 
prvenstvu, šest nagrad ekipam za 
tekmovalne uspehe med ekipami 
na državnem prvenstvu in ŠKL, 32 
posebnih pohval za športne dosežke 
na državnem in mednarodnem po-
dročju, devet pohval za tekmovalne 
dosežke in 29 pohval maturantom 
za štiriletno delo na športnem po-

Ne pozabite na 
učenje!

Ljudska univerza Šentjur se je kot območni koordinator aktivno vklju-
čila v dogajanje Tedna vseživljenjskega učenja s številnimi brezplačnimi 
delavnicami, predstavitvami in predavanji, ki bodo tudi junija.

Od 13. do 19. maja se dogajanja iz učilnic preselila tudi na prosto. V torek 
zvečer so tako na vrtu Ipavčeve hiše gostili Ferija Lainščka, ki je spregovoril 
o svoji ustvarjalni poti. Pogovor z njim je vodila Simona Cizar, za glasbeno 
spremljavo dogodka pa je poskrbel mladi citrar Ambrož Amon.

Že naslednje dopoldne pa je oživel šentjurski Mestni trg, ko so se na stojni-
cah predstavili različni ustvarjalci, razstavljavci … Rdeča nit dogajanja je bilo 
učenje zdravega in ustvarjalnega življenja, življenja z naravo. Biserka Pirić 
je mimoidočim predstavila delovanje skupine za samopomoč in osebnostno 
rast, Anica Hvalec je z njimi spregovorila o tem, kako piše knjige, folkloristi so 
prikazali učno uro folklorne skupine. Zoran Leskovšek iz Društva nordijske 
hoje Šentjur je učil občane pravilne rabe palic pri nordijski hoji. Brigita Kerin 
je izdelovala okraske iz koruznega ličja in pomagala tistim, ki so to poskusili 
tudi sami. Številne poglede je pritegnil voz Kozjanske domačije, na katerem 
je Bojan Guček prikazal izdelovanje slamnate strehe, njegov oče pa je pletel 
koše in košare. Slobodana Slak in Sebastjan Gregoršanec sta govorila o ži-
vljenju z naravo, o čemer sta tudi napisala knjigo. Gneča je nastala ob mizi, 
kjer je Jasmina Levičar predstavila igranje na citre in dala možnost ostalim, 
da poskusijo zaigrati nanje. Ljudje so obstali, ko so zaslišali zvok harmonike 
Franca Salobirja. Spremljal je folklorno skupino, ki jo vodi Stanka Potočnik. 
Popoldan so se odrasli učili angleških izrazov na računalniku, otroci pa so 
postali umetniki na brezplačnih otroških ustvarjalnih delavnicah, ki so tudi 
potekale zunaj. Tudi v četrtek in petek so se imeli občani možnost naučiti 
marsikaj novega – prisluhnili so predavanju o zdravi prehrani, se vključili v 
delavnice v računalniški učilnici. AP

Brigita Kerin je izdelovala okraske iz koruznega ličja in pomagala tistim, ki so to 
poskusili tudi sami.

Dominik Blatnik (tretji z leve) in Lena Gabršek (četrta) med ostalimi nominiranci, z državnim sekretarjem Aljušem Pertinačem 
in ravnateljem dr. Antonom Šepetavcem, ki sta podelila nagrade najboljšim.

Najboljši športniki I. gimnazije v 
Celju

dročju. Skupaj, torej, 13 nagrad in 
kar 70 pohval.

Dominik Blatnik zaključuje 4. le-
tnik športnega oddelka in je bil v šol-
skem letu 2012/2013 vodja naše zlate 
rokometne ekipe, tekmoval je tudi v 
atletiki – skok v daljino. Je odličen 
dijak. Najlepši športni spomin tega 
vsestranskega športnika je osvoji-
tev naslova srednješolskih državnih 
prvakov v letošnjem šolskem letu, 
najhitreje pa bi rad  pozabil poškod-
be. Po maturi se namerava posvetiti 
študiju dentalne medicine. Trenutno 
igra pri rokometnem klubu Dol TKI 
Hrastnik.

Lena Gabršček  zaključuje 4. letnik 
splošne gimnazije in je bila štiri leta 
članica šolske odbojkarske ekipe in 
nogometne ekipe, v šolskem letu 
2012/2013 pa se je udeležila para-
olimpijskih iger v Londonu v ekipi 

sedeče odbojke. Je odlična dijakinja, 
poleg tega pa tudi predstavnica 4. 
letnikov v svetu dijaške skupnosti 
in predstavnica dijakov v svetu šole. 
V prihodnosti bo vsekakor ostala v 
športu, najbolj gotovo v sedeči in sto-
ječi odbojki. Trenutno sicer trenira pri 
klubu Aliansa – Spodnja Savinjska do-
lina. Namerava študirati psihologijo, 
po študiju bi se rada posvetila športni 
psihologiji, saj meni, da je športni psi-
holog nepogrešljiv del ekipe vsakega 
vrhunskega športnika.

Nominirani za naziv najboljšega 
športnika leta so bili: košarkarica 
Živa Macura, judoistka Katja Rigel-
nik, umetnostna drsalka Pina Umek, 
rokometaša Nejc Klinar in Kristijan 
Bezgovšek in nogometaš Rok Baske-
ra.

NATAŠA PEUNIK
Foto: JOŽE PETRAK ZAJC
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Uredništvo objavlja pisma bralcev po svoji presoji v 
skladu z uredniško politiko, razen ko gre za odgovore 
in popravke v skladu z Zakonom o medijih. Dolžina 
naj ne presega 40 vrstic, daljše prispevke krajšamo v 
uredništvu oziroma jih avtomatično zavrnemo. Da bi 
se izognili nesporazumom, morajo biti pisma podpi-
sana in opremljena s celotnim imenom, naslovom ter 
s telefonsko številko avtorja, na katero lahko preveri-
mo njegovo identiteto. V časopisu pismo podpišemo 
z imenom in s priimkom avtorja ter krajem, od koder 
je doma.

UREDNIŠTVO

V petek, 4. maja, je po 
dolgi bolezni umrl Peter 
Božič (1926–2013), ki je v 
50. in začetku 60. let posta-
vljal temelje Radia Celje. 
Star je bil 87 let. Pokopali 
so ga v Celju v družinskem 
krogu.

Njegovo delo sega v dalj-
no leto 1954, ko je Radio 
Celje naredil prvi korak. 
Takrat je bil radijski stu-
dio v prostorih nekdanjega 
zdravstvenega doma in vse 
je bilo zelo skromno. Celo 
avizo Od Celja do Žalca 
so glasbeniki izvajali kar 
v živo.

Prve oddaje so bile še 
zelo kratke, z leti pa so 
se počasi daljšale. Na za-
četku so kar vsi sodelavci 
delali brez plačila, saj so 
bili tako ponosni na celj-
ski radio, da se za honorar 
sploh niso zmenili. V teh 
prvih letih je bilo pripra-
vljenih veliko literarnih 

V spomin

Peter Božič

oddaj, veselih večerov v 
dvorani Union in celo ra-
dijskih iger za otroke. Go-
nilna sila vsega tega je bil 
prav upravnik Radia Celje 
Peter Božič.

Leta 1962 ga je pri-
tegnila Radiotelevizija 
Ljubljana in od takrat do 
upokojitve je s poročanjem 
predvsem v televizijskem 
dnevniku skrbel, da so 
tudi ostali Slovenci, ne 
samo Celjani, vedeli, kaj 
se dogaja v Celju in njego-
vi širši okolici.

AB

Prejeli smo

Celje ima palme
Končno palm nima samo 

Koper, ampak tudi Celje. Mi 
smo bolj zviti kot Koprčani, ki 
so jim palme pomrznile, saj 
smo nabavili plastične, zrasle 
iz nafte, zato rastejo na Petro-
lu, mogoče so tudi naprodaj.

Še huje je, da arhitekt pri 
gradnji te črpalke ni dopustil 
ohranitve drevesa, ki bi dajalo 
senco kakšnemu parkirnemu 
mestu, temveč so ga ne glede 
na proteste in zgražanje ob-
čanov požagali. O tem je bil 
posnet filmček. Kje drugje bi 
arhitekt izkoristil priložnost 
in dal drevesu možnost, da 
ga občudujejo na površini, 
namenjeni onesnaževanju 
okolja. Ni bil te vrste arhitekt. 
Tudi celjski »palmarji« niso te 
vrste osveščeni občani. Smo 
pa bližje banana republiki s 
plastičnimi bananami.

Kaj bi se pritoževali, takšne 
estete pač imamo v celjski 
občini. In še plačo dobivajo. 
Res bi rad vedel, kateri tič je 
dopustil takšen kič.

IZTOK SKOK,
Celje

Parkirni prostori
Pred leti smo imeli krasno 

parkirišče, vrtec Anice Čer-
nejeve pa ogromno igrišče. 
Avtomobili so bili ožji, kot so 
danes, in sploh ni bilo težav. 
Pa tudi manj jih je bilo.

Pa se je neka brihtna glava 
spomnila, da bi vrtcu naredili 

novo ograjo. In da bi bilo do-
bro, da bi vrtec imel še večje 
igrišče. Pa so novo ograjo po-
stavili meter in pol na škodo 
parkirišča. Odvzeli so nam 
meter in pol asfalta. Obsta-
ja še, ampak na drugi strani 
ograje. Kot pljučna pečenka v 
sosedovi »špajzi«. Moja.

Že dolgo se ubijamo in obra-
čamo avtomobile na tistem 
preozkem prostoru. Vrtec pa 
ima en blazno velik travnik, 
da bi lahko notri tekali vsi 
preživeli lipicanci. Aplavz za 
tako pametno potezo, kdor-
koli je že idejni vodja. Tisti 
meter in pol tam ne pomeni 
nič, na našem parkirišču pa bi 
pomenil toliko kot decimeter 
na spolnem udu povprečnega 
poslanca. Razliko med nič in 
nekaj.

Opazil sem, da pred/za na-
šim blokom parkira celo Ce-
lje. In potem vsi mi parkiramo 
po celem Celju. Ker ne more 
nekdo narediti neke rampe 
za lastnike stanovanj! Ker je 
šentflorjanizem dobil blazno 
velika krila!

Upam, da bodo Kitajci po-
kupili večino stanovanj v na-
šem bloku in zahtevali parkir-
ni prostor. In da ga bom na ta 
način dobil tudi jaz.

Čestitam gospodu, ki sta-
nuje na drugi strani ceste in 
ima pred našim blokom par-
kirane vse tri avtomobile. In 
prav je tako. Kar ni prepove-
dano, je dovoljeno. V deželi, 
kjer nihče ne ve, kdo pije in 
kdo plača. Burundija do To-
kia!

Vljudno vabljeni vsi, ki ima-
te izpit za avto, dve roki in dve 
nogi – kadarkoli ste dobrodo-
šli na Ljubljanski 32. Če seve-
da najdete prostor za vašega 
ljubčka na štirih kolesih. Mi 
imamo tukaj azil za vse, kar 
diši po bencinu ali dizlu.

ALEKSANDER CEPUŠ,
Celje

Komunalni 
prispevek
Brali smo o gradnji kana-

lizacije v Arji in Drešinji vasi 
ter Petrovčah, za kar je EU 
prispevala skoraj tri četrtine 
potrebnega denarja. Zato smo 
smo vsi pričakovali, da kljub 
nemarnemu, dolgotrajnemu 
in nasploh neurejenemu delu 
pri gradnji stroški vendarle 
ne bodo pretirano udarili po 
žepu vseh nas, ki se bomo 
– tako pač zahteva EU – mo-
rali priključiti na cevi, po ka-
terih bodo pritekali denarci 
za občino, kar, tako se zdi, je 
bil edini njen cilj. Toda tako 
kot vselej, kadar ima človek 
opravka z oblastjo, smo se 
bridko zmotili.

Občina Žalec nam je poslala 
odločbe za plačilo komunal-
nega prispevka (za gradnjo ka-
nalizacije), s katerimi zahteva 
dva- in večkrat višje prispevke 
kot vse sosednje občine. In pri 
tem niti z besedico ne omeni 
prispevka EU. Tudi ne prizna, 
da smo vaščani že zdavnaj, 
preden je nastala sedanja Ob-
čina Žalec, s svojim delom in 
denarjem zgradili in usposobi-
li vso komunalno infrastruk-
turo, razen kanalizacije. Zanjo 
pa smo kar nekaj let plačevali 
krajevni samoprispevek. Vseh 
teh stroškov odločba sploh ne 
omenja, čeravno bi jih po la-
stnem odloku občina morala 
upoštevati.

Po vsem povedanem je se-
veda povsem naravno, da kra-
jani zahtevamo nove odločbe, 
ki bodo upoštevale naše do-
sedanje vložke, predvsem pa 
tričetrtinski prispevek EU.

PETER MIKELN,
Petrovče

Pohvale

Celjski zdravniki so 
odlični
Prvič v življenju bom del 

svoje zgodbe razkril v medi-
jih. A ne zaradi sebe, ampak 
zaradi tistih, ki se jim moram 
zahvaliti, da sem še med živi-
mi. Že kakšen mesec sem imel 
kar precejšnje težave z ravno-
težjem in omotico. Tudi vid se 
mi je na desnem očesu obča-
sno poslabšal toliko, da na 50 
metrov nisem videl niti hiše. 
Ker se že dlje zdravim zaradi 
glavkoma, sem posumil, da je 
vzrok za to prav očesni pritisk. 
V enem tednu sem zato kar 
dvakrat iskal pomoč v glav-
komski ambulanti Splošne 
bolnišnice Celje. Prvič nisem 
prišel do zdravnika, ker sem 
ob napadu zmanjšanega vida 
pomoč iskal izven delovnega 
časa glavkomske ambulante. 
Vendar je bila sestra na oče-
snem oddelku prijazna in mi 
je izmerila očesni pritisk. Bil 
je v mejah normale in torej ni 
bil vzrok mojih zdravstvenih 
težav. Ker so se mi stanja z 
omotico, neravnotežjem in 
izgubo vida neprestano pona-
vljala, sem obisk v glavkom-
ski ambulanti ponovil čez en 
teden ob ponovnem hujšem 
napadu neravnotežja in izgu-
be vida. Tokrat sem imel srečo 
in že kar na hodniku naletel 
na svojo očesno zdravnico, dr. 
Slavico Podgoršek, specialist-
ko oftalmologije. Opisal sem 
ji svoje zdravstvene težave in 
se mi je posvetila ter opravila 
izredni glavkomski pregled. 
Tudi sama je ob izmeri oče-
snega pritiska ugotovila, da je 
ta v mejah normale in da ne 
more biti vzrok opisanih težav. 
Je pa posumila o možnosti za-
mašitve vratne žile (kar se je 
pozneje pokazalo kot odlično 
predvidevanje za postavitev 
kasnejše diagnoze). Takoj mi 
je izdala napotnico za pregled 
vratnih žil z ultrazvokom, in 
sicer pod nujno. Približno pol 
ure kasneje me je z ultrazvo-

kom pregledal dr. Ivan Žuran, 
sicer primarij na oddelku za 
angiologijo. Takoj je potrdil 
sum diagnoze dr. Podgorško-
ve, saj je ugotovil subtotalno 
zožanje desne vratne žile. Dal 
mi je vedeti, da sem imel sre-
čo, da sem bil še pravočasno 
napoten na pregled vratnih 
žil. Tudi sam se zavedam, da 
mi je dr. Podgorškova s svojo 
odlično predvidevano diagno-
zo mogoče rešila življenje, za 
kar sem ji neizmerno hvale-
žen. Dr. Žuran je tudi takoj za-
prosil še za mnenje dr. Toma 
Šiblija, specialista splošne 
kirurgije in predstojnika od-
delka žilne kirurgije. Tudi on 
se je strinjal, da je operacijski 
poseg nujen. V petih dneh po 
ugotovitvi diagnoze me je dr. 
Šibli tudi uspešno operiral in 
mi, upam, tako omogočil še 
nekaj let življenja.

Vsem tem ključnim zdrav-
nikom v mojem primeru 
se prisrčno zahvaljujem za 
odlične strokovne posege 
pri mojem zdravljenju. Niso 
pa pokazali le profesional-
nega pristopa in visokega 
strokovnega znanja, ampak 
tudi dobro mero osebne mo-
ralno-etične veličine in razu-
mevanja bolnikovih težav in 
človeškega odnosa, ki v sti-
ski bolnika še kako štejejo. 
Hvala tudi vsemu ostalemu 
zdravstvenemu osebju na an-
giološkem oddelku in oddel-
ku žilne kirurgije. V času ho-
spitalizacije sem spoznal, da 
so vsi »ta pravi« za svoje delo 
in da jih poleg znanja krasita 
še prijaznost in pozornost do 
tistih, ki potrebujemo pomoč. 
Še enkrat: hvala vsem.

STANISLAV ZUPANC,
Šentjur

Pridno izrezujte in izpolnjujte kupone, 
ki bodo v Novem tedniku izhajali vse 
do konca maja, in jih pošiljajte na naš 
naslov. Če vam bo 5. junija žreb na-
klonjen, boste prisedli v našo zeleno 
karavano in 15. junija odšli z nami na 
izlet, na nekaj prijetnih uric druženja in 
spoznavanja zdravilnih zelišč s strokov-
njaki s tega področja.

IZLET Z ZELENIM VALOM
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Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorice iz setvenega priroč-
nika Marije Thun za leto 2013, ki ga v Sloveniji izdaja v neskraj-
šani obliki založba Ajda, Vrzdenec, tel.: 01/754 07 43.

DO POLNEGA VOZIČKA BREZ MOŠNJIČKA

Dvigalo za 
Marjana

Občina Polzela je na pobudo občanov Orove vasi in 
predstavnikov različnih humanitarnih društev v letu 
2012 organizirala dva dobrodelna koncerta za zbiranje 
denarja za nakup osebnega dvigala za Marjana Novaka. 
Boleha za multiplo sklerozo in potrebuje osebno dviga-
lo, ki mu bo pomagalo pri samostojnem gibanju.

Maja je občina s pomočjo zbranih donacij in lastnega 
prispevka kupila in montirala dvigalo. Ko je bilo delo kon-
čano, so Marjana obiskali župan Jože Kužnik, svetovalka 
za splošne in družbene dejavnosti na občini Jerneja Sve-
tko, predstavnik Medobčinskega društva invalidov Žalec 
Janez Meglič, predstavnica Krajevnega odbora RK Polzela 
Olga Hočevar, predstavnica Karitas Polzela Zdenka Jelen 
in drugi, ki so sodelovali pri zbiranju sredstev. Marjan 
se je ob predaji dvigala zahvalil vsem ter si vidno ganjen 
zaželel, da bi dvigalo uporabljal še veliko let. Dvigalo je 
z montažo vred stalo 8.500 evrov.

TT

Etno festival 
Đurđevak več kot 
navdušil

Srbsko kulturno-humanitarno društvo Desanke Ma-
ksimović iz Celja (SKHD) je s pomočjo članov društva 
in prijateljev uspešno organiziralo že osmi tradicionalni 
folklorni festival Đurđevak.

Festivalno rajanje je začel ansambel Bisernica iz Bijeljine 
(BiH) v petek, 17. maja, v dvorani Union v Celju. Koncert, 
ki nas ni pustil ravnodušnih, je napovedal festival, obarvan 
s pesmijo, z igro, s poezijo in z veseljem.

V soboto, 18. maja, na dan osrednjega dogodka, so člani 
društva z vabljenimi gosti organizirali povorko po ulicah me-
stnega jedra. S pisanimi ročno izdelanimi narodnimi nošami 
in plesom so predstavili del tradicionalne srbske kulture.

Približeval se je večerni dogodek, vzdušje v Kulturnem 
domu Vojnik se je stopnjevalo. V uvodu sta nas prisrčna 
voditelja Blažka Josipović in Srdjan Krgović prijazno poz-
dravila in napovedala bogat kulturni program. Kot prva se 
je na odru v solo izvedbi predstavila Lara Anđelija Đorđević. 
Sledila je najmlajša skupina SKHD Desanke Maksimović, 
skupina Opančiči, pod vodstvom Dijane Dević.

Predstavili so se tudi člani društva SKD Maribor, Srbsko 
društvo dr. Mladena Stojanovića iz Velenja, Celjska folklorna 
skupina, Makedonsko kulturno društvo sv. Cirila in Metoda. 
Močan aplavz so številni obiskovalci namenili gostom, mla-
dim plesalcem Kulturnega društva Svilen konac iz Prnjavora 
(BiH). Sledil je nastop mladinske skupine Opanak SKHD 
Desanke Maksimović in ženske vokalne skupine Božur po 
vodstvom Stojanke Tuvić.

Zahvala vsem nastopajočim in organizatorjem, ki so nam 
omogočili, da smo bili del bogatega kulturnega večera, pol-
nega čustev in veselja. AS

V Prevorju se igra s kar-
tami, »šnops«, igra tako, 
da se med igro skoči v tr-
govino. Tam se nakupi 
za 153,45 evra, se pokliče 
domov, da pridejo po na-
kupljeno in odhiti nazaj k 
igri, uspešno nabirati toč-
ke za zmago. No, vsaj tako 
je igro preteklo sredo igral 
naš izžrebanec Jože Vovk 
in Straške Gorce.

Tudi če pri kartah tokrat 
ni imel sreče, pa mu je sre-
ča stala ob strani pri našem 
brezplačnem nakupovanju. 
Kot za šalo nam je nareko-
val, kaj vse moramo položiti 
v voziček. In kakšne dobro-
te smo odpeljali na blagajno. 
Od svežega mesa, suhome-
snatih izdelkov, vloženih ter 
sladkih dobrot. Več kot uspe-
šen nakup ob dobri družbi. 
Jožeta so vse dobrote čakale 
v našem slavnem vozičku, s 
katerim smo v letošnji sezoni 
drveli med policami Tuševe 
trgovine v Celju.

Namesto »šnopsa« 
nakupovanje!

In ker pravijo, da je vsega 
lepega enkrat konec, se tako 
končuje tudi naša akcija Do 

polnega vozička brez mo-
šnjička. Za letos. To sredo 
smo nakupovali zadnjič in 

to dobrodelno. Kako uspešni 
smo bili, pa si preberite nasle-
dnji teden v Novem tedniku.

Naslednjič se bomo spo-
mnili vseh, ki so z nami na-
kupovali v letošnji sezoni in 
se spominjali prigod, ki so se 
vam pripetile med akcijo. A 
več naslednji četrtek.

SP, foto: TimE

Jože Vovk iz Straške Gorce je med igro s kartami nakupil za 153,45 evra.
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Kaj storiti po 
diplomi?

Študentski svet MFDPŠ in Mednarodna fakulteta za druž-
bene in poslovne študije (MFDPŠ) sta organizirala 3. KoMe, 
študentsko konferenco z naslovom Diplomiral/a sem. Kaj 
pa zdaj? Ključna tema letošnje konference so bili izzivi, s 
katerimi se soočajo študenti in diplomanti ob vstopu na 
trg dela v Sloveniji in tujini.

Med drugim so na konferenci govorili tudi o zaposlitvi, uspe-
hu v podjetništvu, osebni predstavitvi, zaposlitvenih trendih, 
mreženju med študijem ter kakovosti v visokem šolstvu. Vpra-
šanja, o katerih so udeleženci razpravljali z gosti, so bila pred-
vsem, kje in kako naj mladi diplomanti iščejo prvo zaposlitev, 
kakšne so možnosti in izzivi pri samozaposlovanju, ali imajo 
znanja, ki jih delodajalci iščejo, oziroma ali potrebujejo izku-
šnje, ki jih v času študija niso pridobili, ter kako prepričati de-
lodajalce, da so med vsemi prijavljenimi za zaposlitev prav oni 
pravilna izbir. Diploma je samo eden od pogojev za pridobitev 
zaposlitve, a enostavno ne zadostuje več. V izbirnih postopkih 
danes štejejo dodatne sposobnosti, izkušnje in veščine.

Gostje konference so bili Elido Bandelj, direktor Centra RS 
za poklicno izobraževanje, ki je udeležencem predstavil na-
cionalne poklicne kvalifikacije kot inštrument za večjo zapo-
sljivost, Matic Prosen, art direktor kreativne agencije Madwise 
CC in diplomant MFDPŠ, ki je predstavil svojo podjetniško pot 
od študenta do direktorja, Marijana Kolenko, ravnateljica OŠ 
Lava, ki je za študente izvedla delavnico Kako se predstaviti 
delodajalcu, Gregor Jagodič, koordinator strokovne prakse 
MFDPŠ, ki je predstavil tematiko zaposlovanja diplomantov, 
Vesna Laissani iz Agencije Pira, ki je govorila o priložnostih 
za zaposlovanje mladih, in Gregor Koprivnik, eden od sou-
stanoviteljev spletne trgovine Licila.si, ki je predstavil start-
up izkušnje uspešnega podjetnika in študentom dal nekaj 
nasvetov pri ustanavljanju podjetja. Konferenca so zaključili 
na okrogli mizi na temo kakovosti v visokem šolstvu.

IG

Člani gledališke družine 
Prebold smo marca na oder 
postavili novo gledališko 
predstavo, udbokomedijo 
z naslovom Rdeči kotiček, 
ki jo je napisal naš sokra-
jan in častni občan Občine 
Prebold Ervin Fritz.

Režiser Sašo Juhart nas je 
sedem mesecev vodil, učil, 
usmerjal in nam svetoval 
tako, da smo pripravili ne-
pozabno predstavo, ki je na 
premieri dvorano zapolnila 
do zadnjega sedeža. Predsta-
va je bila tako odmevna, da 
smo morali poleg prve po-
novitve odigrati še dodatno 
predstavo.

Na dan premiere si jo je 
ogledala tudi državna selek-
torica Ana Ruter. Ugotovila 

Nepozabna predstava
je, da ima predstava odličen 
ritem, da se vidi, da je režij-
sko povsem dovršena in da 
ni nič prepuščeno naključju. 
Poudarila je, da komedija 
gledalca ves čas drži v popol-
ni pozornosti. Nad predstavo 
je bila navdušena, zato nas 
je uvrstila na regijsko sreča-
nje Linhartovega festivala za 
amaterske gledališke druži-
ne. S tem smo člani gledali-
ške družine dobili »plačilo« 
za ves trud in odrekanja, ki 
so pri takšni predstavi zelo 
velika. Dobili smo dokaz, da 
delamo odlično in da smo na 
pravi poti. Na to smo zelo po-
nosni.

Zato vabim, da si v torek, 
4. junija, ob 19. uri vzamete 
čas in si v kulturnem domu v 

Radečah ogledate udbokome-
dijo Rdeči kotiček, ki je posta-
vljena v dom za upokojence, 
ki je bil včasih sindikalni 
dom. V njem živijo odločna 
sekretarka Lidija (Martina 
Aubreht), hipohonder Fran-
ček (Franci Cigler) in njegova 
žena Erika (Mojca Jezernik), 
ki živi samo za svoj denar, 
Tarzan (Dušan Vedenik), ki 
je bil vedno zvest Titu, zblo-
jeni Polde (Janko Pirc), ki 
vsepovsod vidi sovražnike, 
in njegov sin Sino (Simon 
Bukovec), za katerega so po-
membni samo certifikati. Za 
upokojence skrbi Ruža (Klav-
dija Jelen), vedno prijazna 
in ustrežljiva, a s sumljivo 
preteklostjo. Za vse v domu 
se je čas ustavil nekje daleč 

nazaj … Večino časa preživi-
jo v Rdečem kotičku, kjer so 
bili včasih partijski sestanki. 
Življenje v domu teče po usta-
ljenem redu, dokler se jim ne-
kega dne ne pridružita mlada 
kuharica Eva (Katja Kreže) in 
župnik Kocmur (Jani Pilko). 
Za dodatno zmedo poskrbi 
duh pokojnega Tita (Ana 
Ajdič).

Za ton in luči je poskrbel 
Srečko Stepišnik, iz zaodr-
ja pa nas je varovala Petra 
Reberšek. Pri ustvarjanju 
predstave je sodelovalo ve-
liko ljudi, ki bi se jim ob tej 
priložnosti radi iskreno za-
hvalili. To so Manja, Darko, 
Janez, Žiga, Christopher, ob-
čina Prebold in JSKD Žalec. 
Posebna zahvala gre našim 
družinam, ker so nam poma-
gale uresničiti sanje.

Člani gledališke 
družine Prebold

K deseti razstavi sodi torta, ki jo je veziljam podaril Zavod Savinja, ki prav tako gostuje v Fašunovi hiši na Ljubnem.

Z iglo in s prejico
Vezilje društva Beli vez v 

Fašunovi hiši na Ljubnem 
znova postavile na ogled 
izdelke, nastale v dolgih 
zimskih večerih, tako da 
vsaka umetnina s sabo nosi 
sovjo zgodbo.

Vezilje so tokrat poskrbele 
za deseto razstavo, ki si jo je 
v minulih dneh ogledalo kar 
precej ljubiteljev vezenja. 
Pri delu vezilj ne gre samo 
za druženje, temveč, kot je 
poudarila mentorica Marija 

Križnik, se zavedajo, da na 
tak način ohranjajo del kul-
turne dediščine in znanje 
prenašajo iz roda v rod. Ne-
katere vezilje, ki prihajajo iz 
cele Zgornje Savinjske doline, 
ustvarjajo vezenine ljubitelj-
sko, mnogim pa le pomeni 
tudi dodaten evro. Vezilje so 
ponosne na prvo mentorico 

Zalko Rakun, ki jih je navdu-
šila za rišelje tehniko, torej 
za izdelke, nastale s pomo-
čjo igle in prejice. Delo članic 
Belega veza je pohvalil tudi 
etnolog Bojan Knific, ki je si-
cer predstavil pomen vezilj v 
preteklosti in današnji druž-
bi, ko vezenine s sabo nosijo 
mnoga sporočila. US

Za zdravje in 
dobro počutje

Teden vseživljenjskega učenja je najvidnejša promocijska 
kampanja na področju izobraževanja in učenja v Sloveniji. 
Letos je trajal od 13. do 17. maja. Z njim se je opozarjalo jav-
nost na pomembnost učenja v vseh življenjskih obdobjih 
ter na vloge, ki jih posameznik v svojem življenju opravlja. 
V projekt se je vključil tudi Pegazov dom, zato smo v torek, 
14. maja, izvedli delavnico na temo Z vonjavami aromae-
senc za boljše počutje, ki jo je vodila Ingrid Ferlež.

Delavnice se je udeležilo enaindvajset stanovalcev. Ingrid 
Ferlež je s seboj prinesla več kot dvajset različnih olj, od sivke, 
čajevca, ki deluje kot naravni antibiotik, do ingverja, cveta 
pomaranče in številnih drugih. Izvedeli smo, da imajo številne 
pozitivne učinke, ki vplivajo na zdravje. Olja so zelo močna, 
koncentrirana, zato jih uporabljamo po kapljicah. Imajo tako 
fizičen kot duševen vpliv, pridobivajo pa jih na različne načine, 
olje sivke iz cvetov in listov, kadilo iz smole, olje pomaranče 
pa iz pomarančne skorje. Tudi njihova uporaba se razlikuje, 
lahko jih uporabljamo kot mazilo ali jih nanesemo na gazo, 
da odišavijo prostor. Kot zanimivost smo izvedeli, da je za 
liter olja vrtnice treba natrgati kar tono cvetnih lističev. Vsak 
stanovalec je dobil košček papirnate brisače, na katero mu je 
gospa Ingrid kapnila tri različna olja. Te so potem povonjali, 
najbolj pa sta jih je zanimala vonja sivke in kadila. Ob koncu 
smo izvedli še dihalno vajo in se naučili prepoznati vonje 
številnih olj ter se sprostili z vajo za sproščanje. Delavnica je 
bila vsekakor zelo poučna in zanimiva.

LUCIJA ČERKUČ



50 Št. 26, 30. maj 2013OTROŠKI ČASOPIS

Aprila so se uspešne 
učenke flavtistke pod men-
torstvom profesorice Diane 
Štih udeležile Mednaro-
dnega tekmovanja Upolova 
svirel v Štanjelu. Dosegle so 
naslednje rezultate: Ema 
Kačičnik bronasto prizna-
nje, Neja Fajdiga priznanje 
za udeležbo in trio flavt 
(Maruša Alegro, Nina Ko-
vačić, Katarina Vodopivc) 
srebrno priznanje.

Dva tedna zatem se je nova 
posadka uspešnih deklet 
odpravila na mednarodno 
pihalno tekmovanje v Poža-
revac v Srbiji, kjer je posegla 
še po višjih mestih. Tako si 
je Iza Pia Peperko pod men-
torstvom Diane Štih v bambi 
kategoriji priigrala 95 točk in 
prvo nagrado (Iza Pia igra na 
flavto komaj pol leta), Lara 
Krajnc je pod mentorstvom 
Marte K. Koberski posegla 
po tretji nagradi, trio flav-
tistk (Maruša Alegro, Nina 
Kovačić, Katarina Vodopivc) 
pa je dosegel 99 točk in s tem 
prvo nagrado. Nad triom je 
strokovno bdela profesorica 
Diana Štih. Za uspešno kla-
virsko spremljavo je pri solo 
flavtah poskrbela Valentina 
Zidar.

V glasbeni šoli smo zelo 
veseli in zadovoljni, da ima-

Naravoslovni dan v 
Medlogu

V sredo, 8. maja 2013, smo se sedmošolci odpravili v Šolo za hortikulturo in vizual-
ne umetnosti Celje. Tam nas je sprejel ravnatelj in nam predstavil šolo. Potem nam je 
predavala še tamkajšnja učiteljica za biologijo.

Po predavanju smo imeli malico, nato smo se razdelili v dve skupini. Naša skupina si je 
šla najprej ogledat grmovne in drevesne vrste, ki jih imajo posajene v parku, ki je velik kar 
tri hektarje. Odkrili smo, kako se imenujejo rastline, ter med drugim videli tudi dva živa 
fosila, ginka in volemijo. Na koncu smo dobili učni list in ga s pomočjo vodičke rešili. Nato 
smo si šli ogledat posebna drevesa. To so platana, volemija, ambrovec (iz njega izdelujejo 
žvečilne gumije) …

Po delavnicah smo se odpravili nazaj v šolo. Ta dan je bil zanimiv in poučen, saj nekaterih 
stvari o teh drevesih res še nismo vedeli.

URŠKA KAJBIČ in ERIKA OREHOVEC, 7.a, OŠ Vransko-Tabor

V Socki imajo učni čebel-
njak, ki ga je podružnični 
šoli podarila Cinkarna Ce-
lje. Krasile ga bodo poslika-
ne panjske končnice učen-
cev sosednje šole v Novi 
Cerkvi. Izdelek 18 otrok, 
ki so ustvarjali pod men-
torstvom Suzane Jelenski 
Napotnik, je namreč zma-
gal na natečaju cinkarne, 
ki ga je letos ob svoji 140-
letnici posvetila čebelam in 
skrbi zanje.

Zmagovalci natečaja poslikave panjskih končnic iz Nove Cerkve z mentorico Suzano Jelenski Napotnik (levo) ter Nikolajo Podgoršek - Selič 
in s Tomažem Benčino iz Cinkarne Celje

Otroke navdušujejo za čebelarstvo
Učni čebelnjak v Socki je šola dobila s pomočjo celjske cinkarne.

Uspehi šentjurskih 
glasbenic

V Socki odprli učni čebelnjak in razglasili najboljše na natečaju poslikave panjskih končnic

Odziv na natečaj je bil 
rekorden, saj je sodelovalo 
1.150 otrok in 72 mentorjev iz 
45 šol na Celjskem. Komisija 
pod vodstvom Ide Glinšek iz 
Čebelarskega muzeja Rado-
vljica je zato imela težko delo 
pri izboru najboljšega izdel-
ka. Zato se je odločila, da ne 
bo nagradila le Podružnične 
osnovne šole Nova Cerkev, 
temveč še dve šoli, in sicer 
OŠ Ob Dravinji iz Slovenskih 
Konjic in II. OŠ iz Žalca, šolo 

s prilagojenim programom. 
Njuni izdelki, ki pripoveduje-
jo zgodbo od cveta do medu, 
bodo krasili kozolec ob glav-
nem vhodu v cinkarno.

Priznanja in nagrade sta 
na prireditvi v Socki pred 
dnevi podelila predsednik 
uprave Cinkarne Celje To-
maž Benčina, ki je bil vesel 
rekordnega odziva, in teh-
nična direktorica Nikolaja 
Podgoršek - Selič. Otroci in 
učiteljice so poskrbeli za pri-

srčen program, domačinke 
pa za številne sladke dobrote 
ob koncu prireditve.

Dvajseti čebelnjak
Da je otroke vse težje nav-

dušiti za čebelarstvo, sploh v 
mestih, meni Andrej Jernej, 
čebelarski mojster, terenski 
svetovalec in mentor šolskih 
krožkov na Celjskem. V Soc-
ki vodi krožek s 13 učenci, ki 
se dobivajo vsak petek, ima-
jo delavnice in se pripravlja-

jo na tekmovanja. Z novim 
čebelnjakom bo vse to lažje 
izvajati in otroke spodbujati 
k skrbi za čebele in naravo. 
Da mentorju to že do zdaj do-
bro uspeva, je pokazalo tudi 
državno tekmovanja maja v 
Dobu, kjer je sodelovalo 44 
njegovih krožkarjev s Celj-
skega, ki so dobili šest zlatih, 
20 srebrnih in 16 bronastih 
priznanj.

Postavljanje čebelnjakov 
sodi v projekt Ohranimo če-

bele Čebelarske zveze Slove-
nije in po besedah podpred-
sednika Franca Šmerca je 
čebelnjak v Socki že dvajseti, 
ki so ga postavili s pomočjo 
donatorjev. Vsak čebelnjak 
je vreden približno 6 tisoč 
evrov in posebej veseli so, če 
v akciji sodelujejo podjetja, 
kot je Cinkarna Celje, ki za-
dnja leta kaže velik napredek 
na okoljskem področju.

TC
Foto: SHERPA

Trio flavtistk, Maruša Alegro, Nina Kovačić in Katarina Vodopivc, z 
mentorico Diano Štih

mo tako odlične flavtistke, ki 
posegajo po visokih mestih 
in lepih nagradah na medna-

rodnih tekmovanjih v Slove-
niji in tujini.

SZ
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Kot smo že omenili v prejšnji številki, pri ljudeh in 
živalih okužba z virusom ne vodi vedno do znakov bo-
lezni. Znano je, da so konji dokaj dovzetni za okužbo z 
virusom.

Mrzlica Zahodnega Nila pri konjih 2.

Prenašalci virusa mrzlice Zahodnega Nila so komarji, zato je treba konje zaščititi pred njihovimi piki. 
Okužbo lahko preprečite tudi s cepljenjem.
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Pri konjih, ki postanejo kli-
nično bolni, virus pride v cen-
tralni živčni sistem in se kaže 
z znaki encefalitisa. Klinični 

znaki encefalitisa pri konjih se 
na splošno kažejo kot padec 
apetita in depresija, poleg tega 
gre lahko še za kombinacijo 
naslednjih znakov: povišana 
telesna temperatura, šibkost 
zadnjih okončin, paraliza za-
dnjih okončin, slabovidnost, 
ataksija (splošna oslabelost), 
brezciljno tavanje, tiščanje z 
glavo npr. ob zid, krči (epi-
leptični napadi), nezmožnost 
požiranja, hoja v krogih, pre-
občutljivost, koma.

Pomembno je omeniti, da 
vsi konji s temi kliničnimi 
znaki nimajo mrzlice Zaho-
dnega Nila. Če vaš konj kaže 
zgoraj opisane znake, se vse-
kakor posvetujete s svojim 
veterinarjem.

Diagnostika
Na bolezen lahko posumi-

mo glede na opisane znake, 
vsekakor pa bolezen potrju-
jemo z laboratorijskimi pre-
iskavami krvi. V Sloveniji v 
okviru letnih preventivnih 
pregledov pri kopitarjih, ki 
jih financira proračun, pre-

verjajo tudi obolevnost s to 
boleznijo, kar pomeni, da 
lastniki plačajo le stroške 
odvzema krvi. To preiskavo 
opravijo v nacionalnem ve-
terinarskem inštitutu, svoje-
mu veterinarju pa jo lahko 
naročite sočasno ob jemanju 
vzorcev krvi za infekciozno 
anemijo kopitarjev – IAK.

Preventiva
Prenašalci virusa so ko-

marji, kar pomeni, da je zelo 
pomembno, da konje zašči-
timo pred njimi. Obstajajo 
razna repelentna sredstva, 
ki odganjajo komarje, pa jih 
dobite tudi pri veterinarjih. 
Pomembno je, da konjev ne 
pasemo blizu močvirij in 

mlak, kjer je veliko komar-
jev.

Zdravljenje
Proti tej bolezni ni speci-

fičnega zdravila, zdravlje-
nje je simptomatsko, dajejo 
sredstva za znižanje telesne 
temperature, protivnetna 
sredstva, podporno terapi-
jo … Prognoza ozdravitve je 
ugodna, vendar so opisani 
posamični primeri, ko je vi-
rus pustil trajne posledice na 
centralnem živčnem sistemu. 
Če pri ljudeh ni cepiva, je za 
konje v Evropi registrirano 
cepivo proti tej bolezni.

DUŠAN JAGODIČ, 
dr. vet. med.

Veterina Jagodič, d. o. o.

Pod kolesi konča na tisoče divjih živali
Več kot 1.600 divjih živali 

so vozniki povozili v prvih 
štirih mesecih leta in to samo 
na cestah na območju lovišč, 
ki jih upravljajo lovske dru-
žine (v celem letu 2012 več 
kot 8 tisoč). Največ je bilo sr-
njadi, nekaj tudi jelenov in 
divjih prašičev. Te številke 
bi bile še višje, če bi k temu 
prišteli še vse ostale povoze 
izven lovišč, ki pa jih v okvi-
ru Lovske zveze Slovenije ne 
spremljajo.

Upravljavec ceste ali policija 
sta po noveli Zakona o divjadi 
in lovstvu dolžna o povoženih 
živalih obveščati lovce, ki upra-
vljajo lovišče. To določilo pa ne 
velja za železnice, kjer so po-
vozi živali skoraj vsakodnevni 
dogodek. Zgodilo se je že, da je 
vlak povozil medvedjo družino 
ali trop divjih prašičev, vendar 
v takšnih primerih ni navodil, 
kdo in komu naj bi to javil. Ti 
povozi se ponavadi končajo le 
s smrtjo divjadi, brez posledic 
za vlak, zato za te primere lovci 
nikoli ne izvejo.

Najpogosteje pred avtomobil 
zaide srnjad. Neredko vozniki 
povozijo tudi malo divjad in 
druge prostoživeče živali, ki 
ne povzročajo tako občutne 
materialne škode in se o njih 
redko govori, so pa za ohrani-
tev naravnih ekosistemov prav 
tako pomembne (zajci, žabe, 
ježi …), pravijo na Lovski zvezi 

Slovenije. Z urejanjem krmišč 
in primernih življenjskih oko-
lij za divjad in s tem tudi za 
druge prostoživeče živali jih 
skušajo lovci zadržati stran od 
cestišča, vendar pri tem niso 
vedno uspešni.

Ukrepi za manj 
povoženih živali
S cestami in z drugimi objek-

ti smo ljudje posegli v življenj-
ski prostor živali, ki si zaslužijo 
spoštovanje in ustrezen odnos. 
Človek je tisti udeleženec v 
prometu, ki je lahko v naspro-
tju z divjadjo vsaj delno pripra-
vljen na morebitni trk. Zato so 
ukrepi namenjeni temu, da se 
voznika pravočasno in pravil-
no obvešča o možnosti trka z 
divjadjo (znaki, table, silhuete 
divjadi, dodatna oprema vozil, 
izobraževanje in ozaveščanje). 
Z ukrepi, ki so usmerjeni v ži-
vljenjski prostor divjadi, pa že-
lijo lovci zmanjšati prisotnosti 
divjadi na cestišču in povečati 
njeno zaznavanje, na primer 
povečanje prehranske pestro-
sti stran od cest, zmanjševa-
nje vznemirjanja divjadi … Z 
ograjami, s svetlobnimi pripo-
močki, kemičnimi odvračali, 
podhodi in z nadhodi ter s 
prostorskim usmerjanjem od-
strela želijo onemogočiti oziro-
ma usmeriti prehajanje živali 
čez ceste.

TC, foto: GrupA (arhiv NT)

Kako ravnati?
Če najdemo poškodovano 
žival na cesti ali smo morda 
sami povozili katero od divjih 
živali, lahko pokličemo center 
za obveščanje na številko 112. 
Povemo, kaj se je zgodilo in 
kje. Če gre za divjad, bodo 
glede na lokacijo poškodova-
ne živali obvestili pristojnega 
upravljavca lovišča (lovsko 

družino). Če gre za zavarovano 
vrsto živali, pa morajo obvestiti 
zatočišče za prosto živeče ži-
vali Golob na Muti, od koder 
pridejo po poškodovano žival 
in jo odpeljejo v oskrbo. Pri 
poškodovani divjadi pridejo na 
ogled lovci in ti o stanju živali 
obvestijo lovskega inšpektorja, 
ki v primeru hude poškodova-

nosti odredi izredni odstrel. 
Če je žival manj poškodovana, 
jo spustijo v naravo. Po spre-
membi zakona o lovstvu azil 
ne sme več sprejeti in zdraviti 
divjadi (lovnih vrst prostožive-
čih živali), pač pa o njej odlo-
čajo lovci. Če je divjad mrtva, 
jo mora prevzeti higienska 
služba, če gre za mrtvo žival 
zavarovane vrste, pa pripada 
prirodoslovnemu muzeju.
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Združenje multiple skleroze Slovenije je 25. maja obeležilo 40-letnico delovanja. Ob tej priložnosti so se člani zbrali prav v Celju, srečanje je 
bilo namenjeno predvsem prijetnemu druženju, pregledu dosedanjega dela in tkanju načrtov za v prihodnje.

Bolezen tisočerih 
obrazov Multipla skleroza – najpogostejše obolenje 

živčnega sistema pri mlajših odraslih

Približno trije milijoni 
ljudi po svetu trpijo zaradi 
multiple skleroze. Bole-
zen, ki se kaže v tisočerih 
oblikah in katere natan-
čen vzrok še ni dognan, ni 
ozdravljiva, ob primerni 
terapiji in razgibavanju pa 
je njeno napredovanje mo-
goče dodobra zajeziti.

Multipla skleroza je kro-
nična degenerativna bolezen 
osrednjega živčevja. Napade 
mielinske ovojnice, kar po-
meni, da telo svojo lastno 
ovojnico živčevja prepozna 

Multiplo sklerozo imajo 
pogosteje ženske kot mo-
ški. To dokazuje tudi član-
stvo v celjski podružnici 
Združenja multiple skle-
roze Slovenije. Podružnica 
namreč šteje 150 žensk in 
56 moških. V celotni drža-
vi po podatkih Združenja 
multiple skleroze Slovenije 
živi okoli 3.500 ljudi z mul-
tiplo sklerozo. V združenje 
je včlanjenih okoli 2.200 
bolnikov.

Rubriko Za zdravje ureja Anja Deučman. 

Predloge oziroma ideje ji lahko posredujete na 
anja.deucman@nt-rc.si

Predsednica celjske podružnice 
Združenja multiple skleroze Slo-
venije Elizabeta Pongrac je vo-
denje podružnice prevzela pred 
tremi leti.

pomembna pa je čimprejšnja 
diagnoza bolezni. Na pravo 
diagnozo – postavljajo jo 
predvsem s preiskavo mož-
ganske tekočine in s slika-
njem z magnetno resonan-
co, ki pokaže mesta izgube 
mielina – sicer številni čaka-
jo tudi do več let, potem ko 
se pojavijo prve težave. Prvi 
simptomi so namreč najra-
zličnejši, lahko je prisoten le 
eden, lahko jih je več, lahko 
so v lažji ali hujši obliki. Prvi 
znaki multiple skleroze so 
praviloma utrujenost, pogo-

sti glavoboli, motnje vida in 
koordinacije, šibkost in omr-
tvičenje udov, tudi bolečine 
in krči …

Zagoni in 
mirovanja
Za bolezen so praviloma 

značilna obdobja zagonov 
in mirovanj, stanje bole-
zni pa se lahko po vsakem 
zagonu nekoliko poslabša. 
Terapije so sicer odvisne od 
tipa multiple skleroze, večini 
bolnikov nevrologi predpi-
šejo zdravila, v zadnjih letih 

tudi biološka, ki zavrejo na-
predovanje bolezni, še kako 
pomembna pa sta razgiba-
vanje in skrb za to, da telo 
ostane čim bolj aktivno in 
da se gibalne funkcije ohra-
nijo čim dlje. Kot poudarja 
predsednica celjske podru-
žnice Združenja multiple 
skleroze Slovenije Elizabe-
ta Pongrac, sicer tudi sama 
bolnica z multiplo sklerozo, 
bolezni nikakor ne smemo 
enačiti s popolno odpovedjo 
gibalnih funkcij in z invalid-
skim vozičkom, saj številni 
bolniki dokazujejo, da lahko 
z multiplo sklerozo ob pri-
merni terapiji kakovostno in 
samostojno živijo.

Združenje v 
pomoč
Diagnoza multiple sklero-

ze je za večino kljub temu 
zelo pretresljiva. Pri prema-
govanju ovir in tudi psiho-
loški podpori, ki je še kako 
pomembna, lahko bolnikom 
poleg zdravstvenega osebja in 
podpore svojcev pomaga tudi 
Združenje multiple skleroze 
Slovenije. Prav celjska podru-
žnica združenja je z 206 člani 
ena večjih v državi, bolnikom 

pa pomaga na najrazličnejše 
načine. Podružnica se vklju-
čuje v najrazličnejše projekte, 
med katerimi predsednica iz-
postavlja projekt Usposablja-
nje za življenjsko uspešnost. 
»Bolnike tako z različnimi 
predavanji strokovnjakov 
spodbujamo k razmišljanju, 
samostojnemu delu, spo-
znavanju nečesa novega, saj 
morajo biti pri spopadanju z 
boleznijo čim bolj aktivni,« 
pravi Elizabeta Pongrac 
in dodaja, da letni program 
podružnice sestavlja tudi 
obilica športnih aktivnosti, s 
katerimi člani skrbijo za čim 
boljšo razgibanost in ohra-
njanje gibalnih sposobnosti. 
Najbolj priljubljeni so plava-
nje, balinanje, kegljanje, šah, 
ribolov, pikado. Združenje 
članom prav tako zagotavlja 
redno razgibavanje ob pod-
pori strokovnjaka, najbolj gi-
balno oviranim omogoči tudi 
fizioterapijo na domu.

Foto: GrupA

kot tujek, ga napade in živec 
na tem mestu ne zmore več 
prenašati impulzov. Tako pri-
haja do različnih nevroloških 
težav, ki so odvisne od tega, 
katero mesto je prizadeto. 
Pri vsakem bolniku se torej 
odraža na svoj način.

Zboleva 
najaktivnejša 
populacija
Najpogosteje zbolijo osebe 

med 20. in 40. letom, torej 
ljudje v najaktivnejšem ži-
vljenjskem obdobju, še kako 

»Nikotin stimulira možgane in izloča-
nje adrenalina, s čimer povzroči hitrej-
še bitje srca, podobno, kot se dogaja v 
stresnih situacijah. Srce in žile so tako 
preobremenjeni in sledi lahko infarkt, 
ki ni redkost pri kadilcih,« razlaga 
Šegota in dodaja, da kajenje povzroča 
tudi bolezni ostalih notranjih organov, 
vplivalo naj bi celo na razvoj alzhei-
merjeve bolezni.

Težko je odnehati
Cigareti se odpovedo le redki

Na prvih straneh časopisa 
pišemo o kazalnikih razšir-
jenosti kajenja v Sloveniji 
ter o vplivu tako imenova-
nega protikadilskega zako-
na na poslovanje gostinskih 
obratov, na zdravstveni stra-
ni pa ob svetovnem dnevu 
brez tobaka spomnimo na 
številne negativne posle-
dice kajenja. Za tiste, ki se 
želijo tej razvadi odpoveda-
ti, v zdravstvenih domovih 
v celjski regiji pripravljajo 
brezplačne delavnice.

Za posledicami kajenja na 
svetu vsako leto umre sko-

raj šest milijonov ljudi. Kot 
poudarja pulmolog prim. 
asist. mag. Nikša Šegota, na 
zdravje negativno vplivajo ne 
le nikotin, pač pa tudi ostale 
snovi, prisotne v cigaretah 
in cigaretnem dimu. Najbolj 
na udaru so pljuča. Kajenje 
povzroči spremembe, braz-
gotine na povrhnjici dihal oz. 
sluznici, ki so vidne že po 
prvem letu rednega kajenja. 
Obramba pljuč se poslabša, 
zato je človek bolj podvržen 
pljučnicam in bronhitisom. 
Številni dolgotrajnejši kadil-
ci se srečujejo s kroničnim 
obstruktivnim bronhitisom, 
pri katerem prihaja do zapor 
pri izdihavanju zraka. Bole-
zen napreduje do težavnega 
dihanja, piskanja, sledi lahko 
celo odpoved pljuč. Resna in 
pogosto usodna bolezen je 
tudi pljučni rak, pri čemer 

Šegota poudarja, da je 90 
odstotkov vseh bolnikov s 
pljučnim rakom rednih ka-
dilcev. Pulmolog ob tem iz-
postavlja še ostale negativne 
učinke kajenja. Nevarne sno-
vi, kot je na primer ogljikov 
monoksid, se absorbirajo v 
kri in izpodrinejo kisik, tudi 
nikotin prek krvi potuje po 
vsem telesu.

Načeto zdravje 
in pomanjkanje 
denarja
Opustiti kajenje ni eno-

stavno, večina pa se za to 
potezo po izkušnjah vodje 
zdravstveno vzgojnega cen-
tra v celjskem zdravstvenem 
domu, mag. zdravstvene 
nege Vladke Vovk, za ta ko-
rak odloči iz zdravstvenih 
razlogov, bodisi ker so že za-
znali težave ali pa ker se bo-

jijo zapletov. V zadnjih letih 
vedno pogosteje v opustitev 
kajenja kadilce prisili tudi 
pomanjkanje denarja. Ka-
kršenkoli je že razlog, mora 
želja po odpovedi cigaretam 
izhajati iz posameznika. »Če 
nas v to sili partner, zdravnik 
ali prijatelj, nam ne bo uspe-
lo,« pravi Vovkova.

Za tiste, ki najdejo voljo, 
v celjskem zdravstvenem 
domu pripravljajo delavnice 
prenehanja kajenja. Skupina 
desetih kadilcev se enkrat 
tedensko sestane na šestih 
srečanjih, način, kako se lo-
titi opuščanja kajenja, pa je 
različen in odvisen od posa-
meznika. Po besedah Vovko-
ve se cigaretam iz danes na 
jutri popolnoma odpovedo le 
redki, večina jih preneha po-
stopoma, z zmanjševanjem 
dnevno pokajenih cigaret.

Trnova pot
In uspeh? Vladka Vovk 

udeležence spremlja tudi po 
končani delavnici, kot pravi, 
pa statistika prenehanja kaje-
nja ni najbolj bleščeča. Lani 
so opravili dve delavnici od-
vajanja od kajenja. »Na prvi 
je delavnico končalo sedem 
od desetih sodelujočih. Od 
teh sedmih so trije popolno-
ma prenehali kaditi, štirje pa 
so zmanjšali število dnevno 
pokajenih cigaret. A ko sem 
jih poklicala po šestih mese-
cih, še vedno nista kadila dva 
udeleženca, trije so zmanjša-

li število cigaret, dva pa se na 
telefonski klic nista odzvala,« 
razlaga vodja delavnice. Drugo 
lanskoletno delavnico je kon-
čalo šest kadilcev, med njimi 
se od kajenja ni popolnoma 
poslovil nobeden, le enemu je 
uspelo zmanjšati število dnev-
no pokajenih cigaret.

Večji uspeh je pri individu-
alnih svetovanjih. Svetovali so 
22 posameznikom, točno po-
lovica je prenehala kaditi, de-
set jih je zmanjšalo pogostost 
kajenja. Ali na poti še vztra-
jajo, bo Vovkova preverila tri 
mesece po koncu svetovanja.



53Št. 26, 30. maj 2013 POJDI Z MENOJ



54 Št. 26, 30. maj 2013

Pred kratkim mi je pri-
jateljica razlagala, kako je 
kupovala avto. Obiskala je 
različne avtomobilske salo-
ne na Celjskem in nazadnje 
kupila novega jeklenega ko-
njička tam, kjer so jo jemali 
dovolj resno. Kaj to pomeni? 
Čeprav s seboj ni imela mo-
škega poznavalca štirikole-
snikov, je niso odpravili na 
hitro in z levo roko, kar se ji 
je dogajalo marsikje. Kot da 
gre vsem odlično in da proda-
je sploh ne potrebujejo, tako 
uhmepiševsko so se ponekod 
obnašali. Za star avto so ji 
svetovali, naj ga skuša pro-
dati kar v svoji vasi! »Kateri 
vasi?« je vprašala. »A v celjski 
Novi vasi?« Morda je bila za 
pomoto kriva njena govori-
ca, ker se še vedno sliši, da 
izhaja iz kozjanskih prede-
lov … Prepričana je bila, da 
je glavni problem, da se je kot 
ženska znašla v svetu moških 
nakupov. Morda res, čeprav 
je v primerjavi z mano pra-
va profesionalka, ko gre za 
tehnične stvari. Kaj bi šele z 
mano počeli, če že nje niso 
jemali resno! Še dobro, da ni-
mam denarja za nov avto.

Sicer pa mi je neprijetno 
že takrat, ko moram kakšno 
stvar kupiti v tehnični trgo-
vini in razlagati, kaj želim. 
Kot bi govorila tuj jezik, ki 

Ko te ne 
jemljejo resno

Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje in če se bo tudi 
nam zdela smešna, jo bomo 
objavili.
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bi potreboval podnapise. Na 
primer: »Eno tako plastično 
zadevo bi imela, ki pokrije 
kabel in se pritrdi na ste-
no …« »Aha,« reče prodajalec 
in me od pip in umivalnikov 
preusmeri na elektro oddelek. 
Tudi drugemu prodajalcu je 
na srečo jasno, kaj hočem, 
čeprav ne poznam besede za 
»tisto plastično zadevo«.

Še huje je, ko se moram 
ukvarjati z mehaniki. Ve-
dno imam občutek, da se z 
mano pogovarjajo, kot da 
sem prišla iz šole s posebnim 
programom. Če hočeš bolj na-
tančno izvedeti, kaj je z av-
tom narobe, slišiš posplošene 
definicije, da gre za »nekaj 
pri kolesih« ali za »neko pla-
stiko pri prestavah«, skratka, 
hočejo mi sporočiti, da tako 
in tako nimam pojma in da 
nima smisla, da se utrujajo 
z razlagami. V redu, s tem 
sem se pač sprijaznila, saj 
tudi zdravnika pred operaci-
jo ne sprašujem, kateri skal-
pel bo vzel v roke in kje vse 
bo zarezal ali šival. Verjetno 
tudi mojstri pločevine vedo, 
kaj delajo! Sploh pa so stro-
kovnjaki, ko je treba napisati 
račun, kjer ugotoviš, da nji-
hova urna postavka presega 
tvojo, čeprav si hodil v šolo 
malo dlje kot oni. Toda kdo 
mi je kriv, če po vseh letih 
pač ne znam početi nič bolj 
uporabnega, kot pisati neke 
tekste?

Ko sem potrebovala zidarje 
in podobne uporabne moža-
karje, so mi kolegice že vna-
prej razložile, da me bodo 
gotovo ogoljufali, češ, ženska 
nima pojma. Tudi če so me, 
vam tega ne znam povedati, 
ker se pač ne spoznam na 
gradbene posege. Meni je na 
koncu izgledalo vse čisto spo-
dobno narejeno. Po prenovi 

kopalnice sem potem čez čas 
sicer ugotavljala, kje so bili 
moški mojstri površni, toda 
po toči zvoniti … Sem jim pa 
kot sokol zato gledala pod 
prste, ko so mi menjavali 
okna. To, da so že pri mer-
jenju »udarili mimo«, se je 
pokazalo kasneje, ko cel kup 
stvari ni »štimalo«. Mogoče 
sem bila pa sama kriva, ker 
sem preveč klepetala in člo-
veka motila pri meritvah? Ali 
pa so bili nervozni, ker sem 
se jim motala med nogami? 
Skratka, po dolgih dnevih 
prahu, mraza in trume mo-
ških v stanovanju, ki sem 
jih pridno zalagala s hrano 
in pijačo, da ne bi omaga-

li, se je nazadnje zgodba le 
končala dokaj dobro. Vsi so 
odšli, za sabo pustili prah in 
umazanijo, na srečo pa tudi 
okna, ki tesnijo.

Naslednji projekt naj bi 
bil menjava vrat v stanova-
nju, a me mine volja že, ko 
pomislim na vse tiste čudne 
tipe, s katerimi bi se mora-
la spet ukvarjati. Bom raje 
zavila v trgovino z oblačili. 
Tam mi je kristalno jasno, 
kako se kakšnemu kosu reče 
in za kaj se uporablja, pa še 
s prodajalkami govorim isti 
jezik. Čista sprostitev po vseh 
tistih »moških« nakupih in 
opravilih.

NETEHNIČNA
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Romantika
Prelestno mladenko, ki ji že mesece dvori, Gorenjec konč-

no pregovori, da sede v njegov avto, da se zapeljeta na izlet. 
Po krajši vožnji ustavi v senci mogočne hrastove krošnje, jo 
prime za roke in jo pogleda globoko v oči. Dekle zadrhti. 
Srce ji začne hitreje utripati in mladenič ji zašepeta v uho: 
»Ni mi lahko, toda nekaj te moram vprašati.«

Ona vsa raznežena in v pričakovanju: »Naj ti ne bo nero-
dno, kar vprašaj me.«

On: »Ali boš kaj primaknila za bencin?«

Izgubljeni kilogrami
Blondinka pove prijateljici: »Veš, da sam izgubila štiri ki-

lograme!«
Druga vpraša: »Ali hočeš, da jih poiščeva?«

Nadarjena
Blondinka pove prijateljici: »Mislim, da sem nadarjena 

umetnica. Z mobilnim telefonom sem naredila samo eno 
fotografijo, pa me je takoj vprašal, ali bi odprla galerijo.«

Večnamenski
»Mami, jaz bi rad tampon!«
»Zakaj ga pa potrebuješ? Saj ti si vendar deček!«
»V reklami sem slišal, da s tamponom lahko počneš, kar 

hočeš: jahaš, plavaš, plešeš …«

Ljubezen
Žena vpraša moža: »Dragi, kaj bi naredil, če bi padla v reko?«
»Stekel bi v vas po pomoč.«
»Ampak do vasi je daleč.«
»Za tebe bi tekel še dlje.«

Kot v pravljici
Žena se pritožuje: »Sem kot Pepelka, samo garam cele 

dneve, kuham, perem, likam …«
Mož: »Saj sem ti povedal, da če se boš poročila z mano, 

boš živela kot v pravljici.«

Brez dopusta
Janez je šel k šefu vprašat za dopust.
»Veste, gospod šef, moja žena pravi, da moramo jutri po-

spraviti podstrešje. Dela je za cel dan za dva človeka in zato 
bi vas prosil za dopust.«

»Janez, saj veš, da nam pri projektu teče voda v grlu. Do-
pusta ti ne morem odobriti!«

Janez z nasmeškom: »Šef, saj sem vedel, da se na vas lahko 
zanesem!«

Varčevanje z energijo. Avtor karikature: Milan Alašević

Spraševali smo vas, na kakšen način vsako leto končamo 
akcijo nakupovanja Do polnega vozička brez mošnjička.

Pravilen odgovor se glasi: z dobrodelnim nakupom.
Majico Novega tednika in Radia Celje bo za pravilen od-

govor po pošti prejela Slavica Kobilšek, Vegova 6, Celje.

Mraz
Igor Šarlah Tei Podpečan, ki vsako poletje uživa na 

Cresu: »Tea, letos je pa tako mrzlo, da se boš morala 
sončiti v kopalkah …«

Ludwigu van Beethovenu (1770–1827) je brat, ki je 
hitro obogatel, poslal vizitko, na kateri je pisalo: »Johann 
van Beethoven, posrednik z nepremičninami.« Sklada-
telj mu je odpisal: »Ludwig van Beethoven, posrednik 
z možgani.«

Če bi bil človek vztrajen, bi dosegel skoraj vse. (Kitaj-
ska modrost)

Kupone z odgovorom pošljite najkasneje do torka, 4. ju-
nija, na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 3000 Celje. 
Izžrebanemu nagrajencu bomo podarili majico Novega te-
dnika in Radia Celje.

V teh dneh praznujete občini Zreče in Štore. Napišite 
imeni in priimka njunih županov.
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Ona: Računajte na po-
membne pridobitve in tudi na 
zadovoljstvo, ki ga do zdaj ni-
ste poznali. Toda ostanite raje 
previdni in skromni, kot ste 
bili doslej. Kajti tudi to je del 
skrivnosti vašega uspeha.

On: Če se boste preveč peha-
li za uspehom, se vam lahko 
kaj hitro pripeti, da boste na 
koncu presneto razočarani. 
Partner vam bo sicer stal ob 
strani, toda glavne nevšečnosti 
vas bodo vseeno doletele. Bo pa 
zato ljubezen toliko slajša.

Ona: Počasi začenjate verjeti 
v reči, ki so vam bile včasih le 
prijetno razvedrilo. In partner 
bo nad tem prav prijetno prese-
nečen, saj tega enostavno ne bo 
pričakoval. Vi pa boste to zme-
do hitro obrnili v svoj prid.

On: Nastopili boste s povsem 
novimi argumenti, kar vam bo 
prineslo dokajšen dvig poslov-
nega ugleda. Z novo prijatelji-
co nikar ne delajte preveč dol-
goročnih načrtov, saj jo za kaj 
takega še premalo poznate.

Ona: Napaka ni bila prehu-
da, zato vam jo bodo lahko 
oprostili, če se boste le po-
trudili, da stvar popravite in 
ponovno spravite v normalne 
okvirje. Toda treba bo delati 
in ne poležavati, kot ste bili 
vajeni.

On: Malo bolj se boste posve-
tili svoji partnerki, kar bo znala 
ceniti. Pred vami je zelo prije-
ten teden, ki ga boste preživeli 
tako, kot si želite. Proti koncu 
tedna lahko pričakujete obisk 
nekoga iz vaše preteklosti.

Ona: Vaše ravnanje se bo v 
veliki meri razlikovalo od tega, 
kar pričakujejo drugi. Na kon-
cu se bo izkazalo, da ste imeli 
prav. Toda naj vam to nikar ne 
stopi v glavo, temveč živite, kot 
ste živeli do zdaj.

On: Svojo poslovno pot mora-
te načrtovati karseda preudar-
no, a tudi z dobršno mero ra-
zuma. Na tak način vam uspeh 
enostavno ne more pobegniti. 
V ljubezni se trudite utrditi 
predvsem tisto, kar imate, saj 
se vam tla resno majejo.

Ona: Spoznali boste, da se 
ne more nič primerjati z lepoto 
in ljubeznijo vašega partnerja, 
četudi je včasih malce mimo 
vaših pričakovanj. Povabite 
ga na večerjo in mu to tudi 
povejte.

On: Nikar prehitro ne obu-
pajte. Nič še ni izgubljeno. Vse 
skupaj sploh ni tako slabo, kot 
si zamišljate. Ozrite se malo 
okoli sebe in videli boste, da je 
na svetu še precej lepih stvari, 
zato le pogumno naprej.

Ona: V tem trenutku sicer iz-
gubljena bitka se lahko konča 
z vašim popolnim zmagoslav-
jem, zato nikar ne obupajte. 
Potrebno je le malo sreče in 
pomoči prijateljev in bo situa-
cija povsem drugačna, kot ste 
je vajeni doslej.

On: Trenutno bodo zadeve 
na prvi pogled precej zaplete-
ne, vendar jih boste s pomočjo 
svoje partnerke kar hitro razre-
šili. Še vedno boste imeli čuden 
občutek, da so vaše možnosti 
celo večje.

Ona: Kljub precejšnjim za-
pletom na ljubezenskem po-
dročju vam bo vendarle uspelo 
zadeve spraviti na pravo pot. 
Pri tem vam bo v veliki meri 
pomagal prijatelj, ki ima v 
podobnih zadevah kar precej 
izkušenj.

On: Strah pred posledicami 
vam brani, da bi se zapletli v 
neko avanturo. Če boste do-
volj diskretni, lahko to izpe-
ljete brez večjih težav. Seveda 
je vse odvisno le od tega, ali 
boste uspeli obdržati jezik za 
zobmi …

Ona: Poskusili se boste spri-
jazniti z novim razmerjem 
moči v družbi. Vse vam sicer 
ne bo pogodu, vendar ne bo 
niti tako slabo. Naredili boste 
korak, na katerega si nekoč 
niste upali niti pomisliti.

On: Še vedno se vam obeta 
prav zanimiva investicija, toda 
bolje bo, če se boste vsaj malo 
podvizali. Tudi druga stran je 
zainteresirana predvsem za do-
biček in do vas ne goji nikakr-
šnih sentimentalnih čustev …

Ona: Naredili boste tisto, 
kar od vas pričakujejo, in si s 
tem pridobili marsikatero sim-
patijo tako na poslovnem kot 
tudi na ljubezenskem podro-
čju. Odločnost se vam bo tokrat 
vsekakor pošteno izplačala.

On: Doživeli boste neprije-
tno avanturo z nekom, ki ste 
mu povsem zaupali. Boste pa 
drugič vedeli, da je previdnost 
mati modrosti, in se boste izo-
gibali tako tveganim korakom. 
Kljub temu je včasih skušnjava 
vendarle prevelika.

Ona: Pogovor s partnerjem 
bo potekal veliko bolje, če ne 
boste vlekli na dan preteklih 
zamer, ki jih kar ne morete 
potisniti v pozabo. Sprejmite 
raje ponujeno roko sprave in 
se prepustite prijetnemu lju-
bimkanju.

On: Nikar se ne čudite svojim 
uspehom, saj ste jih pošteno 
zaslužili. Zdaj pa uživajte sa-
dove svojega dela in si pošteno 
odpočijte, kajti vaš organizem 
je zaradi velikih obremenitev 
že pošteno izčrpan.

Ona: Kaj kmalu boste ugo-
tovili, da je na svetu še veliko 
prijetnejših stvari, kot je stalno 
pehanje za denarjem. Je že res, 
da vam poslovni uspehi prina-
šajo dober občutek, vendar se 
vam obeta nekaj še boljšega …

On: Pomagali boste prijate-
lju v stiski, iz katere enostavno 
ne bo videl izhoda, za vas pa 
bo to le manjši napor, saj boste 
imeli vse potrebne informacije. 
Tega ne bo pozabil in lahko se 
zanesete na njegovo pomoč, ko 
jo boste potrebovali.

Ona: Igrali se boste skrival-
nice s prijateljem, ki bo v tem 
videl tudi povabilo za kaj več. 
Na začetku boste sicer nekoliko 
zadržani, vendar bo poželenje 
veliko večje, kot ste si predsta-
vljali na začetku.

On: Pred vami je precej po-
zitivno obdobje, zato si odpo-
čijte in se skušajte umiriti. Pa 
na svoje najbližje ne pozabite, 
saj ste jih v preteklem obdobju 
kar nekoliko preveč postavljali 
na stranski tir.

Nagradna križanka
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Nagradni razpis
1. nagrada: knjiga Celjske Mohorjeve družbe
2. nagrada: knjiga Celjske Mohorjeve družbe
3. nagrada: majica NT&RC

Pri žrebanju bomo upoštevali pravilno geslo, ki ga do-
bite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite na dopisnicah 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 4. 
junija.

Rešitev nagradne križanke iz št. 25
Vodoravno: LEŽERNOST, INICIATOR, NIVO, LEČA, NG, 

KOPAČ, NEMŠKEGA, OB, AVAR, ČAJ, PONIKVA, ANČA, 
DE, OPEKAČ, NUBA, SNED, LICE, AMEN, LEPENA, ORA, 
GRADIČ, RIBIČ, TA, LJERKA, IRENA, OLIVIA, CARACAS, 
KOZAK, MATOS, NAPA, GLOBE, DIH, IL, UNI, LOTO, ERO-

TIKA, MAN, JERAJ, MARON, AT, BANKIR, VOKAL, ZA-
MUDA, SALT, TVOR, AKIRA, LAMAIT, AVE, NAMEMBA, 
IZSLEDEK, ERIKSON, SEKANICA.

Geslo: Nekoč je bil dan mladosti.

Izid žrebanja
1. nagrado, knjigo Celjske Mohorjeve družbe, prejme: 

Štefanija Krajnc, Kozje 178, Kozje.
2. nagrado, knjigo Celjske Mohorjeve družbe, prejme: 

Ivan Plahuta, Lutrje 9, Ponikva.
3. nagrado, majico NT&RC, prejme: Zofi ja Gobec, Pod 

Resevno 11, Šentjur.

Nagrajencem čestitamo. Prvo in nagrado lahko v mesecu 
dni prevzamete na oglasnem oddelku NT&RC, tretjo bomo 
poslali po pošti.
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Pesem in 
turizem brez 
meja

V Celjskem domu je bilo minuli konec 
tedna snemanje oddaje Pesem in turizem 
brez meja. Projekta se je lotil Celjan Vlado 
Lipovšek, dolgoletni maček v novinarstvu 
in video produkciji. V oddaji so nastopili 
priznani izvajalci slovenske glasbe, ki so 
povezani z našim območjem.

Peli so Oto Pestner, Tatjana Dremelj, skupina 
Nude, Žana Povše Salobir, Uroš Perič, Xenia J. 
Lee, na snemanje je prišel tudi Pero Dimitrije-
vič, legenda starogradskih pesmi. Oddajo, ki 
jo je Lipovšek posnel, bodo prikazali na šestih 
slovenskih regionalnih televizijah ter na hrva-
ški TV Nova, Televiziji Bosna in Hercegovina in 
na TV Vojvodina. Oddaje bodo snemali dvakrat 
mesečno do konca leta na različnih lokacijah 
v Sloveniji in v državah nekdanje Jugoslavije, 
gostje v njih pa bodo znani pevci, pri čemer 
bodo imeli prednost glasbeniki z območja, kjer 
bodo oddaje posnete.

SŠol, foto: SHERPA

Tik pred začetkom snemanja. Oddajo je tokrat vodil Oto Pestner, ki je predstavil tudi svojo novo pesem Hej, 
hej, lady. Pestner bo namreč kmalu izdal novo solistično zgoščenko, na kateri bo kar 30 avtorskih pesmi. 
Na sliki sta še direktorica Zavoda Celeia Celje Milena Čeko Pungartnik in župan Celja Bojan Šrot.Žana Povše Salobir in Uroš Perič sta posnela pesem Call me, ki je na Žaninem novem albumu, ki ga je izdala 

po vrnitvi iz Amerike, kjer je nekaj časa delala tudi v filmskih vodah. Skrajno desno Xenia J. Lee in njen sin 
Leroy, ki sta prav tako izdala nov album Bad boys, o čemer smo že pisali. Tokrat sta v oddaji zapela tudi 
pesem Pozabi me, s katero se je Xenia konec 90. let prijavila na festival Melodije morja in sonca.

Vlado Lipovšek je svoji snemalni ekipi takole ves čas dihal za vrat. Velik ljubitelj kamere ima zdaj še ogromno 
dela z montažo in pripravo za predvajanje.

Na odru je bilo krasno slišati tudi Celjanko Tatjano 
Dremelj, ki je nekoč pela v kvartetu Ultra, ki je na-
stopal na vseh pomembnejših festivalih po nekdanji 
Jugoslaviji. Dremljeva je pela še v skupini Pepel in 
kri, sodelovala tudi z Otom Pestnerjem in bila prva 
slovenska pevka, ki je zmagala na mednarodnem 
festivalu na Malti.

Vitanjski obisk iz vesolja
Časi se spreminjajo, nekoč so potovali v vesolje samo moški, danes je tam dovolj pro-

stora tudi za ženske. In časi se spreminjajo v nekoč bolj odmaknjenem Vitanju, ki se 
s svojo povezavo s pionirjem vesoljskih poletov Hermanom Potočnikom Noordungom 
uspešno prebija v svet.

Novi vitanjski vesoljski center je tako v petek obiskala ameriška astronavtka Sunita 
Williams, ki ji je dobrodošlico izkazal tamkajšnji župan Slavko Vetrih. Lastnica različnih 
vesoljskih rekordov je s Slovenijo nasploh tesno povezana. Med drugim sta po materini 
strani njena prababica iz okolice Tržiča ter praded iz Žužemberka, po očetovi strani se po 
njenih žilah preliva indijska kri. Zanimivo je, da se je Sunita Williams na Slovenijo v zadnjih 
letih močno navezala. V Lešah pri Tržiču, kjer so prababičine korenine, resno načrtujejo 
celo center slovenskih astronavtov, saj sta slovenskih korenin še Jerry Linenger in Ronald 
Sega. Vitanje bo očitno dobilo konkurenco.

BJ, foto: GrupA

Žolnirjeva v zaporu
V celjskih zaporih, kjer je največ mladih obsojencev, so se odločili povabiti v goste najbolj-

šega slovenskega trenerja v judu Marjana Fabjana. Fabjan se je z veseljem odzval, s seboj 
pa je pripeljal tri člane Judo kluba Z dežele Sankaku Celje, med drugim Urško Žolnir, ki 
je dobitnica številnih nagrad in medalj na svetovnih in evropskih prvenstvih, tudi na olim-
pijadi. Mladim obsojencem so prikazali osnove juda in nekaj borbenih tehnik, pa ne zato, 
da bi jih preizkušali na paznikih, pač pa, da jim pokažejo, kako se uspeh doseže z močno 
voljo, željo in seveda s trdim delom.

SŠ, foto: SHERPA

Takole je v zaporu po zraku »metala« Urška Žolnir.

Sunita Williams je v teh dneh prejela številna darila. Poleg župana Slavka Vetriha (na sliki) jo je v Vitanju 
obdarila tudi Celjanka Slavica Biderman s svojo sliko sv. Jurija.

RUMENA STRAN
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